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Eυχές από υπουργούς, βουλευτές και οικονομικούς παράγοντες

100
σελίδες
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Κασσελάκη με
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Ο Κασσελάκης νομίζει 
ότι θα γίνει πρωθυπουργός 

από τα πρωινάδικα 
που τον αβαντάρουν και 

τον λιβανίζουν καθημερινά

Λ
ογικά, τώρα που ο Στέφανος Κασσελάκης ξε-
φορτώθηκε όλα τα βαρίδια του ΣΥΡΙΖΑ, θα
πρέπει να… πετάξει. Δεν θα μπορεί πλέον να

ισχυριστεί ότι ο ΣΥΡΙΖΑ καταποντίζεται δημοσκοπικά
διότι οι «ομπρελιστές» και οι 6+6 τον υπονομεύουν
και του πριονίζουν την καρέκλα. Δεν θα έχει καμία
δικαιολογία γιατί από το 17% το κόμμα του κοντεύει να
πέσει σε μονοψήφιο νούμερο. Θα πρέπει να ανοίξει
τα φτερά του και να κάνει αυτό για το οποίο ήρθε στην
Ελλάδα: να νικήσει τον Κυριάκο Μητσοτάκη όπως ο
ίδιος έλεγε -φουριόζος όντας- τον πρώτο καιρό στο
TikTok.

Kαι εδώ τίθεται το καυτό ερώτημα: από πού θα τον
κερδίσει το Μητσοτάκη; Από το εξοχικό του στις Σπέ-
τσες που φεύγει κάθε Σαββατοκύριακο; Ή από τις
πορείες στο Σύνταγμα που πηγαίνει για να τραβάει

σέλφι; Διότι βουλευτής δεν είναι και δεν θέλει να γί-
νει ούτε διά της πλαγίας οδού με παραιτήσεις δικών
του από το Επικρατείας. Και δεν θέλει παρουσία στο
Κοινοβούλιο, διότι φοβάται την απευθείας σύγκρου-
ση/σύγκριση με τον πρωθυπουργό. Η οποιαδήποτε
απευθείας αντιπαράθεση με τον Κυριάκο Μητσοτάκη
θα είναι συντριπτική και καταστροφική για τον Κασ-
σελάκη. Θα τσαλακώσει πλήρως την ήδη κακή εικόνα
του και το ανύπαρκτο πολιτικό του ίχνος. Ο Κασσελά-
κης νομίζει ότι θα γίνει πρωθυπουργός από τα πρωι-
νάδικα που τον αβαντάρουν και τον λιβανίζουν καθη-
μερινά ή κάνοντας αστεία βιντεάκια στη Μακρόνησο
με τον ναύαρχο-βαρκάρη. Αυτό που δεν αντιλαμβά-
νονται οι ακριβοπληρωμένοι του σύμβουλοι και οι
image makers τους οποίους έχει μαζέψει στην αυλή
του είναι ότι δεν έχει κανένα απολύτως αφήγημα. Εί-

ναι ρηχός και κενός περιεχομένου. Ένας ξεκρέμα-
στος performer.

Στον ρου της ιστορίας, όλοι οι πολιτικοί αρχηγοί εί-
χαν κάποιο όραμα: Ο Ανδρέας Παπανδρέου την «αλ-
λαγή», ο Σημίτης τον «εκσυγχρονισμό», ο Κώστας
Καραμανλής την «επανίδρυση του κράτους», ο Γιώρ-
γος Παπανδρέου το ανεκδιήγητο «λεφτά υπάρχουν»,
ο Αντώνης Σαμαράς την «έξοδο της χώρας από τα
μνημόνια» και το «δουλειά, δουλειά, δουλειά και…
δουλειά», ο Κυριάκος Μητσοτάκης το «σταθερά
μπροστά» και τον «πολυδύναμο εκσυγχρονισμό».
Ακόμα και ο μέγας λαϊκιστής Αλέξης Τσίπρας είχε
ένα σύνθημα, έστω και ψευδές. Το περίφημο «θα
σκίσω τα μνημόνια». Τούτος εδώ ο κύριος, ο εισαγό-
μενος Αριστερός, δεν έχει κανένα όραμα και κανένα
αφήγημα. Το απόλυτο μηδέν!

Ο κύριος τίποτα με… μπόλικο καθόλου
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Νίκος Καραμανλής εκδότης

Ε
ίναι ιδιαίτερη τιμή για εμένα να έχω την ευθύνη της έκδοσης της πρώτης καθημερινής ψηφιακής εφημερί-
δας «Political» για τρία χρόνια, στη διάρκεια των οποίων θεωρώ ότι έχουμε όλη η δημοσιογραφική ομάδα
διαμορφώσει την εικόνα μιας δυναμικής και αξιόπιστης ενημέρωσης, έχοντας κερδίσει την πλειοψηφία

του πολιτικοποιημένου αναγνωστικού κοινού, αλλά και του επιχειρηματικού κόσμου. 
Η «Political» είναι σημείο αναφοράς, νησίδα έγκυρης ενημέρωσης, με άποψη, χωρίς προκαταλήψεις και σκοπι-

μότητες.
Το 2023 και ειδικά το τελευταίο εξάμηνο η «Political» κατάφερε μέσα σε έναν πυκνό πολιτικό χρόνο, με διπλές

εθνικές εκλογές και δύο γύρους αυτοδιοικητικών εκλογών, με ανακατατάξεις πολιτικών κομμάτων, να αναδείξει
καυτά θέματα της πολιτικής επικαιρότητας και να δημοσιεύσει αποκλειστικά ρεπορτάζ για όλο το παρασκήνιο των
εξελίξεων που πυροδότησαν ένα νέο πολιτικό τοπίο, με αποτέλεσμα την απόλυτη κυριαρχία της ΝΔ.

Στο δύσκολο τερέν της ηλεκτρονικής ενημέρωσης, η «Political» έχει καταφέρει να κερδίζει συνεχώς αναγνώ-
στες αντιμετωπίζοντας ειδήσεις και γεγονότα με επάρκεια και συνέπεια και λαμβάνοντας τη σωστή θέση σε όσα
συμβαίνουν στην καθημερινότητα της ζωής των πολιτών. 

Με άποψη, συνέπεια και αξιοπιστία χτίσαμε το προφίλ μας, ώστε να ενημερώνουμε τους πολίτες για όσα συμ-
βαίνουν και ό,τι αυτά συνεπάγονται.

Η ψηφιακή εφημερίδα «Political» αποδεικνύει στα τρία χρόνια καθημερινής κυκλοφορίας της ότι σέβεται τους
αναγνώστες της, υπηρετεί την ελεύθερη, αντικειμενική ενημέρωση, με θάρρος, μαχητικότητα, παρρησία, έχοντας
στο επίκεντρο τον άνθρωπο και συμβάλλοντας στην ποιότητα της δημοσιογραφίας. 

Σας ευχαριστώ όλες και όλους για την αγάπη σας και τις ευχές σας!

Ρ
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Δ
εν πρέπει να λησμονούμε ότι οι εφημερίδες γρά-
φουν την ιστορία. Μέσα από τις σελίδες μιας εφη-
μερίδας, τους τίτλους και τα ρεπορτάζ, παρελαύ-

νει η ίδια η χώρα, τα πρόσωπα της πορείας της και οι άν-
θρωποι της κάθε στιγμής. Τα επιτεύγματα και οι ήττες της.

Η «Political» λοιπόν είναι μια σύγχρονη χρονοκά-
ψουλα και μια μεγάλη ευθύνη ταυτόχρονα. Είναι ένα
ταξίδι στον χρόνο. Όσοι εργαζόμαστε στην εφημερίδα
έτσι το βλέπουμε, γιατί πρωτίστως αγαπάμε τη δου-
λειά μας. Αντλούμε συμπεράσματα από το παρελθόν
μεταφέροντάς τα όμως στο παρόν, σαν να είναι ζωντα-
νή ιστορία. 

Η «Political» συμπληρώνει τρία χρόνια ζωής. Και
φέτος, όπως και τα προηγούμενα χρόνια, αποκαλύ-
ψαμε σκάνδαλα και πτυχές γεγονότων που προκάλε-
σαν πολιτικούς σεισμούς και αναπαράχθηκαν. Ψάξα-

με πίσω από τα γεγονότα διαμορφώνοντας πολλές
φορές την πολιτική ατζέντα, αναδεικνύοντας όχι μόνο
τα προφανή αλλά όλα όσα δεν φαίνονται με την πρώτη
ματιά. Μια πολιτική εφημερίδα υψηλού επιπέδου δεν
πρέπει να μένει μόνο στα γεγονότα αλλά να αναδει-
κνύει ταυτοχρόνως το νόημα και τη σημασία των γε-
γονότων. Θα πρέπει να βρίσκεται πάντα ένα βήμα
μπροστά από την είδηση και να δίνει τον τόνο.

Διαβατήριό μας είναι η εμπιστοσύνη του κοινού.
Δεν κερδίζεται εύκολα. Θέλει δουλειά. Το απλό είναι
συχνά παραπλανητικό και το εύκολο… ψεύτικο. Επι-
στροφή, δηλαδή, στην παλιά «καλή δημοσιογραφία»,
στη χρήση του ρεπορτάζ, της ανάλυσης, των μεγάλων
συνεντεύξεων, των φακέλων και των αφιερωμάτων.
Πιστέψτε με, το μέλλον της «Political» θα είναι ακόμα
πιο συναρπαστικό!

Κώστας Τσιτούνας διευθυντής 
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Γιάννης Μπρατάκος
υφυπουργός 
παρά τω πρωθυπουργώ

Η εφημερίδα «Political» εδώ και τρία χρόνια κατα-
γράφει ανοδική παρουσία και εξαιρετική προσφορά
στην ενημέρωση και τη διακίνηση απόψεων και ιδεών.
Αναδεικνύει προβλήματα της καθημερινότητας και θέ-
ματα μείζονος κοινωνικής και εθνικής σημασίας. Συμ-
βάλλει με την έγκυρη πληροφόρηση, τη διεισδυτική
έρευνα, το αποκαλυπτικό ρεπορτάζ, τις θέσεις και τις

προτάσεις της στον κοινό αγώνα για την Ελλάδα, που γίνεται πιο ισχυρή οικονο-
μικά, γεωπολιτικά και αμυντικά. Υπηρετεί τη δημοκρατία, το συλλογικό καλό και
το εθνικό συμφέρον. Στους επικεφαλής και τα στελέχη της, στους δημοσιογρά-
φους και όλο το ανθρώπινο δυναμικό της θερμά συγχαρητήρια και εγκάρδιες
ευχές για δημοσιογραφικές επιτυχίες και δυναμική παρουσία στην πρώτη
γραμμή. Για υγεία και προκοπή στην καθεμιά και στον καθένα. Χρόνια πολλά.

Σταύρος
Παπασταύρου
υπουργός Επικρατείας

Χρόνια πολλά, «Political»! Με έγκυρες ειδήσεις, με
αποκλειστικότητες, με έγκαιρη πληροφόρηση του κοι-
νού σας, που εύχομαι διαρκώς να αυξάνεται. Συγχαρη-
τήρια για την έως τώρα πορεία σας που συμβάλλει στην
πολυφωνία και την αξιοπιστία της ενημέρωσης.

Άκης Σκέρτσος
υπουργός Επικρατείας

Ο ρόλος των μέσων μαζικής επικοινωνίας
στην ορθή ενημέρωση των πολιτών έχει κατα-
στεί περισσότερο από ποτέ κρίσιμος σε έναν
κόσμο που αλλάζει ταχύτερα από ό,τι μπορού-
με να παρακολουθήσουμε και να περιγράψου-
με. Η αναζήτηση της αλήθειας έχει καταστεί
πιο δύσκολη αλλά και πιο επιτακτική εξαιτίας
του αυξανόμενου κινδύνου παραποίησης της
πραγματικότητας και των «εναλλακτικών γεγονότων» που διακινούνται με
αστραπιαία ταχύτητα μέσω των κοινωνικών δικτύων, διαβρώνοντας την εμπι-
στοσύνη των πολιτών στους θεσμούς της δημοκρατίας αλλά και στα ίδια τα
ΜΜΕ. Είναι μια μάχη καίριας σημασίας για την ποιότητα της δημοκρατίας που
πρέπει να δίνεται και κρίνεται καθημερινά. Εύχομαι στην «Political» μακροημέ-
ρευση και στους ανθρώπους της υγεία και δύναμη σε αυτό τον επίπονο «αγώνα
αντοχής».

Θανάσης Κοντογεώργης
υφυπουργός 
παρά τω πρωθυπουργώ

Σε μια εποχή κατά την οποία η επαγγελματική δημο-
σιογραφία υπονομεύεται από την αφιλτράριστη ενημέ-
ρωση στην οποία αρκετοί καταφεύγουν μέσα από
πλατφόρμες κοινωνικής δικτύωσης, συμβάλλοντας σε
ένα γενικότερο κλίμα λαϊκισμού, ο ρόλος του Τύπου
καθίσταται ιδιαίτερα κρίσιμος για την καλλιέργεια ενός
παραγωγικού δημόσιου διαλόγου. Η ψηφιακή εφημε-

ρίδα «Political», με υψηλό επίπεδο επαγγελματισμού, παρέχει καθημερινή
ενημέρωση μέσω της ιστοσελίδας και της εφαρμογής, ενισχύοντας την αξιοπι-
στία των ειδησεογραφικών μέσων και των επαγγελματιών του χώρου και προ-
άγοντας την πολυφωνία. Εύχομαι ολόψυχα χρόνια πολλά και δημιουργικά με
πολλές ακόμα επιτυχίες.

Μάκης Βορίδης
υπουργός Επικρατείας

Συμπληρώνονται τρία χρόνια από την πρώτη
έκδοση της ψηφιακής εφημερίδας «Political», η
οποία αποτελεί ένα καινοτόμο εγχείρημα που
ήρθε να ενισχύσει την πολυφωνία και τον πλου-
ραλισμό. Μια πολυθεματική εφημερίδα με καθη-
μερινές ειδήσεις από την πολιτική, την οικονο-
μία, τις επιχειρήσεις, τον πολιτισμό και την κοι-
νωνία, που απολαμβάνει την εμπιστοσύνη όλο
και περισσότερων αναγνωστών. Με την πεποίθηση ότι τα επόμενα χρόνια θα εί-
ναι εξίσου δημιουργικά με τη μέχρι σήμερα πορεία, με οδηγό την αντικειμενική
και διεισδυτική ενημέρωση του πολίτη, εύχομαι σε όλη την εκλεκτή ομάδα πολ-
λές δημοσιογραφικές επιτυχίες.
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Συμπληρώνοντας τα πρώτα τρία χρόνια της στον διαδικτυα-
κό Τύπο, η ηλεκτρονική εφημερίδα «Political» έχει καταφέ-
ρει ήδη να δημιουργήσει το δικό της ξεχωριστό αποτύπωμα
στον χώρο της ενημέρωσης και εγγράφεται στη συνείδηση
των αναγνωστών ως συνώνυμο της δημοσιογραφικής εγκυ-
ρότητας και αξιοπιστίας. Με την αναλυτική ματιά των συντα-
κτών της εφημερίδας και την αιχμηρή και παρεμβατική γρα-
φή τους, η «Political» είναι δικαίως μια από τις πλέον επιδρα-

στικές εφημερίδες του καθημερινού διαδικτυακού Τύπου
και συμβάλλει με την ολοκληρωμένη, σφαιρική και έγκαιρη
ενημέρωση που αξιώνουν οι πολίτες στη λειτουργία της δη-
μοκρατίας μας.

Εύχομαι ολόψυχα σε όλους τους συντελεστές της εφημε-
ρίδας να συνεχίσουν για πολλά ακόμη χρόνια την προσπά-
θειά τους, κερδίζοντας επάξια μια από τις κορυφαίες θέσεις
στις επιλογές των αναγνωστών.

Δημήτρης Τσιόδρας
διευθυντής του Γραφείου 
Τύπου του πρωθυπουργού

Σε μια εποχή που οι πολίτες κατακλύζονται από fake
news, από ανορθολογικές θεωρίες και από δήθεν
«πληροφορίες» που υπάρχουν μόνο στο κεφάλι κάποι-
ων, η κυκλοφορία μιας ηλεκτρονικής εφημερίδας,
όπως η «Political», που παρέχει αυτά τα τρία χρόνια
πολύπλευρη ενημέρωση από επαγγελματίες δημοσιο-
γράφους, είναι εξαιρετικά σημαντική. Εύχομαι στη δυ-

ναμική ομάδα της «Political» να συνεχίσει με ρεπορτάζ, μαχητική αρθρογραφία
και σοβαρή ενημέρωση για πολλά χρόνια ακόμη. Η δημοκρατία έχει ανάγκη
από έγκυρη, σφαιρική και πλουραλιστική ενημέρωση.

Νίκος Ρωμανός
εκπρόσωπος Τύπου ΝΔ

Τρία χρόνια «Political». Πέρασαν τρία χρόνια από
τη μέρα που ξεκίνησε μια διαφορετική, καινοτόμα
προσπάθεια στον χώρο των ΜΜΕ από την «Political».
Μια προσπάθεια για την πρώτη καθημερινή, πολιτική
ηλεκτρονική εφημερίδα ήταν σίγουρα πρόκληση και
στοίχημα. Τα τρία χρόνια που μεσολάβησαν αποδει-
κνύουν ότι το στοίχημα κερδήθηκε. Με μια εξαιρετι-
κή ομάδα δημοσιογράφων. Με πλούσιο πρωτογενές

ρεπορτάζ. Με μαχητικότητα και δυναμική αρθρογραφία. Να τα εκατοστίσετε! Το
ίδιο αδέσμευτα, το ίδιο μαχητικά, το ίδιο επιτυχημένα!

Κωστής Χατζηδάκης 
υπουργός Εθνικής Οικονομίας
και Οικονομικών

Η πολιτική και οικονομική εφημερίδα «Political»
κλείνει τρία χρόνια λειτουργίας. Είναι τρία χρόνια στα
οποία η εφημερίδα συνεισφέρει στην ελληνική δημο-
σιογραφική αγορά τον μοντέρνο της σχεδιασμό, τη μα-
χητική της διάθεση και τη δημιουργικότητά της. Και
βεβαίως την ψηφιακή της ταυτότητα, που είναι χωρίς
αμφιβολία μια καινοτομία στην αγορά των εφημερί-
δων. Αυτοί είναι, πιστεύω, ορισμένοι από τους λόγους
για τους οποίους η «Political» κατάφερε να διεκδικήσει τον δικό της χώρο και να
αφήσει το δικό της αποτύπωμα στην κάλυψη της πολιτικής και οικονομικής επικαι-
ρότητας. Εύχομαι στην εφημερίδα «Political» και στα στελέχη της να συνεχίσουν με
τον ίδιο δυναμισμό. Καλή δύναμη και καλή συνέχεια στην προσπάθειά σας.

Γιώργος Γεραπετρίτης
υπουργός Εξωτερικών

Με αφορμή την επέτειο τριών χρόνων από την
έκδοση της εφημερίδας σας θέλω να σας συγχα-
ρώ για την επιτυχία του δημοσιογραφικού σας εγ-
χειρήματος.

Η ημερήσια εφημερίδα «Political», προσφέρον-
τας τη δυνατότητα ψηφιακής και δωρεάν ανάγνω-
σης του φύλλου, καθιστά την πρόσβαση στην έγ-
κυρη και ποιοτική ενημέρωση και γνώση απολύ-
τως προσιτή στο αναγνωστικό κοινό. Καλύπτει, δε,
πλούσια γκάμα θεμάτων μέσω παράθεσης εμπε-
ριστατωμένων άρθρων για την οικονομία, τις τέ-
χνες, τον πολιτισμό, την πολιτική. Σε ό,τι αφορά,
ιδίως, την εξωτερική πολιτική καταφέρνει και αναδεικνύει τα σύνθετα εκεί-
να ζητήματα μεγάλων πολιτικών, όπως η κλιματική αλλαγή, το Μεταναστευ-
τικό, η πανδημία, η διεθνής επισιτιστική κρίση και η έξαρση του αναθεωρη-
τισμού και της επιθετικότητας, τα οποία συνθέτουν τις τρέχουσες μείζονες
παγκόσμιες προκλήσεις.

Εύχομαι από καρδιάς στην «Political» και στους συντάκτες της να συνεχί-
σουν το έργο τους και να εορτάσουν πολλές ακόμη επετείους.

Παύλος Μαρινάκης κυβερνητικός εκπρόσωπος





ΣΑΒΒΑΤΟ 25 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023

ΕΥΧΕΣ10ΡOLITICAL
χρόνια

Κυριάκος Πιερρακάκης
υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού

Νίκος Δένδιας 
υπουργός Εθνικής Άμυνας 

Η «Political» αποτελεί μια πρωτοποριακή ιδέα για
την αξιοποίηση των σύγχρονων τεχνολογικών μέσων,
στην κατεύθυνση της άμεσης ενημέρωσης των πολι-
τών, με την κυκλοφορία της μέσω του διαδικτύου. Έχει
επιτύχει στα τρία χρόνια της κυκλοφορίας της να έχει
ένα διακριτό στίγμα στην καταγραφή και ανάλυση της
επικαιρότητας.

Η «Political» δίνει ιδιαίτερη έμφαση στην ειδησεο-
γραφική κάλυψη των θεμάτων που αφορούν τον τομέα της Εθνικής Άμυνας και τις
Ένοπλες Δυνάμεις μας, όπως και το προσωπικό τους, τις γυναίκες και τους άνδρες
που υπηρετούν σε αυτές. Γεγονός ιδιαίτερα σημαντικό, ιδίως στην κρίσιμη συγκυ-
ρία που διανύουμε και τις συνθήκες που επικρατούν στο διεθνές περιβάλλον
ασφάλειας.

Με αυτές τις σκέψεις, επιτρέψτε μου να διατυπώσω στη διεύθυνση και στο προ-
σωπικό της «Political» τις πλέον θερμές μου ευχές για μακροημέρευση της εκδοτι-
κής σας προσπάθειας. Εύχομαι επίσης να συνεχίσετε να καλύπτετε με την ίδια ζέ-
ση τα θέματα που αφορούν την Εθνική Άμυνα της χώρας μας και την προάσπιση
των εθνικών μας συμφερόντων.

Νίκη Κεραμέως
υπουργός Εσωτερικών

Η σύγχρονη ψηφιακή εποχή που διανύουμε, η
οποία χαρακτηρίζεται από τις ταχύτατες τεχνολο-
γικές εξελίξεις σε όλες τις εκφάνσεις της καθημε-
ρινότητάς μας, γέννησε την ανάγκη για περισσότε-
ρη καινοτομία και στο πεδίο της ενημέρωσης. Αυ-
τήν ακριβώς την ανάγκη ήρθε να καλύψει εδώ και
τρία χρόνια η πρωτότυπη ηλεκτρονική εφημερίδα
«Political». Και το πράττει μάλιστα με απόλυτη επι-
τυχία, έχοντας επιτύχει σε σύντομο χρονικό διά-
στημα σημαντική αναγνωσιμότητα και αναγνωρισιμότητα. Μέσω της εφημερίδας
σας προσφέρετε καθημερινά στους χιλιάδες αναγνώστες σας τις πολύτιμες υπη-
ρεσίες σας στη δημοσιογραφία και κατ’ επέκταση στη δημοκρατία. Σε μια εποχή
που η αξιοπιστία της ενημέρωσης βάλλεται από παραπληροφόρηση και ψευδείς
ειδήσεις, η συνεπής και έγκυρη δημοσιογραφία είναι περισσότερο αναγκαία από
ποτέ. Εύχομαι από καρδιάς σε όλους τους συντελεστές της εφημερίδας να παρα-
μείνετε συνεπείς στο έργο σας, συνώνυμο της δημοσιογραφικής σας ακεραιότη-
τας, και να συνεχίσετε να προσφέρετε στους πολίτες έγκυρη ενημέρωση, αμεσό-
τητα, εμπεριστατωμένα ρεπορτάζ, πλούσια αρθρογραφία, αντικειμενικότητα και
αξιοπιστία, όπως πράττετε αδιαλείπτως μέχρι σήμερα. Εις έτη πολλά, «Political».

Μιχάλης Χρυσοχοΐδης
υπουργός Υγείας

Η εφημερίδα «Political» γιορτάζει φέτος τα τρία χρόνια λει-
τουργίας της. Τρία χρόνια κατά τα οποία έχει τεθεί στην υπηρε-
σία της ανεξάρτητης ενημέρωσης και στην προαγωγή της δη-
μόσιας συζήτησης. Μέσω της καθημερινής online διάθεσής
της η εφημερίδα καταφέρνει να διαχέεται εύκολα και άμεσα
στους πολίτες, γεγονός που τονίζει τη σημασία της. Η σύμπρα-
ξη ικανών και ανεξάρτητων δημοσιογράφων συνηγορεί σε ένα
ποιοτικό αποτέλεσμα με κύρος που προσφέρει στους αναγνώ-
στες πλήρη και αντικειμενική πληροφόρηση.

Με αιχμή την εγκυρότητα και την αξιοπιστία, η «Political» κατάφερε να διαδραματίσει
σημαίνοντα ρόλο στην προώθηση της πολιτικής επικαιρότητας και στην ανάδειξη της
αποκαλυπτικής δημοσιογραφίας. Συγχαίρω όλους τους συντάκτες και το προσωπικό της
εφημερίδας για την έως τώρα πορεία και αφοσίωση στο δημοσιογραφικό λειτούργημα.
Τα τρία χρόνια ας αποτελούν μόνο την αρχή ενός μεγαλύτερου ταξιδιού. Εύχομαι ολόψυ-
χα η «Political» να συνεχίσει τη χρήσιμη ενημερωτική προσπάθεια για πολλά ακόμη χρό-
νια, συμβάλλοντας στον δημόσιο διάλογο με αφοσίωση και επαγγελματισμό.

Καλή συνέχεια στην επιτυχημένη πορεία σας και όλες τις μελλοντικές προσπάθειές σας.

Χρήστος 
Σταϊκούρας
υπουργός Υποδομών 
και Μεταφορών

Η ψηφιακή εφημερίδα «Political»
συμπληρώνει τρία χρόνια λειτουργίας
και μέσα στο σύντομο αυτό διάστημα
κατάφερε να διαμορφώσει ένα ξεχω-
ριστό αποτύπωμα στο ανταγωνιστικό
περιβάλλον του ηλεκτρονικού Τύπου. Με αποκαλυπτικά και
πρωτογενή ρεπορτάζ, δημιουργική κριτική προς κάθε πλευρά
αλλά και πρωτοποριακές ιδέες στην παρουσίαση των θεμάτων,
έχει κερδίσει την εμπιστοσύνη πολλών αναγνωστών.

Εύχομαι σε όλους τους συντελεστές της ψηφιακής εφημερί-
δας «Political» να έχουν υγεία και να συνεχίσουν τη δυναμική
τους πορεία με αντικειμενικότητα, υπηρετώντας το λειτούργημα
της σωστής ενημέρωσης των πολιτών, που απειλείται από τον
καταιγισμό της ροής των πληροφοριών στο Διαδίκτυο.

Πριν από τρία χρόνια, σε μια περίοδο που η καθημερινότητά μας
εξελίσσεται μέσα από το πρίσμα της τεχνολογικής αλλαγής, η
«Political» έφερε μια διαφορετική πρόταση στην ενημέρωση: μια
εφημερίδα που διατηρεί την παραδοσιακή της μορφή, αντί όμως
να είναι τυπωμένη σε χαρτί βρίσκεται κάθε μέρα στην οθόνη μας.

Εδώ και τρία χρόνια, η «Political» αποτελεί καθημερινά την
εφημερίδα που συνδυάζει την ενημέρωση όπως τη γνωρίσαμε με

τα τεχνολογικά δεδομένα. Και κερδίζει την εμπιστοσύνη ολοένα
και περισσότερων συμπολιτών μας χάρη στην καινοτόμα φιλοσο-
φία της, αλλά κυρίως χάρη στην αφοσίωσή της στο ρεπορτάζ και
τις θέσεις της.

Εύχομαι στην «Political» και ιδίως στους ανθρώπους της χρόνια
πολλά και να συνεχίσουν να βρίσκονται στην τεχνολογική και δη-
μοσιογραφική πρωτοπορία!
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Θόδωρος 
Σκυλακάκης 
υπουργός Περιβάλλοντος
και Ενέργειας

Η απρόσκοπτη ενημέρωση κάθε πολίτη απο-
τελεί βασικό, δημοκρατικό αγαθό. Για αυτό και
μέσα στον καταιγισμό πληροφοριών που χαρα-
κτηρίζει τη σύγχρονη εποχή, η δημοσιογραφία
που διακρίνεται για τα ποιοτικά χαρακτηριστι-

κά της (αντικειμενική, έγκυρη, έγκριτη και έγκαιρη ενημέρωση) καθί-
σταται πιο αναγκαία από ποτέ. Χρόνια πολλά στην εφημερίδα σας και
καλή δύναμη στη δημοσιογραφική σας ομάδα.

Άδωνις Γεωργιάδης
υπουργός Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης

Εύχομαι ολόψυχα στην εφημερίδα «Political» και
όλους τους συνεργάτες της χρόνια πολλά και να συνεχί-
σουν να δίνουν τη μάχη της ενημέρωσης με την ίδια επι-
τυχία που το κάνουν εδώ και τρία χρόνια. Είμαι βέβαιος
ότι θα έχετε μια εξίσου δημιουργική και επιτυχημένη πο-
ρεία για πολλά πολλά ακόμη χρόνια.

Κώστας Σκρέκας
υπουργός Ανάπτυξης

Όταν η δημοσιογραφία και η αλήθεια δοκιμάζονται
σκληρά, όπως στην εποχή μας, η ανάγκη για αντικειμε-
νική ενημέρωση είναι ζωτική για τους πολίτες και ολό-
κληρη την κοινωνία. Ιδίως όταν το περιβάλλον στο
οποίο διακινείται η πληροφορία αλλάζει ραγδαία, η
ανάγκη αυτή γίνεται επιτακτική.

Η «Political», η εφημερίδα που αντιλαμβάνεται τον
σύγχρονο, ψηφιακό κόσμο της είδησης, της ανάλυσης
και της αρθρογραφίας, αποτελεί ξεχωριστό παράδειγ-

μα. Υπηρετεί την αλήθεια και τη δημοσιογραφία και ως εκ τούτου την ίδια τη Δη-
μοκρατία. Τις θερμότερες ευχές μου σε όλους τους συντελεστές της εφημερί-
δας για να συνεχίσουν με επιτυχία τις άοκνες προσπάθειες που ξεκίνησαν πριν
από τρία χρόνια.

Γιάννης Οικονόμου
υπουργός Προστασίας
του Πολίτη

O πλουραλισμός και η εγκυρότητα στην ενημέ-
ρωση αποτελούν θεμέλιο λίθο για τη δημοκρατία
μας. Η έγκυρη και έγκαιρη απόδοσή της αποτε-
λούν αναπόσπαστο κομμάτι κάθε ευνομούμενης
Πολιτείας. Στους καιρούς που η πληροφόρηση
παρουσιάζεται στον δέκτη ολοένα και πιο μαζι-
κά, ο Τύπος διατηρεί πιστό κοινό χάρη στη μα-
γεία του και την αξιοπιστία του. Εύχομαι στη συντακτική ομάδα της εφημερίδας
«Political» χρόνια πολλά για τα γενέθλια, καλές και πολλές ειδήσεις και καλή
δύναμη στις ολοένα και αυξανόμενες απαιτήσεις των καιρών μας.

Γιώργος Φλωρίδης
υπουργός Δικαιοσύνης

Η εφημερίδα «Political» είναι η μαχητική φωνή
που επί τρία χρόνια συμβάλλει στην πολύπλευρη
ενημέρωση των πολιτών. Με την πρωτοποριακή
ηλεκτρονική της έκδοση καινοτομεί στις απαιτή-
σεις των καιρών εξασφαλίζοντας άμεση και ελεύ-
θερη πρόσβαση στην πληροφόρηση. Η δημοσιο-
γραφική της ομάδα καλύπτει με αποκαλυπτικό
τρόπο όλο το εύρος των πολιτικών και κοινωνικών
θεμάτων, καθώς και την καθημερινή επικαιρότη-

τα. Εύχομαι σε όλους τους συντελεστές της «Political» να συνεχίσουν με την
ίδια διάθεση τον αγώνα τους για ζωντανή δημοσιογραφία, που ενημερώνει έγ-
καιρα και έγκυρα τον πολίτη και αναβαθμίζει τον ελληνικό Τύπο.

Λίνα Μενδώνη
υπουργός Πολιτισμού 

Τρία χρόνια συμπληρώνονται φέτος για την ψη-
φιακή εφημερίδα «Political», την εφημερίδα που
αφουγκράστηκε τον παλμό της νέας εποχής και
προσαρμόστηκε γρήγορα και άμεσα στις ανάγκες
του συγχρόνου αναγνωστικού κοινού.

Σύγχρονη, έγκυρη και πολυθεματική, η ψηφιακή
εφημερίδα «Political» μέσα σε τρία χρόνια κατά-
φερε να κερδίσει το αναγνωστικό κοινό. Με έμπει-

ρους και καταξιωμένους δημοσιογράφους που βρίσκονται στην πρώτη
γραμμή της ενημέρωσης, η «Political» μάς παρουσιάζει καθημερινά την εί-
δηση όπως πρέπει να είναι.

Εύχομαι στην «Political» και τη δημιουργική της ομάδα να συνεχίσει να
τολμά και να καινοτομεί έχοντας πάντα ως πυξίδα την αλήθεια και την αντι-
κειμενικότητα.



Η
διαρκώς αυξανόμενη κερδοφορία, η διεθνοποί-
ηση της δραστηριότητας, η επενδυτική στρατηγική
και τα πρωτεία στην ενεργειακή μετάβαση καθι-

στούν την εταιρεία, επενδυτικά, ολοένα και πιο ελκυστική. 
Τα οικονομικά αποτελέσματα του εννεαμήνου που πρό-

σφατα ανακοίνωσε η MYTILINEOS αποδείχθηκαν καλύτε-
ρα του προσδοκώμενου, με την εταιρεία να έχει στοχεύσει
στην απόκτηση της επενδυτικής βαθμίδας. Με τη διαμόρ-
φωση του προσαρμοσμένου Net Debt/EBITDA στο 1,37x,
επίπεδο ισάξιο, ακόμα και καλύτερο από τις επιδόσεις
εταιρειών εντός της επενδυτικής βαθμίδας, αλλά και μετά
και από τις διαδοχικές αναβαθμίσεις από FITCH και S&P, ο
στόχος της κατάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας δείχνει
πλέον ορατός, με αναλυτές όπως η Morgan Stanley να
εκτιμούν πως το EBITDA της MYTILINEOS για το 2023 βρί-
σκεται στη διαδικασία για να ξεπεράσει το 1,03 δισεκατομ-
μύριο ευρώ.

Μάλιστα, η εταιρεία στο γ’ τρίμηνο του 2023 σημείωσε
την υψηλότερη ιστορικά επίδοση τριμήνου, καταφέρνον-
τας να εδραιώσει την κερδοφορία της σε +200% υψηλότε-
ρα, συγκριτικά με τα προ 2021 επίπεδα. 

Παρά τη σημαντική πτώση στις τιμές της ενέργειας, οι
επιδόσεις της MYTILINEOS περιλαμβάνουν:
• Αύξηση 48% στα Καθαρά Κέρδη, μετά από Δικαιώματα
Μειοψηφίας που ανήλθαν σε €462 εκατ. έναντι €312 εκατ.
το εννεάμηνο του 2022.
• Αύξηση 46% στα κέρδη ανά μετοχή -σε σύγκριση με την
αντίστοιχη περίοδο του προηγούμενου έτους- τα οποία
διαμορφώθηκαν σε €3,336.
• Αύξηση 36% αύξηση στα Κέρδη προ Φόρων, Τόκων και
Αποσβέσεων (EBITDA) που ανήλθαν σε €723 εκατ., έναντι
€533 εκατ. την αντίστοιχη περίοδο του προηγούμενου
έτους. 

Ο κλάδος της ενέργειας, όπως παρατηρεί μεταξύ άλλων
και η Citi, αποτελεί για τη MYTILINEOS την κινητήρια δύνα-
μη, ειδικότερα μετά και από την ανάκαμψη της δραστηριό-
τητας παραγωγής, σε συνδυασμό με τη συνεισφορά της
νέας μονάδας παραγωγής ενέργειας 826 MW στον Άγιο
Νικόλαο Βοιωτίας. 

Ομοίως και ο κλάδος της μεταλλουργίας, όπως δείχνουν
και τα πρόσφατα οικονομικά αποτελέσματα, συνεχίζει να
παρουσιάζει εξαιρετικές επιδόσεις, παρά την αρνητική
συνθήκη της εποχής για αυτήν τη δραστηριότητα. 

Στην παγκόσμια ελίτ των εταιρειών 
με υψηλές επιδόσεις στη Βιώσιμη Ανάπτυξη

Η ένταξη της MYTILINEOS στους ESG Leaders του δεί-
κτη MSCI με αξιολόγηση «AA» για τις πρακτικές ESG απο-
τελεί μια σημαντική επιβράβευση της στρατηγικής της
εταιρείας, καθώς η αξιολόγηση MSCI ESG αποτελεί έναν
από τους πιο δημοφιλείς διεθνείς δείκτες που αξιολο-
γούνται στις παγκόσμιες κεφαλαιαγορές για τη λήψη
επενδυτικών αποφάσεων.

Το διεθνές αποτύπωμα της MYTILINEOS στον τομέα της

βιωσιμότητας καταγράφεται στην παρουσία της στο κορυ-
φαίο 10% των εταιρειών του κλάδου της και σε άλλους διε-
θνώς αναγνωρισμένους ESG Raters όπως οι Sustainaly-
tics, ISS Quality Score, S&P Global, Refinitiv, FTSE, Eco-
Vadis, ESG Book, Bloomberg & Ideal Ratings.

Η MYTILINEOS κεφαλαιοποιεί
τα οφέλη της στρατηγικής της

Με περισσότερους από 520.000 πελάτες, φτάνοντας το
13% του μεριδίου της εγχώριας αγοράς προμήθειας ηλε-
κτρικού ρεύματος και μετά την ολοκλήρωση μιας σειράς
από εξαγορές (Watt & Wolt, Unison Facilities, Efa Energy,
Volterra), η MYTILINEOS ενίσχυσε σημαντικά τον τομέα
ενέργειας. 

Στην ίδια κατεύθυνση, αυτής της επέκτασης, συνέχισε
και σε διεθνές πεδίο. Συγκεκριμένα, προχώρησε στην
εξαγορά 5 φωτοβολταϊκών έργων από τη Westbridge με

συνολική ισχύ 1,4 GW. Η εξαγορά αυτή σηματοδοτεί μια
στρατηγική επιλογή, με δεδομένη την ανεξάντλητη ζήτηση
σε αυτή τη γεωγραφική περιοχή. 

Στο ίδιο πλαίσιο, ενδυναμώθηκε ακόμα περισσότερο η
παρουσία της MYTILINEOS στην προμήθεια φυσικού αερί-
ου, τόσο στα Βαλκάνια όσο και στη Νοτιοανατολική Ευρώ-
πη, με το πλάνο επέκτασης της διεθνούς δραστηριότητας
του ομίλου να συνεχίζεται. 

Από τον εταιρικό μετασχηματισμό και έπειτα, η 
MYTILINEOS Energy & Metals παρουσιάζει ένα ολοένα
και ελκυστικότερο, επενδυτικά, προφίλ. Η επέκταση της
διεθνούς δραστηριότητάς της και οι στοχευμένες διεθνείς
επενδύσεις στον τομέα των ΑΠΕ, σε συνάρτηση με τις επι-
τυχημένες συνέργειες των κλάδων ενέργειας και μεταλ-
λουργίας, οδηγούν τη MYTILINEOS σε νέα υψηλά κερδο-
φορίας, δικαιώνοντας τη στρατηγική της και οδεύοντας,
μεθοδικά, στον δρόμο προς την επενδυτική βαθμίδα.

MMYTILINEOS: Στον δρόμο 
για την επενδυτική βαθμίδα
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Σοφία Ζαχαράκη
υπουργός Κοινωνικής 
Συνοχής και Οικογένειας

Η ενημέρωση στον σύγχρονο κόσμο έχει αλ-
λάξει. Ως προς τη μορφή και ως προς τα
μέσα. Όχι όμως ως προς τις αρχές. Πριν από τρία
χρόνια η «Political» με πρωτοποριακό τρόπο μάς
εισήγαγε στην εποχή της σύγχρονης ηλεκτρονι-
κής εφημερίδας, τηρώντας ταυτόχρονα με σε-
βασμό τους παλιούς και καλούς κανόνες της δη-

μοσιογραφίας. Είδηση, ρεπορτάζ, ταυτότητα, υπογραφές, αξιοπιστία.
Μια κανονική εφημερίδα με συμπυκνωμένη ειδησεογραφία και έμφαση
στα σημαντικά. Με σεβασμό στον χρόνο, στην κρίση αλλά και στην αισθη-
τική του αναγνώστη. Είμαι σίγουρη ότι η «Political» θα κερδίσει το στοί-
χημα της νέας εποχής. Διατηρώντας το υψηλό της επίπεδο, αποκτώντας
συνεχώς νέους πιστούς αλλά και απαιτητικούς αναγνώστες. Είναι επίσης
βαθιά η πεποίθησή μου πως όσο κι αν αλλάζει η μορφή της ενημέρωσης,
όσο κι αν τα μέσα κοινωνικής δικτύωσης αποκτούν δυσανάλογα μεγάλη
ισχύ, ο Τύπος παραμένει το ουσιαστικότερο στοιχείο μιας φιλελεύθερης
και δημοκρατικής Πολιτείας. 

Δημήτρης Καιρίδης
υπουργός Μετανάστευσης
και Ασύλου

Τρία χρόνια «Political», τρία χρόνια μαχόμε-
νης δημοσιογραφίας για τη φιλελεύθερη και ευ-
ρωπαϊκή Ελλάδα που θέλουμε και αξίζουμε. Με
ρεπορτάζ, επιχειρήματα, ψυχραιμία αλλά και
αγωνιστικότητα. Χρόνια πολλά στην εφημερίδα
και τους ανθρώπους της, να τα εκατοστίσει!

Όλγα 
Κεφαλογιάννη
υπουργός Τουρισμού 

H «Political» από την πρώτη ημέρα της
ψηφιακής κυκλοφορίας της πριν από
τρία χρόνια μέχρι και σήμερα ενημερώ-
νει τους πολίτες με την κάλυψη της ειδη-
σεογραφίας και την έκφραση της ελεύ-
θερης γνώμης.

Πιστεύοντας στον ουσιαστικό ρόλο του
δημοσιογραφικού λειτουργήματος και του έγκυρου ρεπορτάζ,
εύχομαι να συνεχίσετε δυναμικά την παρουσία σας στις δημο-
σιογραφικές διαδρομές των πολιτικών, οικονομικών και κοινω-
νικών εξελίξεων της χώρας.

Λευτέρης 
Αυγενάκης
υπουργός Αγροτικής 
Ανάπτυξης  και Τροφίμων

Την «Political» χαρακτηρίζει η ιδιαιτερότητα ότι
είναι η πρώτη ηλεκτρονική εφημερίδα στη χώρα
μας, πνευματικό τέκνο του φίλου Νίκου Καραμαν-
λή. Ωστόσο, η ψηφιακή αυτή εφημερίδα διατηρεί
μέσα από τον καινοτόμο τρόπο που εκδίδεται το
«άρωμα» της παραδοσιακής εφημερίδας. Σε μια περίοδο που η εγκυρότητα και η
αξιοπιστία αποτελούν ζητούμενο στον χώρο της ενημέρωσης, έχετε καταφέρει να
διακριθείτε για την αντικειμενικότητα αλλά και για τη μαχητικότητά σας. Εύχομαι
να συνεχίσετε με το ίδιο πάθος να υπηρετείτε την αλήθεια και τον πλουραλισμό,
συμβάλλοντας στη σωστή ενημέρωση όλο και περισσοτέρων Ελλήνων πολιτών.
Καλή δύναμη σε όλη τη δημοσιογραφική ομάδα, που καθημερινά δίνει τη μάχη της
με σεβασμό στις αρχές της δημοσιογραφικής δεοντολογίας. 

Χρήστος 
Στυλιανίδης
υπουργός Ναυτιλίας 
και Νησιωτικής Πολιτικής

Η «Political», η εφημερίδα της «νέας εποχής»
όπως χαρακτηρίζεται, άνοιξε τον ψηφιακό δρόμο
των εφημερίδων με στόχο να καλύψει τις σύγχρο-
νες ανάγκες του αναγνωστικού κοινού. Τρία χρόνια
μετά και σε μια εποχή που η ροή των ειδήσεων τρέ-

χει με ιλιγγιώδη ταχύτητα, η συνεισφορά της «Political» στον χώρο των me-
dia και της ενημέρωσης παραμένει πρωτοποριακή και αναγκαία. Με επαγ-
γελματισμό, έγκριτα ρεπορτάζ και μαχητική αρθρογραφία η «Political» έχει
κερδίσει την εμπιστοσύνη του αναγνωστικού κοινού, καλύπτοντας ένα ευρύ
φάσμα της επικαιρότητας και προσφέροντας αξιόπιστη και έγκυρη ενημέ-
ρωση. Θερμά συγχαρητήρια για τα τρία αυτά χρόνια επιτυχούς κυκλοφο-
ρίας και ενημέρωσης. Εύχομαι στην «Political» να συνεχίσει την καλή και
καινοτόμα ενημέρωση με ορθολογισμό και σεβασμό στον αναγνώστη. 

Δημήτρης 
Παπαστεργίου
υπουργός Ψηφιακής 
Διακυβέρνησης

Θερμές ευχές σε όλη την ομάδα της «Political» για
τη συμπλήρωση τριών χρόνων από την πρώτη ημέρα
κυκλοφορίας της. Εύχομαι την αδιάλειπτη παρουσία
σας στον δημόσιο διάλογο και την ενίσχυση της σχέ-
σης που έχετε αναπτύξει με το αναγνωστικό κοινό. Η
πολυφωνία στον δημόσιο διάλογο αποτελεί κοινωνική
και πολιτική αναγκαιότητα. Εύχομαι να συνεχίσετε το
έργο σας έχοντας στο επίκεντρο της προσοχής σας την
αντικειμενική παρουσίαση των γεγονότων και τη σφαιρική ενημέρωση των
αναγνωστών σας.
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Χάρης 
Θεοχάρης
υφυπουργός 
Εθνικής Οικονομίας
και Οικονομικών

Καθώς συμπληρώνονται τρία
χρόνια από τη διαδικτυακή κυκλο-
φορία του πρώτου φύλλου της,

μπορούμε να είμαστε βέβαιοι ότι το παράτολμο εγχείρημα, το
καινοτόμο «πείραμα» της «Political» πέτυχε απολύτως. Και
δεν πέτυχε μόνο από την τεχνική άποψη, δηλαδή σαν μια αμι-
γώς ψηφιακή εφημερίδα, καθ’ όλα σύγχρονη -αλλά και πα-
ραδοσιακή ταυτόχρονα, σαν να τυπωνόταν στο παλιό καλό
χαρτί. Η επιτυχία της «Political» έγκειται κυρίως στο περιεχό-
μενό της, στη δυναμική και αντικειμενική δημοσιογραφία
που ασκεί. Στα τρίτα της γενέθλια, λοιπόν, εύχομαι σε όλους
τους συντάκτες, σε όλα τα στελέχη και τη διεύθυνση, σε
όλους τους ανθρώπους της «Political» να συνεχίσουν το έργο
τους με το ίδιο και ακόμη περισσότερο πάθος. Για το αποκα-
λυπτικό ρεπορτάζ, για την αλήθεια και για τη δημοκρατία στη
χώρα μας. Χρόνια πολλά, «Political»!

Κώστας Φραγκογιάννης
υφυπουργός Εξωτερικών

Στην εποχή της υπερπληροφόρησης και παραπληροφόρησης
που ζούμε, οι επαγγελματίες της ενημέρωσης αντιμετωπίζουν
πολλές και ποικίλες προκλήσεις. Η μεγαλύτερη εξ αυτών είναι το
να καταφέρουν να προσελκύσουν το αναγνωστικό κοινό και να
ικανοποιήσουν τις απαιτήσεις και τις ανάγκες του, χωρίς όμως να
θυσιάζουν βασικές αρχές της δημοσιογραφίας και της ενημέρω-
σης, όπως η εγκυρότητα και η αξιοπιστία. Σε αυτό το δύσκολο και
ανταγωνιστικό περιβάλλον της σύγχρονης ενημέρωσης, και μόνο
η απόφαση κυκλοφορίας μιας νέας, καθημερινής -έστω και ψη-

φιακής- εφημερίδας ήταν από μόνο του τολμηρό εγχείρημα. 
Το γεγονός ότι τρία χρόνια μετά η εφημερίδα έχει κερδίσει το κοινό της και μια θέση ανά-

μεσα στους πρωταγωνιστές της καθημερινής ενημέρωσης σημαίνει ότι το εγχείρημα στέ-
φτηκε με επιτυχία. Σε αυτό συνέβαλαν αναμφισβήτητα η σωστή επιλογή συνεργατών και
μεταξύ αυτών άξιων δημοσιογράφων με πολυετή εμπειρία στον χώρο της μαχόμενης και
υπεύθυνης δημοσιογραφίας.

Ένα μεγάλο μπράβο σε όλους τους συντελεστές της «Political» για την προσπάθεια και τη
μέχρι σήμερα πορεία της εφημερίδας και ευχές για ακόμη μεγαλύτερες επιτυχίες και πολ-
λά πολλά χρόνια συνεπούς και συστηματικής παρουσίας στον χώρο της καθημερινής, έγκυ-
ρης και αξιόπιστης ενημέρωσης.

Ειρήνη 
Αγαπηδάκη 
υπουργός 
αναπληρώτρια Υγείας

Ο συνδυασμός της δυναμικής ειδη-
σεογραφίας και της ελεύθερης αρ-
θρογραφίας με την τήρηση της δημο-
σιογραφικής δεοντολογίας αποτελεί
το μεγάλο πλεονέκτημα αλλά και το
διαρκές ζητούμενο για επιτυχημένες
εκδοτικές προσπάθειες όπως η δική σας. Εύχομαι να συνεχί-
σετε στον ίδιο δύσκολο αλλά σωστό δρόμο.

Γιάννης Βρούτσης
υπουργός 
αναπληρωτής Αθλητισμού

Μια νέα εποχή, αυτή της πλήρους ανταπόκρισης και των πα-
ραδοσιακών ΜΜΕ με το ψηφιακό περιβάλλον, εγκαινίασε η
«Political» για τη χώρα μας τον Νοέμβριο του 2020. Άμεση, εύ-
κολα προσβάσιμη, πολυθεματική, εύληπτη και κυρίως φιλική
στον νέο τρόπο ζωής των πολιτών, κατάφερε να «ζωντανέψει»
τη συμβατική εφημερίδα εγκαταλείποντας το χαρτί για το web
περιβάλλον. Τρία χρόνια τώρα η «Political» «δικαιώνει» τους
εμπνευστές της παρέχοντας υψηλό επίπεδο ενημέρωσης, υψώνοντας τείχος απέναντι
στην πληθώρα των fake news του Διαδικτύου. Με γενναίο βηματισμό και, κυρίως,
σύμφωνο με τις νέες απαιτήσεις η «Political» διεισδύει στη συνείδηση του σύγχρονου
αναγνώστη. Εύχομαι η εδραίωσή της να σημάνει την αναγέννηση των εφημερίδων
όπως τις γνωρίσαμε ως προς το περιεχόμενό τους, με πληθώρα άρθρων και ερευνητι-
κών ρεπορτάζ, καθώς η δημοσιογραφία αποτελεί επιτομή του δημοκρατικού πολιτεύ-
ματος. Χρόνια πολλά και ακόμη καλύτερα, που είμαι βέβαιος πως θα έρθουν!

Νίκος Παπαθανάσης
υπουργός αναπληρωτής Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
Η ηλεκτρονική εφημερίδα «Political» αποτελεί ένα πρωτο-

ποριακό εκδοτικό εγχείρημα σε μια εποχή που χαρακτηρίζε-
ται από πρωτόγνωρες προκλήσεις. Εύχομαι στους συντελε-
στές της να συνεχίσουν να υπηρετούν την ελευθεροτυπία και
τη δημοκρατία μέσα από την αντικειμενική ενημέρωση, τον

πλουραλισμό των απόψεων και τον μαχητικό σχολιασμό,
συμβάλλοντας με τον τρόπο αυτό στον δημόσιο διάλογο με
στόχο μια πιο δυναμική και ανθεκτική οικονομία, με περισσό-
τερες θέσεις εργασίας, καλύτερους μισθούς και συντάξεις
για όλους τους συμπολίτες μας.
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Γιάννης Κεφαλογιάννης
υφυπουργός Εθνικής Άμυνας

Η ελευθερία της έκφρασης αποτελεί θεμέλιο λίθο
της δημοκρατίας. Σε μια εποχή που η πληροφορία και
τα fake news διαχέονται ταχύτατα, η ανάγκη για έγκυ-
ρη, υπεύθυνη, αξιόπιστη και ουσιαστική ενημέρωση
με σεβασμό στη δεοντολογία είναι πιο επιτακτική από
ποτέ. Η «Political», η πρώτη ημερήσια ψηφιακή εφη-
μερίδα στην Ελλάδα, γιορτάζει ήδη τρία χρόνια επιτυ-
χημένης πορείας με πιστούς αναγνώστες. Ακολου-
θώντας τις διαρκώς μεταβαλλόμενες ανάγκες της επο-

χής, τους γρήγορους και απαιτητικούς ρυθμούς ζωής και τη μεγάλη τάση της
χώρας προς τον ψηφιακό μετασχηματισμό, εισήγαγε ένα νέο μοντέλο ηλεκτρο-
νικής λειτουργίας εκδοτικής επιχείρησης που διευκολύνει την ενημέρωση ολο-
ένα και περισσότερων πολιτών. Αξιοποιώντας τις νέες τεχνολογίες, μέσα σε σύν-
τομο χρονικό διάστημα κατάφερε να αφήσει το δικό της αποτύπωμα στον χώρο
της ενημέρωσης, παρουσιάζοντας καθημερινά την επικαιρότητα με συνέπεια για
τον αναγνώστη. Εύχομαι στην «Political», στους δημοσιογράφους και σε όλους
τους εργαζόμενους της εφημερίδας να συνεχίσουν την επιτυχημένη και πρωτο-
πόρα τους διαδρομή, πάντοτε με πυξίδα τον πλουραλισμό και τη δημοκρατία.

Στάθης Κωνσταντινίδης
υφυπουργός Εσωτερικών
αρμόδιος για θέματα 
Μακεδονίας-Θράκης

Τρία χρόνια εφημερίδα «Political», τρία χρόνια μάχι-
μου, ερευνητικού και αποκαλυπτικού ρεπορτάζ.

Δεδομένου ότι η πληροφόρηση αποτελεί κοινωνικό
αγαθό, αποστολή της δημοσιογραφίας είναι να ελέγχει
την εκάστοτε εξουσία με σεβασμό στους κανόνες της,

να αναζητά την αλήθεια και να υπηρετεί την πολυφωνία. 
Στα τρία χρόνια του βίου της, η «Political» έχει καταφέρει να καθιερωθεί στο δημο-

σιογραφικό στερέωμα αποφεύγοντας τον λαϊκισμό και τις ακρότητες. 
Μέσα από το έγκυρο ρεπορτάζ και την αμεσότητα στην επικοινωνία, η «Political»

έχει δημιουργήσει ένα πιστό ακροατήριο που αναζητά αντικειμενική και πλουραλι-
στική ενημέρωση. Έτσι, μέσα σε σύντομο χρονικό διάστημα, εδραιώθηκε στη συνεί-
δηση των αναγνωστών ως καθημερινή αξιόπιστη πηγή ειδησεογραφίας. 

Εύχομαι ολόψυχα να συνεχίσετε να βαδίζετε ακάθεκτοι στον δρόμο της ευθύνης
και με το ίδιο πάθος που σας διακρίνει να αποκαλύπτετε αθέατες πλευρές της καθη-
μερινότητας, υπενθυμίζοντας στα δημόσια πρόσωπα ότι «για να γίνεις ναυτικός δεν
πρέπει να σε πειράζει η θάλασσα».

Βιβή 
Χαραλαμπογιάννη
υφυπουργός Εσωτερικών

Η ηλεκτρονική εφημερίδα «Political» υπήρξε
από το πρώτο φύλλο της, πριν από τρία χρόνια, έως
σήμερα μια πρωτοπόρα προσπάθεια στον χώρο
του Τύπου. Η ποιότητα της ύλης της και η καλαι-
σθησία των σελίδων της φτάνουν στον αναγνώστη
ηλεκτρονικά και έχουν γίνει, πλέον, καθημερινή
συνήθεια. Ευπρεπής και συγχρόνως αποκαλυπτι-
κή, μαχητική αλλά και τεκμηριωμένη, η «Political» βρίσκεται στη σωστή πλευ-
ρά της Ιστορίας και αποτελεί πολύτιμο σύμμαχο των δυνάμεων που αγωνίζονται
για ένα καλύτερο μέλλον της Ελλάδας. Η «Political» έχει αποδείξει ότι μπορεί
μια εφημερίδα να είναι κυρίως πολιτική χωρίς να είναι πολιτικάντικη. Τη διαβά-
ζω καθημερινά, παρακολουθώ από κοντά τις διαρκείς προσπάθειες για βελτίω-
σή της με συνεχή εμπλουτισμό θεμάτων και συνεργατών. Εύχομαι ειλικρινά κά-
θε επιτυχία, όπως έγινε τα τρία προηγούμενα χρόνια, στην ιδιοκτησία, στη διεύ-
θυνση, στους δημοσιογράφους και το τεχνικό προσωπικό της «Political»!

Δόμνα Μιχαηλίδου
υφυπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού

Τρία χρόνια «Political». Τρία χρόνια τώρα, η εφημερίδα «Political» έχει μπει δυναμικά στη
μάχη της ενημέρωσης. Σε μια εποχή μεγάλων προκλήσεων για τον Τύπο, έχει καταφέρει να
κερδίζει καθημερινά χιλιάδες Έλληνες αναγνώστες. Μια σύγχρονη και ποιοτική εφημερίδα
που συνδυάζει την αξιόπιστη πληροφόρηση και το αντικειμενικό ρεπορτάζ, χαράσσοντας τη
δική της πορεία στην ελληνική δημοσιογραφική πραγματικότητα. Εύχομαι στους εργαζόμε-
νους και στη διοίκηση της «Political» χρόνια πολλά, καλή δύναμη και πολλές καλές ειδήσεις!

Ζέττα Μ. Μακρή
υφυπουργός Παιδείας, 
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού

Μια σχέση για να κρατηθεί ζωντανή, ενδιαφέρουσα, να
αντέξει στον χρόνο και στις αλήθειες, να περάσει δοκιμα-
σίες και να τις ξεπεράσει, να επαναπροσδιορίζεται, να
εξελίσσεται και να στοχεύει στην καλύτερη εκδοχή της
πρέπει να είναι μια σχέση δυνατή, συνειδητή, φροντισμέ-
νη, σταθερή και συμπαγής. Όπως η σχέση που χτίζουν
καθημερινά η ψηφιακή εφημερίδα «Political» και οι συ-
νεργάτες της με το αναγνωστικό κοινό που ενημερώνεται
ψηφιακά και εμπιστεύεται συνολικά την πολυμεσική έκδοση.

Αυτήν τη σχέση σας εύχομαι να κρατάτε πάντα σε εγρήγορση, να εκτιμάτε τη δυναμική
αλληλεπίδραση, να δίνετε τον καλύτερό σας εαυτό και να εισπράττετε την ανταμοιβή και
την ικανοποίηση που δίνει πίσω κάθε διάδραση που στηρίζεται στην ουσία, στην ηθική,
στην ευθυκρισία, στον αμοιβαίο σεβασμό και στην εκτίμηση, στην ειλικρίνεια, στην αυ-
τοκριτική.

Αυτή η τριετής διαδρομή είναι που ανέδειξε την «Political» σε πολύτιμο μέλος της
σχέσης που μοιραζόμαστε με τον Τύπο και τη δημοσιογραφία και καταξιώνει την εγκυ-
ρότητα στην είδηση, τη βαρύτητα στο άρθρο, την επικαιρότητα στο σχόλιο, την αμεσότητα
στο ρεπορτάζ, την τομή στη συνέντευξη, την προσωπική δέσμευση στο «φύλλο» της
εφημερίδας.
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Τρία χρόνια «Political». Τρία χρόνια μαχητικής και έγκριτης δη-
μοσιογραφικής ζωής.

Εύχομαι η ηλεκτρονική εφημερίδα «Political» να συνεχίσει να
παράγει δυνατά ρεπορτάζ με οδηγό την έγκαιρη και έγκυρη ενημέ-
ρωση των πολιτών. Τα τρία αυτά χρόνια να είναι μόνο η αρχή ενός
πρωτοποριακού εγχειρήματος στον χώρο της δημοσιογραφίας και
την ενημέρωσης. 

Χρόνια πολλά στην «Political». Χρόνια πολλά σε όλους τους ερ-
γαζομένους της, τους ανθρώπους που οργανώνουν την έκδοση,

τους δημοσιογράφους, τους γραφίστες, όλους. Να συνεχίσετε με
υγεία και δύναμη να μεταφέρετε τον παλμό της καθημερινότητας,
με περισσότερα θέματα, με περισσότερους αναγνώστες, αλλά με
το ίδιο μεράκι και την ίδια όρεξη για δημοσιογραφία.

Θέλω να κλείσω με την περίφημη φράση του Τζορτζ Όργουελ:
«Δημοσιογραφία σημαίνει να δημοσιεύεις όσα ενοχλούν τους
άλλους. Όλα τα άλλα είναι δημόσιες σχέσεις». Με εποικοδομητι-
κό λόγο, κριτική και αμεροληψία εύχομαι να συνεχίσετε αυτό που
κάνετε.

Χριστίνα 
Αλεξοπούλου
υφυπουργός Υποδομών 
και Μεταφορών

Θερμά συγχαρητήρια στην εφημερίδα «Political»
για την εξαιρετική της πορεία στα τρία χρόνια κυκλο-
φορίας της. Με εμβάθυνση στις αναλύσεις, αμερολη-
ψία και επαγγελματισμό, έχει διαπρέψει ως πηγή
αξιόπιστης ενημέρωσης. Η επιμονή της στην παροχή

ουσιαστικών πληροφοριών έχει ενισχύσει τον δημοκρατικό διάλογο και την κρι-
τική σκέψη. Με την παρουσία της, συνεχίζει να προβάλλει τις προκλήσεις που
αντιμετωπίζει ο κόσμος σήμερα. Οι αναγνώστες της μπορούν να βασίζονται στην
«Political» για εμπεριστατωμένη και ισορροπημένη κάλυψη των ειδήσεων. Με
ευαισθησία στις σύγχρονες προκλήσεις, συνεχίζει να προάγει την ενημέρωση
και την ενεργή συμμετοχή των πολιτών στα κρίσιμα θέματα της εποχής μας.

Νίκος Ταχιάος
υφυπουργός Υποδομών 
και Μεταφορών

Όταν για όλους η εποχή της πανδημίας ήταν
μια εποχή παύσης, η «Political» βρήκε πεδίο
δράσης και έτσι, τρία χρόνια μετά τη «γέννησή»
της, συνεχίζει δυναμικά να προσφέρει στους
αναγνώστες μια φρέσκια και σύγχρονη ματιά
στην επικαιρότητα, αποτελώντας ένα καινοτόμο
ψηφιακό Μέσο που ενημερώνει τους πολίτες

άμεσα και εμπεριστατωμένα. Σε μια εποχή επαναλαμβανόμενων, ποικίλων
ειδών κρίσεων, η Ελλάδα χρειάζεται τέτοια αντικειμενικά μέσα μαζικής
ενημέρωσης, Μέσα που να μπορεί να εμπιστευθεί για τα «διαυγή» ρεπορ-
τάζ και την έγκυρη και αμερόληπτη ειδησεογραφία. Συγχαρητήρια για την
πορεία σας έως τώρα! Σας εύχομαι χρόνια πολλά και εποικοδομητικά! Συ-
νεχίστε την καλή δουλειά! 

Νίκος Ταγαράς
υφυπουργός Περιβάλλοντος
και Ενέργειας

Θέλω να εκφράσω τα ειλικρινή μου συγχαρητήρια
στην εφημερίδα «Political» για την ευοίωνη αφορμή
της τρίτης επετείου της. Τα τελευταία τρία χρόνια, η
εφημερίδα έχει επιδείξει σταθερά δέσμευση στη δη-
μοσιογραφική αριστεία, προσφέροντας διορατικότητα
και γνώσεις για περίπλοκα ζητήματα που διαμορφώ-
νουν την ελληνική πραγματικότητα. Η «Political» έχει
παίξει καθοριστικό ρόλο στην προώθηση του ενημερωτικού λόγου, πλοη-
γώντας στο περίπλοκο τοπίο των σύγχρονων μέσων ενημέρωσης με ηρεμία
και επιμέλεια.

Η ακλόνητη αφοσίωση της συντακτικής ομάδας και η σταθερή υποστήριξη
του αναγνωστικού κοινού της συνέβαλαν σημαντικά στην επιτυχία της εφη-
μερίδας. Καθώς η εφημερίδα τιμά αυτό το ορόσημο, όχι μόνο αναγνωρίζον-
ται τα επιτεύγματά της, αλλά και η εμπιστοσύνη που έχει κερδίσει ως αξιόπι-
στη πηγή ειδήσεων και αναλύσεων.

Εύχομαι αυτή η επέτειος να χρησιμεύσει ως απόδειξη για τη διαρκή επί-
δραση της εφημερίδας στη διαμόρφωση του δημόσιου λόγου. Επικροτούμε
την εφημερίδα «Political» για τη συνεισφορά της και εκφράζουμε τις καλύτε-
ρες ευχές μας για συνεχή επιτυχία τα επόμενα χρόνια.

Αλεξάνδρα 
Σδούκου
υφυπουργός Περιβάλλοντος
και Ενέργειας

Τρία χρόνια «Political», τρία χρόνια καθημε-
ρινό ραντεβού ενημέρωσης με πληρότητα,
εξειδίκευση και αντικειμενικότητα. Στους δύ-
σκολους καιρούς που ζούμε η ανάγκη για έγ-
κυρη και έγκαιρη ενημέρωση είναι πιο επιτακτική από ποτέ και η «Po-
litical» έχει κερδίσει αυτό το στοίχημα. Συμβάλλει στην ενημέρωση,
καταγράφοντας την πολιτική και την κοινωνική επικαιρότητα με σαφή
θέση. Με τον δικό της ξεχωριστό τρόπο. Και παραμένει επιτυχημένη.

Εύχομαι να συνεχίσετε αυτή την επιτυχημένη πορεία σας και να δεί-
χνετε ολοένα και μεγαλύτερο ενδιαφέρον για τα ζητήματα της ενέργει-
ας, της κλιματικής αλλαγής και του περιβάλλοντος ώστε να ενημερώ-
νετε απρόσκοπτα και αντικειμενικά την κοινή γνώμη και να συμβάλλε-
τε στον γόνιμο προβληματισμό της κοινωνίας.

Οι αρχές της ελευθεροτυπίας και της πολυφωνίας είναι οι θεμέλιοι
λίθοι της δημοκρατίας και του πολιτισμού μας και είναι χρέος όλων
μας να τις στηρίζουμε και να τις ενισχύουμε καθημερινά.

Εύχομαι στην «Political» και στους ανθρώπους της να γιορτάσουν
πολλά ακόμη χρόνια στην ενημέρωση και να συνεχίσουν να την υπη-
ρετούν με την ίδια συνέπεια. 

Μάριος Θεμιστοκλέους υφυπουργός Υγείας
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Καθώς η Ελλάδα ανοίγει τα φτερά της σε έναν νέο ηλεκτρονι-
κό και ψηφιακό κόσμο με αισιοδοξία και ελπίδα, ο ρόλος της
«Political», τώρα που εισέρχεται στο τέταρτο έτος της ζωής της,
θα είναι ακόμη πιο σημαντικός. Η έκδοσή της τον Νοέμβριο του
2020 αποτέλεσε ένα σημαντικό εκδοτικό γεγονός. Καινοτόμη-
σε! Έκτοτε ο καθημερινός, πρωινός, ηλεκτρονικός «επισκέ-
πτης» μας, χάρη στον μοντέρνο σχεδιασμό και το εκλεκτό επιτε-
λείο δημοσιογράφων, έγινε «απαραίτητος»! Προσωπικά ξεχω-
ρίζω στις αρετές της «Political» τη νηφαλιότητα και την κριτική

ματιά των δημοσιογράφων, το έγκριτο ρεπορτάζ, τις διεισδυτι-
κές αναλύσεις και τις ενδελεχείς έρευνες. Είναι τα σημαντικά
εφόδια με τα οποία αντιμετωπίζει η εφημερίδα τα κρίσιμα ζητή-
ματα της ελληνικής και ευρωπαϊκής πραγματικότητας, αποδει-
κνύοντας ότι σέβεται στο έπακρο το αναγνωστικό της κοινό. Θε-
ωρώ ότι είναι ένα ηλεκτρονικό έντυπο που έφερε κάτι καινούρ-
γιο και εύχομαι να συνεχίσει να διατηρεί τη μαχητικότητα και
την αξιοπιστία που διακρίναμε από την πρώτη μέρα έκδοσης-
κυκλοφορίας.

Πάνος 
Τσακλόγλου 
υφυπουργός Εργασίας 
και Κοινωνικής Ασφάλισης 

Κάθε φορά που έχει γενέθλια μια εφημερίδα
είναι μια νίκη της δημοκρατίας.

Με επιμονή και σκληρή δουλειά καταφέρατε
να κερδίσετε την εμπιστοσύνη των αναγνω-
στών με όπλο τη μάχιμη δημοσιογραφική σας

ομάδα και τη σοβαρότητα που τη χαρακτηρίζει.
Είμαι σίγουρος ότι η εφημερίδα «Political» θα συνεχίσει να αντιμετω-

πίζει με την ίδια επιτυχία τις σύγχρονες προκλήσεις, τιμώντας την εμπι-
στοσύνη και την αγάπη του αναγνωστικού κοινού.

Κώστας 
Κατσαφάδος
υφυπουργός 
Προστασίας του Πολίτη

Τα «γενέθλια» μιας εφημερίδας της νέας εποχής
αποτελούν αφετηριακό σημείο των πολλαπλών προ-
κλήσεων στις οποίες καλείται να ανταποκριθεί. Η «Po-
litical», πρωτοποριακή ως έκδοση για τα ελληνικά δε-
δομένα, προσφέρει μεν δωρεάν πληροφόρηση αλλά

ακριβές περιεχόμενο. Αποτελεί ένα δυναμικό ξύπνημα στην καθημερι-
νότητα με τις παρεμβάσεις της, καθώς παραμένει πιστή στο πρωινό της
ραντεβού στον υπολογιστή ή στο κινητό τηλέφωνο. Μαχητική και απο-
καλυπτική, συνεχίζει για τρίτη χρονιά τη μάχη της ενημέρωσης. Σε
όλους τους συντελεστές της και στον εκδότη της Νίκο Καραμανλή εύχο-
μαι κάθε επιτυχία και πολλά πολλά γενέθλια!

Ιωάννης 
Μπούγας
υφυπουργός Δικαιοσύνης

Σε μια εποχή γεμάτη προκλήσεις, η ελεύ-
θερη πρόσβαση στην πληροφορία, η οποία
διέπεται από τις αρχές και τις αξίες της δημο-
σιογραφικής δεοντολογίας, είναι ένα πραγ-
ματικό λειτούργημα για όλους τους πολίτες.
Η καθημερινή ηλεκτρονική εφημερίδα «Po-
litical» εδώ και τρία χρόνια ενημερώνει, απο-
καλύπτει και επισημαίνει για όλα τα σημαντικά γεγονότα στο ελλη-
νικό και διεθνές γίγνεσθαι. Στην έως τώρα ενημερωτική της δια-
δρομή οι σημαντικές της επιτυχίες αποτελούν την καλύτερη εγ-
γύηση για το μέλλον της. Επειδή όμως το μυστικό της επιτυχίας
της «Political» είναι οι άνθρωποι που βρίσκονται μπροστά και πί-
σω από τα ρεπορτάζ, εύχομαι να συνεχίσουν με την ίδια ένταση,
την ακάματη προσπάθεια για την έγκυρη ενημέρωση. Χρόνια πολ-
λά και μεγάλες επιτυχίες, «Political»!

Χρίστος Δήμας
υφυπουργός Πολιτισμού

Με αφορμή την τρίτη επέτειο κυκλοφορίας του
φύλλου της εφημερίδας, εύχομαι σε όλη τη δημοσιο-
γραφική ομάδα της «Political» χρόνια πολλά, καλή
δύναμη, με ευρηματικότητα και επιμονή στον αγώνα
που δίνετε για την ενημέρωση των πολιτών. Στην επο-
χή μας άλλωστε η πληροφορία, τα γεγονότα και οι ει-
δήσεις μεταδίδονται πλέον με πολύ μεγάλη ταχύτητα
αξιοποιώντας και τις δυνατότητες της τεχνολογίας, με
την ίδια όμως ευκολία διασπείρονται και η παραπλη-
ροφόρηση και τα fake news. Είναι κρίσιμες λοιπόν για τον αναγνώστη, αλλά
και για την κοινωνία γενικότερα, η επιλογή της ποιοτικής και έγκυρης ενη-
μέρωσης και η τεκμηριωμένη επιστημονικά ανάλυση των γεγονότων. Εύχο-
μαι αυτό το στοίχημα να το κερδίζετε καθημερινά και να παραμείνετε για
πολλά χρόνια ακόμη στις προτιμήσεις των αναγνωστών και στην πρώτη
γραμμή της ενημέρωσης. 

Βασίλης Σπανάκης
υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης



https://www.ab.gr/el/edw-to-kalo-einai-gia-olous/kalo-gia-emena-kalo-gia-ton-topo-mou
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Μαρία Κεφάλα
υφυπουργός Κοινωνικής
Συνοχής και Οικογένειας

Η εφημερίδα «Political», η εφημερίδα της νέ-
ας εποχής που δεν τυπώνεται σε χαρτί αλλά
στέλνεται ψηφιακά και δωρεάν σε χιλιάδες
αναγνώστες, έχει αφήσει ήδη το στίγμα της στην
ενημέρωση. Η εφημερίδα «Political», που
απαντά στις ανάγκες του σύγχρονου αναγνω-
στικού κοινού, έχει «πυξίδα» τις αρχές της αντι-
κειμενικότητας, των ίσων αποστάσεων αλλά και της κοινωνικής ευαι-
σθησίας. Εκτιμώ ότι Πολιτεία και κοινωνία έχουν μόνο να επωφεληθούν
από μέσα μαζικής ενημέρωσης που κατευθύνονται με οδηγό την αλή-
θεια και με αίσθημα ευθύνης του ρόλου που επιτελούν. 
Η ελληνική δημοσιογραφία, ειδικά σε εποχές fake news, έχει ανάγκη
από τέτοιες προσπάθειες. Συγχαρητήρια για τα γενέθλια των τριών ετών
της εφημερίδας και εύχομαι να ακολουθήσουν πολλά ακόμη χρόνια γε-
μάτα επιτυχίες!

Γιάννης Παππάς
υφυπουργός Ναυτιλίας

Δυναμική ύλη, αποκαλυπτικό και αξιόπιστο
ρεπορτάζ, ταχύτητα στην ενημέρωση και ψη-
φιακή καινοτομία. Στοιχεία που έκαναν την
«Political» να ξεχωρίσει και να γιορτάζει τρία
επιτυχημένα χρόνια παρουσίας. Με την ευχή
τα χρόνια αυτά να γίνουν πολλά, περιμένουμε
όλοι η ομάδα της «Political», μια ομάδα που
έχει αποδείξει πως μπορεί να αφήσει το δικό
της ξεχωριστό αποτύπωμα στον χώρο των
MME, να συνεχίσει με τον ίδιο αξιόπιστο και πρωτοποριακό τρόπο να
ενημερώνει και να φωτίζει όλες τις πτυχές της επικαιρότητας, κερδί-
ζοντας την εμπιστοσύνη των πολιτών. Οι εποχές αλλάζουν, τα πάντα
ψηφιοποιούνται, το στοίχημα όμως της έγκυρης, αντικειμενικής και
άρτιας ενημέρωσης παραμένει δύσκολο, επίκαιρο και αναλλοίωτο. Η
«Political» απέδειξε πως μπορεί να το κερδίσει. Χρόνια πολλά, με κα-
λές ειδήσεις και πολλές επιτυχίες! 

Έλενα Ράπτη
υφυπουργός Τουρισμού

Με αφορμή τον εορτασμό των τριών χρόνων
της πρώτης ημερήσιας ψηφιακής πολιτικής και
οικονομικής εφημερίδας «Political», εύχομαι
σε όλους τους συντελεστές που δουλέψατε
σκληρά προκειμένου να δείτε το δημιούργημά
σας να μεγαλώνει και να γίνεται βασικός παί-
κτης στην ενημέρωση των Ελλήνων πολιτών,
καλή συνέχεια στο έργο που επιτελείτε με δη-
μοσιογραφική ψυχή, μαχητικότητα, εγκυρότη-

τα, αποκαλύψεις, αποτελεσματικότητα, πίστη στο λειτούργημά σας και
σεβασμό στους αναγνώστες σας. Συνεχίστε την έγκαιρη και ποιοτική ενη-
μέρωση για όσα συμβαίνουν γύρω μας για πολλά ακόμη χρόνια. Χρόνια
πολλά και δημιουργικά.

Κωνσταντίνος
Κυρανάκης
υφυπουργός Ψηφιακής
Διακυβέρνησης

Θέλω να συγχαρώ την οικογένεια της
«Political», με αφορμή τη συμπλήρωση των
τριών χρόνων λειτουργίας, για τον καθημε-
ρινό της αγώνα ώστε να παρέχει σε όλους
μας μια έγκυρη και έγκριτη ενημέρωση. Με

τη σκληρή δουλειά και την αξιοπιστία που ήδη έχει κερδίσει από
το αναγνωστικό κοινό, είμαι σίγουρος ότι θα εδραιωθεί ως ένα κο-
ρυφαίο ειδησιογραφικό μέσο ενημέρωσης για όλη την Ελλάδα.
Εύχομαι να συνεχίσει να ασκεί το λειτούργημα της δημοσιογρα-
φίας με την ίδια όρεξη και υπομονή για ακόμη πιο δημιουργική
και παραγωγική πορεία. 

Ένα καινοτόμο δημοσιογραφικό εγχείρημα συμπληρώνει τρία
επιτυχημένα χρόνια παρουσίας στον κόσμο της ενημέρωσης. Η
αντοχή του αποδεικνύει πως το αναγνωστικό κοινό ξέρει να ανα-
γνωρίζει και να ξεχωρίζει την καλή δημοσιογραφία ανεξάρτητα
από τη μορφή με την οποία προσφέρεται.

Μέσα σε αυτά τα τρία χρόνια η «Political» κατάφερε να επιβάλει
την παρουσία της με τα πρωτότυπα ρεπορτάζ της, τις διασταυρω-
μένες πληροφορίες της και την ικανότητα των δημοσιογράφων της
να εντοπίζουν και να αναδεικνύουν τα θέματα που απασχολούν την

κοινωνία και τις θέσεις του πολιτικού κόσμου της χώρας.
Πρόκειται για μια ολοκληρωμένη εφημερίδα με πλούσια ύλη

που κέρδισε με το σπαθί της μια αξιοπρόσεκτη θέση στο εκδοτικό
στερέωμα. Με αξιοπιστία και σεβασμό προς το κοινοβουλευτικό
πολίτευμα και τις δημοκρατικές αξίες.

Προσθέτω τις ευχές μου για πολλές επετείους προς όφελος της
ενημέρωσης, ενός από τα πιο πολύτιμα αγαθά, πραγματικού οξυ-
γόνου για τη δημοκρατία. Πολλά συγχαρητήρια σε όλους τους συν-
τελεστές. Αγαπητοί συνάδελφοι, συνεχίστε την καλή δουλειά!

Σοφία Βούλτεψη
υφυπουργός Μετανάστευσης και Ασύλου
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Στην εφημερίδα «Political» που κλείνει τρία χρόνια λειτουρ-
γίας εύχομαι χρόνια πολλά με πολλές αποκαλύψεις!

Σε μια εποχή όπου η πληροφορία διαχέεται με ιλιγγιώδη τα-
χύτητα, η εξακρίβωση της αλήθειας είναι η μόνη που ανακό-
πτει το κύμα της παραπληροφόρησης. Η έγκυρη δημοσιογρα-
φία δημιουργεί τις κατάλληλες συνθήκες για να επιτευχθεί ο
γόνιμος διάλογος μεταξύ κράτους και κοινωνίας ενώ στη σύγ-
χρονη εποχή λειτουργεί ως φως στο σκοτάδι των fake news. 

Η ηλεκτρονική εφημερίδα «Political» εδώ και τρία χρόνια
ενημερώνει, ευαισθητοποιεί και κυρίως αποκαλύπτει. 

Η αποκάλυψη της είδησης δεν είναι μια εύκολη υπόθεση,
καθώς χρειάζεται αφενός διασταύρωση των στοιχείων, αφετέ-
ρου τόλμη και ένα είναι το σίγουρο, ότι η «Political» αδιαμφι-
σβήτητα τολμά με τα έγκυρα ρεπορτάζ της. Οι μαχόμενοι δημο-
σιογράφοι που βρίσκονται στο δυναμικό της είναι παρόντες με
μεγάλη επιτυχία στο πολιτικό και κοινωνικό γίγνεσθαι της χώ-
ρας αλλά και των διεθνών εξελίξεων. 

Εύχομαι να συνεχίσετε, να είστε στην πρώτη γραμμή της
ενημέρωσης με την ίδια όρεξη, το ίδιο πάθος και την ίδια αγά-
πη για τη δημοσιογραφία.

Νίκος Χαρδαλιάς εκλεγμένος περιφερειάρχης Αττικής

Απόστολος 
Τζιτζικώστας
περιφερειάρχης 
Κεντρικής Μακεδονίας

Τα τελευταία τρία χρόνια η «Political» τολμάει να
καινοτομεί φέρνοντας την παραδοσιακή εφημερίδα
στο κινητό τηλέφωνο, στον υπολογιστή και στο τάμ-
πλετ. Δημιούργησε έτσι μια νέα συνθήκη για τους
αναγνώστες των εφημερίδων, δίνοντάς τους τη δυνα-
τότητα με έναν εύχρηστο και σύγχρονο τρόπο να ενημερωθούν και να διαβάσουν
απόψεις και νέα για πολλά και ενδιαφέροντα ζητήματα. Η «Political» δεν διατή-
ρησε όμως μόνο την εικόνα της εφημερίδας. Το πιο σημαντικό είναι ότι διατήρη-
σε την αξιοπιστία και την εγκυρότητα της έντυπης δημοσιογραφίας, τις οποίες
υπηρετεί με αφοσίωση, δυναμικούς και καταξιωμένους δημοσιογράφους και
αρθρογράφους, τεκμηριωμένη άποψη και πολύ ρεπορτάζ. Σε αυτά τα τρία χρό-
νια η «Political» έχει κερδίσει την εμπιστοσύνη των αναγνωστών της. Και προ-
σωπικά εύχομαι σε όλους τους συντελεστές της «Political» ακόμη πιο πολλές και
μεγάλες επιτυχίες στο μέλλον. Χρόνια πολλά και δημιουργικά!

Δημήτρης 
Πτωχός
εκλεγμένος 
περιφερειάρχης 
Πελοποννήσου

Τρία χρόνια εκδοτικής καινοτομίας και
αστείρευτου δημοσιογραφικού ζήλου
συνθέτουν την εικόνα της πρώτης ημερή-
σιας ψηφιακής εφημερίδας. Στο ταξίδι
της η «Political» ασκεί έγκυρη, αξιόπιστη και μαχητική δημοσιογρα-
φία, συμβάλλοντας καταλυτικά στην αντικειμενική και πλουραλιστι-
κή ενημέρωση των πολιτών που αν μη τι άλλο αποτελεί αδιαπραγμά-
τευτο δημοκρατικό τους δικαίωμα.

Με την ευχή να συνεχίσουν να μας συντροφεύουν με την ίδια ποι-
ότητα, το ίδιο πάθος και επαγγελματισμό, εύχομαι από καρδιάς στη
διεύθυνση και τους δημοσιογράφους της «Political» χρόνια πολλά,
ξεχωριστά, με καλές ειδήσεις και καλή δύναμη σε μια εποχή ιδιαιτέ-
ρως απαιτητική.

Η Ελλάδα αντιμετωπίζει σοβαρές
κρίσεις και προκλήσεις, οικονομικές,
γεωπολιτικές, που απαιτούν συνεννόη-
ση και πολιτική σύνθεση. Η Ελληνική
Λύση από τον Ιούλιο του 2019 επιδιώ-
κει με επεξεργασμένες προτάσεις τη
βελτίωση της καθημερινότητας των Ελ-
λήνων. Με στοχευμένη πολιτική για την
ανάπτυξη της οικονομίας χωρίς δανει-
κά, αναβάθμιση της δημόσιας υγείας,
ανάδειξη της ελληνικής παιδείας,
ισχυροποίηση της άμυνας και της απο-
τροπής!

Η εθνική τραγωδία των Τεμπών που κόστισε τη ζωή
πενήντα επτά συνανθρώπων μας απαιτεί την απόλυτη
γνώση των αιτίων που οδήγησαν στο δυστύχημα κα-
θώς και την τιμωρία των υπευθύνων. Από την πρώτη
στιγμή η Ελληνική Λύση απαίτησε τη σύσταση Εξετα-

στικής Επιτροπής για το έγκλημα όταν
κάποια πολιτικά εγκλήματα δεν είχαν
παραγραφεί ενώ όλα τα κόμματα
αδιαφορούσαν!

Στο μέτωπο της φοροδιαφυγής, η
καταστροφική υπερφορολόγηση των
μικρομεσαίων που προωθεί το Μαξί-
μου ενσωματώνει όλη την περί «δι-
καίου» φιλοσοφία της ΝΔ! Η κυβέρ-
νηση που άφησε εδώ και τρία χρόνια
τα καρτέλ να αισχροκερδούν εις βά-
ρος των ελληνικών νοικοκυριών, στο-
χοποιεί τη «ραχοκοκαλιά» της ελληνι-

κής οικονομίας, τους ελεύθερους επαγγελματίες αλ-
λά και τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις, για να καλύψει
τα ελλείμματα που η ίδια δημιούργησε. Για να επέλθει
«φορολογική δικαιοσύνη», η Ελληνική Λύση έχει κα-
ταθέσει πρακτικά εφαρμόσιμη πρόταση για ενιαίο

οριζόντιο φόρο 15% επί του καθαρού εισοδήματος σε
κάθε φορολογούμενο. Έτσι θα παταχθεί άμεσα η φο-
ροδιαφυγή, καθώς κάθε Έλληνας θα έχει συμφέρον
να ζητά απόδειξη.

Με τον πόλεμο στην Ευρώπη και στη Μέση Ανατο-
λή, η συγκυρία απαιτεί άμεσα την εφαρμογή πολιτι-
κών προτάσεων που να ενισχύουν την κοινωνική συ-
νοχή στην πατρίδα μας! Στο ίδιο πλαίσιο οφείλει το
πολιτικό σύστημα της χώρας να διασφαλίζει την πο-
λυφωνία στην ενημέρωση της Ελληνίδας και του Έλ-
ληνα πολίτη. 

Η παρουσία κάθε ανεξάρτητης φωνής στα ΜΜΕ
οφείλει να υπηρετεί το εθνικό και το δημόσιο συμφέ-
ρον. Ευχόμαστε στην «Political» μακροημέρευση,
υγεία στους εργαζόμενους και κυρίως να έχετε τη
δύναμη και το σθένος να συγκρούεστε με την εξουσία
όταν αυτό απαιτείται για το καλό του λαού και της πα-
τρίδας!

Κυριάκος Βελόπουλος πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης



Τ
έσσερα specializations έλαβε η COSMOTE, με-

τά από αξιολόγηση της Microsoft, στους τομείς

του Modern Workplace, του Azure και του Se-

curity, που επιβεβαιώνουν ττην υψηλή της τεχνογνωσία

και εξειδίκευση στην παροχή εξελιγμένων cloud λύ-

σεων και υπηρεσιών. Η αναγνώριση αυτή, καθιστά την

COSMOTE τον TelCo - ICT Integrator Partner της Mi-

crosoft με τα περισσότερα specializations στην περιο-

χή της Κεντρικής και Ανατολικής Ευρώπης, της Μέσης

Ανατολής και της Αφρικής. 

Όπως δήλωσε η κ. Γιάννα Ανδρονοπούλου, Διευθύ-

νουσα Σύμβουλος Microsoft Ελλάδας, Κύπρου και

Μάλτας: «Η απόκτηση των specializations αποδει-
κνύει την σταθερή προσήλωση της COSMOTE στην
καινοτομία και την άριστη τεχνική κατάρτιση των πα-
ρεχόμενων υπηρεσιών της. Το επίτευγμα είναι αποτέ-
λεσμα της προσπάθειας για διαρκή ανάπτυξη και εξέ-
λιξη υπηρεσιών στο οικοσύστημα των υπηρεσιών clo-
ud της Microsoft αλλά και της στενής συνεργασίας των
δύο εταιρειών σε αυτή την κατεύθυνση. Ταυτόχρονα
αποτελεί ένα πολύ θετικό γεγονός, το οποίο προάγει
την ανάπτυξη της αγοράς και θέτει νέα standards για
τον κλάδο με πολλαπλά οφέλη για τους πελάτες της
COSMOTE».

Σε συνεργασία με τη Microsoft, η COSMOTE διαθέτει

ένα πλήρες portfolio cloud λύσεων και υπηρεσιών που

περιλαμβάνει υπηρεσίες αξιολόγησης επιχειρησιακής

ετοιμότητας για μετάβαση στο cloud, υπηρεσίες μετάβα-

σης στο Azure, λύσεις Modern Workplace, υπηρεσίες

ασφάλειας σε cloud υποδομές, καθώς και λύσεις cloud

τηλεφωνίας με τη χρήση Microsoft Teams. Περισσότε-

ρες πληροφορίες στο https://www.cosmote.gr/cs/busi-

ness/gr/enterprise_cloud_services.html

Ο Chief Commercial Officer Business Segment

Ομίλου ΟΤΕ, κ. Γρηγόρης Χριστόπουλος, σημείωσε:

«Η COSMOTE, μέσα από τη στρατηγική συνεργασία
με τη Microsoft, επιβεβαιώνει τον ρόλο της ως αξιό-
πιστος σύμμαχος των επιχειρήσεων στην προσπά-
θειά τους να επιταχύνουν τον ψηφιακό τους μετα-
σχηματισμό και να ενισχύσουν την παραγωγικότητά
τους. Αυτό επιβεβαιώνουν και τα τέσσερα specializa-
tions που λάβαμε από την Microsoft, τα περισσότερα
που αποδίδονται σε TelCo και ICT Integrator Partner
στην ευρύτερη περιοχή.»

Τα specializations της COSMOTE 
Modern Workplace:

Calling for Microsoft Teams: Αφορά στην υλοποίηση,
υποστήριξη και λειτουργία του Microsoft Teams Phone.

Η λύση Microsoft Teams Phone διασφαλίζει τη γρήγορη
και ασφαλή μετάβαση σε περιβάλλον cloud τηλεφωνίας
και δίνει τη δυνατότητα στους χρήστες να πραγματοποι-
ούν εισερχόμενες και εξερχόμενες κλήσεις από μια
εφαρμογή ανεξάρτητα από τη συσκευή που χρησιμοποι-
ούν. Η υιοθέτηση του Teams Phone παρέχει στις εταιρεί-
ες όλα τα οφέλη ενός σύγχρονου τηλεφωνικού κέντρου
στο cloud.

Azure: 

Infra & Database Migration to Microsoft Azure: Αφορά
στο σχεδιασμό, τη μετάβαση και τη συντήρηση υποδο-
μών και βάσεων δεδομένων στο Αzure, καθώς και
στην παροχή ολοκληρωμένων λύσεων, από τη μελέτη
και το σχεδιασμό μέχρι την υλοποίηση, την υποστήριξη
και λειτουργία συστημάτων και βάσεων δεδομένων,
ακολουθώντας μοντέλα και βέλτιστες πρακτικές με
βάση τα αυστηρά πρότυπα της Microsoft. 

Security: 
Identity & Access Management: Αφορά στο σχεδια-

σμό και την υλοποίηση λύσεων βασισμένων στην

πλατφόρμα ταυτοποίησης και ασφαλούς πρόσβα-

σης της Microsoft. Οι προσφερόμενες λύσεις ακο-

λουθούν την φιλοσοφία του Zero Trust και βάζουν

την ταυτότητα του χρήστη στο επίκεντρο της επιβε-

βαίωσης κάθε πρόσβασης, εφαρμόζοντας δικλίδες

ασφάλειας σε όλες τις ψηφιακές υποδομές της επι-

χείρησης. 

Cloud Security: Αφορά στην υλοποίηση ολοκληρωμέ-

νων λύσεων ασφαλείας τόσο σε υβριδικά περιβάλλον-

τα, όσο και σε υποδομές που φιλοξενούνται στο Azure

ή και multi-cloud υποδομές, με σκοπό την προστασία

συστημάτων, εφαρμογών και βάσεων δεδομένων από

κυβερνοεπιθέσεις. 

COSMOTE: Τέσσερα specializations 
από τη Microsoft για παροχή 

και υλοποίηση εξελιγμένων λύσεων cloud 

Specializations στους τομείς του Modern Workplace,  του Azure και του Security
Ο TelCo - ICT Integrator Partner της Microsoft με τα περισσότερα specializations

σε Κεντρική και Ανατολική Ευρώπη, Μέση Ανατολή και Αφρική
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Ιωάννης 
Χατζηθεοδοσίου
πρόεδρος Επαγγελματικού
Επιμελητηρίου Αθηνών, 
επίτιμος διδάκτωρ ΠΑΠΕΙ

Η πολυφωνία στα μέσα μαζικής ενημέρωσης
στηρίζει πάντα τη δημοκρατία. Και μία από τις «φω-
νές» που προσφέρουν σημαντικές υπηρεσίες στην
ενημέρωση της κοινής γνώμης είναι και η ηλεκτρο-
νική εφημερίδα «Political». Μπορεί να βρίσκεται στον διαδικτυακό «αέρα» μόλις
τρία χρόνια, όμως έχει προλάβει να δώσει το στίγμα της και να ακολουθείται πιστά
από χρήστες του Διαδικτύου. Να ευχηθώ λοιπόν να μακροημερεύσει και να συμ-
βάλλει πάντα στην πληρέστερη ενημέρωση των πολιτών. Χρόνια πολλά, «Political»!

Γεώργιος Στασινός
πρόεδρος Τεχνικού 
Επιμελητηρίου Ελλάδος

Τρία χρόνια γεμάτα σημαντικές ειδήσεις, με-
γάλες εξελίξεις και πρωτοφανή γεγονότα που
η «Political» και η δημοσιογραφική της ομάδα
κάλυψαν με επάρκεια και γλαφυρότητα. Και
μαζί απόψεις και αποκαλύψεις με μαχητικότη-
τα, αλλά και ένα ανοιχτό παράθυρο στην κοι-
νωνία και τον κόσμο με πληθώρα θεμάτων. Εί-

ναι χρήσιμη αυτή η διαδικτυακή εφημερίδα, σας εύχομαι να συνεχίσετε
για πολλά χρόνια ακόμη. 

Κωνσταντίνος 
Β. Κόλλιας 
πρόεδρος Οικονομικού
Επιμελητήριου Ελλάδος

Εδώ και τρία χρόνια, η «Political» πρωτοπο-
ρεί με την ψηφιακή και ευανάγνωστη μορφή
της, με το περιεχόμενό της, με τα αποκλειστικά
της ρεπορτάζ. Πολλά συγχαρητήρια σε όλη την
ομάδα για την πληροφόρηση και ενημέρωση

που μας δίνει. Εύχομαι από καρδιάς και στα 103!

Ιωάννης Μασούτης
πρόεδρος 
της Κεντρικής Ένωσης 
Επιμελητηρίων Ελλάδος 

Χρόνια πολλά στην εφημερίδα «Ρolitical» για τον
εορτασμό των τριών χρόνων. Συγχαρητήρια για την
εξαιρετική καθημερινή παρουσία σας. Εύχομαι να
συνεχίσετε την επιτυχημένη πορεία σας για πολλά
χρόνια ακόμη, προσφέροντας πολύπλευρη και έγ-
κυρη ενημέρωση με σεβασμό στους αναγνώστες. 

Αντώνης Μακρής
πρόεδρος ΣΕΛΠΕ

Η «Political» αποτελεί ένα από τα πιο σημαν-
τικά εγχειρήματα της σύγχρονης ψηφιακής
εποχής στον χώρο της ενημέρωσης. Με αφορ-
μή τη συμπλήρωση τριών ετών από την έκδοσή
της, εύχομαι στην ιδιοκτησία και στους εργαζο-
μένους να συνεχίσουν τα δυνατά ρεπορτάζ και
τις αποκαλύψεις, προσφέροντας ποιοτική ενη-
μέρωση για τις εξελίξεις στην πολιτική, την οι-
κονομία και την κοινωνία. Καλή επιτυχία στους
στόχους που έχετε θέσει!

Βασίλης Κορκίδης
πρόεδρος ΕΒΕΠ 

Η «Political», που φέτος συμπληρώνει την
πρώτη τριετία επιτυχούς διαδρομής στην ενη-
μέρωση, άνοιξε τον ψηφιακό δρόμο των εφη-
μερίδων της νέας εποχής και είναι ένα νέο, δυ-
νατό και αποτελεσματικό στην κάλυψη των οι-
κονομικών και πολιτικών γεγονότων μέσο. Η
«Political» αποτελεί μια καινοτομία του φίλου
Νίκου Καραμανλή και των συνεργατών του, που
ήρθε να αλλάξει τα δεδομένα του Τύπου όπως
τον γνωρίζαμε. Μια φρέσκια ματιά στην πολυθεματική καθημερινή επι-
καιρότητα, κινούμενη με τη δύναμη της συντακτικής ομάδας σε ένα ψη-
φιακό περιβάλλον με ψηφιακούς αναγνώστες. Εύχομαι η έκδοση, που
κοσμεί τα ψηφιακά μέσα, να συνεχίσει δυναμικά με τον ίδιο παλμό στο
ψηφιακό πεδίο της ενημέρωσης και το αναγνωστικό της κοινό να αυξη-
θεί με γεωμετρική πρόοδο συν τω χρόνω.
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Σταύρος 
Καλαφάτης
βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης,
γενικός γραμματέας ΚΟ ΝΔ 

Τρία χρόνια τώρα η «Political» αποδεικνύει
ότι είναι η εφημερίδα της νέας εποχής. Έγκυρη,
μαχητική, διεισδυτική, αφουγκράζεται τον παλ-
μό της κοινωνίας, ενημερώνει για τα πολιτικά,
τα οικονομικά και κοινωνικά ζητήματα που μας
αφορούν όλους και συμβάλλει, με τις θέσεις και τις προτάσεις της, στην
προσπάθεια για την Ελλάδα που αλλάζει. Υπηρετεί τη δημοκρατία και το
εθνικό συμφέρον.

Στον επικεφαλής και τα στελέχη του ομίλου, στους δημοσιογράφους
και όλους τους εργαζόμενους, σε όλους όσοι κρατούν την εφημερίδα
«Political» στην πρώτη γραμμή της ενημέρωσης, θερμά συγχαρητήρια
και εγκάρδιες ευχές για νέες δημοσιογραφικές πρωτιές και επιτυχίες.
Για υγεία και κάθε καλό στην καθεμιά και στον καθένα χωριστά. Χρόνια
πολλά.

Αθανάσιος Μπούρας
γ’ αντιπρόεδρος της Βουλής,
βουλευτής Β’ Δυτικής Αττικής με τη ΝΔ

Με αφορμή τη συμπλήρωση των τριών χρόνων κυκλοφορίας της ημερήσιας ψηφιακής
εφημερίδας «Political», θα ήθελα να εκφράσω σε ολόκληρη τη δημοσιογραφική ομάδα και σε
όλους όσοι συνέβαλαν στη μέχρι τώρα επιτυχή πορεία της τα θερμά μου συγχαρητήρια για την
έγκυρη και έγκαιρη καθημερινή ενημέρωση που προσφέρετε σε όλους μας. Η εφημερίδα σας
απέκτησε γρήγορα πιστό αναγνωστικό κοινό και έγινε σημείο αναφοράς τόσο για πολιτικά
όσο και οικονομικά θέματα.

Εύχομαι επίσης μια εξίσου δημιουργική και επιτυχημένη πορεία στη μάχη της ενημέρωσης
που απαιτεί το μέλλον και να συνεχίσετε με την ίδια μαχητικότητα και την ίδια εργατικότητα το δύσκολο έργο της αντικειμενι-
κής καταγραφής των γεγονότων και ενημέρωσης του κοινού.

Να αξιωθείτε πολλές δημοσιογραφικές επιτυχίες και να συνεχίσετε επί μακρόν και με το ίδιο πάθος, κέφι και συνέπεια να
συμβάλλετε στην ανάδειξη και επίλυση προβλημάτων και στην ανάδειξη ειδήσεων με σημαντικό οικονομικό και πολιτικό αν-
τίκτυπο. Η παροχή αντικειμενικής και εμπεριστατωμένης ενημέρωσης είναι απαραίτητη για τη δημοκρατία. 

Μπάμπης Σιάτρας
διευθυντής 
Κοινοβουλευτικής 
Ομάδας ΝΔ

Η κυκλοφορία της «Political» συνέπεσε με
μια περίοδο έντονων ανακατατάξεων και
ιστορικών γεγονότων σε διεθνές και εγχώριο
επίπεδο: πανδημία, ενεργειακή και οικονομι-
κή κρίση, δύο πόλεμοι με κινδύνους παγκό-
σμιας ανάφλεξης (Ουκρανία, Μέση Ανατολή). Η νέα ηλεκτρονική εφη-
μερίδα κλήθηκε να κερδίσει πολλά στοιχήματα: να εκπαιδεύσει το
κοινό σε έναν νέο τρόπο ενημέρωσης, να έχει αποκαλυπτικό ρεπορτάζ
και, το κυριότερο, να καλύπτει με επάρκεια όλα τα γεγονότα, παραθέ-
τοντας διαφορετικές γνώμες και απόψεις. Είναι ξεκάθαρο ότι σε ση-
μαντικό βαθμό τα έχει καταφέρει και τα τρία. Εύχομαι και τα επόμενα
χρόνια να συνεχίσει με την ίδια μαχητικότητα να συμβάλλει στην πο-
λύπλευρη ενημέρωση των πολιτών. Στη σημερινή εποχή των μεγάλων
και των σημαντικών προκλήσεων η ενημέρωση παίζει σημαντικό ρόλο
στην υπεύθυνη στάση αλλά και στη συμμετοχή των πολιτών στα κοινά.

Με αφορμή τα τρία χρόνια λειτουργίας της εφημερίδας «Politi-
cal», θα ήθελα να συγχαρώ τη διοίκηση και τους εργαζομένους για
την επιτυχημένη και άξια προσπάθειά τους. Σε μια δύσκολη εποχή
-εν μέσω πανδημίας- η «Political» κατάφερε με την αξιοπιστία και
τα μαχητικά της ρεπορτάζ να κερδίσει το αναγνωστικό της κοινό και
να καθιερωθεί σε έναν χώρο που πλήττεται και αυτός βάναυσα την
τελευταία δεκαπενταετία. Σε μια εποχή κατά την οποία οι πληρο-
φορίες διαδίδονται με απίστευτη ταχύτητα και τα fake news εξαπα-
τούν τους πολίτες, οι οποίοι δεν έχουν τη δυνατότητα διασταύρω-
σης της είδησης, η αξιοπιστία, η έγκυρη πληροφόρηση και η ειλι-
κρινής καταγραφή της πραγματικότητας είναι τα ζητούμενα.

Η δύναμη του εντύπου είναι η θέση που προβάλλει και η ανάλυ-

ση. Η αποκάλυψη τού αύριο. Η «Political» έχει ήδη πετύχει σε αυτό
τον τομέα κερδίζοντας κάθε μέρα όλο και μεγαλύτερο αναγνωστι-
κό κοινό. Η κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας στήριξε και στηρίζει
εμπράκτως τις εκδοτικές επιχειρήσεις. Αποτελεί πάγια θέση μας
ότι η βιωσιμότητα των επιχειρήσεων του κλάδου πρέπει να είναι
προτεραιότητα και ότι η ουσιαστική στήριξη του Τύπου συνιστά
πράξη που δυναμώνει την πολυφωνία και τον πλουραλισμό, πυλώ-
νες της δημοκρατίας μας.

Είμαι βέβαιος ότι στην «Political» θα συνεχίσουν σταθερά στον
δρόμο των ιδρυτικών τους αρχών για την αναζήτηση και την ανά-
δειξη της αλήθειας και την έγκυρη ενημέρωση των πολιτών. Εύχο-
μαι σε όλους σας χρόνια πολλά! Να τα χιλιάσετε.

Γεώργιος Γεωργαντάς
β’ αντιπρόεδρος της Βουλής, βουλευτής Κιλκίς με τη ΝΔ
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Κωνσταντίνος 
Αχ. Καραμανλής
βουλευτής  Σερρών με τη ΝΔ

Τρία χρόνια τώρα η «Political» αποδεικνύει καθημερινά ότι υπάρ-
χουν πειράματα που μπορεί να είναι πετυχημένα, αλλά και να έχουν
διάρκεια. Διότι η έκδοση της ηλεκτρονικής και δωρεάν εφημερίδας
«Political» ήταν ένα πετυχημένο πάντρεμα των επιταγών των παραδο-
σιακών εντύπων με τις απαιτήσεις των σύγχρονων συνθηκών.

Η «Political» δείχνει ότι η ενημέρωση μπορεί να έχει και διάρκεια
και προοπτική και σύγχρονο πρόσωπο. Αλλά και στην ουσία της ενη-

μέρωσης που προσφέρει, η «Political» επέδειξε σε πολλές περιπτώσεις τόλμη για να συγ-
κρουστεί με κατεστημένες απόψεις, αλλά και σθένος να υπερασπιστεί τις δικές της.

Όλα τα παραπάνω ας είναι ο οδηγός για να μακροημερεύσει η εκδοτική και δημοσιο-
γραφική αυτή προσπάθεια. 

Νικήτας Κακλαμάνης
βουλευτής Α’ Αθηνών με τη ΝΔ

Στην Ελλάδα ανέκαθεν ο Τύπος αποτελούσε έναν από
τους πιο σημαντικούς πυλώνες της δημοκρατίας μας. Ει-
δικά μετά το 1974, όταν και αποκαταστάθηκε η κοινοβου-
λευτική τάξη στην πατρίδα μας, ο Τύπος λειτούργησε κα-
ταλυτικά και όλες οι απόψεις καταγράφονταν με απόλυτη
ελευθερία, έστω και αν υπήρξαν στιγμές σε έντονες πολι-
τικές αντιπαραθέσεις (δεκαετία του ’80) που ξεπερνού-
σαν τα όρια. 

Υπήρξαν βέβαια και περίοδοι (1996-2004), όπου η κρι-
τική από ένα σημαντικό κομμάτι τόσο του έντυπου όσο και
του τηλεοπτικού Τύπου «μονο-
δρόμησε», είτε στηρίζοντας την
τότε κυβέρνηση είτε ασκώντας
κριτική προς την τότε αξιωματι-
κή αντιπολίτευση. 

Ήταν τα πρώτα αποτελέσματα
της πτώσης που είχε αρχίσει για
τον Τύπο στη χώρα μας και της
πλήρους επικράτησης των επι-
χειρηματικών συμφερόντων σε
βάρος των παραδοσιακών εκ-
δοτών.

Σήμερα, ο Τύπος στην Ελλάδα
έχει αλλάξει τελείως μορφή. Η
ψηφιακή τεχνολογία έχει κυριαρχήσει και το διαδίκτυο
έχει εξελιχθεί στον πιο κομβικό παράγοντα ειδησεογρα-
φίας, αρθρογραφίας και κάθε είδους απόψεων. 

Από τη μία πλευρά αυτό μπορεί να χαρακτηριστεί ως
θετικό, αφού έτσι διευρύνονται τα δημοκρατικά όρια,
ώστε ο καθένας να λέει ελεύθερα ό,τι πιστεύει. 

Υπάρχει όμως και η άλλη πλευρά. Ότι σε αυτόν τον τε-
ράστιο διαδικτυακό «ωκεανό» συναντάς και πολλές
«μαύρες κηλίδες», που στιγματίζουν τα πάντα, με συγκε-
κριμένους σκοπούς και επιδιώξεις. Και αναφέρομαι τόσο
σε ανθρώπους όσο και σε καταστάσεις.  

Η «Political», η οποία «γεννήθηκε» το 2020, αποτέλεσε
το πρώτο ψηφιακό πολιτικό και οικονομικό έντυπο, που
προσαρμόστηκε στα δεδομένα των σύγχρονων καιρών. 

Τρία χρόνια μετά, έχει πετύχει να καθιερωθεί, αν και
ακολούθησε τον δύσκολο δρόμο. Δηλαδή, της δίκαιης
κριτικής και της έγκυρης ενημέρωσης, επενδύοντας στην
αλήθεια, χωρίς υπερβολές και έχοντας ως κύριο γνώμονα
τον σεβασμό στον αναγνώστη.

Θέλω να πιστεύω ότι έτσι θα συνεχίσετε και στο μέλλον.
Είναι κάτι που το έχουν ανάγκη τόσο ο Τύπος όσο και ο τό-
πος μας, ειδικότερα σήμερα, που οι εξελίξεις -εντός και
εκτός Ελλάδας- είναι ραγδαίες και επηρεάζουν όλα τα
κοινωνικά στρώματα, ιδιαίτερα δε τους πιο ευάλωτους. 

Επιβάλλεται, λοιπόν, η ανάδειξη των σοβαρών ζητημά-
των, όπως η ακρίβεια, η ασφάλεια, τα εθνικά θέματα, η
διαφάνεια, ο έλεγχος της εξουσίας (πχ, πολιτική, δικαστι-
κή).

Αυτός πρέπει να είναι και ο ρόλος του Τύπου στις δημο-
κρατίες. Να λειτουργεί ανεξάρτητα και να μην επηρεάζε-
ται από τις «σειρήνες» της διαπλοκής, όπως έχει συμβεί
στο παρελθόν.

Γιάννης Πλακιωτάκης
α’ αντιπρόεδρος Βουλής, 
βουλευτής Λασιθίου με τη ΝΔ

Η προσθήκη πριν από τρία χρόνια μιας έγκυρης και υπεύθυνης
φωνής, της φωνής της «Political», ενίσχυσε την πολυφωνία, την
ενημέρωση, τη λειτουργία της δημοκρατίας. Αξίζουν συγχαρη-
τήρια στην ιδιοκτησία, στη διεύθυνση και σε όλες και όλους τους
συντελεστές της τριετούς επιτυχημένης διαδρομής της «Politi-
cal», η οποία, είμαι βέβαιος, θα συνεχιστεί με ακόμη μεγαλύτερη
προσήλωση στις αρχές και τις αξίες που έχετε αποδείξει ότι με συνέπεια υπηρετείτε. 
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Γεώργιος Βρεττάκος 
βουλευτής  Β’ Πειραιώς 
με τη ΝΔ

Τρία χρόνια γεμάτα ενημέρωση, γεμάτα ειδήσεις
και πληροφορίες. Σας εύχομαι από καρδιάς να συ-
νεχίσετε την έγκαιρη και έγκυρη ενημέρωση αλλά
και να συνεχίσετε να πρωτοπορείτε. 

Η ψηφιοποίηση του Τύπου είναι μια από τις πιο
επιτυχημένες ενέργειες για τη μείωση της περιβαλ-
λοντολογικής ρύπανσης. Λόγω της τεχνολογίας, η

ψηφιακή σας εφημερίδα φτάνει σε κάθε γωνιά της Ελλάδας, με σκοπό να ενημε-
ρώνει όλους τους πολίτες. 

Συνεχίστε δυναμικά αυτό που κάνετε, να ξεσκεπάζετε τα fake news και να
αναδεικνύετε την αλήθεια!

Μιχάλης Λιβανός
βουλευτής Β’ Πειραιώς
με τη ΝΔ

Η εφημερίδα «Political» αναδεικνύεται σε έναν
πρωτοπόρο φορέα ενημέρωσης με εξαιρετική ποι-
ότητα ύλης. Η ακρίβεια και η αντικειμενικότητα των
άρθρων της αντικατοπτρίζουν τον σοβαρό δημοσιο-
γραφικό της χαρακτήρα. Από το πρώτο φύλλο, τρία
χρόνια πριν, έως και σήμερα συνεχίζει με ευρεία
κάλυψη θεμάτων να προσφέρει ολοκληρωμένη

ενημέρωση, έχοντας επάξια κερδίσει τον σεβασμό του αναγνωστικού κοι-
νού. Σε όλους τους συντελεστές εύχομαι να συνεχίσετε με την ίδια ακεραι-
ότητα τη δημοσιογραφική σας αποστολή.

Τάσος 
Γαϊτάνης
πρώην εκπρόσωπος 
Τύπου ΝΔ

Με τη συμπλήρωση τριών ετών από
την πρώτη έκδοση της ψηφιακής εφη-
μερίδας «Political», θα ήθελα να σας
ευχηθώ να συνεχίσετε την επιτυχημέ-

νη πορεία σας και τα επόμενα χρόνια. Η χώρα μας τα τελευταία
χρόνια έχει κάνει άλματα στην ψηφιακή μετάβαση, με τον ηλε-
κτρονικό Τύπο να έχει συμβάλει θετικά στην καθημερινότητα
των πολιτών, παρέχοντας έγκυρη και άμεση ενημέρωση. Η εφη-
μερίδα σας με τις παρεμβάσεις της στη δημόσια πολιτική, οικο-
νομική και κοινωνική ζωή του τόπου έχει πετύχει να διαβάζεται
από μεγάλο αριθμό πολιτών. Καλή συνέχεια στο έργο σας!

Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος
ε’ αντιπρόεδρος της Βουλής, βουλευτής 
Αρκαδίας με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

Τα τελευταία χρόνια οι νέες τεχνολογίες και η 4η βιομηχανική
επανάσταση μας έχουν οδηγήσει στην ψηφιακή εποχή και στον
ηλεκτρονικό Τύπο. Ως εκ τούτου, το εγχείρημα να δημιουργηθεί
πριν από τρία χρόνια η «Political» ως μια νέα ηλεκτρονική εφη-
μερίδα, ανταποκρινόμενη στις ανάγκες της νέας ψηφιακής επο-
χής, έχει αποκτήσει σήμερα ένθερμους υποστηρικτές και ανα-
γνώστες.

Η ηλεκτρονική εφημερίδα «Political» κλείνει φέτος τρία χρό-
νια κυκλοφορίας με πλούσιο ειδησεογραφικό υλικό, εμπεριστα-
τωμένο και αντικειμενικό. Το βασικό συστατικό τής μέχρι σήμε-
ρα επιτυχημένης προσπάθειας φέρει την υπογραφή του έμπει-
ρου πολιτικού ρεπόρτερ Αντώνη Αντωνόπουλου.

Με ένα αξιοπρεπές αποτέλεσμα, ειλικρίνεια σε ό,τι γράφεται και ασχέτως πολιτικών πε-
ποιθήσεων, η «Political» αναδεικνύει μια όσο το δυνατόν πιο αντικειμενική εικόνα των
πραγμάτων. Μια εφημερίδα που λειτουργεί για τη σωστή ενημέρωση του πολίτη προβάλ-
λοντας θέματα καθημερινότητας, όπως επίσης και θέματα που απασχολούν ευρύτερα την
κοινωνία μας.

Όσον αφορά την παρούσα πολιτική συγκυρία που βιώνουμε, θέλω να τονίσω τα εξής: Η
πιο ευνοϊκή συνθήκη για το ΠΑΣΟΚ είναι τώρα, διότι ο ΣΥΡΙΖΑ είναι στα όρια της διάλυσης
και για αυτό έχουμε μεγάλη ευθύνη να πείσουμε με πολιτικές προτάσεις τον προοδευτικό
κόσμο που βρίσκεται στη γενικότερη Κεντροαριστερά ότι η παράταξή μας μπορεί να πάρει
υψηλά ποσοστά στις ευρωεκλογές και να είναι το κόμμα που θα αντιμετωπίσει τη ΝΔ και τον
κ. Μητσοτάκη.

Ο κόσμος θα μας ψηφίσει για την αξιοπιστία μας. Δεν θα μας ψηφίσει επειδή κάποιοι πη-
γαινοέρχονται στα κόμματα. Αυτά είναι κόμματα-σουπερμάρκετ. Αν θέλουν τα κόμματα να
αλλάξουν τις δομές τους και να έχουν αξιοπιστία σε αυτό το πλαίσιο, θα πρέπει να αλλάξουν
και τη λογική τους. 

Το επόμενο χρονικό διάστημα, αν το ΠΑΣΟΚ δεν μπορέσει να καλύψει το μεγάλο κενό που
υπάρχει, θα έχουμε μια μεγαλύτερη κρίση στον χώρο της αντιπολίτευσης, το οποίο θα είναι
προβληματικό για τη χώρα. Οι επόμενοι μήνες θέλουν υπομονή και πίστη στις αρχές και τις
αξίες μας. Με αυτές θα πορευτούμε και δεν χρειάζεται να κάνουμε πίσω.

Κλείνοντας, θέλω να ευχηθώ στην ηλεκτρονική εφημερίδα «Political» μακροημέρευση
και να συνεχίσει την αμερόληπτη ανοδική της πορεία ώστε να βρίσκεται στην προτίμηση του
κόσμου για πολλά χρόνια ακόμη. 
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Παύλος Χρηστίδης
βουλευτής Β3 Νοτίου Τομέα 
Αθηνών με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

Τρία χρόνια τώρα η εφημερίδα «Political» καινοτομεί στο το-
πίο των ελληνικών ΜΜΕ ως μια νέα, φρέσκια ματιά σε επίπεδο
όχι μόνο «ανάγνωσης» της επικαιρότητας αλλά και του τρόπου
δημιουργίας ενός εντύπου που απαντά στις ανάγκες της σύγ-
χρονης εποχής και του αναγνωστικού κοινού της. Η ψηφιακή
της μορφή δεν έχει να ζηλέψει σε τίποτα τους έντυπους αντα-
γωνιστές της, καλύπτοντας όλο το φάσμα της επικαιρότητας:

πολιτική, οικονομία, επιχειρήσεις, τέχνες, πολιτισμός και διεθνή θέματα.
Από το 2020, όταν υλοποίησε μια παράτολμη πρωτοβουλία ως η πρώτη ψηφιακή

εφημερίδα της εγχώριας αγοράς των ΜΜΕ, σήμερα η «Political» έχει κερδίσει
επάξια μια θέση ανάμεσα στις ημερήσιες εφημερίδες. Με γνώμονα την ταχύτητα,
το καλό ρεπορτάζ και τη δημοσιογραφική δεοντολογία. Με προβληματισμούς, σχό-
λια και καίριες παρεμβάσεις.

Αποτελεί παράδειγμα προς όλους μας πώς ένα όραμα μπορεί να γίνει πράξη και
να πετύχει, όσο παράτολμο και αν φαίνεται, αν κανείς είναι πιστός στις αρχές και τα
ιδανικά του. Εύχομαι να συνεχίσει να γράφει ιστορία στον ψηφιακό ημερήσιο Τύπο
για πολλά χρόνια ακόμη. Χρόνια πολλά, «Political»! 

Ευαγγελία 
Λιακούλη
βουλευτής Λάρισας 
με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

Τρία χρόνια λοιπόν αισίως… «Politi-
cal»! Ένα ημερήσιο, ψηφιακό έντυπο
απολύτως ταυτισμένο με τις ανάγκες
της νέας εποχής, στην οποία έχουν ει-
σέλθει όχι μόνο τα ΜΜΕ αλλά και όλοι οι

πολίτες. Η «Political» μάς έγινε απαραίτητη γιατί το αναγνωστι-
κό κοινό επιθυμεί καθημερινά ενημέρωση, απαιτεί ρεπορτάζ,
απαιτεί πλουραλισμό απόψεων, στοιχεία που με συνέπεια ο
αναγνώστης συναντά στην ηλεκτρονική εφημερίδα σας. Στο
ΠΑΣΟΚ πάντοτε τασσόμασταν μακριά από κάθε λογική ελέγχου
και ποδηγέτησης των ΜΜΕ, γιατί πιστεύαμε και πιστεύουμε ότι
η ελευθεροτυπία αποτελεί δομικό χαρακτηριστικό μιας ώριμης
δημοκρατίας. Ανέκαθεν τρέφαμε σεβασμό στη διαφορετική
άποψη, στη διαφορετική προσέγγιση και στα διαφορετικά
«χρώματα» θέασης μιας, εκ των πραγμάτων, «πολύχρωμης»
πραγματικότητας. Τα ΜΜΕ, ψηφιακά ή μη, πρέπει να καταγρά-
φουν, να αποκαλύπτουν, να σχολιάζουν και κυρίως να έχουν τη
δύναμη να μιλούν με δυνατή και ασυμβίβαστη φωνή. Εύχομαι
σε όλους τους εργαζόμενους και τις εργαζόμενες στην εφημε-
ρίδα σας να συνεχίσουν την ενημέρωση του κοινού, απαντών-
τας στις πολυεπίπεδες ενημερωτικές ανάγκες του, με σεβασμό
στους κανόνες της δεοντολογίας, του πλουραλισμού και της
αντικειμενικής ενημέρωσης, όπως κάνουν τρία χρόνια τώρα
και για τα πολλά επόμενα χρόνια... Χρόνια πολλά, «Political»!

Θανάσης 
Γλαβίνας
εκπρόσωπος Τύπου 
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

Η «Political» συμπληρώνει τρία
χρόνια και από μόνο του αυτό, η αν-
τοχή μιας διαδικτυακής εφημερίδας
σε περιόδους δύσκολες για τον Τύ-
πο, τον πλουραλισμό και την ελευ-

θεροτυπία, αποτελεί ένα ευτυχές γεγονός. Η αντικειμενική
κάλυψη των πολιτικών εξελίξεων, το ελεύθερο βήμα σε κά-
θε πολιτικό φορέα, ώστε να αναδειχθούν στο εκλογικό σώ-
μα οι απόψεις, είναι απαραίτητα στοιχεία για τη δημοκρατία
μας. Στο πλαίσιο αυτό η λειτουργία όλο και περισσότερων
έντυπων, αλλά και ψηφιακών μέσων, όπως η «Political» με
το πολυπληθές δημοσιογραφικό προσωπικό, συμβάλλει με
ουσιαστικό στην κατεύθυνση αυτή. Τις θερμές ευχές μου
στη διοίκηση και στους εργαζόμενους της «Political» για
μακροημέρευση στην υπηρεσία της ελευθερίας του Τύπου,
της ανεξαρτησίας των μέσων ενημέρωσης και της ίδιας της
δημοκρατίας.



Σ
τον Όμιλο ΕΛΛΑΚΤΩΡ η ενεργή συνεισφορά,
η προσφορά στην κοινωνία και η ουσιαστική
προώθηση της βιώσιμης ανάπτυξης τοποθε-

τούνται στο επίκεντρο του επιχειρησιακού του σχε-
διασμού και των δραστηριοτήτων των κλάδων του, σε
συνδυασμό πάντοτε με την άσκηση χρηστής και ορ-
θής διακυβέρνησης. Η εξασφάλιση ενός ασφαλούς
και δίκαιου εργασιακού πλαισίου, η διαφάνεια, η ου-
σιαστική συμβολή στην οικονομία και η στήριξη των
τοπικών κοινωνιών, η συνε χής επιδίωξη μείωσης των
περιβαλλοντικών επιπτώσεων των δραστηριοτήτων
του και η προστασία και μέριμνα για το περιβάλλον
αποτελούν βασικές προτεραιότητες του Ομίλου. Πρό-
κειται ουσιαστικά για δεσμεύσεις οι οποίες εκφρά-
ζονται μέσα από τα σύγχρονα έργα υποδομής, που
επί δεκαετίες αναβαθμίζουν την ποιότητα ζωής των
ανθρώπων, από τα έργα περιβάλλοντος και ενέργειας
που προά γουν την κυκλική οικονομία και την παρα-
γωγή ενέργειας μέσα από εναλλακτικές και ανανεώ-
σιμες πηγές αλλά και από τις συστηματικές πρωτο-
βουλίες και δράσεις άμεσης στήριξης της τοπικής αλ-
λά και ευρύτερης κοινωνίας.

ΗΗ επιχειρησιακή στρατηγική του Ομίλου ΕΛΛΑ-
ΚΤΩΡ για όλους τους κλάδους δραστηριοποί ησής
του, τις Παραχωρήσεις, το Περιβάλλον, την Ανάπτυξη
- Διαχείριση Ακινήτων, την Κατασκευή και την Παρα-
γωγή Πράσινης Ενέργειας έχει στο επίκεντρό της τη
χρήση καινοτόμων πρακτικών και σύγχρονων τεχνο-
λογιών με στόχο τη δημιουργία βιώσιμων, πράσινων
και ασφαλών υποδομών για τον άνθρωπο και το περι-
βάλλον και την παραγωγή ενέργειας μέσω εναλλα-
κτικών πηγών ώστε να ανταποκρίνεται αποτελεσματι-
κά στις προκλήσεις της νέας εποχής, στην ανάγκη
θωράκισης έναντι της κλιματικής κρίσης και στην
επίτευξη ενεργει ακής μετάβασης και αυτονομίας.

Βασικούς στρατηγικούς άξονες προς την κατεύ -
θυνση της Βιώσιμης Ανάπτυξης και του ESG αποτε-
λούν η Κλιματική Αλλαγή και η Κυκλική Οικονομία, η
Υγεία, Ασφάλεια και Ανάπτυξη των Εργαζομένων, η
Κοινωνική Υπευθυνότητα και η Ακεραιότητα και Επι-
χειρηματική Ηθική. Στο κέντρο της στρατηγικής του
βρίσκονται η Καινοτομία και ο Ψηφιακός Μετασχη-
ματισμός που λειτουργούν ως συνδετικοί κρίκοι προ-
κειμένου να εξοπλιστεί ο Όμιλος με σύγχρονα εργα-
λεία για να αντιμετωπίσει αποτελεσματι κότερα τις
μελλοντικές προκλήσεις.

Στο πλαίσιο των παραπάνω στρατηγικών αξόνων
έχουν τεθεί επιμέρους στόχοι και έχει σχεδιαστεί ένα
πλάνο βραχυπρόθεσμων, μεσο πρόθεσμων και μα-
κροπρόθεσμων ενεργειών για την επίτευξή τους.

Τα επιμέρους επιτεύγματα και δράσεις ανά άξονα
για το 2022 καταγράφονται μεταξύ άλλων ως εξής:

Κλιματική Αλλαγή 
& Κυκλική Οικονομία

• Μείωση έντασης Κατανάλωσης Ενέργειας σε
σχέση με το 2021 κατά 12%. 

•  Έναρξη σχεδιασμού Οδικού Χάρτη προς μηδενι-

κές εκπομπές αερίων του θερμοκη πίου έως το 2050. 

•  Σε διαδικασία αναγνώρισης και αναλυτικής αξιο-

λόγησης των κλιματικών κινδύνων και των δυνητικών

οικονομικών τους επιπτώ σεων σε ευθυγράμμιση με

τις συστάσεις του TCFD (Task Force on Climate – re-

lated Financial Disclosures) και σχεδιασμός προ -

γράμματος Αντιμετώπισης Κλιματικών Κινδύνων.

•  Συμβολή στην αντιμετώπιση της κλιματικής αλ-

λαγής και αποτροπή εκπομπών 1.266 χιλ. τόνων CO2
eq. (τρίτων).

Υγεία, Ασφάλεια 
& Ανάπτυξη Εργαζομένων

•  Διεξαγωγή 279 εσωτερικών επιθεωρήσεων

Υγείας & Ασφάλειας κατά τη διάρκεια του 2022.

•  Υιοθέτηση Πολιτικής Διαφορετικότητας, Ισοτι-

μίας & Συμπερίληψης.

•  O Όμιλος ΕΛΛΑΚΤΩΡ υπέγραψε το 2022 τη δή-

λωση υποστήριξης των Αρχών Ενδυνάμωσης των Γυ-

ναικών (Women’s Empowerment Principles -

WEPs), οι οποίοι έχουν ως στόχο να προάγουν την

Ισότητα των Φύλων και την Ενδυνάμωση των Γυναι-

κών παγκοσμίως στον χώρο εργασίας, την αγορά και

την κοινωνία.

•  Για πρώτη φορά ο Όμιλος συμμετείχε στην αξιο-

λόγηση του δείκτη Bloomberg GEI (Gender Equality

Index), επιτυγχάνοντας βαθμολογία υψηλότερη από

το όριο ένταξης.

Κοινωνική Υπευθυνότητα
•  Διπλασιασμός ωρών εθελοντισμού σε σχέση με

το 2021 στηρίζοντας το έργο αξιόλογων μη κερδο-
σκοπικών οργανώσεων, όπως το Make-A-Wish, η
Wise Greece και η We4All. 

•  Μόνιμη και μακροχρόνια συνεργασία με Οργανι-
σμούς για στήριξη δράσεων που εμπί πτουν στις βασι-
κές θεματικές κατηγορίες του Ομίλου για τη στήριξη
της Κοινωνίας. 

Ακεραιότητα & Επιχειρηματική Ηθική
•  Το 2022 ο Όμιλος ΕΛΛΑΚΤΩΡ έλαβε το πιστοποι-

ητικό ISO 37002:2021 Συστήματα Διαχείρισης Καταγ-
γελιών (Whistleblowing).

•  Τον Οκτώβριο του 2022 ο ΕΛΛΑΚΤΩΡ έλαβε το
πιστοποιητικό ISO 37000:2021 Διακυβέρνηση Οργα-
νισμών και είναι η πρώτη εταιρεία στην Ελλάδα λαμ-
βάνει τη σχετική Πιστοποίηση.

Καινοτομία & Ψηφιακός 
Μετασχηματισμός

Για τον Όμιλο ΕΛΛΑΚΤΩΡ η καινοτομία αποτελεί
αναπόσπαστο μέρος της στρατηγικής, επιταχύνοντας
τον μετασχηματισμό των επιχειρηματικών κλάδων
στους οποίους δραστηριοποιείται. Για να αναπτυχ-
θούν οι καινοτόμες λύσεις και να κλιμακωθούν κα-
τάλληλα ώστε να αποφέρουν τα προσδοκόμενα οφέ-
λη, ο Όμιλος εστιάζει σε ερευνητικά προγράμματα
και συνεργασίες.

Ο Ψηφιακός Μετασχηματισμός αποτελεί βασικό
άξονα της στρατηγικής του Ομίλου ΕΛΛΑΚΤΩΡ με στό-
χο την παροχή εύχρηστων ψηφιακών υπηρεσιών προ-
σανατολισμένων στις ανάγκες της επιχείρησης. Για να
επιτευχθεί αυτό η Πληροφορική του Ομίλου εφαρμό-
ζει ευέλικτα μοντέλα για σχεδιασμό και υλοποίηση νέ-
ων ψηφιακών λύσεων, ενσωματώνοντας καινοτόμες
μεθόδους και τεχνολογίες αιχμής σε πολλούς τομείς.

Σημαντικές Διακρίσεις
Το 2022 ο Όμιλος ΕΛΛΑΚΤΩΡ συμπεριλήφθηκε για

πρώτη φορά στον χρηματιστηριακό δείκτη αειφορίας
«Financial Times Stock Exchange4Good (FTSE4Go-
od) Index Series». Οι δείκτες του FTSE4Good που δη-
μιουργήθηκαν από την FTSE Russell, μετρούν την
επίδοση των εταιρειών ως προς την εφαρμογή πρα-
κτικών στους τομείς του Περιβάλλοντος, της Κοινω-
νίας και της Διακυβέρνησης (ESG) και αξιοποιούνται
από τη χρηματοοικονομική και επενδυτική αγορά για
την αξιολόγηση κοινωνικά υπεύθυνων επενδυτικών
ευκαιριών και άλλων επιχειρηματικών προϊόντων.

Ακόμη ο Όμιλος ΕΛΛΑΚΤΩΡ κατατάχθηκε μεταξύ
των 100 κορυφαίων εταιρειών στην Ελλάδα και ήταν
μία από τις 18 εταιρείες που έλαβαν την πλατινένια
θέση στον πρόσφατο «Δείκτη Διαφάνειας ESG» που
παρουσίασε το Forbes. Η αξιολόγηση επικεντρώθη-
κε στο τρέχον επίπεδο διαφάνειας των 100 μεγαλύτε-
ρων εταιρειών στην Ελλάδα (βάσει του κύκλου εργα-
σιών του 2021) για θέματα ESG.

O Μ Ι Λ Ο Σ  Ε Λ Λ Α Κ Τ Ω Ρ

Η στρατηγική ESG βασικός πυλώνας του νέου
επιχειρησιακού αναπτυξιακού μοντέλου
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Α
νεφοδιάζοντας με «καύσι-
μα» την «ατμομηχανή» των
μεταρρυθμίσεων που ισχυ-

ροποιούν το ελκυστικό, επενδυτικά,
προφίλ της ελληνικής οικονομίας,
μαζί με την ώθηση του πρωτα-
γωνιστικού ρόλου που διεκδι-
κεί και παίζει σε όλες τις κρί-
σεις αλλά και με τον αέρα της
πολιτικής κυριαρχίας στο ελ-
ληνικό πολιτικό σκηνικό που
αποτυπώνεται στις δημοσκο-
πήσεις, ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης μπαίνει στο κουλουάρ για
τον νέο γύρο των διεθνών
επαφών του που συνεχίζονται
στο Λονδίνο, όπου θα βρίσκεται από
τις 26 έως στις 28 Νοεμβρίου. 

Ο κ. Μητσοτάκης προσθέτει έτσι
ακόμη έναν κρίκο στην αλυσίδα του
διεθνούς roadshow, το οποίο τρέ-
χει με ταχύτητα σπριντ το τελευταίο
δίμηνο, προβάλλοντας τις ελληνι-
κές θέσεις σε Παρίσι, Πεκίνο και
Βερολίνο. 

Οι προβολείς στρέφονται στη συ-
νάντηση που θα έχει ο πρωθυπουρ-
γός με τον Βρετανό ομόλογό του Ρίσι
Σούνακ. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης θα
περάσει το κατώφλι της Ντάουνιγνκ
Στριτ το μεσημέρι της Τρίτης 28 Νο-
εμβρίου, σε μια επαφή που συνο-
δεύεται και από έντονο πολιτιστικό
ενδιαφέρον. Άλλωστε πραγματοποι-
είται με φόντο την εντεινόμενη φη-
μολογία σύμφωνα με την οποία η ελ-
ληνική κυβέρνηση και το Βρετανικό
Μουσείο βρίσκονται κοντά σε μια
καταρχήν συμφωνία για το θέμα των
γλυπτών του Παρθενώνα. 

Κρίσιμα ραντεβού
Κατά την ίδια ροή πληροφοριών, ο

Κυριάκος Μητσοτάκης αναμένεται
να πραγματοποιήσει επαφές στο επί-
κεντρο των οποίων θα βρεθεί και εν-
δεχομένως θα κριθεί η έκβαση της
εθνικής διεκδίκησης για την επι-
στροφή των γλυπτών του Παρθενώνα
στην πατρίδα τους. Είναι σαφές ότι το
ζήτημα των γλυπτών θα τεθεί στη συ-
νάντηση της Ντάνουνιγκ Στριτ, εξέλι-
ξη που προεξοφλούν και τα διεθνή
ειδησεογραφικά δίκτυα, όπως το
Bloomberg, που στην ανταπόκρισή
του αναφέρει ότι ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης θα συζητήσει το θέμα και στο
ραντεβού του με τον ηγέτη του Εργα-
τικού Κόμματος και επικεφαλής της
αξιωματικής αντιπολίτευσης Κιρ
Στάρμερ, η οποία θα πραγματοποι-
ηθεί ένα 24ωρο νωρίτερα. 

Άλλωστε ήδη από την πρώτη θη-

τεία της, η κυβέρνηση επανέφερε
το ζήτημα της επανένωσης των
γλυπτών, ενώ κρατά σαν προίκα τη
ριζική μεταστροφή της κοινής γνώ-
μης στο Ηνωμένο Βασίλειο που κα-

τάφερε μέσα από τη στρατη-
γική της. 

Σε κάθε περίπτωση η ελλη-
νική θέση παραμένει η ίδια,
με κυβερνητικές πηγές να
παραπέμπουν στο μήνυμα
που εκπέμπει σταθερά ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης για την
ελληνική επιδίωξη να επανα-
πατριστούν τα γλυπτά, ώστε
το μνημείο να εκτίθεται στην

ολότητά του, μαζί με την ξεκάθαρη
εθνική θέση σύμφωνα με την οποία
δεν γίνεται αποδεκτή σε καμία πε-
ρίπτωση η ιδιοκτησία του Βρετανι-
κού Μουσείου. Από την άλλη, οι
ίδιες κυβερνητικές πηγές υπενθύ-
μιζαν τον εποικοδομητικό χαρακτή-
ρα της στάσης που έχει επιδείξει η
ελληνική πλευρά, με βάση την
οποία διερευνάται μια λύση που θα
ήταν αμοιβαία επωφελής. 

Σε κάθε περίπτωση στο τραπέζι
της συζήτησης Μητσοτάκη και Σού-
νακ θα μπει η ατζέντα των ελληνο-
βρετανικών σχέσεων αλλά και των
μεγάλων θεμάτων που απασχολούν
τη Γηραιά Ήπειρο και το σύνολο της
διεθνούς κοινότητας, για τα οποία οι
δύο ηγέτες θα έχουν την ευκαιρία να
ανταλλάξουν απόψεις.

Προσκλητήριο για επενδύσεις
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης θα συμ-

μετάσχει στο Ελληνικό Επενδυτικό
Συνέδριο που συνδιοργανώνουν το
Χρηματιστήριο Αξιών Αθηνών και η
Morgan Stanley στις 27 Νοεμβρίου.
Μια εκδήλωση που προσφέρει προ-
νομιακό βήμα στον πρωθυπουργό,
ώστε να απευθύνει ακόμη ένα προ-
σκλητήριο για την αξιοποίηση των
ελκυστικών χαρακτηριστικών που
διακρίνουν τις επενδυτικές ευκαι-
ρίες της ελληνικής οικονομίας. 

Αντίστοιχη είναι και η παρότρυνση
που έχει εκπεμφθεί δημόσια από τον
κολοσσό της Wall Street, κατατάσ-
σοντας την Ελλάδα στην κορυφαία
επενδυτική θέση των αναδυόμενων
αγορών. Με τοποθετήσεις σημαντι-
κών κεφαλαίων σε ελληνικά επιχει-
ρηματικά πρότζεκτ, η Morgan Stan-
ley προβαίνει και σε θετικές προβλέ-
ψεις για την πορεία της ελληνικής οι-
κονομίας και δη για την ανθεκτικότη-
τά της έναντι άλλων, ισχυρότερων
χωρών της Ευρωζώνης.

Γράφει 
ο Γιώργος 

Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

Στο Λονδίνο
με ατζέντα
τα γλυπτά

του Παρθενώνα

Ο πρωθυπουργός στη βρετανική πρωτεύουσα, 26 με 28 Νοεμβρίου, 
με βασικό «μενού» στο τραπέζι των συζητήσεων την εθνική 

διεκδίκηση για επιστροφή τους στην Ελλάδα
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«Α
ποχώρησε η ομάδα των 6+6
και δύο μειονοτικοί βουλευ-
τές». Έτσι μετέδιδε το κομμα-

τικό ραδιόφωνο Στο Κόκκινο την είδηση της
αποχώρησης της ομάδας Αχτσιόγλου στο
μεσημεριανό μαγκαζίνο του σταθμού, προ-
καλώντας ερωτήματα.

Γιατί, άραγε, ξεχωρίζουν οι δύο μειονοτι-
κοί βουλευτές από τους 6+6; Αμφότεροι,

άλλωστε, είχαν υποστηρίξει
στην κούρσα της διαδοχής
του Αλέξη Τσίπρα την Έφη
Αχτσιόγλου, έστω και αν ο
Φερχάτ Οζγκιούρ ανέλαβε
στη συνέχεια θέση αναπλη-
ρωτή τομεάρχη στη σκιώδη
κυβέρνηση του Στέφανου
Κασσελάκη. Η διατύπωση

άλλαξε, έπειτα και από τηλεφωνήματα
ακροατών, όπως μαθαίνει η «Political»,
όμως πλέον είχε αρχίσει να παρατηρείται
ένα μοτίβο στην κριτική στελεχών του ΣΥΡΙ-
ΖΑ στους αποχωρήσαντες πρώην συντρό-
φους τους.

Οι υπαινιγμοί της Κουμουνδούρου
Τα εναπομείναντα στελέχη στον ΣΥΡΙΖΑ

επιμένουν να μην αναγνωρίζουν στη δια-
φωνία των αποχωρησάντων «πολιτικά επί-
δικα». Υπαινίσσονται, δηλαδή, ότι η κίνησή
τους είναι… ακατανόητη, αν και το πού πάει
το πράγμα φαινόταν πριν ακόμα την εκλογή
του Στέφανου Κασσελάκη.

Ο Παύλος Πολάκης έσπευσε να κάνει ξε-
χωριστή δήλωση για τις αποχωρήσεις πριν
μιλήσει η Πολιτική Γραμματεία ή ο ίδιος ο
πρόεδρος, μιλώντας για το αντι-ΣΥΡΙΖΑ μέ-
τωπο: «Ουσιαστικά βάζουν και αυτοί το λι-
θαράκι τους στο αντι-ΣΥΡΙΖΑ μέτωπο που
έχει φτιαχτεί εδώ και χρόνια ως κόμμα μίας
χρήσης που θα περάσει και αυτό, όπως και
τα προηγούμενα, στη λήθη της Ιστορίας»,
ανέφερε χαρακτηριστικά.  

Μιλώντας στο Kontra, το βράδυ της Πέμ-
πτης, ο διευθυντής της Κοινοβουλευτικής
Ομάδας του κόμματος Γιώργος Τσίπρας
εξήγησε τα όσα ανέφερε ο αψύς υπερτομε-
άρχης περί «κόμματος μίας χρήσης». «Η
ομάδα που έφυγε σήμερα δεν ήταν να απο-
χωρήσει. Μάλλον θα φτιάξουν μια άλλη
Κοινοβουλευτική Ομάδα με άλλους που
έφυγαν για άλλους λόγους. Υπάρχει μια
αποχώρηση από τον ΣΥΡΙΖΑ και διαμόρφω-
ση ενός άλλου κόμματος. Τη θεωρώ συνέ-
χεια των προσπαθειών που γίνονται πολλά
χρόνια τώρα με πρώτη περίπτωση το Ποτά-
μι να δημιουργήσουν ένα ανάχωμα προς
τον ΣΥΡΙΖΑ. Να στήνονται μορφώματα αρι-
στερά και δεξιά από τον ΣΥΡΙΖΑ. Ποιος
ωφελείται, σαφέστατα το Μέγαρο Μαξίμου.
Ήταν προειλημμένη απόφαση και προφα-
νώς υπάρχουν κι άλλα πράγματα από πίσω
και προφανώς πρέπει να ρωτήσουμε και

τους ίδιους τι ακριβώς υπάρχει από πίσω».
Ο συνομιλητής του προέδρου, στιχουρ-

γός Νίκος Μωραΐτης, που καταγγέλθηκε
για τις παρεμβάσεις του κατά τη διάρκεια
της κούρσας διαδοχής του Αλέξη Τσίπρα,
το έθεσε κάπως πιο ανοιχτά σε δική του
ανάρτηση: «Θα τους δούμε σε συμμαχίες
που ούτε καν μπορούμε σήμερα να φαντα-
στούμε. Οι άνθρωποι αυτοί δεν έφυγαν από
ιδεολογία. Έχουν πίσω τους συμφέροντα,
επιχειρηματίες, χρήμα. Είναι επαγγελμα-
τίες των διαδρόμων και των υπογείων».

«Μεγάλο παιχνίδι 
στην πλάτη της χώρας»

Είχε προηγηθεί η -αινιγματική κατά τα
άλλα- δήλωση του πρώην υπουργού Εξω-
τερικών των ΣΥΡΙΖΑΝΕΛ, Νίκου Κοτζιά, ο
οποίος έχει επαναπροσεγγίσει το κόμμα
μετά την εκλογή Κασσελάκη. «Γίνεται με-
γάλο παιχνίδι στη σκακιέρα του Αιγαίου πά-
νω στην πλάτη της χώρας. Ο ξένος παρά-
γοντας μαζί με δύο επιχειρηματίες έχει πα-
ρέμβει στην πολιτική σκηνή με στόχο να δι-
ευκολυνθούν οι υποχωρήσεις της ΝΔ. Όλοι
τους αντιπαθούν την πατριωτική Αριστερά
σε Τουρκία, Ελλάδα και Κούρδους». Όπου

«παρέμβαση στην πολιτική σκηνή», η συγ-
κρότηση νέου κόμματος από τους αποχω-
ρήσαντες του ΣΥΡΙΖΑ.

Στον χορό και ο Ευάγγελος Αντώναρος
που ήρθε να προσθέσει, πάντα με υπονοού-
μενα: «Τώρα αποδεικνύεται έμπρακτα γιατί
ο Στέφανος Κασσελάκης μιλάει σωστά για
πατριωτική Αριστερά. Και γιατί κάποιοι
ενοχλούνται». Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ έχει
μιλήσει πολλές φορές για την πατριωτική
Αριστερά, ενώ σε ανύποπτο χρόνο πριν την
εκλογή του έλεγε χαρακτηριστικά, «εγώ
δεν έχω κανέναν υποστηρικτή που να μιλά
για τουρκική μειονότητα».

«Ο Μητσοτάκης θέλει συμμάχους»
Και πάλι ο Γιώργος Τσίπρας, στη συνέν-

τευξή του στο Kontra, ήρθε να εξηγήσει
τα… ανεξήγητα. «Υπάρχει ζήτημα υποχω-
ρήσεων από αυτά που προωθεί ο Μητσοτά-
κης. Πιθανώς το 2024 να είναι χρονιά εξελί-
ξεων και κατά τη γνώμη μου οι περισσότε-
ρες πιθανότητες είναι να μην είναι θετικές
για τη χώρα. Θέλει συμμάχους στην πορεία
αυτή, θα χρειαστεί συμμάχους για να τις πε-
ράσει, δεν θα είναι εύκολο. Άρα τον ενδια-
φέρει ποια είναι η διάταξη των πολιτικών

δυνάμεων. Θα σας το πω καθαρά. Στο θέμα
της εξωτερικής πολιτικής ο κόσμος που
έφυγε συγκεντρώνει το μεγαλύτερο μέρος
που ήταν στον ΣΥΡΙΖΑ και έχει μια άποψη
για την εξωτερική πολιτική που είναι αρκετά
πιο κοντά στις απόψεις του κ. Μητσοτάκη.
Έχει ακουστεί και με τον όρο ‘‘Πρέσπες του
Αιγαίου’’. Το έχουν αναφέρει και ο Νίκος
Φίλης και ο Ευκλείδης Τσακαλώτος».

Αυτή είναι η ραφιναρισμένη εκδοχή της
κατηγορίας που εξαπολύεται εναντίον των
αποχωρησάντων. 

Στη βάση του ΣΥΡΙΖΑ όμως αυτές οι συ-
νωμοσιολογικές θεωρίες φτάνουν κάπως
πιο… λαϊκά (λαϊκίστικα στην πραγματικό-
τητα). Όπως μετέφερε ακροατής του κομ-
ματικού ραδιοφώνου, στη βραδινή εκπομ-
πή, «το ’23 ο Μπλίνκεν εκτός από τον Μη-
τσοτάκη είδε και τον Τσίπρα και του έφερε
κάποια μαντάτα. Και ο Τσίπρας κάτι του
απάντησε. Από τότε και από πολύ νωρίς
μπήκαν τα θεμέλια της διάλυσης του κόμ-
ματος που λέγεται ΣΥΡΙΖΑ. Σήμερα ζούμε
την κατάληξη αυτού του σχεδιασμού. Δεν
είναι καθόλου τυχαίο που οι δύο μου-
σουλμάνοι έφυγαν την ώρα που ο Ερντο-
γάν έρχεται στη χώρα. Μήπως όλη η πρε-
μούρα τους να φύγουν από τον ΣΥΡΙΖΑ
έχει να κάνει και με το ότι διαφωνούν με
την πατριωτική Αριστερά και το ότι θέλουν
να κάνουν πλάτες στην κυβέρνηση στα Ελ-
ληνοτουρκικά;». 

Τώρα κατηγορούν την ομάδα Αχτσιόγλου ότι αποχώρησε 
για να στηρίξει την κυβέρνηση και τις «υποχωρήσεις στα εθνικά»

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com

Σενάρια συνωμοσίας 
από τους Συριζαίους
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Σ
τη μεγάλη συνάντηση για το κλίμα,
COP 28, θα βρεθεί το ελληνικό pro-
ject της ηλεκτρικής διασύνδεσης

Ελλάδας-Αιγύπτου, γνωστό με το όνομα
«GREGY-Elica Interconnector», το οποίο
πρόκειται να αλλάξει τον ενεργειακό χάρτη
στην Νοτιοανατολική Ευρώπη. 

Σημειώνεται ότι το έργο είχε παρουσια-
στεί και στα πλαίσια της COP27, γεγονός
που υπογραμμίζει τη σημαντική εθνική ση-
μασία του project, δεδομένου ότι η υλοποί-
ησή του διαμορφώνει σημαντικές προοπτι-
κές τόσο για τη χώρα μας όσο και για την
Ευρώπη συνολικότερα στην πορεία για την
επίτευξη της ενεργειακής μετάβασης σε
μια απανθρακοποιημένη οικονομία. 

Μάλιστα η σημαίνουσα ευρωπαϊκή διά-
σταση του έργου φαίνεται και από το γεγο-
νός ότι το project έλαβε θετική αξιολόγηση
για την ένταξή του στα έργα Κοινού/Αμοι-
βαίου Ευρωπαϊκού Ενδιαφέροντος
(PCI/PMI) κατά την προκαταρκτική εξέταση
με τη σχετική 6η λίστα των έργων να ανα-
μένεται να κοινοποιηθεί από την Κομισιόν
μέσα στον μήνα. 

Το υποθαλάσσιο ηλεκτρικό καλώδιο με
δυνατότητα αμφίδρομης μεταφοράς ενέρ-
γειας που θα μεταφέρει ηλεκτρική ενέρ-

γεια από Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας
της Αιγύπτου θα ωφελήσει τόσο τα νοικο-
κυριά όσο και τις επιχειρήσεις στην Ελλά-
δα και στις γειτονικές ευρωπαϊκές χώρες. 

Τα νούμερα είναι ενδεικτικά του ενεργει-
ακού αποτυπώματος του έργου: 3.000 με-
γαβάτ πράσινης ηλεκτρικής ενέργειας θα
μεταφέρονται από την Αίγυπτο στην Ελλά-
δα. Θα παράγονται από 9,5 GW Ανανεώσι-
μων Πηγών Ενέργειας (ΑΠΕ) που θα κατα-
σκευάσει και θα λειτουργήσει ο Όμιλος
Κοπελούζου στην Αίγυπτο. Τα 3.000 αυτά
μεγαβάτ ηλεκτρικής ενέργειας που θα με-
ταφέρει ο GREGY, θα αντικαταστήσουν 4,5
bcm φυσικού αερίου ετησίως και θα μει-
ώσουν τις εκπομπές CO2 κατά 10 εκατ. τό-
νους ετησίως.

Αναλυτικότερα, περίπου το ένα τρίτο της
ηλεκτρικής ενέργειας που θα μεταφέρεται
μέσω του υποθαλάσσιου καλωδίου θα κα-
ταναλώνεται στην Ελλάδα από τις ελληνι-

κές οικογένειες και τις ελληνικές βιομηχα-
νίες, το ένα τρίτο θα εξάγεται σε γειτονικές
ευρωπαϊκές χώρες και το υπόλοιπο ένα
τρίτο θα χρησιμοποιείται στην Ελλάδα, για
παραγωγή πράσινου υδρογόνου, με τη με-
γαλύτερη ποσότητα αυτού του υδρογόνου
να εξάγεται και αυτό στις γειτονικές ευρω-
παϊκές χώρες. 

Ενδεικτικά, ο διευθύνων σύμβουλος της
Renewables and Energy Storage Copelo-
uzos Group, Ιωάννης Καρύδας, μιλώντας
στο πρόσφατο συνέδριο Renewable & Sto-
rage Forum, υπογράμμισε, μεταξύ άλλων,
ότι το έργο GREGY συνιστά τον θεμέλιο λί-
θο για την υλοποίηση του οράματος της ΕΕ
για τη δημιουργία σημαντικών ενεργει-
ακών λεωφόρων πράσινης ενέργειας που
θα συνδέουν τον Νότο με τον Βορρά, ανα-
δεικνύοντας έτσι τη σημαντική γεωοπολιτι-
κή διάσταση του έργου, σε συνθήκες, μάλι-
στα, που βασικό άξονα της ευρωπαϊκής

ενεργειακής στρατηγικής αποτελεί η ορι-
στική απεξάρτηση από το ρωσικό αέριο. 

Σημειώνεται πως το «GREGY-Green
Energy Interconnector» είναι ήδη ενταγ-
μένο στην αναπτυξιακή πρωτοβουλία
«Global Gateway» της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης που αποσκοπεί στη συνένωση των
προτεραιοτήτων της εξωτερικής πολιτικής
της ΕΕ και στη μόχλευση επενδύσεων για
την περίοδο 2021-2027 με στόχο την ανά-
πτυξη παγκόσμιων υποδομών.

Τα νούμερα του έργου 
Ο προϋπολογισμός του έργου ανέρχεται

στα 3,5 δισεκατομμύρια ευρώ και «συνο-
δεύεται» από την εγκατάσταση σταθμών
ΑΠΕ συνολικής εγκατεστημένης ισχύος
έως 61.000 MW στην Αίγυπτο μέχρι το
2035. Η λειτουργία της διασύνδεσης για τη
μεταφορά πράσινης ενέργειας θα εξοικο-
νομήσει έως και 26 TWh ηλεκτρικής ενέρ-
γειας από ορυκτά καύσιμα ενώ, όπως προ-
αναφέρθηκε, θα αντικαταστήσει επίσης 4,5
bcm φυσικού αερίου. Αξιόλογη κρίνεται
και η συμβολή του έργου στη συνολικότε-
ρη προσπάθεια μείωσης των εκπομπών
CO2, καθώς αυτή υπολογίζεται σε τουλάχι-
στον 55%, συμβάλλοντας στην επίτευξη του
ευρωπαϊκού στόχου. 

Σαφές το ενεργειακό αποτύπωμα σε εθνικό 
και ευρωπαϊκό επίπεδο - Flagship project ένα έργο 

που ετοιμάζεται να αλλάξει τα δεδομένα που γνωρίζαμε

Στην COP28 το έργο της ηλεκτρικής
διασύνδεσης Ελλάδας-Αιγύπτου «GREGY» 
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Π
υρετώδεις είναι οι προετοιμασίες

μεταξύ των βουλευτών και των κο-

ρυφαίων στελεχών που αποχώρη-

σαν από τον ΣΥΡΙΖΑ. Μετά τις ραγδαίες εξελί-

ξεις, οι οποίες επισφράγισαν τη διάσπαση της

αξιωματικής αντιπολίτευσης προχθές, τα

στελέχη τόσο των 6+6 όσο και της Ομπρέλας

αναμένεται να στεγαστούν σε νέο «στρατη-

γείο» που βρίσκεται στον Νέο Κόσμο. Εκτός

από τα γραφεία, ωστόσο, στις άμεσες εκκρε-

μότητες του νέου πολιτικού εγχειρήματος

συγκαταλέγονται: το όνομα του νέου φορέα,

η κατανομή των κοινοβουλευτικών ρόλων, ο

προσδιορισμός της φυσιογνωμίας του και το

ιδεολογικό στίγμα.

Για το τελευταίο, ένα περίγραμμα έδωσε σε

ανάρτησή του ο Νίκος Μπίστης, περιγράφον-

τας πως «είναι προφανής η ανάγκη για ένα

κόμμα της σύγχρονης Αριστεράς με μεγάλη

δόση Οικολογίας και φεμινισμού». Ωστόσο,

τόσο το όνομα όσο και οι κοινοβουλευτικοί

ρόλοι θα αποφασιστούν οριστικά στη διάρκεια

του Σαββατοκύριακου, οπότε έχει προγραμ-

ματιστεί να συνεδριάσουν από κοινού τα κο-

ρυφαία στελέχη της ομάδας 6+6 και της Ομ-

πρέλας, «κλειδώνοντας» τις οριστικές αποφά-

σεις, καθώς μέλημά τους αποτελεί η νέα Κοι-

νοβουλευτική Ομάδα να τεθεί σε λειτουργία

από την ερχόμενη Δευτέρα. 

Η ονοματοδοσία
«Δεν έχει γίνει αυτή η συζήτηση», απάντησε

στα περί του ονόματος στον τηλεοπτικό σταθ-

μό Kontra o βουλευτής Νάσος Ηλιόπουλος.

Μάλιστα, στην ερώτηση για το αν θα επιθυ-

μούσε σε αυτό να υπάρχει η λέξη «Αριστερά»

απάντησε «θεωρώ πως ναι, αλλά υπάρχουν

πάρα πολλοί τρόποι για να το εκφράσεις».

Πάντως, ως επικρατέστερος για τη θέση του

προέδρου της νέας Κοινοβουλευτικής Ομά-

δας ακούγεται ο Αλέξης Χαρίτσης, ο οποίος σε

συνέντευξή του στον τηλεοπτικό σταθμό ΑΝΤ1

σκιαγράφησε το ιδεολογικό περίγραμμα του

νέου σχήματος, λέγοντας πως «θέλουμε μια

Αριστερά που θα εμπιστεύεται τις δυνάμεις

της και θα διεκδικήσει και πάλι την εξουσία.

Που θα απευθυνθεί σε όλο το προοδευτικό

φάσμα και θα συνενώσει τις δυνάμεις της με

τις δυνάμεις από τον χώρο της πολιτικής οικο-

λογίας, της αριστερής σοσιαλδημοκρατίας αλ-

λά και από τον χώρο κινημάτων».

Η κατανομή των κοινοβουλευτικών ρόλων

είναι ένα από τα κύρια ζητήματα που θα εξαντ-

λήσουν τα στελέχη των δύο ομάδων στη διάρ-

κεια του Σαββατοκύριακου, στοχεύοντας σε

μια δυναμική παρουσία στην αίθουσα της

Ολομέλειας της Βουλής κατά τη διάρκεια της

συζήτησης για τον προϋπολογισμό στις 13 Δε-

κεμβρίου.

Πέραν του Αλέξη Χαρίτση, αναβαθμισμένος

αναμένεται και ο ρόλος του Ευκλείδη Τσακα-

λώτου, η δημόσια παρουσία του οποίου υπήρ-

ξε ιδιαίτερα έντονη τις τελευταίες μέρες. Δεν

αποκλείεται ο κ. Τσακαλώτος να λάβει θέση

του γραμματέα της ΚΟ, αν δεν επιλέξει ρόλο

κοινοβουλευτικού εκπροσώπου, σηματοδο-

τώντας και την παρουσία της Ομπρέλας στο

σχήμα. Αυξημένο φόρτο θα έχουν και οι κοι-

νοβουλευτικοί εκπρόσωποι της νέας ΚΟ, οπό-

τε αναμένεται να φανεί αν θα δοκιμαστούν σε

αυτό τον ρόλο πρόσωπα που έχουν θητεύσει

στο ίδιο πόστο, όπως ο Δημήτρης Τζανακό-

πουλος ή ο Νάσος Ηλιόπουλος, αλλά και η

Έφη Αχτσιόγλου ή η Θεανώ Φωτίου, με μεγάλη

κυβερνητική εμπειρία. Ανοιχτή παραμένει και

η θέση του εκπροσώπου Τύπου αλλά και αυτή

του διευθυντή της ΚΟ.

Και νέες αποχωρήσεις
Την ίδια ώρα, συνεχίζεται το μαρτύριο της

σταγόνας για τον ΣΥΡΙΖΑ, καθώς και χθες δεν

σταμάτησαν οι αποχωρήσεις. Την πόρτα εξό-

δου πέρασαν ο πρώην υπουργός Νίκος Παρα-

σκευόπουλος, ο πρώην βουλευτής Γιώργος

Κυρίτσης και ο πρώην διευθυντής της «Αυ-

γής» Άγγελος Τσέκερης, με τους δύο τελευ-

ταίους μάλιστα να επικαλούνται στις αναρτή-

σεις τους τη φράση «ψυχή βαθιά», δηλαδή το

σύνθημα που χρησιμοποίησαν οι αντάρτες

του ΕΛΑΣ.

3+1 εκκρεμότητες
για την ομάδα

Αχτσιόγλου και
την Ομπρέλα

Αν και η ομάδα Αχτσιόγλου - Χαρίτση είναι πλέον εκτός ΣΥΡΙΖΑ,
συνεχίζουν να δέχονται τα πυρά των πρώην συντρόφων τους, με
μπροστάρη στον… χορό των επιθέσεων τον ίδιο τον Στέφανο Κασ-
σελάκη.

Τι και αν είπαν στην Πολιτική Γραμματεία να ρίξουν τους τόνους
και να μην κατηγορούν όσους έφυγαν ως αποστάτες.
Όπως φαίνεται, ούτε ο ίδιος ο πρόεδρος του κόμματος
δεν τα πίστευε αυτά που ειπώθηκαν, καθώς μία μέ-
ρα μετά την αποχώρηση των 6+6 σε ανάρτησή του
πέρασε… πριονοκορδέλα την Έφη Αχτσιόγλου
και την ομάδα της.

Ο Στέφανος Κασσελάκης με το ύφος της ανάρ-
τησής του ουσιαστικά υιοθέτησε τη ρητορική των
τρολ που ενώ στα λόγια την καταδικάζει, σε κάθε ευ-
καιρία τη χρησιμοποιεί για χτυπήματα κάτω από τη μέση
κατά των αντιπάλων του, όπως έκανε στη συγκεκριμένη περί-
πτωση γράφοντας: «Ήταν αφόρτιστοι για την ενότητα. Ήταν φορτι-
σμένοι για τη διάσπαση».

Αποσιώπησε πλήρως τις δικές του ευθύνες για τη διάλυση του

κόμματος, αλλά υποστήριξε ότι «είχαμε την πρώτη μεταπολιτική
διάσπαση στην ιστορία της χώρας. Άνθρωποι που γίνονται διασπα-
στές όχι για ιδεολογικούς λόγους αλλά επειδή δεν κέρδισαν τις εσω-
κομματικές εκλογές». Μάλιστα, συνεχίζοντας στο ίδιο απαξιωτικό
ύφος υποστήριξε με σαφή δόση ειρωνείας: «Με το χέρι στην καρ-

διά, αν είχε έρθει προεκλογικά η Έφη Αχτσιόγλου και μου
είχε πει “αυτή η καρέκλα είναι το όνειρό της ομάδας

μου, ή βγαίνω πρόεδρος ή φεύγω”, θα είχα κάνει πί-
σω. Θα είχα αποσύρει την υποψηφιότητά μου για
χάρη της ενότητας».

Όπως ήταν αναμενόμενο, δεν άργησε να έρθει
και η απάντησή των 6+6 μετά την προσωπική επί-

θεση του Κασσελάκη στην Αχτσιόγλου. Τον κατηγό-
ρησαν για χυδαιότητα, παραπέμποντας στο κείμενο

που κατέθεσαν για τους λόγους που τους ανάγκασαν να
αποχωρήσουν, κάνοντας το καυστικό σχόλιο «λαμβάνοντας

υπόψη μας το σοβαρό ενδεχόμενο να νομίζει ότι είναι πουμαρό».
Απαντώντας μάλιστα στα όσα υποστήριξε, ότι θα απέσυρε την

υποψηφιότητά του αν η Έφη Αχτσιόγλου τού έλεγε ότι θέλει την κα-

ρέκλα, οι εννέα βουλευτές επισήμαναν ότι «η χυδαιότητα της σημε-
ρινής (σ.σ.: χθεσινής) ανάρτησης του κ. Κασσελάκη επιβεβαιώνει
την ορθότητα της επιλογής μας να αποχωρήσουμε από το κόμμα
Κασσελάκη».

«Δεν έχουμε καμία διάθεση να ακολουθήσουμε τον δρόμο που ο
ίδιος έχει επιλέξει για τον εαυτό του. Για άλλη μια φορά απαντά στην
πολιτική κριτική με προσωπικές επιθέσεις», αναφέρουν οι 6+6. «Αν
θέλει να κατανοήσει και τους υπόλοιπους πολιτικούς λόγους των
μαζικών αποχωρήσεων χιλιάδων αγωνιστών από το κόμμα του, τον
παραπέμπουμε στη χθεσινή (σ.σ.: προχθεσινή) δήλωση των μελών
της Κεντρικής Επιτροπής, αλλά και στα δεκάδες άλλα κείμενα απο-
χωρήσεων που έχουν κατατεθεί τις τελευταίες μέρες, λαμβάνοντας
υπόψη μας το σοβαρό ενδεχόμενο να νομίζει ότι είναι πουμαρό»,
ενώ καταλήγουν με το εξής υστερόγραφο: «Σε κάθε περίπτωση
χρειάζεται πολύ θράσος ένας άνθρωπος που δεν έχει υπάρξει στην
Αριστερά παρά μόνο ως διεκδικητής ή κάτοχος καρέκλας να κάνει
μαθήματα ανιδιοτέλειας σε ανθρώπους που έχουν δώσει πολιτικές
και κοινωνικές μάχες επί πολλά χρόνια στα κινήματα και στο κόμμα
χωρίς καμία απολύτως καρέκλα».

Τα χτυπήματα κάτω από τη μέση του Κασσελάκη στην Έφη άνοιξαν νέο πόλεμο

Τι αποφάσεις θα πάρει μέσα στο Σαββατοκύριακο το νέο πολιτικό
εγχείρημα και η κατανομή των κοινοβουλευτικών ρόλων



Η
πράσινη μετάβαση έχει καταστεί
πλέον παγκόσμιος στόχος για τη
μείωση των εκπομπών αερίων του

θερμοκηπίου και την αντιμετώπιση της
κλιματικής κρίσης. Για τη μετάβαση αυτή
απαιτούνται -μεταξύ άλλων- μεγάλες πο-
σότητες σε κρίσιμες ορυκτές πρώτες ύλες
(ΟΠΥ), όπως ο χαλκός, το κοβάλτιο, το
αλουμίνιο κ.ά. Αυτές οι ΟΠΥ αποτελούν το
θεμέλιο πάνω στο οποίο οικοδομείται η
σύγχρονη τεχνολογία, η οποία είναι απα-
ραίτητη για τις ανανεώσιμες πηγές ενέρ-
γειας, τη μεταποίηση, τις υποδομές και την
προώθηση της ηλεκτροκίνησης.

Ωστόσο, η πράσινη μετάβαση αντιμετω-
πίζει μια σημαντική πρόκληση: η ζήτηση
για ΟΠΥ αυξάνεται διαρκώς από σχεδόν το
σύνολο των τομέων της οικονομίας και δεν
υπάρχει επάρκεια απαραίτητων, διαθέσι-
μων αποθεμάτων για την κάλυψη του με-
γάλου κύματος της ζήτησης.

Συγκεκριμένα, σύμφωνα με τον Διεθνή
Οργανισμό Χαλκού (International Copper
Association), ο εξηλεκτρισμός του πλανή-
τη αναμένεται να αυξήσει την ετήσια ζήτη-
ση χαλκού σε 38,5 εκατ. τόνους έως το
2035, σε σύγκριση με τη σημερινή ζήτηση
των περίπου 25 εκατ. τόνων. Από την πλευ-
ρά της, η S&P Global Market Intelligence
προβλέπει ότι η ετήσια παγκόσμια ζήτηση
χαλκού θα διπλασιαστεί σχεδόν σε 50 εκατ.
τόνους μέχρι το 2035.

Οι πρόσφατες παγκόσμιες κρίσεις έχουν
αναδείξει τη σημασία της ασφάλειας εφο-
διασμού σε κρίσιμες ΟΠΥ. Η πρόκληση αυ-
τή φαίνεται να απασχολεί ιδιαίτερα την Ευ-
ρώπη, η οποία μέχρι σήμερα εξαρτάται από
άλλες χώρες για τις προμήθειές της, κάτι
που την καθιστά ευάλωτη σε διαταραχές. Η
πρόσφατη απόφαση της Κίνας, για παρά-
δειγμα, να αυστηροποιεί τους ελέγχους
στις εξαγωγές γραφίτη, βασικού υλικού για
τις μπαταρίες ηλεκτρικών οχημάτων, έχει
προκαλέσει ανησυχία στον κλάδο. Ωστόσο,
ορισμένοι ειδικοί θεωρούν ότι η κίνηση
αυτή θα μπορούσε να αποτελέσει ώθηση
για άλλες χώρες να εντατικοποιήσουν τις
προσπάθειες για την ανάπτυξη εναλλακτι-
κών πηγών και υλικών ή ακόμη και νέων
τεχνολογιών μπαταριών που δεν χρησιμο-
ποιούν γραφίτη.

Σε κάθε περίπτωση, με τα τωρινά δεδο-
μένα και χωρίς επάρκεια σε κρίσιμες πρώ-
τες ύλες, η Ευρώπη δεν θα μπορέσει να
πρωτοστατήσει στην πράσινη και ψηφιακή
μετάβαση, ούτε θα μπορέσει να καλύψει
πλήρως τις αμυντικές της ανάγκες και να
εξασφαλίσει την ανταγωνιστικότητά της.
Αναγνωρίζοντας πλέον την εξόρυξη ως
στρατηγική προτεραιότητα και
αναζητώντας τρόπους διαχείρισης των
παραπάνω προκλήσεων, η Ευρωπαϊκή

Επιτροπή έχει προτείνει ένα
ολοκληρωμένο σύνολο ενεργειών για να
διασφαλίσει την πρόσβασή της σε έναν
ασφαλή και βιώσιμο εφοδιασμό κρίσιμων
πρώτων υλών μέσα από την Πράξη για τις
Κρίσιμες Πρώτες Ύλες (CRMA). Η πράξη
στοχεύει στο να μειώσει αυτή την εξάρτη-
ση, ενισχύοντας την παραγωγή, την εξόρυ-
ξη και την ανακύκλωση των κρίσιμων πρώ-
των υλών εντός ευρωπαϊκών συνόρων.

ΗΗ Ελλάδα στο προσκήνιο των εξελίξεων

Σήμερα βρισκόμαστε μπροστά σε μια
ιστορική ευκαιρία για τη χώρα μας, καθώς
η Ελλάδα διαθέτει σημαντικούς φυσικούς
πόρους, μεταξύ των οποίων και χαλκό, που
μπορούν να την καταστήσουν σημαντικό

παίκτη στην πράσινη μετάβαση και την
ενεργειακή ασφάλεια της Ευρώπης. Ήδη,
στην περιοχή της ΒΑ Χαλκιδικής αναπτύσ-
σεται ένα ιδιαίτερης σημασίας έργο για την
εθνική και ευρωπαϊκή αυτάρκεια σε ΟΠΥ,
αυτό των Σκουριών. Πρόκειται για ένα νέο
υπερσύγχρονο μεταλλείο χαλκού και χρυ-
σού, μέρος της συνολικής επένδυσης
ύψους 3,2 δισ. δολαρίων της Ελληνικός
Χρυσός, που θα συμβάλει στην ανθεκτικό-
τητα της ευρωπαϊκής αλυσίδας εφοδια-
σμού και θα τοποθετήσει για πρώτη φορά
τη σύγχρονη Ελλάδα στον παγκόσμιο χάρ-
τη παραγωγής χαλκού.

Συγκεκριμένα, στο παγκοσμίου κλάσης
πορφυριτικό κοίτασμα στις Σκουριές

υπάρχουν βεβαιωμένα αποθέματα
740.000 τόνων χαλκού και 3,6 εκατ. ουγ-
κιών χρυσού που, με την ολοκλήρωση της
επένδυσης και την έναρξη παραγωγής του
μεταλλείου, θα συμβάλει σημαντικά στην
αντιμετώπιση του εφοδιαστικού κενού σε
κρίσιμα μέταλλα, όπως είναι ο χαλκός.

Πέραν όμως της συμβολής τής εν λόγω
επένδυσης στην προώθηση της πράσινης
μετάβασης της Ευρώπης, δεν πρέπει να
ξεχνάμε το σημαντικό αποτύπωμα που
αφήνουν τέτοιου βεληνεκούς επενδύσεις
στην ανάπτυξη της εθνικής οικονομίας αλ-
λά και των τοπικών κοινωνιών στις οποίες
δραστηριοποιούνται.

Για του λόγου το αληθές, το επενδυτικό
σχέδιο της Ελληνικός Χρυσός προβλέπει
πρόσθετες επενδύσεις 1,9 δισ. δολάρια τα
προσεχή χρόνια, που θα οδηγήσουν στη
δημιουργία 3.000 μόνιμων και καλά αμει-
βόμενων άμεσων θέσεων εργασίας, έσοδα
περί τα 2 δισ. ευρώ για το Ελληνικό Δημό-
σιο, ενώ οι εξαγωγές θα ξεπεράσουν τα 11
δισ. ευρώ. Παράλληλα, εκτιμάται πως θα
ενισχυθεί η τοπική αγορά, δεδομένου ότι η
αξία αγορών προς Έλληνες προμηθευτές
θα είναι άνω των 4 δισ. δολαρίων, ενώ δρο-
μολογούνται 80 εκατ. δολάρια για τοπικά
έργα κοινωνικού χαρακτήρα που θα ενι-
σχύσουν την τοπική οικονομία και την ανά-
πτυξη της περιοχής, αφήνοντας παρακατα-
θήκη για τις επόμενες γενιές.

Χαλκός: Ο πρωταγωνιστής 
της πράσινης μετάβασης

Ο εξηλεκτρισμός του πλανήτη αναμένεται να αυξήσει 
την ετήσια ζήτηση χαλκού σε 38,5 εκατ. τόνους έως το 2035
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Π
αρά τις αρχικές αντιδράσεις για το
φορολογικό νομοσχέδιο που απο-
σκοπεί στην πάταξη της φοροδια-

φυγής, νέα δημοσκόπηση καταδεικνύει
μια τεράστια ανατροπή στις μετρήσεις ως
προς τα νέα μέτρα που προωθεί η κυβέρ-
νηση. Συγκεκριμένα, σύμφωνα με δημο-
σκόπηση που διενήργησε η Pulse για λο-
γαριασμό του ΣΚΑΪ, οι αντιδράσεις της
πλειονότητας των πολιτών για τη φορολο-
γική μεταρρύθμιση που προωθεί η κυβέρ-
νηση για τους ελεύθερους επαγγελματίες
αλλά και για την ψηφιοποίηση της μεταβί-
βασης ακινήτων είναι πλέον θετικές.

Οι μετρήσεις της έρευνας σχετικά με το
νομοσχέδιο, που προκάλεσε ακόμη και

διαμαρτυρίες από συγκε-
κριμένες κοινωνικές ομά-
δες, ανέφεραν πως το 40%
δηλώνει ότι είναι στη σωστή
κατεύθυνση αλλά χρειάζον-
ται κάποιες διορθώσεις. Αν-
τίστοιχα, το 19% απαντά ότι
είναι στην απολύτως σωστή
κατεύθυνση, έναντι ποσο-

στού 30% που θεωρεί ότι είναι λάθος, ενώ
ένα 11% δεν απάντησε.

Σχετικά με τον νέο τρόπο φορολόγησης,
οι αυτοαπασχολούμενοι που ερωτήθηκαν
απάντησαν σε ποσοστό 46% πως είναι στη
σωστή κατεύθυνση, ενώ το 47% απάντησε
πως είναι σε λανθασμένη.

Υπέρ της ψηφιοποίησης 
στη μεταβίβαση ακινήτων

Λόγω της πίκρας που βίωσαν αρκετοί πο-
λίτες εξαιτίας της γραφειοκρατίας στις συμ-
βολαιογραφικές πράξεις για τη μεταβίβαση
ακινήτων, εμφανίζονται θετικοί και στην

πρόταση της κυβέρνησης και του αρμόδιου
υφυπουργού Κωνσταντίνου Κυρανάκη,
στην οποία αντιδρούν οι συμβολαιογράφοι.
Πιο συγκεκριμένα, το 24% απάντησε πως εί-
ναι στην απολύτως σωστή κατεύθυνση, το
42% απαντά ότι είναι σε σωστή κατεύθυνση
αλλά χρειάζονται κάποιες διορθώσεις και
μόλις το 15% απαντά ότι είναι λάθος.

Την περασμένη εβδομάδα ο πρωθυπουρ-
γός Κυριάκος Μητσοτάκης έδωσε ξεκάθα-
ρες απαντήσεις σχετικά με τη φορολογική
μεταρρύθμιση, απαντώντας από το βήμα της
Βουλής στον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ
Νίκο Ανδρουλάκη. «Ήθελα απλώς να επιση-
μάνω, επειδή μου αρέσει να είμαι συνεπής
στον πολιτικό μου λόγο και να μη διαστρε-
βλώνονται οι θέσεις μου, ότι σε όλες τις συ-

νεντεύξεις που έδινα προεκλογικά για τους
ελεύθερους επαγγελματίες έλεγα το εξής:
Θέλω και θα μειώσω το τέλος επιτηδεύμα-
τος, υπό την προϋπόθεση ότι θα βελτιωθεί η
φορολογική συμμόρφωση. Αυτά λέγαμε
προεκλογικά, αυτά κάνουμε και τώρα και η
βελτίωση της φορολογικής συμμόρφωσης
συμβαδίζει με την αντιμετώπιση της φορο-
διαφυγής», δήλωσε χαρακτηριστικά.

Ο πρωθυπουργός στη συνέχεια της ομι-
λίας του από το βήμα της Βουλής τόνισε:
«Είναι πάρα πολύ βολικό να κρύβεστε πίσω
από τους λίγους μεγάλους, οι οποίοι πράγ-
ματι θα εντοπιστούν, στο μέτρο του εφι-
κτού, μέσα από μια σειρά παρεμβάσεων τις
οποίες θα κάνουμε, αλλά να μη θίγετε αυ-
τούς τους οποίους θεωρείτε τη δική σας

πολιτική πελατεία με το να μη γίνεστε δυ-
σάρεστος σε κάποιους, οι οποίοι ενδεχο-
μένως, ναι, θα πρέπει να καταβάλλουν πε-
ρισσότερο φόρο, διότι αυτήν τη στιγμή δεν
δικαιολογείται να πληρώνουν τον φόρο
που καταβάλλουν ή μηδενικό φόρο».

«Στόχος τα 3 δισ. ευρώ»
Στο φορολογικό νομοσχέδιο είχε ανα-

φερθεί τις τελευταίες μέρες και ο κυβερ-
νητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης.
«Δεν είναι ένα οριζόντιο νομοσχέδιο, μια
οριζόντια παρέμβαση, αλλά ο στόχος είναι
τα 3 δισ. ευρώ από την καταπολέμηση της
φοροδιαφυγής και αυτό είναι μια παρέμ-
βαση σημαντική 500-600 εκατ. ευρώ»,
ανέφερε μιλώντας στο κεντρικό δελτίο της
ΕΡΤ. Επιπλέον, υπογράμμισε ότι δεν είναι
οριζόντιο μέτρο επειδή «η παρέμβαση αυ-
τή ξεκινάει από μια παραδοχή. Δεν είναι
δυνατόν το 50% των ελεύθερων επαγγελ-
ματιών να δηλώνει ζημίες και το 71% να δη-
λώνει κάτω από τον κατώτατο μισθό».

Ο κ. Μαρινάκης διευκρίνισε ότι «στο 71%
δεν είναι όλοι φοροφυγάδες. Ούτε στο
υπόλοιπο 29% σημαίνει ότι κανείς δεν είναι
φοροφυγάς» και προσέθεσε: «Η οριζόντια
αντιμετώπιση, το “τσουβάλιασμα”, μακριά
από εμάς. Το έχουμε δείξει, έχουμε μει-
ώσει περισσότερους από 50 φόρους. Δεν
αυξάνεται ο φορολογικός συντελεστής.
Γιατί δεν είναι οριζόντιο; Γιατί μέσα σε αυτό
το 71%, για να λέμε τα πράγματα με το όνομά
τους, υπάρχει ένας ιδιοκτήτης επιχείρη-
σης, πολλοί, όχι ένας, οι οποίοι απασχο-
λούν δέκα εργαζομένους και αυτοί έχουν
τον κατώτατο μισθό και ο ίδιος ο ιδιοκτήτης
δηλώνει έσοδα κάτω από τους εργαζομέ-
νους του. Αυτό δεν μπορεί να συνεχιστεί». 

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Το 60% λέει «ναι» 
στη φορολόγηση 
των ελεύθερων
επαγγελματιών

Νέα δημοσκόπηση έδειξε ότι η πλειονότητα των πολιτών 
και οι μισοί αυτοαπασχολούμενοι υποστηρίζουν το νομοσχέδιο 

για το χτύπημα της φοροδιαφυγής
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«Ε
ξελέγη πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ.
Δεν ίδρυσε δικό του κόμμα»,
είπε ο κυβερνητικός εκπρό-

σωπος Παύλος Μαρινάκης σε μια απο-
στροφή του λόγου του σχετικά με το σχόλιο
του αρχηγού του ΣΥΡΙΖΑ Στέφανου Κασσε-
λάκη για «επιστροφή στην παλιά νοικοκυ-
ρεμένη Ελλάδα, που ο νοικοκύρης είχε το
σπίτι του καθαρό, τηρούσε τους κανόνες,
του νόμους, είχε ενδιαφέρον για τον γείτο-
νά του».

Η απάντηση του εκπροσώπου της κυ-
βέρνησης περικλείει όχι μόνο τη στάση
που θα κρατήσει εφεξής η ΝΔ έναντι του

νέου πολιτικού μανδύα με
τον οποίον επιχειρεί να
«ντύσει» τον ΣΥΡΙΖΑ ο αρ-
χηγός του, αλλά κυρίως την
ιδεολογική αντίφαση της
νέας θέσης του κ. Κασσε-
λάκη σε σχέση με όσα ιστο-
ρικά πρεσβεύει το κόμμα
του οποίου ηγείται.

Και αυτό διότι οι νοικοκυραίοι στους
οποίους απευθύνθηκε όψιμα ο αρχηγός
του ΣΥΡΙΖΑ τάσσονται ξεκάθαρα υπέρ της
προστασίας των συνόρων, περιλαμβανομέ-
νης και της επέκτασης του φράκτη στον
Έβρο, πάντα με σεβασμό στα ανθρώπινα
δικαιώματα, τάσσονται αναφανδόν υπέρ
της εκκένωσης των υπό κατάληψη πανεπι-
στημιακών ιδρυμάτων και, φυσικά, θέλουν
τη διαρκή εφαρμογή του νόμου. 

«Δεν ίδρυσε καινούργιο κόμμα»
«Αν λοιπόν ο κ. Κασσελάκης ήρθε στη

λογική του 2023, που εξελέγη πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ, τον παρακαλούμε πολύ, και αν
πιστεύει πραγματικά αυτά τα οποία λέμε
και πολλά ακόμα, να κάνει αυτή την αντιπο-
λίτευση που έχουν ανάγκη η κυβέρνηση
και ο τόπος. Να μας λέει δηλαδή “εκκενώ-
στε περισσότερες καταλήψεις, εφαρμόστε
ακόμη περισσότερο τον νόμο”. Μέχρι τότε
νομίζω ότι αυτή η διατύπωση είναι υποκρι-
τική. Γιατί εξελέγη πρόεδρος ενός συγκε-
κριμένου κόμματος. Δεν ίδρυσε καινούρ-
γιο κόμμα», είπε χαρακτηριστικά ο κυβερ-
νητικός εκπρόσωπος.

Στελέχη του κυβερνητικού επιτελείου
χαρακτηρίζουν «άσφαιρη» και αδιέξοδη
τη νέα τακτική του κ. Κασσελάκη για δύο
λόγους: αφενός διότι οι ψηφοφόροι που
θεωρητικά περιλαμβάνονται στους λεγό-
μενους «νοικοκύρηδες» είναι άνθρωποι
που παραδοσιακά ψηφίζουν ΝΔ και κά-
ποιοι εξ αυτών τοποθετούνται ακόμη πιο
δεξιά του πολιτικού φάσματος, αφετέρου
επειδή η αναφορά αυτή του αρχηγού του
ΣΥΡΙΖΑ προκαλεί αντιδράσεις στο εσωτε-
ρικό του κόμματός του, μέλη και στελέχη
του οποίου θεωρούν ότι με αυτές τις θέ-
σεις ο κ. Κασσελάκης προσπαθεί να

στρέψει το κομματικό καράβι προς τα δε-
ξιά. Και αυτό, όπως φάνηκε και από τις
μαζικές αποχωρήσεις του τελευταίου
διαστήματος, δεν μπορεί να γίνει ανεκτό
από μια μεγάλη κατηγορία στελεχών και
ψηφοφόρων.

Υπενθυμίζεται ότι τον χαρακτηρισμό
«νοικοκυραίοι» πρωτοέφερε στην πολιτι-
κή σκηνή ο αείμνηστος Ευάγγελος Αβέ-
ρωφ στις αρχές της δεκαετίας του ’80, χα-
ρακτηρίζοντας τη ΝΔ ως «την παράταξη
των νοικοκυραίων». Επανήλθε την εποχή

του 1990-1993, όταν σκληρά συνδικαλι-
στικά σωματεία που επιχειρούσαν με τη
βία να φρενάρουν το μεταρρυθμιστικό
πρόγραμμα της τότε κυβέρνησης του
Κωνσταντίνου Μητσοτάκη έβαλλαν με
απαράδεκτο τρόπο κατά των λεγόμενων
«νοικοκυραίων», στην προκειμένη περί-
πτωση των εργαζομένων της πρώην προ-
βληματικής ΕΑΣ, που ανέλαβαν νέοι ιδιο-
κτήτες των αστικών λεωφορείων.

«Ραχοκοκαλιά του μεσαίου χώρου»
Στα μετέπειτα χρόνια οι λαϊκιστικές δυ-

νάμεις της Αριστεράς επιχείρησαν συστη-
ματικά να απαξιώσουν με κάθε τρόπο τούς
«νοικοκυραίους» στη συνείδηση της κοι-
νής γνώμης. Μόνο που στην κοινωνία η
έννοια των νοικοκυραίων έχει θετικό πρό-
σημο, αφού αφορά τον μεγάλο κορμό των
πολιτών που κινείται από το Κέντρο μέχρι
τη Δεξιά και ζει μια μετρημένη ζωή, εργά-
ζεται για να τα βγάλει πέρα και επιζητεί
την τάξη, την τήρηση των νόμων και την
κοινωνική ηρεμία.

«Στην πραγματικότητα οι νοικοκυραίοι
αποτελούν τη ραχοκοκαλιά του λεγόμε-
νου μεσαίου χώρου», σημειώνουν κορυ-
φαία κυβερνητικά στελέχη, τα οποία
υπενθυμίζουν ότι πριν από τον Στέφανο
Κασσελάκη «θυμήθηκε» τους νοικοκυ-
ραίους ο Αλέξης Τσίπρας, κατά τη διακυ-
βέρνησή του, αλλά χωρίς εκλογικό αποτέ-
λεσμα, όπως φάνηκε το 2019!

«Υπό τις παρούσες πολιτικές συνθήκες,
με τον ΣΥΡΙΖΑ σε πραγματικό εμφύλιο πό-
λεμο, η προσπάθεια του Στέφανου Κασσε-
λάκη να συνεγείρει τους ψηφοφόρους με
την απλοϊκή ωραιοποίηση του παρελθόν-
τος (νοικοκυρεμένο καθαρό σπίτι, καλή
γειτνίαση κ.λπ.) φαντάζει το λιγότερο πα-
ρωχημένη και αδιάφορη», λένε πολιτικοί
αναλυτές, προσθέτοντας ότι την ώρα που η
κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη
εφαρμόζει πολιτικές για την αναβάθμιση
της χώρας και των πολιτών της με σύγχρο-
να ευρωπαϊκά και παγκόσμια εργαλεία, ο
Στέφανος Κασσελάκης καταφεύγει στον
πιο συντηρητικό λαϊκισμό, μιμούμενος
(ανεπιτυχώς πάντα) τον Τραμπ, τον Όρμ-
παν και τη Μελόνι.

Οι ίδιοι σημειώνουν ότι το πρόβλημα
για τον ίδιο και κυρίως για το κόμμα του
(όσο θα απομείνει στο τέλος) είναι ότι δεν
έφτιαξε έναν νέο πολιτικό σχηματισμό με
μεταπολιτικούς, βαθιά συντηρητικούς και
κενούς περιεχομένου όρους, όπως είναι
η συνολική του παρουσία στην πολιτική
σκηνή. Προσπαθεί να συντηρητικοποι-
ήσει το αριστερό κόμμα στο οποίο του
έλαχε να εκλεγεί αρχηγός, ανάβοντας κα-
θημερινά και νέες εστίες στο φλεγόμενο
τοπίο του ΣΥΡΙΖΑ. 

Ο Κασσελάκης
προσπαθεί να... 
ψαρέψει τους 

νοικοκυραίους

Το κοινωνικό στρώμα στο οποίο απευθύνθηκε υποκριτικά είναι εκείνο
που ειρωνευόταν και απαξίωνε επί τόσα χρόνια ο ΣΥΡΙΖΑ

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com



ΠΠροσπάθησε να
αποπροσανατολίσει  

Εντελώς αδιάβαστος πιάστηκε ο Νίκος Αν-
δρουλάκης πριν από μέρες στη Βουλή. Μου λέ-
νε ότι στη δευτερολογία άρχισε να
εκτοξεύει μύδρους κατά του
ΣΥΡΙΖΑ και της Νέας Δημο-
κρατίας, ότι δηλαδή οι κυ-
βερνήσεις τους δημιούρ-
γησαν τεράστια εξάρτηση
της χώρας από το φυσικό
αέριο. Και έτσι εξαρτιόμα-
στε και από την ηλεκτροπα-
ραγωγή από το εισαγόμενο φυσι-
κό αέριο κατά 29,5% στο σύνολο της παραγω-
γής. Όμως, σύνδεσμός μου στη ΝΔ που γνωρί-
ζει τα ενεργειακά μού είπε ότι στις κυβερνήσεις
ΠΑΣΟΚ επί ΓΑΠ ήταν 20% (2010) και 28% (2011).
Ο κραταιός Νίκος συχνά λέει ανακρίβειες.
Όπως τότε που έφερνε ως παράδειγμα για μί-
μηση την Ισπανία που μείωσε τον ΦΠΑ και εντέ-
λει οι τιμές αυξήθηκαν και μετά έτρεχαν να το
πάρουν πίσω… 

O συχνός επισκέπτης… 
Μου λένε ότι ο Γιώργος Αμυράς είναι πλέον συ-

χνός επισκέπτης στο Μέγαρο Μαξίμου. Όχι γιατί
το όνομά του παίζει για το ευρωψηφοδέλτιο της
ΝΔ. Αλλά διότι έχει αναλάβει τον κρίσιμο ρόλο της
ανασυγκρότησης των καμένων περιοχών στη Ρό-

δο, στη Δαδιά, στη Βόρεια Εύ-
βοια και στην Πάρνηθα.

Όπως έμαθα, ενώ παλιά
τα αντιδιαβρωτικά έργα
έπαιρναν χρόνια για να
γίνουν -είναι τα πρώτα

μέτρα μετά από μεγάλες
πυρκαγιές-, τώρα ο Αμυράς

έχει σπάσει τα ρεκόρ και για τη
μεν Βόρεια Εύβοια έγιναν σε πέντε μήνες, στις δε
άλλες περιοχές τα μέτρα πάρθηκαν στους δύο μή-
νες. Πάντως, για το προκείμενο, για τις ευρωε-
κλογές, το καλύτερο για τον Αμυρά θα ήταν η κα-
τάτμηση των περιφερειών, ώστε να μπορέσει να
κατέβει στην Περιφέρεια Ιωαννίνων…

Εννέα κόμματα στη Βουλή και
χωρίς απλή αναλογική 

Είναι προφανές ότι το πολιτικό σύστημα έχει πολυδιασπαστεί,
κυρίως όμως η Κεντροαριστερά. Για πρώτη φορά στην ελληνική
Βουλή υπάρχουν εννέα κοινοβουλευτικές ομάδες και σε λίγο
καιρό εννέα κόμματα, αφού περιμένουμε και τον νέο πολιτικό
φορέα της ομάδας Αχτσιόγλου-Τσακαλώτου. Και μέσα σε όλο
αυτό το πολυδιασπασμένο σκηνικό, ο Κυριάκος Μητσοτάκης πα-
ραμένει κυρίαρχος και ίσως η μόνη πολιτική πρόταση για τη χώ-
ρα. Το αξιοπερίεργο είναι ότι θα έχουμε εννέα κόμματα στη Βου-
λή και δεν έχουμε απλή αναλογική αλλά ενισχυμένη.

Να ξέρετε ότι ούτε θορύβησε ούτε προβλημάτισε το Μαξίμου η πρόσφατη πορεία στο
κέντρο της Αθήνας από τους δικηγόρους. Σε σύνολο είκοσι έως τριάντα χιλιάδων δικη-
γόρων που έχει μόνο ο Δικηγορικός Σύλλογος Αθήνας, κατέβηκαν το πολύ 2.000 από όλη
την Ελλάδα. Ίσα ίσα που στα μάτια του κόσμου εμφανίστηκαν ως γραφικοί, όταν μάλιστα
υπάρχουν κραχτές περιπτώσεις αφεντικό να δηλώνει όσα και ο υπάλληλός του… 
Οι μετρήσεις, παράλληλα, που έχει το Μαξίμου στα χέρια του δείχνουν ότι δύο στους
τρεις συμφωνούν με το φορολογικό νομοσχέδιο και παραδέχονται ότι υπάρχει φοροδια-
φυγή και ότι κάπως πρέπει να κλείσει αυτή η τρύπα. Δεν είναι τυχαίο που και το οικονο-
μικό επιτελείο δεν έκανε πίσω στη βασική διάταξη για φόρο σε όσους κινούνται κάτω
από τον βασικό μισθό. 

Λ
οιπόν, όπως ήδη ξέρετε, πρόεδρος στη νέα Κοινοβου-
λευτική Ομάδα των αποχωρησάντων του ΣΥΡΙΖΑ θα
μπει ο Αλέξης Χαρίτσης. Το στέλεχος αυτό έχει αγαστή

συνεργασία με την Έφη Αχτσιόγλου και αποφασίστηκε να βγει
μπροστά, γιατί είναι μια λύση που θέλει και η Ομπρέλα των
Τσακαλώτου-Πέρκα. Είναι μια απόδειξη ότι Χαρίτσης-Αχτσιό-

γλου είναι ισοδύναμοι και εμπιστεύονται ο ένας τον άλλον,
όμως είναι και το προφανές. Ότι ο Χαρίτσης έχει μια καλύτερη
έξωθεν μαρτυρία, είναι πιο επικοινωνιακός και έχει τις επαφές
του και με τον επιχειρηματικό παράγοντα αλλά και με τα ΜΜΕ.
Βέβαια, αυτό δεν σημαίνει ότι όταν θα γίνει ο πολιτικός φορέας
θα συμβεί το ίδιο. Μιλάμε για άλλο εγχείρημα εκεί… 

Ο λόγος που βγήκε μπροστά ο Αλέξης αντί της Έφης 
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Δεν θορύβησαν οι δικηγόροι   
όσο πιστεύουμε το Μαξίμου



ΌΌταν απειλεί το... ψιλό γαζί
Το χειρότερο που μπορεί να συμβεί σε κάποιον πολιτικό, όταν

βρίσκεται σε μια δύσκολη φάση, είναι να τον πάρουν στο ψιλό.
Και το θέμα γίνεται πιο σοβαρό όταν το ψιλό γαζί πιάνει ένα κόμ-
μα ολόκληρο. Στον ΣΥΡΙΖΑ βρίσκονται ένα βήμα πριν από αυτήν
τη φάση. Ο λόγος για την επικοινωνιακή πολιτική στην οποία
επένδυσαν με τη «νέα τάξη πραγμάτων» τροφοδοτώντας με
«αποκλειστικά» τις πρωινές εκπομπές lifestyle. Το αποτέλεσμα
είναι να έχουν πάρει τον Κασσελάκη στο κατόπι από το πρωί μέ-
χρι το βράδυ 2-3 πιτσιρικάδες με μικρόφωνο και κάμερα για να
του αποσπάσουν έστω και μια ανάσα… και μετά να γίνει βαθιά
πολιτική ανάλυση για τον μαθητευόμενο πολιτικό. Όταν θα κατα-
λάβουν τι πληγή άνοιξαν, όχι μόνο θα είναι αργά αλλά θα τους
φταίνε πάλι και τα βοθροκάναλα!

Τ
α εξ αμάξης άκουσε ο Διονύσης Τεμπονέ-
ρας, ο οποίος δημοσιοποίησε την ομιλία
που έκανε στην Πολιτική Γραμματεία του

κόμματος και με την οποία αρνήθηκε να πάρει μέ-
ρος σε ένα μη θε-
σμοθετημένο όργα-
νο, όπως είναι το
Πολιτικό Κέντρο,
που αρχικά πρότει-
νε αλλά στη συνέ-
χεια απέσυρε ο Στέ-
φανος Κασσελάκης.
Όταν την ανέβασε
στο προφίλ του στο
Facebook, οι οπα-
δοί του ΣΥΡΙΖΑ έκα-
ναν... πάρτι στα σχό-
λια. «Αυτός είναι ο
χειρότερος», «μιλά-
με για μεγάλο κα-
ριερίστα», ήταν τα
πιο ευγενικά από
αυτά που γράφτηκαν. Ήταν άλλωστε εύκολα προ-
βλέψιμο. Η ηγετική ομάδα που έχει συγκεντρώσει
γύρω του ο Στέφανος Κασσελάκης τρέφεται απο-
κλειστικά από αυτό. Από κάποιον υποτιθέμενο
«εσωτερικό εχθρό» που δήθεν δεν αφήνει το κόμ-
μα να κάνει το άλμα προς τα εμπρός. Άλλωστε και
για την ήττα τους στις εκλογές ακόμη τον Κα-
τρούγκαλο κατηγορούν.Στο άγνωστο με βάρκα

την ελπίδα... 
Συνεχίζονται οι αποχωρήσεις στον ΣΥΡΙΖΑ, με
τον πρώην διευθυντή της «Αυγής» Άγγελο Τσέ-
κερη να αποτελεί παρελθόν από το κόμμα της
αξιωματικής αντιπολίτευσης. Ο πρώην διευ-
θυντής της «Αυγής» με ανάρτησή του στο Face-
book αναφέρει πως έστειλε email στη γραμμα-
τέα του ΣΥΡΙΖΑ Ράνια Σβίγκου με το οποίο της
ανακοίνωσε πως αποχωρεί. Το email αναφέρει:
«Αγαπητή Ράνια, με αυτό το email σε ενημερώ-
νω ότι αποχωρώ από την Κεντρική Επιτροπή του
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ και το κόμμα. Σε ευχαριστώ, Άγγε-
λος Τσέκερης. Πάμε κι όπου βγει». 
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Oι «πορτοκαλί» Βρυξέλλες  
Πλημμύρισαν με πορτοκαλί χρώμα χθες οι
Βρυξέλλες για να τιμηθεί η Παγκόσμια Ημέρα
κατά της Βίας. Ένα φαινόμενο που, όπως πα-
ραδέχονται όλοι οι ειδικοί, μπορεί να περιορι-
στεί δραστικά μέσω του πολιτισμού. Και το
ανέδειξαν όλοι οι υπουργοί Πολιτισμού της ΕΕ
που βρέθηκαν στη βελγική πρωτεύουσα, με
πρώτη την Ελληνίδα Λίνα Μενδώνη, η οποία
ανέδειξε με έμφαση την προσφορά του πολιτι-
σμού στην καταπολέμηση της βίας, ιδιαίτερα
κατά των γυναικών. 

«Καρφί» Τατσόπουλου
για Παπαδημούλη
Με έναν φανταστικό διάλογο σχολίασε ο Πέτρος
Τατσόπουλος την απόφαση του Δημήτρη Παπα-
δημούλη να γίνει ο τρίτος ευρωβουλευτής που
αποχωρεί το τελευταίο διάστημα από τον ΣΥΡΙΖΑ.
Με αφορμή τις παλαιότερες αποκαλύψεις για
την... αγάπη του Δημήτρη Παπαδημούλη στα ακί-
νητα, ο συγγραφέας και πρώην βουλευτής τρολά-
ρει τον ανεξάρτητο πλέον ευρωβουλευτή αναρ-
τώντας τον ακόλουθο διάλογο:
- Δημήτρη, είναι αλήθεια; Φεύγεις κι εσύ από τον
ΣΥΡΙΖΑ;
- Ναι, βρε Πέτρο. Καιρός ήταν. Δικαιούμαι κι εγώ
να ξεκουραστώ. Να με δουν και λίγο τα σπίτια μου.

«Αλλάζουν πρόσωπο» 
τα δικαστήρια της πρώην
Σχολής Ευελπίδων
Σε πλήρη εξέλιξη βρίσκον-
ται οι εργασίες για την ανα-
καίνιση του κτηριακού
συγκροτήματος του Πρω-
τοδικείου Αθηνών στην
πρώην Σχολή Ευελπίδων.
Οι εργασίες ανακαίνισης
του ιστορικού κτηριακού
συγκροτήματος, που κτίστηκε στα τέλη του
19ου αιώνα, δρομολογήθηκαν αμέσως μετά
την επίσκεψη-αυτοψία του υπουργού Δι-
καιοσύνης Γιώργου Φλωρίδη τον περασμένο
Ιούλιο. Με την ιεράρχηση που έγινε, οι εργα-
σίες που προγραμματίστηκαν βρίσκονται σε
εξέλιξη και αφορούν την πλήρη ανακαίνιση
των χώρων υγιεινής. Ταυτόχρονα, πραγμα-
τοποιούνται εσωτερικοί και εξωτερικοί χρω-
ματισμοί, επιστρώσεις δαπέδων, τοποθέτηση
νέων ξύλινων θυρόφυλλων, αντικαταστάσεις
τμημάτων ψευδοροφών, καθώς και ηλεκτρο-
μηχανολογικές, υδραυλικές και ηλεκτρολο-
γικές εργασίες.

Βρήκαν και πάλι
«εσωτερικό εχθρό»
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Στο... Κασ-

σελακιστάν

έχουν πιάσει

στασίδι διάφοροι

«λαϊκοί φιλόσοφοι» και

κολλητοί του Τσίπρα και

του Πολάκη. Κάθε μέρα

τους παίζουν τα συριζο-

σάιτ. Τον Λάκη της... Μυ-

κόνου και τον άλλο τον

«πανερωτικό» τον Κρα-

ουνάκη. Βρίζουν κάθε

μέρα την Αχτσιόγλου και

την ομάδα της. Η διανόη-

ση της Αριστεράς σε όλο

το μεγαλείο της. 

Μόνο θλίψη προκαλούν πλέον οι ενέργειες
του κρυμμένου Τσίπρα. Στην αρχή φαίνεται
πως υπήρξε αντίδραση από την πλευρά του
για το νέο κόμμα και έπειτα ήρθαν η σιωπή και
οι... τούμπες. Οι κύκλοι του πρώην πρωθυ-
πουργού μάζεψαν την προχθεσινή διαρροή
περί λάθους της αποχώρησης Αχτσιόγλου -
Χαρίτση. Ο άνθρωπος είναι για λύπηση...

Μπορεί δύο τάσεις ήδη να έχουν αποχωρήσει από τον ΣΥΡΙΖΑ, αυτό
όμως δεν σημαίνει ότι έπαψαν να υπάρχουν τάσεις. Αντίθετα, αν πριν υπήρ-
χαν τρεις, πλέον είναι τέσσερις. Είναι η ομάδα του Παύλου Πολάκη που επι-
δεικνύει αξιοθαύμαστο ζήλο σε αναρτήσεις στα social media με τις οποίες
κατακεραυνώνονται οι... αποστάτες, εκείνη του Νίκου Παππά που περιλαμ-
βάνει κάποια ιστορικά στελέχη του κόμματος και κινείται πιο παρασκηνια-
κά, εκείνη των «συνομιλητών» του Αλέξη Τσίπρα στην οποία περιλαμβάνε-
ται, για παράδειγμα, η Όλγα Γεροβασίλη και, τέλος, εκείνη του Διονύση
Τεμπονέρα, το καινούργιο «κόκκινο πανί» για τους νεοπροεδρικούς.

Οι τέσσερις φατρίες του ΣΥΡΙΖΑ

Έφυγε και άλλο
«παιδί» του Τσίπρα

Κι άλλο «παιδί» του Αλέξη Τσίπρα
αποχώρησε από το κόμμα Κασσε-
λάκη. Ο λόγος για την Ελευθερία Χα-
τζηγεωργίου. Η Χατζηγεωργίου
υπήρξε επί Τσίπρα υφυπουργός
Μακεδονίας-Θράκης, ενώ μετά πο-
λιτεύτηκε χωρίς να καταφέρει να
εκλεγεί στη Θεσσαλονίκη. Μάλιστα,
τα τελευταία χρόνια ήταν και συνερ-
γάτης του κ. Τσίπρα στο πολιτικό του
γραφείο στη Βουλή ως μετακλητή.
Είναι και αυτή από τις ψυχές που πί-
στευαν ότι ο Αλέξης θα κυβερνάει
καμιά 25αριά χρόνια σαν τον Πούτιν.

Στη συνταξιούχο αγρότισσα Αθηνά Παπαχρήστου, η οποία αγόρασε με τις οικονομίες μιας

ζωής ένα ασθενοφόρο για το νοσοκομείο του Μεσολογγίου, τηλεφώνησε ο πρωθυπουργός

Κυριάκος Μητσοτάκης. Ο πρωθυπουργός ευχαρίστησε την κυρία Παπαχρήστου για την τερά-

στια και συγκινητική προσφορά στον τόπο της, ενώ, όπως είπε η ίδια στην ΕΡΤ, της τηλεφώνη-

σε και ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ Νίκος Ανδρουλάκης.

Τηλεφώνημα Μητσοτάκη στην αγρότισσα

Ο
Έλληνας πρωθυ-
πουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης θα θέ-

σει το ζήτημα των Γλυπτών
του Παρθενώνα στη συνάν-
τηση που θα έχει στο Ηνω-
μένο Βασίλειο την ερχόμενη
εβδομάδα, όπως γράφει σε
δημοσίευμά του το Bloom-
berg. Βεβαίως, είναι κάτι
που η στήλη μας το είχε γρά-
ψει πριν από μια εβδομάδα.
Προφανώς και δεν ευλο-
γούμε τα γένια μας, αλλά
επιβεβαιωνόμαστε πλήρως
για μια ακόμη φορά! Τα Γλυπτά του Παρθενώνα, όπως σημειώνει
το άρθρο, αποτέλεσαν πηγή αγγλοελληνικής τριβής και οι δύο χώ-
ρες προσπαθούν να διαπραγματευτούν για την επιστροφή τους
στην Αθήνα. «Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης αναμένε-
ται να θέσει το επίμαχο ζήτημα των Γλυπτών του Παρθενώνα κα-
τά την επίσκεψή του στο Ηνωμένο Βασίλειο στις αρχές της ερχό-
μενης εβδομάδας, σε μια προσπάθεια να επιλυθεί η διαμάχη. Ο
Μητσοτάκης πρόκειται να συζητήσει το θέμα κατά τη διάρκεια
συναντήσεων που θα πραγματοποιηθούν στις αρχές της ερχό-
μενης εβδομάδας με τον Βρετανό πρωθυπουργό Ρίσι Σούνακ
και τον αρχηγό του Εργατικού Κόμματος της αντιπολίτευσης Κέιρ Στάρμερ, ανέφε-
ραν άτομα που γνωρίζουν το θέμα, καθώς παραμένουν “εμπόδια” στις διαπραγματεύσεις για την
επιστροφή τους στην Αθήνα», γράφει το δημοσίευμα.

Εκτός από το δημόσιο αυτομαστίγωμα του επι-κεφαλής της γερμανικής αντιπολίτευσηςΦρίντριχ Μερτς για την υποστήριξη το μακρι-
νό 2010 του Grexit και τους δημόσιους επαίνους στο
παράδειγμα της κυβέρνησης του Κυριάκου Μητσο-
τάκη, οι διοργανωτές της εκδήλωσης στο ίδρυμα
Κόνραντ Αντενάουερ επεφύλαξαν και μια έκπληξη
στον πρωθυπουργό. Στον επίλογο της εκδήλωσης
και προ της απονομής των τιμητικών δώρων, στο
βιντεογουόλ προβλήθηκε η αφίσα από τη «γαλάζια»
προεκλογική εκστρατεία το 1990, επί προεδρίας δη-
λαδή του Κωνσταντίνου Μητσοτάκη. Το κεντρικό
σύνθημα «Ο κόσμος αλλάζει. Εμείς;» ήταν πάνω σε
μια από τις φωτογραφίες της πτώσης του τείχους
του Βερολίνου. Η στήλη μαθαίνει ότι ο παρουσια-
στής της εκδήλωσης και εμπνευστής της συγκεκρι-
μένης ιδέας κινητοποίησε έναν Έλληνα καθηγητή
στην Αθήνα, προκειμένου να του εξασφαλίσει ένα
έγχρωμο αντίγραφο της συγκεκριμένης αφίσας.

ΚΕΝΤΡΙ
8

Η έκπληξη 
στον ΚυριάκοΜητσοτάκη
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Η εεπιστροφή ττωνΓλυπτών ττου ΠαρθενώναΓια να ξέρετε, ο Κυριάκος Μητσοτάκης αλλά και η
υπουργός Πολιτισμού Λίνα Μενδώνη δεν υποστέλ-
λουν τη σημαία για την επιστροφή των Γλυπτών του
Παρθενώνα. Μπορεί να μην «το φωνάζουν», αλλά
κάνουν πολλή και σοβαρή δουλειά στο παρασκή-
νιο. Μάλιστα, όπως πληροφορούμαι, ο πρωθυ-
πουργός θα επισκεφτεί, πιθανότατα την άλλη
εβδομάδα και πάντως πριν από τα τέλη του μήνα, το
Λονδίνο, προκειμένου να συμμετάσχει σε ένα
επενδυτικό συνέδριο. Με την ευκαιρία, θα συναν-
τηθεί εκ νέου με τον πρόεδρο του Βρετανικού
Μουσείου Τζορτζ Όσμπορν, ο οποίος σημειωτέον
είναι θετικός στο ελληνικό αίτημα. Προφανώς ανα-
ζητείται η φόρμουλα για την υπέρβαση του εμποδί-
ου που ακούει στο όνομα του πρωθυπουργού Ρίσι
Σούνακ, ο οποίος δεν είναι θετικά διακείμενος…

«Να ββάλουμε δικό μας άάνθρωπο»Και οι τοίχοι τελικά έχουν αυτιά… Την προηγού-
μενη βδομάδα στην Περιφέρεια Αττικής έλαβε
χώρα μια πολύ σημαντική σύ ψδ

Μας διαβάζουν και στο Bloomberg;

Σόδομα και Γόμορρα

Πυρ και μανία ο Κυριάκος Βε-
λόπουλος με την είδηση ότι ο
Κασσελάκης με τον σύζυγό του
θα επισκεφτούν το Άγιον Όρος.
«Αν γίνει και αυτό, τότε έχουμε
Σόδομα και Γόμορρα!», γράφει ο
πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης
στο Χ. Δεν ξέρω αν αληθεύει η
πληροφορία ότι το ζεύγος θέλει
να πάει στο Περιβόλι της Πανα-
γιάς, αλλά αν ισχύει κάτι τέτοιο,
φοβούμαι ότι έχει δίκιο ο Βελό-
πουλος διότι, όπως λέει η Ορθο-
δοξία, οι κανόνες της Εκκλησίας
δεν έχουν εκπτώσεις! Πάντως, το
έψαξα και πηγές από τον ΣΥΡΙΖΑ
διέψευδαν ότι έχει προγραμματι-
στεί κάποιο τέτοιο ταξίδι από τον
πρόεδρο του κόμματος.

«Μαυροσκούφης»
για 20 μέρες

Είτε σας αρέσει είτε όχι, ο σύ-
ζυγος του Τάιλερ Μακμπέθ θα
φορέσει στην ΕΣΣΟ του Μαρτί-
ου το τιμημένο μαύρο μπερέ. Το
αποφάσισε, λέει, ο Στέφανος
Κασσελάκης, είναι οριστικό. Θα
καταταγεί με την πρώτη ΕΣΣΟ
του Μαρτίου, αμέσως μόλις τε-
λειώσει το Συνέδριο του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, στα τέλη Φεβρουαρίου. Θα
καταταγεί στα τεθωρακισμένα
στον Αυλώνα. Η πατρίδα κοιμά-
ται ήσυχη... 
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Μ
ετά τη νίκη του ακροδεξι-
ού Γκέερτ Βίλντερς στην
Ολλανδία, ανασύρθηκαν

μνήμες από το όχι και τόσο μακρινό
Brexit, ενώ οι ομοϊδεάτες του από τη
Γαλλία έως και τη Ρωσία πανηγυρί-
ζουν για το εκλογικό αποτέλεσμα. 

Σε ευρωπαϊκό επίπεδο, επικρατεί
έκδηλη ανησυχία για την άνοδο των αν-
τιευρωπαϊστών, σε μια κρίσιμη χρονική
συγκυρία, όπου συζητείται εκτενώς και το ενδεχόμενο
η ΕΕ να προχωρήσει σε αλλαγή των συνθηκών της. Και
εδώ αρχίζουν τα δυσκολότερα, καθώς εάν αποφασιστεί
στο Ευρωπαϊκό Συμβούλιο του Δεκεμβρίου να ανοίξει η
συγκεκριμένη συζήτηση, τότε το ρήγμα θα βαθύνει
ακόμα περισσότερο μεταξύ των αντίπαλων δυνάμεων,
ενώ οι ακραίες δυνάμεις θα επιχειρήσουν να
δυναμώσουν πιο πολύ το λαϊκίστικο αφήγημά
τους, βάζοντας στο στόχαστρό τους ακόμα και
την υπόσταση της ίδιας της Ενωμένης Ευρώπης. 

Σε κάθε περίπτωση χρειάζεται μεγάλη προ-
σοχή, καθώς η άνοδος της ακροδεξιάς αυξάνει
παράλληλα και τις τάσεις σε ένα κομμάτι των το-
πικών κοινωνιών, που όχι μόνο αμφισβητούν, αλ-
λά και θεωρούν ότι το μέλλον τους θα ήταν ίσως
καλύτερο μακριά από τα γρανάζια του συστήμα-
τος των Βρυξελλών. Αυτή την πραγματικά μεγάλη
ουτοπία υποδαυλίζουν και προσωπικότητες που ανή-
κουν στα άκρα, όπως είναι η περίπτωση της Μαρίν Λε-
πέν στη Γαλλία που εξακολουθεί να διατηρεί ισχυρά
ερείσματα ανάμεσα στους πολίτες, διεκδικώντας ένα
θετικό αποτέλεσμα και στις επερχόμενες ευρωεκλογές. 

Σχολιάζοντας μάλιστα τις πολιτικές εξελίξεις στην
Ολλανδία, η κ. Λεπέν έσπευσε να ρίξει νερό στον μύλο
της αντιευρωπαϊκής στρατηγικής των άκρων, λέγοντας
ότι οι πολίτες της μπορούν να αποφασίσουν για το ευ-
ρωπαϊκό τους μέλλον, όπως έπραξαν και οι Βρετανοί.
Ωστόσο, στο Ηνωμένο Βασίλειο οι κάτοικοι έχουν ήδη
νιώσει τις αρνητικές συνέπειες της εξόδου της χώρας
τους από την ΕΕ και ένα μεγάλο κομμάτι της κοινωνίας,

αλλά και μέλη της βρετανικής πολιτικής σκηνής έχουν
αναθεωρήσει, πυροδοτώντας εκ νέου τη συζήτηση για
μια πιθανή επιστροφή, όταν οι συνθήκες ωριμάσουν και
το επιτρέψουν.

Την ώρα δε που η νίκη του Βίλντερς αποτελεί αντικεί-
μενο συζήτησης στις Βρυξέλλες και σε ολόκληρη την

Ευρώπη, στη Ρωσία πολιτικοί παράγοντες και
υπερεθνικιστές πανηγυρίζουν  για τη νίκη ενός
«φιλορώσου». Εξάλλου, στο πρόσφατο παρελθόν
είχε χυθεί πολύ μελάνι για τους ανοιχτούς διαύ-
λους που διατηρούν τα ακροδεξιά κόμματα με το
σημερινό πολιτικό status quo της Μόσχας, όπως
αποτυπώθηκε τόσο στις συνεδριάσεις των ευρω-
παϊκών οργάνων όσο και σε δημόσιες τοποθετή-
σεις πολιτικών προσώπων που ανήκουν στον
συγκεκριμένο πολιτικό χώρο.

Ένα άλλο σημείο ευρωπαϊκής πολιτικής που
αναμένεται να πυροδοτήσει νέα ένταση τις επόμενες
εβδομάδες, είναι η αλλαγή των ευρωπαϊκών συνθηκών.
Στο εσωτερικό της ΕΕ καταγράφονται διαφορετικές
απόψεις τόσο για το διαδικαστικό, αν δηλαδή πρέπει να
ανοίξει η συζήτηση τώρα, όσο και για την ουσία των με-
ταρρυθμίσεων που χρειάζεται ένας πολιτικός κολοσσός
όπως είναι η Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Στις 7 Νοεμβρίου είδε το φως της δημοσιότητας η
σχετική πρόταση των Φιλελεύθερων με την υπογραφή
του Γκι Φερχόφστατ και άλλων επιφανών στελεχών ως
μια πρώτη προσέγγιση για το τι θα μπορούσε να αλλάξει
και σε ποια κατεύθυνση. 

Οι πιο συντηρητικές δυνάμεις στην Ευρώπη αντιδρούν

για τις παραγράφους που αφορούν τον δικαιω-
ματισμό αλλά και τη διαχείριση της παράνομης
μετανάστευσης. Ωστόσο, το σχετικό κείμενο
επιφυλάσσει πολύ ενδιαφέρουσες προσεγγί-
σεις που προάγουν το ευρωπαϊκό ιδεώδες και
δημιουργούν μηχανισμούς ενίσχυσης της ευ-
ρωπαϊκής δημόσιας σφαίρας. Για παράδειγμα,
θετική αίσθηση προκαλεί η πρόταση για προ-
σθήκες στο άρθρο 10 παράγραφος 4 της ευρω-
παϊκής συνθήκης, σύμφωνα με την οποία τα

πολιτικά κόμματα θα πρέπει να προωθούν, υποστηρί-
ζουν και χρηματοδοτούν δράσεις, προκειμένου να αυ-
ξήσουν το ενδιαφέρον (awareness) των πολιτών. Αξίζει
επιπλέον κανείς να δώσει βάρος σε κάποιες ακόμα προ-
σθήκες, που σχετίζονται με την προοπτική του ευρωπαϊ-
κού εγχειρήματος. Θετικά αποτιμάται η αναφορά για
στρατηγική αυτονομία της ΕΕ, αλλά και για την ανάγκη
υιοθέτησης μιας κοινής αμυντικής πολιτικής με τη δημι-
ουργία ευρωστρατού. Η θέση αυτή, που εκφράζει πολιτι-
κούς κύκλους και σε άλλες πολιτικές οικογένειες στην
Ευρώπη, προσκρούει, ωστόσο, στα συμφέροντα της ευ-
ρωατλαντικής συμμαχίας και δύσκολα στην παρούσα
φάση και εν μέσω γεωπολιτικών αναταράξεων θα βρει
έδαφος για περαιτέρω συζήτηση.

Το μέλλον της Ευρώπης αποτελεί ένα πολύ σοβαρό
θέμα, το οποίο χρειάζεται χρόνο, συνεργασία και καλή
πίστη από όλα τα εμπλεκόμενα μέρη για να καταλήξει σε
ένα βάσιμο και ανθεκτικό, για το επέκεινα, συμπέρα-
σμα. Επιπλέον, οι μεγάλες  προκλήσεις, αλλά και ο κίν-
δυνος που ελλοχεύει για τη βιωσιμότητα της ΕΕ από
εσωτερικούς αλλά και εξωτερικούς εχθρούς επιβάλλει
εγρήγορση, σοβαρότητα και σχέδιο. 

Σε αυτήν την κρίσιμη καμπή, περιθώρια για εφησυχα-
σμό δεν υπάρχουν και στα ανώτερα κλιμάκια της Κομι-
σιόν οφείλουν να δουν την επόμενη μέρα όχι μέσα από
έναν παραμορφωτικό φακό μιας θεωρητικής προσέγγι-
σης, αλλά λαμβάνοντας υπόψη τις παγίδες και τις προ-
κλήσεις που είναι εδώ, παίρνοντας γενναίες αποφάσεις
που θα έχουν θετικό πρόσημο για την πορεία της Ενω-
μένης Ευρώπης τα επόμενα κρίσιμα χρόνια. 

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Οι εχθροί της Ευρώπης
και το κρίσιμο ντιμπέιτ

για το μέλλον της 
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Μ
ια νέα γενιά πράσινων ενεργειακών

υποδομών αναπτύσσει σε θάλασσα και

στεριά ο Ανεξάρτητος Διαχειριστής

Μεταφοράς Ηλεκτρικής Ενέργειας (ΑΔΜΗΕ).

Τα μεγάλα έργα που υλοποιεί ο ΑΔΜΗΕ, στο

πλαίσιο του επενδυτικού του προγράμματος

ύψους 5 δισ. ευρώ μέχρι το 2030, διευρύνουν

σημαντικά τον διαθέσιμο ηλεκτρικό χώρο και

δημιουργούν τις προϋποθέσεις για διείσδυση

έως και 29 GW ΑΠΕ στο εγχώριο ενεργειακό

μείγμα έως το τέλος της δεκαετίας.

Εκτός από την ενεργειακή μετάβαση της χώ-

ρας, οι ηλεκτρικές διασυνδέσεις του ΑΔΜΗΕ γί-

νονται καταλύτης και για τη δραστική βελτίωση

του περιβαλλοντικού αποτυπώματος των νησιών. 

Με την ολοκλήρωση των νησιωτικών διασυν-

δέσεων, οι αέριοι ρύποι που σχετίζονται με την

ηλεκτροπαραγωγή από ορυκτά καύσιμα στο Αι-

γαίο πρόκειται να μηδενιστούν, απαλλάσσοντας

την ατμόσφαιρα από περίπου 1,8 εκατ. τόνους

CO2 κάθε χρόνο και συμβάλλοντας στη μάχη

κατά της κλιματικής αλλαγής.

Ενεργειακή ασφάλεια 
σε Αιγαίο και Ιόνιο

Μέχρι το 2030 όλα σχεδόν τα νησιά του Αιγαί-

ου θα έχουν διασυνδεθεί με το ηπειρωτικό Σύ-

στημα Μεταφοράς Ηλεκτρικής Ενέργειας. Στο

Βορειοδυτικό Αιγαίο, η ηλεκτρική διασύνδεση

της Σκιάθου ολοκληρώθηκε το καλοκαίρι του

2022, ενισχύοντας την ενεργειακή ασφάλεια για

όλες τις Βόρειες Σποράδες. 

Με τις Βόρειες Κυκλάδες να έχουν ήδη ενταχ-

θεί στην «οικογένεια» των διασυνδεδεμένων νη-

σιών, ο ΑΔΜΗΕ διασυνδέει πλέον στην υψηλή τά-

ση τη Σαντορίνη, τη Φολέγανδρο, τη Μήλο και τη

Σέριφο, μία ακόμη σημαντική επένδυση που συγ-

χρηματοδοτείται με 165 εκατ. ευρώ από το Ταμείο

Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας. Με το έργο αυτό,

ο ΑΔΜΗΕ ολοκληρώνει έναν κύκλο επενδύσεων

που ξεπερνά τα 900 εκατ. ευρώ, διασυνδέοντας

συνολικά πάνω από 20 Κυκλαδονήσια. 
Μέχρι το 2029, τα Δωδεκάνησα και τα νησιά

του Βορειανατολικού Αιγαίου θα διασυνδεθούν
επίσης με τον ηπειρωτικό κορμό, στο πλαίσιο
μιας νέας σειράς εμβληματικών και τεχνικά
απαιτητικών έργων του Διαχειριστή. 

Ο ΑΔΜΗΕ μεριμνά για την ενεργειακή θωρά-
κιση και των Επτανήσων. Το καλοκαίρι του 2023
ολοκλήρωσε την αναβάθμιση της καλωδιακής
σύνδεσης της Κυλλήνης με τη Ζάκυνθο, ενώ
δρομολογεί νέα έργα τουλάχιστον 100 εκατ. ευ-
ρώ για τον εκσυγχρονισμό των υποδομών μετα-
φοράς ηλεκτρικής ενέργειας στο Ιόνιο και τη
Δυτική Ελλάδα.

Η Κρήτη διασυνδέεται διπλά 
με την ηπειρωτική Ελλάδα 

Μετά την επιτυχή ολοκλήρωση και λειτουρ-
γία της «διασύνδεσης των ρεκόρ» Κρήτης-
Πελοποννήσου, με το μεγαλύτερο καλώδιο
εναλλασσόμενου ρεύματος στον κόσμο, η
ενεργειακή απομόνωση του νησιού ανήκει
πια στο παρελθόν.

Σε πλήρη εξέλιξη βρίσκεται πλέον η κατα-
σκευή της «μεγάλης» διασύνδεσης Κρήτης-Ατ-
τικής. Πρόκειται για το μεγαλύτερο έργο μετα-

φοράς ενέργειας που υλοποιείται αυτή τη στιγμή
στη χώρα από τη θυγατρική του ΑΔΜΗΕ, Αριάδ-
νη Interconnection, ύψους 1 δισ. ευρώ και ση-
μαντική ευρωπαϊκή χρηματοδότηση μέσω του
Επιχειρησιακού Προγράμματος του ΕΣΠΑ
«Υποδομές Μεταφορών, Περιβάλλον και Αειφό-
ρος Ανάπτυξη».

Με ορίζοντα το 2024, η δεύτερη αυτή διασύν-
δεση θα θέσει οριστικό τέλος στην εξάρτηση της
Κρήτης από τα ορυκτά καύσιμα και θα αναβαθ-
μίσει τη θέση της στον εγχώριο και περιφερει-
ακό ενεργειακό χάρτη.

Η Αριάδνη Interconnection έχει ποντίσει το
σύνολο των υποβρυχίων ηλεκτρικών καλωδίων
και των καλωδίων οπτικών ινών, μήκους 1.350
χλμ. και συνεχίζει ολοταχώς με την εγκατάστα-
ση των υπόγειων καλωδίων και την κατασκευή
των Σταθμών Μετατροπής στα δύο άκρα της δια-
σύνδεσης, στη Δαμάστα Ηρακλείου και στον
Ασπρόπυργο Αττικής.

Και αυτό το έργο με τη λειτουργία του πρακτι-
κά θα μηδενίσει τις εκπομπές CO2 για την ενερ-
γειακή κάλυψη των φορτίων της Κρήτης, ενώ θα
επεκτείνει κατά πολύ το πράσινο περιθώριο για
την ανάπτυξη ΑΠΕ.

Σε πρώτο πλάνο 
και οι διεθνείς διασυνδέσεις

Εκτός από τα εγχώρια έργα, ο ΑΔΜΗΕ δρομο-

λογεί νέες διεθνείς διασυνδέσεις από κοινού με

γειτονικούς Διαχειριστές στην ηπειρωτική Ευ-

ρώπη, ενώ συνδράμει μεγάλα έργα διηπειρωτι-

κών διασυνδέσεων σε συνεργασία με νέους

ενεργειακούς γείτονες στη Βόρεια Αφρική και

τη Μέση Ανατολή.

Πρωταρχικός στόχος των έργων αυτών είναι η
ενίσχυση της εξαγωγικής δυνατότητας της Ελ-
λάδας για πράσινη ενέργεια και η αναβάθμιση
της ενεργειακής ασφάλειας σε εθνικό και περι-
φερειακό επίπεδο, μέσα από τη διαφοροποίηση
των πηγών εφοδιασμού.

Το καλοκαίρι του 2023, ο Διαχειριστής ολο-
κλήρωσε και έθεσε σε λειτουργία τη νέα διασύν-
δεση με τη Βουλγαρία με την οποία διευρύνεται
σημαντικά το περιθώριο ανταλλαγών ενέργειας
μεταξύ των δύο χωρών, ωριμάζει με εντατικό
ρυθμό τη δεύτερη διασύνδεση με την Ιταλία
ισχύος 1 GW μαζί με τον Διαχειριστή της Ιταλίας
Terna, ενώ προχωρά τις μελέτες για νέες δια-
συνδέσεις με την Αλβανία, την Τουρκία και τη
Βόρεια Μακεδονία.

Με την πρόταση έργου «Green Aegean Intercon-
nector», ο Διαχειριστής προωθεί ενεργά τη δημι-
ουργία ενός νέου κάθετου διαδρόμου μεταφοράς
ηλεκτρικής ενέργειας μεταξύ Ελλάδας και Γερμα-
νίας. Η νέα αυτή διασύνδεση με αρχική δυναμικό-
τητα 3 GW, θα επιτρέψει στην Ελλάδα να εξάγει με-
γάλες ποσότητες από το πράσινο ενεργειακό της
πλεόνασμα προς την «καρδιά» της Ευρώπης.

Στρατηγική είναι όμως η παρουσία του ΑΔΜΗΕ
και στα μεγάλης γεωπολιτικής σημασίας έργα που
«κυοφορούνται» στην Ανατολική Μεσόγειο, τις
διασυνδέσεις Ελλάδας-Κύπρου-Ισραήλ, Ελλά-
δας-Αιγύπτου καθώς και Ελλάδας-Σαουδικής
Αραβίας. Οι ηλεκτρικοί αυτοί διάδρομοι υπόσχον-
ται να καταστήσουν την Ελλάδα ισχυρό εξαγωγέα
καθώς και πύλη εισόδου καθαρής ενέργειας προς
την ευρωπαϊκή ήπειρο, συμβάλλοντας καθοριστι-
κά στην ενεργειακή μετάβαση της ΕΕ συνολικά. 

ΑΔΜΗΕ: Εγχώριες και διεθνείς
διασυνδέσεις για την ενεργειακή μετάβαση
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T ον Ιανουάριο του 2015, 2.245.978 Έλληνες ψήφισαν τον Συνα-

σπισμό της Ριζοσπαστικής Αριστεράς, ο οποίος με 36,34% και

149 έδρες έφερε για πρώτη φορά την Αριστερά στην κορυφή της

προτίμησης του εκλογικού σώματος και μια έδρα μακριά από την εξου-

σία. Λίγο αργότερα, μετά από συνεννόηση με τον Πάνο Καμμένο και τους

Ανεξάρτητους Έλληνες, ο ΣΥΡΙΖΑ σχημάτιζε κυβέρνηση. 

Θα έλεγε κανείς ότι έχουν περάσει χιλιάδες χρόνια από τότε. Πιο σω-

στά, θα έλεγε κανείς σήμερα ότι όλα αυτά δεν συνέβησαν ποτέ. Μόλις

οκτώ χρόνια αργότερα, οι μισοί από τους ανθρώπους που κέρδισαν εκεί-

νες τις εκλογές μαζί με τον Αλέ-

ξη Τσίπρα έχουν αποχωρήσει

από το κόμμα. Ο ΣΥΡΙΖΑ πλέον

αντιμετωπίζει ορατά το φάσμα

της τέταρτης θέσης, αν όχι της

ανυπαρξίας, και ο εσωκομματι-

κός σπαραγμός βγάζει στην επι-

φάνεια πράγματα που δεν εξη-

γούνται με καμία πίκρα, με καμία

ήττα, με τίποτε γενικότερα. 

Κάποιοι κοιτούν τον ΣΥΡΙΖΑ

σήμερα και λένε, μάλλον ελα-

φρώς χαιρέκακα, «ε, φούσκα

ήταν, λογικό να σκάσει». Ήταν

όντως φούσκα ο ΣΥΡΙΖΑ και το

«όνειρο» των 2.245.978 Ελλή-

νων τον Ιανουάριο του 2015; Ήταν

πράγ ματι θνησιγενής και έωλη

όλη αυτή η ελπίδα που μοιράστη-

καν μαζί με άλλους Ευρωπαίους,

όταν η «Le Monde» αποκάλεσε τον

Τσίπρα «θεό του Ολύμπου»; 

Δύσκολο να αντικρούσεις την

πραγματικότητα. Οκτώ χρόνια αρ-

γότερα, η παραδοσιακά προοδευτική Ολλανδία φέρνει στην πρώτη

θέση -και πιθανώς στην εξουσία- έναν ακροδεξιό πολιτικό για

πρώτη φορά στην ιστορία της, οι μισές χώρες της Ευρώπης κυβερ-

νώνται ήδη από ακροδεξιούς συνασπισμούς ή κόμματα και στις

άλλες μισές η ακροδεξιά ανεβαίνει καλπάζοντας, στην Ελλάδα ο

ΣΥΡΙΖΑ διαλύεται και στην Ιβηρική χερσόνησο η Αριστερά πα-

λεύει με νύχια, δόντια και δεκάδες συμβιβασμούς να κρατηθεί

στην εξουσία. Τίποτε δεν θυμίζει πλέον το 2015.

Άλλαξαν τόσο πολλά; Απέτυχε τόσο πολύ η Αριστερά; Αποδείχ-

θηκε τόσο «λίγη»;

Πολλά μπορεί να πει κανείς. Μπορεί να αποδώσει τις εξελίξεις σε πό-

λεμο του συστήματος και των ΜΜΕ, σε θεσμικές αδυναμίες, σε σύγ-

κρουση με το καπιταλιστικό σύστημα, το οποίο -φυσικά- πάντα κερδίζει,

σε εγγενή προβλήματα της Αριστεράς, σε ό,τι θέλει. Η αλήθεια είναι ότι

η ευκαιρία υπήρξε. Και χάθηκε. Και, όπως δείχνουν όλα, χάθηκε ανεπα-

νόρθωτα, ή πάντως για πάρα πολύ καιρό. 

Στροφή στα ακροδεξιά
Οι πολιτικές εξελίξεις στην Ευρώπη προφανώς δεν είναι ευχάριστες,

όπου κι αν τις αποδώσει κανείς. Ο κόσμος είναι θυμωμένος, είναι στενο-

χωρημένος, είναι ζορισμένος, είναι απογοητευμένος, ό,τι κι αν είναι ο

κόσμος, αυτό που κάνει θα το πληρώσουμε όλοι μαζί κάποια στιγμή και

αυτό είναι κάτι που δεν το συζητάει κανείς σε πολύ σοβαρό επίπεδο. 

Ο Γκερτ Βίλντερς, νικητής των εκλογών στην Ολλανδία, δεν θέλει να

κλείσει τα σύνορά του μόνο για τους ξένους ξένους, αν θέλετε να τους

πούμε έτσι, αλλά και για εμάς τους ξένους, τους άλλους Ευρωπαίους δη-

λαδή, και ιδιαίτερα τους φτωχότερους Ευρωπαίους του Νότου. Ναι, για

εμάς μιλάει. Θα το επιδιώξει. Το φάντασμα της διάλυσης της Ευρωπαϊκής

Ένωσης πλανάται πάνω από την ήπειρο, όσο κι αν κάνουμε ότι δεν το

βλέπουμε. 

Θα ακολουθήσουν κι άλλες

χώρες: Η Γαλλία και η Γερμανία,

ας πούμε, στην οποία Γερμανία

για πρώτη φορά μετά τον Β’ Παγ-

κόσμιο Πόλεμο η ακροδεξιά κερ-

δίζει έδαφος και η Αριστερά δια-

λύεται.

Τι συνέβη; Σταμάτησε η Ευρώ-

πη να θέλει να είναι ελεύθερη

και δημοκρατική; Ίσως. Ίσως

αποπροσανατολίστηκε. Ίσως

θύμωσε. Ίσως οι πολλές υπο-

σχέσεις που δεν τηρήθηκαν να

έκαναν τους Ευρωπαίους να

στραφούν εναντίον αυτών που

τους τις έδωσαν. Ίσως να πεί-

στηκαν ότι ο εχθρός έρχεται από

έξω, ενώ στην πραγματικότητα

έρχεται πάντα από μέσα και είναι

ο κακός εαυτός μας. 

Τι πιστεύουν, άραγε, οι λαοί

ψ ηφίζον τας όλο και πιο δεξιά,

όλο και πιο συντηρητικά, όλο και

πιο ξενοφοβικά; Ότι θα επανέλ-

θουν σε έναν παράδεισο «κανονικότητας» και νοικοκυροσύνης;

Ότι θα ξαναγίνουν ευημερούντες και άνετοι; Ότι θα ανακτήσουν

μέρος έστω του ονείρου της δεκαετίας του 1980 και του 1990; Μα,

αυτό στο οποίο γυρίζουν σήμερα την πλάτη τους δεν ήταν το όνειρο

της δεκαετίας του 1980 και του 1990; Ανοιχτά σύνορα και ορίζον-

τες, μυαλά και ιδέες; 

Μια παρένθεση της Ιστορίας 
Στην Ελλάδα, με τη διάλυση αυτού που υπήρξε η κυβερνώσα και

κυβερνητική Αριστερά, το παιχνίδι μένει πλέον ατόφιο στα χέρια της κυ-

βέρνησης, η οποία δεν έχει κανέναν αντίπαλο απέναντί της. Ο ΣΥΡΙΖΑ

«καθάρισε» από όσα θεωρούσε βαρίδια και πλέον είναι ελεύθερος να πο-

ρευτεί προς εκεί που πιστεύουν όσοι απέμειναν σε αυτόν ότι πρέπει να

πορευτεί. Το οποίο κανείς δεν ξέρει τι είναι. 

Πέρασαν πάρα πολλά χρόνια από τον Ιανουάριο του 2015 και χάθηκαν

πολλές προσδοκίες. Θα πίστευε κανείς τότε ότι η ιστορία θα έγραφε με

χρυσά, ή έστω με μεγάλα γράμματα εκείνην την πρώτη φορά Αριστερά.

Σήμερα, δεν πιστεύει κανείς απολύτως τίποτε· το μόνο που μπορεί να ελ-

πίζει είναι να μην τη γράψει ως αυτό ακριβώς που προσπάθησε να αποδεί-

ξει ότι δεν είναι, αλλά δεν τα κατάφερε: μια σύντομη παρένθεση. Και

ελαφρώς θλιβερή στην κατάληξή της.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Μια χιλιετία 
μετά το 2015
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«Ο μπαμπούλας του ΣΥΡΙΖΑ τελείωσε»
Ν

α συνειδητοποιήσουν το νέο πο-
λιτικό/κοινοβουλευτικό περιβάλ-
λον στο οποίο εκ των πραγμάτων

πλέον εντάσσονται επιδιώκουν στο ΠΑ-
ΣΟΚ. Στο πλαίσιο αυτό δεν πρόκειται να
αφήσουν την ευκαιρία να πάει χαμένη,
προκειμένου να δείξουν ότι μπορούν να

αντεπεξέλθουν στον άτυπο
ρόλο της αξιωματικής αντι-
πολίτευσης. 

Φέρονται αποφασισμένοι
να χτίσουν μια πολιτικά
ισχυρή έξωθεν εικόνα με
στοχευμένες παρεμβάσεις,
ενώ ήδη αρχίζουν συζητή-
σεις και για πιο επιθετική

επικοινωνιακή πολιτική. Ο χρονικός ορί-
ζοντας εκ των πραγμάτων είναι οι ευρωε-
κλογές, όπου θα έχουν και το πρώτο ουσια-
στικό και μετρήσιμο μέγεθος για τη δυνα-
μική του κόμματος. 

Τα διαλυτικά φαινόμενα που επικρατούν
στον ΣΥΡΙΖΑ είναι πολύτιμος αρωγός σε
αυτή την προσπάθεια, αφού το ωστικό κύ-
μα της κατάρρευσης οδήγησε το ΠΑΣΟΚ
στη δεύτερη δημοσκοπική θέση χωρίς με-
γάλο κόπο αλλά και με μικρά ποσοστά απέ-
ναντι στη ΝΔ. «Μπορούμε και πρέπει να
παλεύουμε αδιάκοπτα για ένα υψηλό πο-
σοστό. Ειδικά τώρα που κατακερματίζεται
ο ΣΥΡΙΖΑ. Έχουμε μεγάλη ευθύνη, ειδικά
αυτή τη χρονική στιγμή, απέναντι σε όλους
τους προοδευτικούς πολίτες. Ο μπαμπού-
λας του ΣΥΡΙΖΑ τελείωσε. Το επόμενο χρο-
νικό διάστημα, αν το ΠΑΣΟΚ δεν μπορέσει
να καλύψει το μεγάλο κενό που υπάρχει,
θα έχουμε μια μεγαλύτερη κρίση στον χώ-
ρο της αντιπολίτευσης, το οποίο θα είναι
προβληματικό για τη χώρα», είπε με νόημα
ο Οδυσσέας Κωνταντινόπουλος, μιλώντας
στο «Manifesto».

Ανεβάζει τους τόνους ο Ανδρουλάκης
Ο κ. Ανδρουλάκης πάντως γυρίζει την

πλάτη στον ΣΥΡΙΖΑ και ρίχνει το βάρος της
αντιπαράθεσης στο μέτωπο με τη ΝΔ. Φέ-
ρεται αποφασισμένος να ανεβάσει τους τό-
νους της κριτικής, κάτι άλλωστε που είναι
εμφανές και από τις τελευταίες παρεμβά-
σεις του στη Βουλή. Χθες κατά τη συζήτηση
της Προανακριτικής Επιτροπής μετά την
πρόταση που κατέθεσε το ΠΑΣΟΚ και συ-
ζητήθηκε παράλληλα με την ανάλογη πρό-
ταση του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Ανδρουλάκης είπε
ότι το ΠΑΣΟΚ θα επιμείνει στην ανάγκη
διερεύνησης των ποινικών ευθυνών για
την πολύνεκρη τραγωδία των Τεμπών και
κατηγόρησε τη ΝΔ για απόπειρα συγκάλυ-
ψης των πολιτικών ευθυνών. 

Απευθυνόμενος στους βουλευτές της
ΝΔ, ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ ανέφερε πως
«ελαφρά τη καρδία σήμερα απορρίπτετε
μια Προανακριτική. Έχετε διαβάσει το πό-
ρισμα του Ευρωπαίου Εισαγγελέα; Διαβά-
στε τι λέει και μετά πάρτε την απόφαση»
και τους προειδοποίησε ότι με τη στάση
αυτή «θα καλύψετε ένα οικονομικό έγκλη-
μα που οδήγησε σε αυτή την τραγωδία» και
αυτό «για να καλύψετε τον υπουργό σας
και τα “γαλάζια” τέκνα ΟΣΕ και ΕΡΓΟΣΕ».
Στο στόχαστρό του μπήκε και ο πρωθυ-
πουργός, τον οποίο επέκρινε για περιφρό-
νηση της διαδικασίας.

Στο μεταξύ, η διάσπαση του ΣΥΡΙΖΑ και
το πλέον πιθανό ενδεχόμενο για ένα τμήμα
στελεχών του είτε να χτυπήσει την πόρτα
της Χαριλάου Τρικούπη είτε να τους προ-
σεγγίσουν από το ΠΑΣΟΚ αντιμετωπίζεται
με καχυποψία ακόμη και από κορυφαία
στελέχη. Ο Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος
συνεχίζει επίμονα με δημόσιες παρεμβά-
σεις να υπενθυμίζει στον Νίκο Ανδρουλά-
κη τις δεσμεύσεις που έχει λάβει. «Όπως
έχει πει και ο πρόεδρος, στο ΠΑΣΟΚ δεν θα
επιστρέψουν γενίτσαροι. Ο κόσμος θα μας
ψηφίσει για την αξιοπιστία μας. Δεν θα μας
ψηφίσει επειδή κάποιοι πηγαινοέρχονται

στα κόμματα. Αυτό είναι ένα κόμμα-σου-
περμάρκετ. Ο ΣΥΡΙΖΑ που το έκανε, το πλη-
ρώνει σήμερα. Αν θέλουν τα κόμματα να
αλλάξουν τις δομές τους και να έχουν αξιο-
πιστία, θα πρέπει να αλλάξουν και τη λογι-
κή τους. Θέλουμε να συνομιλήσουμε με
όλους τους πολίτες. Είτε ψήφισαν ΝΔ είτε
ΣΥΡΙΖΑ είτε απείχαν από την εκλογική δια-
δικασία. Όμως με στελέχη που πήγαν σε
άλλα κόμματα για τις καρέκλες δεν συνομι-
λούμε», επισήμανε ο αντιπρόεδρος της
Βουλής.

«Αλλοπρόσαλλες 
οι θέσεις Κασσελάκη»

Σε μια άλλη διάσταση επιχείρησε να βά-
λει τα εν λόγω θέματα ο εκπρόσωπος Τύ-
που του ΠΑΣΟΚ Θανάσης Γλαβίνας. Κλη-
θείς από τα Παραπολιτικά 90,1 να απαντή-
σει αν ο Νίκος Ανδρουλάκης είναι πιο κον-
τά στο να συζητήσει πολιτικά με τον κ. Χα-
ρίτση είπε: «Θέλω καταρχάς να δείξουμε
σεβασμό στους ανθρώπους οι οποίοι σή-
μερα ανεξαρτητοποιήθηκαν. Είναι μια δύ-
σκολη στιγμή, δεν είναι εύκολο να φεύγεις
από ένα κόμμα στο οποίο ήσουν πολλά
χρόνια, ως εκ τούτου δεν θα μπούμε σε μια
τέτοια συζήτηση. Εμείς αυτό που επιδιώ-

κουμε και είναι αρκετά σαφές είναι να οι-
κοδομήσουμε κοινωνικές και πολιτικές
συμμαχίες πάνω στα μεγάλα ζητήματα της
χώρας, με ανθρώπους, κοινωνικές και πο-
λιτικές δυνάμεις που προφανώς θα συμ-
φωνήσουμε σε ένα κοινό πλαίσιο. Βασικό
μας μέλημα είναι το πολιτικό πλαίσιο, το
οποίο πρέπει να έχει βάση πολιτικές θέ-
σεις και να δίνει λύσεις στα μεγάλα ζητή-
ματα της χώρας όπως η ακρίβεια, το κό-
στος στέγασης, τα ζητήματα της υγείας και
της παιδείας». 

Ερωτηθείς, δε, αν υπάρχει ενδεχόμενο
συνεργασίας του ΠΑΣΟΚ με τον ΣΥΡΙΖΑ,
στο πλαίσιο ενός αντικυβερνητικού μετώ-
που, ο κ. Γλαβίνας επισήμανε: «Από τις
πρώτες θέσεις του κ. Κασσελάκη επικρα-
τούν ιδέες τις οποίες δεν μπορούμε να κα-
τανοήσουμε σε ποιο πολιτικό φάσμα εντέ-
λει κατατάσσονται. Υπάρχει μια αμφισημία
των θέσεων του κ. Κασσελάκη. Περιμέ-
νουμε να ακούσουμε στα μεγάλα ζητήμα-
τα τι έχει να πει», υπογραμμίζοντας ότι
«προς το παρόν φαίνεται ότι δεν υπάρχουν
τέτοιου είδους προϋποθέσεις σύγκλισης
ή κοινωνικής συμμαχίας με δυνάμεις οι
οποίες -επιτρέψτε μου την έκφραση-
έχουν θέσεις τις οποίες θα χαρακτήριζα
με επιείκεια αλλοπρόσαλλες. O κ. Κασσε-
λάκης μας είχε κατατάξει -δεν θα σταμα-
τήσω να το υπενθυμίζω- στην Κεντροδε-
ξιά και ότι είμαστε “δούρειος ίππος” της
Νέας Δημοκρατίας».

Έντονη καχυποψία στη Χαριλάου Τρικούπη για την υποδοχή στελεχών
που αποχώρησαν από το κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 





«

Η
υφυπουργός Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας

Μαρία Κεφάλα μιλά στην «Political» για την υπουρ-

γοποίησή της και τις προτεραιότητες του χαρτοφυλα-

κίου της. Τονίζει ότι η Ελλάδα έχει ανέβει ήδη τρεις

θέσεις στον δείκτη ισότητας των δύο φύλων, αναφέρει

τι έχει γίνει επί κυβέρνησης για την κοινότητα ΛΟΑΤ-

ΚΙ+ και συνοψίζει όσα έχουν γίνει και θα γίνουν για το

κρίσιμο θέμα της στέγασης των νέων. Τέλος, στέλνει

το μήνυμά της για τη Διεθνή Ημέρα για την Εξάλειψη

της Βίας κατά των Γυναικών.

Είστε ένα νέο στέλεχος και μπαίνετε σε ένα νεότευκτο,

ουσιαστικά, υπουργείο που θα χειριστεί σημαντικά θέ-

ματα, όπως η οικογένεια και οι ευπαθείς ομάδες. Ποιοι

είναι οι στόχοι σας;

Η αλήθεια είναι ότι η δημιουργία του υπουργείου Κοινωνικής

Συνοχής και Οικογένειας προέκυψε μέσα από τις ανάγκες

της κοινωνίας μας. Με πρωτοβουλία του πρωθυπουργού Κυ-

ριάκου Μητσοτάκη, συστάθηκε το νέο υπουργείο για

να στηρίξει ουσιαστικά τους συνανθρώπους μας. Στις

προτεραιότητές μας είναι να ενισχύσουμε τον θεσμό

της οικογένειας, να μειώσουμε τις ανισότητες, να

προασπίσουμε την κοινωνική συνοχή και να προστα-

τεύσουμε τις ευάλωτες ομάδες συμπολιτών μας.

Θέλουμε να είμαστε δίπλα στους νέους της χώρας

και να τους βοηθήσουμε να δημιουργήσουν οικογέ-

νεια, εφόσον το επιθυμούν. Θέλουμε να σταθούμε στο πλάι

των εργαζόμενων γονέων και να στηρίξουμε τους ανθρώ-

πους της τρίτης ηλικίας αλλά και τα άτομα με αναπηρία. Δεν

αφήνουμε κανέναν πίσω. Όλοι και όλες μαζί ενωμένοι βά-

ζουμε τα θεμέλια για μία καλύτερη κοινωνία, συμπεριλη-

πτική, χωρίς αποκλεισμούς και διακρίσεις, για μία καλύτε-

ρη Ελλάδα.

Έχετε αναλάβει ως αρμοδιότητα τα θέματα ισότητας και
ανθρωπίνων δικαιωμάτων. Ποιες είναι οι προτεραιότη-
τες σε αυτούς τους τομείς;

Η Ελλάδα έχει κάνει σημαντικά βήματα στον τομέα της ισότη-

τας. Η χώρα μας ανέβηκε τρεις θέσεις στον δείκτη ισότητας

των φύλων του Ευρωπαϊκού Ινστιτούτου για την Ισότητα των

Φύλων (EIGE), αποδεικνύοντας ότι έχουμε αρχίσει να καλύ-

πτουμε την απόσταση που μας χωρίζει από άλλα κράτη-μέλη.

Ωστόσο, δεν κρύβουμε ότι έχουμε ακόμα δρόμο να διανύ-

σουμε μέχρι να πετύχουμε την πλήρη εξάλειψη των ανισοτή-

των σε όλους τους τομείς της ζωής. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Στις προτεραιότητές μας είναι 
να ενισχύσουμε τον θεσμό 

της οικογένειας, να μειώσουμε
τις ανισότητες, να προασπίσουμε

την κοινωνική συνοχή και 
να προστατεύσουμε τις ευάλωτες

ομάδες συμπολιτών μας
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«Εντός του 2024 το Εθνικό Σχέδιο 
Δράσης για το Δημογραφικό»

στον Σωτήρη 
Πίκουλα
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Για αυτό εντείνουμε τις προσπάθειές μας μέχρι να επι-
τευχθεί ουσιαστική ισότητα. Θέλουμε άνδρες και γυναίκες
να έχουν ίσες ευκαιρίες. Όλοι και όλες αξίζουν ίση μεταχεί-
ριση, ενώ χρέος μας είναι να προστατεύουμε τα δικαιώματα
των συνανθρώπων μας. Οφείλουμε να σεβόμαστε την προ-
σωπικότητα, την αξιοπρέπεια και τις θεμελιακές ελευθερίες
των πολιτών και να μάθουμε στα παιδιά μας, μέσα από την
παιδεία, να σέβονται και να μην παραβιάζουν τα δικαιώματα
του διπλανού τους.

Γάμος των ομόφυλων ζευγαριών και τεκνοθεσία. Θα
ψηφιστεί αυτή την τετραετία; Τι γίνεται με τα δικαιώ-
ματα των ΛΟΑΤΚΙ+;

Η ισότητα στον γάμο θα προχωρήσει και στην Ελλάδα, όπως
έχει δεσμευτεί ο Κυριάκος Μητσοτάκης, ωστόσο η χρονική
στιγμή που θα γίνει είναι απόφαση του ίδιου του πρωθυ-
πουργού.

Να τονίσω εδώ ότι η χώρα μας έχει κάνει άλματα στο θέμα
των δικαιωμάτων των ΛΟΑΤΚΙ+. Ήταν η κυβέρνηση του Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη που για πρώτη φορά προχώρησε στη χά-
ραξη εθνικής στρατηγικής για τη βελτίωση των δικαιωμάτων
ΛΟΑΤΚΙ+ και έχει εισαγάγει μια σειρά από μεταρρυθμίσεις,
μεταξύ των οποίων: η άρση της απαγόρευσης αιμοδοσίας για
τους ομοφυλόφιλους άνδρες, η ένταξη των διεμφυλικών
ατόμων στα προγράμματα στήριξης της ΔΥΠΑ και ο τερματι-
σμός των λεγόμενων θεραπειών μεταστροφής ανήλικων. 

Ήδη από την προηγούμενη τετραετία πραγματοποιήθηκαν
προγράμματα κατάρτισης των δημόσιων υπαλλήλων σε θέ-
ματα ισότητας των ΛΟΑΤΚΙ+ ατόμων, στα σχολεία ξεκίνησαν
τα Εργαστήρια Δεξιοτήτων (όπου δίνεται έμφαση στη σε-
ξουαλική διαπαιδαγώγηση των παιδιών), η Ελληνική Αστυ-
νομία εξέδωσε «Οδηγό αντιμετώπισης και διαχείρισης περι-
στατικών βίας σε βάρος ΛΟΑΤΚΙ+ πολιτών», ενώ η ΕΛΣΤΑΤ
συμπεριέλαβε στο στατιστικό της πρόγραμμα έρευνα για τις
συνθήκες διαβίωσης των ΛΟΑΤΚΙ+ πολιτών.

Το πρόγραμμα στέγασης για τα νέα ζευγάρια αποτελεί
μια ηχηρή παρέμβαση. Πώς θα κινηθείτε;

Μετά από πολλά χρόνια σχεδιάσαμε μια στεγαστική πολιτική
για να στηρίξουμε τους νέους και τις ευάλωτες ομάδες του
πληθυσμού και να βοηθήσουμε τα νέα ζευγάρια να κάνουν
το δικό τους ξεκίνημα. Θέλουμε να δώσουμε ελπίδα και
ασφάλεια στους πολίτες να δημιουργήσουν την οικογένειά
τους και να σταθούμε στο πλευρό τους με πράξεις και όχι με
υποσχέσεις. 

Αυτή τη στιγμή βρίσκεται σε εξέλιξη το πρόγραμμα «Σπίτι
μου» για τη χορήγηση χαμηλότοκων ή άτοκων δανείων για
την απόκτηση πρώτης κατοικίας. Μάλιστα διπλασιάσαμε τον
προϋπολογισμό του προγράμματος στο 1 δισ. ευρώ, ενώ
έχουν ήδη εκταμιευθεί περισσότερα από 1.290 δάνεια. Περί-
που 1.900 αιτήσεις έχουν εγκριθεί και εκτιμάται ότι μέσα στο
πρώτο τρίμηνο του 2024 θα ακολουθήσουν κι αυτές τον δρό-
μο της εκταμίευσης. 

Επίσης, υλοποιούμε το πρόγραμμα «Κάλυψη», με προ-
ϋπολογισμό 21,5 εκατ. ευρώ μέσω του οποίου μισθώνουμε
διαμερίσματα. Ωφελούμενοι είναι οι νέοι του ελάχιστου εγ-
γυημένου εισοδήματος. Στόχος μας είναι η διάθεση τουλά-
χιστον 1.000 κατοικιών σε νέους ηλικίας 25-39 ετών.

Παράλληλα δρομολογούμε δύο ακόμη προγράμματα που
προστίθενται στην «εργαλειοθήκη» μας για τη στεγαστική
πολιτική. Το πρόγραμμα «Ανακαινίζω - Ενοικιάζω», ύψους

50 εκατ. ευρώ, που αναμένεται να ανοίξει τέλος Δεκεμβρίου
και αποσκοπεί στην ένταξη κενών κατοικιών στη μισθωτική
αγορά με την επιδότηση των ιδιοκτητών για την αναβάθμισή
τους, καθώς και το πρόγραμμα της «Κοινωνικής Αντιπαρο-
χής» που αφορά την αξιοποίηση ακινήτων του Δημοσίου,
μέσω συμπράξεων με τον ιδιωτικό τομέα, για την ανέγερση
κοινωνικών κατοικιών. Το πρόγραμμα αυτό αναμένεται να
ξεκινήσει μέσα στο 2024 και να βοηθήσει χιλιάδες νέους να
αποκτήσουν κατοικία.

Το Δημογραφικό είναι ένα τεράστιο πρόβλημα που
επηρεάζει πολλούς τομείς στη σύγχρονη κοινωνία.
Ποιες είναι οι κατευθύνσεις που θα πάρετε για το θέμα; 

Το Δημογραφικό αποτελεί μία από τις μεγαλύτερες προκλή-
σεις της σημερινής κοινωνίας και όπως ανέφερε ο ίδιος ο
πρωθυπουργός, καθίσταται ένα υπαρξιακό στοίχημα για το
μέλλον μας. Οφείλουμε να δράσουμε και να κινητοποιηθού-
με άμεσα. Και αυτό κάνει η κυβέρνηση της ΝΔ. Προχώρησε
στη σύσταση του νέου θπουργείου Κοινωνικής Συνοχής και
Οικογένειας και μάλιστα με ξεχωριστή Γενική Γραμματεία
Δημογραφικής Πολιτικής που θα κληθεί να απαντήσει στο
δημογραφικό με ένα συνεκτικό σχέδιο στοχευμένων μέτρων.

Εντός του 2024 θα παρουσιαστεί ένα λεπτομερές και στο-
χευμένο Εθνικό Σχέδιο Δράσης για το Δημογραφικό. Οι βα-
σικοί άξονες είναι η στήριξη της οικογένειας, η εναρμόνιση
οικογενειακής και επαγγελματικής ζωής, η ενίσχυση του
εργατικού δυναμικού, η διαχείριση της γήρανσης, η διασφά-
λιση της ποιότητας ζωής και η προώθηση της ανάπτυξης.

Βέβαια να τονίσω εδώ ότι η προσπάθεια για τη δημογρα-
φική ανάταξη της χώρας δεν ξεκινά από το μηδέν, καθώς εί-
χε ξεκινήσει από την προηγούμενη θητεία της κυβέρνησης.
Χαρακτηριστικά αναφέρω τη χορήγηση επιδόματος 2.000
ευρώ για κάθε μωρό που γεννιέται, την αύξηση του αφορο-
λόγητου για νοικοκυριά με παιδιά, τη μείωση του ΦΠΑ σε

βρεφικά είδη, τη θέσπιση νέων γονικών αδειών, το επίδομα
μητρότητας σε αυτοαπασχολούμενες και αγρότισσες και την
προώθηση μέτρων για την εναρμόνιση επαγγελματικής και
οικογενειακής ζωής.

Γνωρίζουμε ότι το δημογραφικό πρόβλημα δεν μπορεί να
λυθεί μέσα σε μία τετραετία. Δεν υπάρχουν μαγικές λύσεις.
Η αντιμετώπισή του χρειάζεται πολύχρονη προσπάθεια, αλ-
λά εμείς οφείλουμε να θέσουμε τώρα τα γερά θεμέλια για να
αναχαιτιστεί η δημογραφική κατάρρευση της χώρας.

Η 25η Νοεμβρίου είναι η Διεθνής Ημέρα για την Εξά-
λειψη της Βίας κατά των Γυναικών. Ποιο μήνυμα θέλε-
τε να στείλετε στις γυναίκες με αφορμή τη συγκεκρι-
μένη Ημέρα;

Καμία μορφή βίας δεν είναι ανεκτή, από όπου και αν προέρ-
χεται. Καταδικάζουμε κάθε συμπεριφορά που προκαλεί σω-
ματικό, σεξουαλικό, ψυχολογικό πόνο στις γυναίκες και
συμβουλεύουμε τα θύματα να μην κλείνουν τα μάτια στη βία.
Ενθαρρύνουμε τις γυναίκες να σπάνε τη σιωπή τους και να
απευθύνονται στο Δίκτυο Δομών της Γενικής Γραμματείας
Ισότητας και Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων και του ΚΕΘΙ, καθώς
και στα Τμήματα Ενδοοικογενειακής Βίας της Ελληνικής
Αστυνομίας.

Η τηλεφωνική Γραμμή SOS 15900, τα 44 Συμβουλευτικά
Κέντρα και οι 20 Ξενώνες Φιλοξενίας που υπάρχουν σε όλη
τη χώρα προσφέρουν δωρεάν ψυχολογική, νομική και εργα-
σιακή στήριξη, καθώς και φιλοξενία σε κάθε γυναίκα που εί-
ναι θύμα οποιασδήποτε μορφής παρενόχλησης ή βίας. Κα-
μία γυναίκα και κανένας άνθρωπος δεν αξίζουν τη βία.

Η βία μάς αφορά όλες και όλους. Όσες και όσοι είναι μάρ-
τυρες κακοποιητικών συμπεριφορών, γονείς, αδέρφια ή γεί-
τονες των θυμάτων, οφείλουν να μιλούν και να καταγγέλ-
λουν. Είναι στο χέρι όλων μας να σπάσουμε τον κύκλο της
έμφυλης βίας.

Η τηλεφωνική Γραμμή SOS 15900, τα 44 Συμβουλευτικά Κέντρα και οι 20 Ξενώνες 
Φιλοξενίας που υπάρχουν σε όλη τη χώρα προσφέρουν δωρεάν ψυχολογική, νομική 
και εργασιακή στήριξη, καθώς και φιλοξενία σε κάθε γυναίκα που είναι θύμα οποιασδήποτε
μορφής παρενόχλησης ή βίας. Καμία γυναίκα και κανένας άνθρωπος δεν αξίζουν τη βία
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Χ
τυπήματα κάτω από τη μέση, τοξι-
κότητα και ψέματα καταλόγισε
στους πολιτικούς του αντιπάλους ο

πρώην υπουργός Υποδομών και Μεταφο-
ρών Κώστας Αχ. Καραμανλής, υποστηρί-
ζοντας από το βήμα της Βουλής πως «είμαι
ο πρώτος που θέλω να χυθεί άπλετο φως,
αλλά κάποιοι επέλεξαν την ακραία και χυ-
δαία εκμετάλλευση της τραγωδίας των
Τεμπών».

«Θέλετε να κάνετε σημαία ευκαιρίας το
δυστύχημα», είπε απευθυνόμενος προς
την αντιπολίτευση κατά τη συζήτηση για τις
δύο προτάσεις που έχουν καταθέσει ΠΑ-
ΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ προκειμένου να διεξαχθεί
προανακριτική εξέταση για το δυστύχημα
των Τεμπών και τη σύμβαση 717, σημει-
ώνοντας ότι ο ίδιος από την πρώτη στιγμή
υπέβαλε την παραίτησή του, αναλαμβά-
νοντας με αυτόν τον τρόπο την αντικειμενι-
κή πολιτική ευθύνη για το σιδηροδρομικό
δυστύχημα, αλλά και για τις θητείες όλων
των προκατόχων του καθώς και για τις πα-
θογένειες προηγούμενων ετών. 

«Δεν μπορεί να σταθεί εναντίον μου
καμία κατηγορία για τη σύμβαση 717.
Όλο αυτό το διάστημα έχω δεχθεί αμέ-
τρητες προσωπικές επιθέσεις και επέ-
λεξα συνειδητά να σωπάσω. Απέφυγα να
τοποθετηθώ δημοσίως και όποτε χρει-
άστηκε μίλησα θεσμικά. Επέλεξα να μεί-
νω σιωπηρός όσο η δικαιοσύνη επιτελεί
το έργο της και ελέγχει κάθε πτυχή της
τραγωδίας στα Τέμπη. Βρέθηκα στον τό-
πο του εγκλήματος οι εικόνες που αντί-
κρισα δεν θα σβήσουν από τη μνήμη μου.
Παραιτήθηκα αμέσως. Αυτό υπαγόρευ-
σε η ηθική και οι αρχές μου. Ανέλαβα την
αντικειμενική πολιτική ευθύνη όχι μόνο
για τη δική μου θητεία αλλά και των προ-
κατόχων μου για τις παθογένειες προ-
ηγούμενων ετών. Πράγμα που αποτελεί
σπάνιο για τα πολιτικά ήθη της χώρας γε-
γονός. Να μη μείνει ίχνος σκιάς. Αν έμε-
να υπουργός, η παραμονή μου θα μπο-
ρούσε να οδηγήσει στο συμπέρασμα ότι
θα μπορούσα να επηρεάσω τη διαλεύ-
κανση της υπόθεσης. Είμαι ο πρώτος
που επιθυμώ άπλετο φως. Δυστυχώς
όμως κάποιοι επέλεξαν χυδαία την εκ-
μετάλλευση της τραγωδίας. Ο στόχος

τους δεν είναι η αλήθεια. Θέλω να πα-
ρουσιάσω τα fake news, την προπαγάν-
δα και τα ψεύδη».

«Καμία κατηγορία δεν στέκει»
Υπεραμύνθηκε δε των χειρισμών του

όσον αφορά την επίμαχη σύμβαση 717,
υποστηρίζοντας πως δεν μπορεί να σταθεί
κατηγορία εναντίον του. «Οι κατηγορίες
της αντιπολίτευσης προκλήθηκαν από
άγνοια ή σκοπιμότητα. Η σύμβαση 717
αφορά τη σηματοδότηση 52 σταθμών, ανά-
ταξη τριών κέντρων τηλεδιοίκησης και άλ-
λες τεχνικές εργασίες. Συστήματα τηλεδι-
οίκησης και σηματοδότησης είχαν εγκατα-
σταθεί από το 1985 ως το 2001 με 15 συμ-
βάσεις με προϋπολογισμό 250 εκατ. ευρώ.
Τα συστήματα αυτά δεν τέθηκαν συνολικά
ποτέ σε λειτουργία. Δέκα χρόνια μετά απο-
φασίζεται ότι πρέπει να δημοπρατηθεί έρ-
γο για την ανάταξη των συστημάτων. Η

υπογραφή της σύμβασης έγινε τον Σε-
πτέμβρη του 2014. Με δεδομένο ότι η σύμ-
βαση υπογράφεται Σεπτέμβρη του 2014,
έχουν εκλογές τον Γενάρη και καινούργια
διοίκηση, κυβέρνηση και υπουργό», είπε.

Στη συνέχεια ο κ. Καραμανλής ανέφερε
ότι «ενώ έπρεπε η σύμβαση να έχει ολο-
κληρωθεί τον Σεπτέμβρη του 2016, η κυ-
βέρνηση ΣΥΡΙΖΑ από τον Αύγουστο του
2016 έως και τον Μάρτιο του 2019 δίνει στο
έργο έξι παρατάσεις. Όλες αυτές οι παρα-
τάσεις είχαν χορηγηθεί με ρητή αναφορά
ότι είναι χωρίς αποκλειστική υπαιτιότητα
του αναδόχου. Σημαίνει ότι ο κύριος του
έργου, η ΕΡΓΟΣΕ, το Δημόσιο δηλαδή,
αποδέχεται ότι έχει συνυπαιτιότητα για τη
μη ολοκλήρωση της σύμβασης. 

Η ΕΡΓΟΣΕ είχε διαπιστώσει από το 2016
προβλήματα στη διασύνδεση του εξοπλι-
σμού και κρίνεται αναγκαία η σύναψη συμ-
πληρωματικής σύμβασης το 2016, ύψους

13 εκατ. ευρώ και επιπλέον 14 μήνες για
την υλοποίηση. Η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ
δεν ακυρώνει το έργο αλλά εγκρίνει δαπά-
νη επιπλέον 13,3 εκατ. ευρώ. Το Ελεγκτικό
Συνέδριο εγκρίνει τη σύμβαση τον Ιούνιο
2018, η ΕΡΓΟΣΕ δεν υπογράφει τη σύμβα-
ση αλλά σταματά την υλοποίηση του έργου. 

Ο χρόνος που είχε προβλεφθεί να εκτελέ-
σει η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ το έργο είναι ο
χρόνος για να συντάξουν τη συμπληρωματι-
κή σύμβαση. Έως τα τέλη του 2016 παραδί-
δονται από τον ΟΣΕ σε χρήση συστήματα σε
17 από 52 σταθμούς και όχι σε κέντρα τηλεδι-
οίκησης. Από αυτούς τους σταθμούς έπρεπε
να ανασκευαστούν οι 10 λόγω μεγάλων τε-
χνικών προβλημάτων. Αυτό εννοούμε ότι εί-
χε βαλτώσει το έργο επί ΣΥΡΙΖΑ». 

Αναφορικά με την έβδομη παράταση
που δόθηκε στην υλοποίηση του έργου, ο
κ. Καραμανλής εξήγησε πως μετά την πα-
ράδοση των μελετών στις 24/2/20 και βά-
σει θετικής εισήγησης από την ΕΡΓΟΣΕ,
υπέγραψε ως όφειλε τον Μάρτιο του 2020.
«Το σημαντικότερο, η σύμβαση 717 ολο-
κληρώθηκε και παραδόθηκε τον 9/23 και
έχω τα πρωτόκολλα να το αποδείξω αυτό.
Έξι παρατάσεις ο ΣΥΡΙΖΑ με ελάχιστη ολο-
κλήρωση, τρεις η ΝΔ με ολοκλήρωση του
έργου. Θα ήταν εφικτό αν δεν είχα υπογρά-
ψει παράταση και διαλύσει εργολαβία;»,
πρόσθεσε ο κ. Καραμανλής.

«Λυπάμαι για τον κ. Ανδρουλάκη»
Αναφορικά με το πόρισμα της ΕΑΔ, ο κ.

Καραμανλής επισήμανε ότι δεν το είχε
«κρυμμένο» στο γραφείο του: «Το πόρισμα
που καταλήγει στο συμπέρασμα ότι υπήρ-
ξαν χωρίς πρόθεση καθυστερήσεις. Το πό-
ρισμα που συνιστούσε επιστροφή από τον
ανάδοχο ποσού 1,3 εκατ. ευρώ, πρόβλεψη
που συμπεριλήφθη στον λογαριασμό. Το
πόρισμα που επικαλούνται οι εισαγγελείς
και έβαλαν τις δικογραφίες στο αρχείο,
επειδή δεν συνέτρεχαν ενδείξεις για απι-
στία. Αυτό το πόρισμα έκρυψα στο γραφείο
μου που μου κοινοποιήθηκε; Το πόρισμα
δεν πήγαινε σε εμένα αλλά στον εισαγγε-
λέα. Και λυπάμαι γιατί ο κ. Ανδρουλάκης
το έχει πει πολλές φορές, είτε ψεύδεται εί-
τε έχει λάθος πληροφόρηση».

«Κάποιοι επέλεξαν την ακραία και χυδαία εκμετάλλευση 
της τραγωδίας», είπε από το βήμα της Βουλής

ΚΩΣΤΑΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ 

Η απάντησή του στα fake news
της αντιπολίτευσης για τα Τέμπη 





«Μ
ακριά από ανθρωποφαγίες και ακρότητες»
προτρέπει ο Δημήτρης Χατζησωκράτης, μέ-
λος της ΚΕ του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, όσους «έμειναν»

και όσους «έφυγαν», καθώς οι μόνοι αντίπαλοι είναι ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης και η Νέα Δημοκρατία, ενώ η ζωή διδά-
σκει ότι «οι δρόμοι των συναγωνιστών της Αριστεράς ξανα-
συναντώνται». Κρίνει επίσης ότι η εκλογή Κασσελάκη «συ-
νιστούσε ταυτοχρόνως μια έκφραση μη έγκρισης, ανοχής ή
αποδοκιμασίας (;) στο κορυφαίο στελεχικό δυναμικό που
εξετέθη σε υποψηφιότητα και άσκησε κορυφαίο ρόλο σε
κυβέρνηση και κόμμα», ενώ θα συμβούλευε τον κ. Κασσε-
λάκη «να γνωρίσει την ανθρωπογεωγραφία του κόμματος
του οποίου εκλέχτηκε πρόεδρος»!

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ έχει σπάσει στα δύο. Οι σύντροφοί σας
της Ομπρέλας που έφυγαν, η τάση των 6+6 της Έφης
Αχτσιόγλου με τους 9 βουλευτές που ήδη ανεξαρτη-
τοποιήθηκαν και ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ που μένει υπό την ηγε-
σία Στέφανου Κασσελάκη. Εσείς μένετε στον ΣΥΡΙ-
ΖΑ-ΠΣ. Τι προσδοκάτε;

Μένω πρώτα απ’ όλα από σεβασμό στη βούληση του 56%
των 150.000 μελών του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ που μόλις πριν από δύο
μήνες (24 Σεπτεμβρίου) εκφράστηκε αναδεικνύοντας τον
Στέφανο Κασσελάκη πρόεδρο. Η απόφαση των 57 μελών
της ΚΕ και των εννέα βουλευτών που αποχώρησαν προχ-
θές, ότι ο Στέφανος Κασσελάκης «αναδείχτηκε δημοκρατι-
κά, αλλά πορεύεται αντιδημοκρατικά», είναι μια άκρως
υποκειμενική κρίση. Την κατανοώ αλλά ακόμη και αν τη
συμμεριζόμουν, δεν θα τη διατύπωνα δημοσίως για έναν
νέο πρόεδρο που δικαιούται μια… περίοδο χάριτος και προ-
τού ανοίξουν οι διαδικασίες για συντεταγμένη πορεία προς
ένα συνέδριο ανασύνταξης ενός κόμματος που έχει υποστεί
ήττα στρατηγικού χαρακτήρα.

Ο Στέφανος Κασσελάκης, άγνωστος στο κόμμα και στην
ελληνική πολιτική ζωή, υπερίσχυσε των συνυποψήφιων,
δοκιμασμένων στελεχών του κόμματος ως εκφραστής μιας
πλειοψηφικής βούλησης παλιών και νέων μελών του κόμ-
ματος, για... ένα ΜΗΠΩΣ! Για μια ΕΛΠΙΔΑ! Μήπως είναι αυ-
τός που θα αναστρέψει την καθοδική πορεία και θα οδηγή-
σει στην ανάκαμψη, στην κυβερνητική τροχιά, στην ανατρο-
πή του Κυρ. Μητσοτάκη και της ΝΔ;

Η εκλογή του, όπως και να το κάνουμε, συνιστούσε ταυτο-
χρόνως και μια έκφραση μη έγκρισης, ανοχής ή αποδοκι-
μασίας (;) στο κορυφαίο στελεχικό δυναμικό που εξετέθη σε
υποψηφιότητα. Κατά τη γνώμη μου, όχι αποκλειστικά στα
πρόσωπά τους, αλλά συνολικά σε όσους/ες άσκησαν κορυ-
φαίο ρόλο σε κυβέρνηση και κόμμα.

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ φυλλορροεί. Μήπως ο νέος πρόεδρος
δεν πείθει; Αποκλείετε μια μεγαλύτερη διάσπαση
ενόψει συνεδρίου;

Ο ορυμαγδός που ακολούθησε από την 25η Σεπτεμβρίου
οδήγησε στη φυλλορροή. Από τη μια, τα πυρά ενάντια στο
πρόσωπο του νέου προέδρου, οι ακραίοι χαρακτηρισμοί για
τον ρόλο, την παρουσία, την ασυμβατότητά του με την Αρι-
στερά. Από την άλλη, οι επιλογές του προέδρου στη συγκρό-
τηση της νέας ηγετικής του ομάδας, στη διανομή θέσεων και
ρόλων στο κόμμα και στην Κοινοβουλευτική Ομάδα, η μη
επιτυχής ή/και λαθεμένη δημόσια διατύπωση θέσεών του
στον ΣΕΒ, οι διαγραφές κορυφαίων στελεχών που ακολού-
θησαν, η απειλή προσφυγής σε εσωτερικό δημοψήφισμα
για την οριστικοποίησή τους, η έλλειψη πνεύματος καταλ-
λαγής στην πρόσφατη ΚΕ.

Όλα αυτά μονοπώλησαν τη δημόσια συζήτηση και υπονό-
μευσαν την όποια προσπάθεια στοιχειώδους συγκρότησης
και προώθησης ενός στιβαρού πολιτικού σχεδίου, μιας αντι-
πολιτευτικής τακτικής προς τις κυβερνητικές επιλογές και
προπάντων του ίδιου του οδικού χάρτη προς το Συνέδριο.

Επειδή από τη Δευτέρα θα υπάρχει μια νέα Κοινοβουλευ-
τική Ομάδα στη Βουλή, συνιστώ σε όλους/ες: μακριά από
ανθρωποφαγίες και ακρότητες! Όχι ηθικοπλαστικά αλλά ως
πολιτική αναγκαιότητα, μιας και η ζωή έχει δείξει ότι οι δρό-
μοι των συναγωνιστών της Αριστεράς ξανασυναντώνται.
Όλοι/ες άλλωστε λέμε και ξαναλέμε ότι ο αντίπαλος είναι
ένας και έχει διπλό όνομα: Κυριάκος Μητσοτάκης - Νέα Δη-
μοκρατία.

Σε ό,τι αφορά το δεύτερο ερώτημα, με βάση την ανθρω-
πογεωγραφία του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, δεν προβλέπω νέες διαδικα-
σίες αποχώρησης μαζικού χαρακτήρα μέχρι το συνέδριο
του Φεβρουαρίου. Σε κάθε περίπτωση η ετυμηγορία των
πολιτών στις ευρωεκλογές του προσεχούς Ιουνίου θα απο-
τελεί μια καθ’ όλα σημαντική στιγμή και για τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ
του 2024 και για τον πρόεδρό του…

Ο Αλέξης Τσίπρας ως εγγυητής και συνεκτικός κρί-
κος της παράταξης κρίνετε πως οφείλει να παρέμβει;

Ο Αλέξης Τσίπρας στις 29 Ιουνίου δήλωσε ότι «…κατανοώ
την ανάγκη για ένα νέο κύμα του ΣΥΡΙΖΑ. Και αποφάσισα να
παραμερίσω για να περάσει». Για να συμπληρώσει ότι θα εί-
ναι παρών και μετά τις εκλογικές διαδικασίες. Δεν νομίζω
πως χρειάζεται από κανέναν τις υποδείξεις για την οποιου-
δήποτε είδους παρέμβαση. Εύχομαι, από βάθους καρδιάς,
να μην υπάρξουν στον νέο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ τέτοιες εξελίξεις
ώστε να νιώσει ότι είναι αναγκαία…

Ο β’ γύρος των αυτοδιοικητικών εκλογών είχε θετικά
αποτελέσματα σε δήμους και περιφέρειες, όπου
υπήρξε συνεργασία της ευρύτερης Κεντροαριστε-
ράς. Υπάρχει προοπτική για μια παρόμοια συνεργα-

σία σε προγραμματικό - κυβερνητικό επίπεδο με
όμορους χώρους;

Συνολικά τα αποτελέσματα α’ και β’ γύρου θα μπορούσαν να
ήταν πολύ θετικότερα για την ευρύτερη Αριστερά και Κεν-
τροαριστερά, αν το πνεύμα συνεργασίας της Περιφέρειας
Θεσσαλίας είχε επικρατήσει στη διασφάλιση του πολιτικού
εύρους των συνδυασμών προτού αυτοί συγκροτηθούν.
Δυστυχώς οι διπλές βουλευτικές εκλογές Μαΐου - Ιουνίου
είχαν επιτείνει τις αδυναμίες συνεννόησης των ανταγωνι-
στικών όμορων χώρων ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ και ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ. Και
εδώ δεν θα πρέπει να παραλείψουμε την αναφορά ότι τα
αθροιστικά αποτελέσματα και των δύο χώρων από το 40%
του εκλογικού σώματος το 2019 έπεσαν στο 30% το 2023(!),
χαρίζοντας στον Κυριάκο Μητσοτάκη μια άνετη δεύτερη τε-
τραετία…

Πιστεύω ακράδαντα ότι όσο ο ευρύτερος χώρος της Αρι-
στεράς και Κεντροαριστεράς δεν καταφέρει να καταλήξει
και να παρουσιάσει στον ελληνικό λαό ένα κοινό προγραμ-
ματικό, εναλλακτικό σχέδιο διακυβέρνησης του τόπου, τόσο
η δεξιά παράταξη θα φαντάζει στα μάτια του ελληνικού λαού
ως η μόνη προοπτική διακυβέρνησης.

Ο Στέφανος Κασσελάκης είναι νέος, άνετος και επι-
κοινωνιακός, ίσως πολιτικά άπειρος. Τι θα τον συμ-
βουλεύατε φιλικά;

Θα του υπογράμμιζα ότι έγινε πρόεδρος ενός ήδη υφιστά-
μενου κόμματος, δεν ίδρυσε ένα καινούργιο κόμμα. Θα τον
καλούσα να κατανοήσει τις ιστορικές και πολιτικές ανάγκες
που οδήγησαν στη δημιουργία του Συνασπισμού, του ΣΥΡΙ-
ΖΑ και του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Να γνωρίσει την ανθρωπογεωγρα-
φία του κόμματος του οποίου εκλέχτηκε πρόεδρος.Δ
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«Οι δρόμοι των συναγωνιστών
της Αριστεράς 

ξανασυναντώνται»

στον 
Γιάννη Σπ.
Παργινό

parginos@paraskhnio.gr
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Ο
Ανδρέας Λοβέρδος, πρώην υπουργός του ΠΑ-
ΣΟΚ, που αποχώρησε με ηχηρό τρόπο από το Κί-
νημα το οποίο σημάδεψε ανεξίτηλα την πολιτική

του διαδρομή, έθεσε εαυτόν σε μια νέα αφετηρία. Έτοι-
μος, λοιπόν, να κάνει μια νέα πολιτική επανεκκίνηση, δί-
νει το στίγμα των προθέσεών του για τις επόμενες κινή-
σεις του, μιλά για το ενδεχόμενο δημιουργίας νέου πολι-
τικού φορέα και λέει ξεκάθαρα ότι δεν είχε καμία επικοι-
νωνία μέχρι τώρα με τον Κυριάκο Μητσοτάκη!

Πώς οριοθετείτε την επιστροφή σας στην κεντρική
πολιτική σκηνή; Έχετε έρθει σε επικοινωνία με
τον Κυριάκο Μητσοτάκη;

Με την ομιλία θέσεών μου την προηγούμενη Δευτέρα
υπήρξα απολύτως σαφής. Αυτή η ομιλία ήταν το πρώτο
μου νέο βήμα. Θα είμαι παρών για να συνδράμω στις με-
ταρρυθμιστικές προσπάθειες προς όφελος της πατρίδας
και του λαού. Θα είμαι παρών στον χώρο του Κέντρου της
πολιτικής. Θα είμαι παρών σε κάθε περίπτωση. Καταλα-
βαίνω ότι ζητάτε κάτι απολύτως συγκεκριμένο, αλλά αυ-
τό θα είμαι σε θέση να το ανακοινώσω τις επόμενες
εβδομάδες. Σε ό,τι αφορά το δεύτερο ερώτημά σας, σας
απαντώ πως δεν έχω έρθει σε καμία απολύτως επικοι-
νωνία.

Πόσο εφικτή είναι η δημιουργία ενός νέου πολιτι-
κού φορέα με εσάς επικεφαλής ενόψει των ευ-
ρωεκλογών;

Επιμένετε και επανέρχεστε με άλλο τρόπο στην προ-
ηγούμενη ερώτηση και επιχειρείτε, ως οφείλετε δημο-
σιογραφικά βεβαίως, να προκαταλάβετε την απόφασή
μου. Έχω ζητήσει από τους πολιτικούς μου φίλους λίγη
υπομονή. Πιστεύω ότι μου δίνουν αυτό το χρονικό περι-
θώριο. Αυτό τουλάχιστον συμπέρανα από την πρόσφατη
επικοινωνία μας στο Πνευματικό Κέντρο Αθηνών, για την
οποία τους ευχαριστώ θερμά, γιατί η παρουσία τους εκεί
ξεπέρασε τις προσδοκίες μου. Έχω πει ότι τρεις είναι οι
εκδοχές που μου εισηγούνται οι πολιτικοί μου φίλοι κα-
θώς και οι πολίτες που συναντώ στον δρόμο. Η πρώτη
από αυτές είναι να προσχωρήσω στη Νέα Δημοκρατία. Η
δεύτερη είναι να κάνουμε δικό μας κόμμα. Και η τρίτη εί-
ναι να συγκροτήσουμε μια πολιτική κίνηση και να εξετά-
σουμε την αυτόνομη πορεία μας ή τη σύμπραξη με άλ-
λους σχηματισμούς ενόψει των ευρωεκλογών. Στην πο-
λιτική είναι όλα τόσο εφικτά όσο το επιτρέπουν οι περι-
στάσεις. Για αυτό και φροντίζω να έχω πάντα στον νου
μου μια ρήση που έχει επιβεβαιωθεί από την πολιτική
ιστορία, ότι «δεν φτιάχνουν οι πολιτικοί τις περιστάσεις
αλλά οι περιστάσεις τους πολιτικούς». Το κλειδί στον ικα-
νό πολιτικό είναι να διαβάσει σωστά τις περιστάσεις και
τις ανάγκες της Ελλάδας, των πολιτών και της κοινωνίας
στη δεδομένη στιγμή.

Οι εξελίξεις στο πολιτικό τερέν έχουν αποκτήσει
μια κωμικοτραγική διάσταση. Πώς εξηγείτε το
φαινόμενο Κασσελάκη και ποιες οι εκτιμήσεις σας
για το μέλλον του ΣΥΡΙΖΑ;

Σε ό,τι αφορά τον νέο πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ είχα εκφράσει
ανοιχτά και με τόλμη την άποψή μου από την πρώτη στιγ-
μή της εκλογής του. Τον είχα τότε καλωσορίσει, όπως
οφείλει ένας μετρημένος και ευγενής πολιτικός να κάνει,
και είχα επίσης υπογραμμίσει ότι οφείλουμε να του δώ-

σουμε τον χρόνο που απαιτείται για να ξεδιπλωθεί η προ-
σωπικότητά του. Τώρα διαπιστώνουμε ότι δεν κατάφερε
να είναι φορέας συνοχής για το κόμμα του και πλέον πα-
ρακολουθούμε την πολυδιάσπασή του. Προσωπικά δεν
θεωρώ ότι απλώς διασπάται αλλά ότι διασύρεται. Ορι-
σμένα από τα κομμάτια του σήμερα επικαλούνται σοβα-
ρότητα και υπευθυνότητα. Κανένα όμως από αυτά τα
κομμάτια δεν είχε εκδηλώσει με επίσημο τρόπο διαφω-
νία σε όλα όσα έκανε το κόμμα τους όταν κυβερνούσε
αδιαίρετο. Σημασία δεν έχει τι λες. Σημασία έχει τι κά-
νεις. Και εκείνοι υπήρξαν αδιαμαρτύρητα μέρος εκείνης
της κυβέρνησης. Δεν είναι δουλειά μου να κάνω προβλέ-
ψεις για το μέλλον του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά από την εμπειρία
μου καταλαβαίνω ότι ευοίωνο δεν είναι.

Τι φταίει και το ΠΑΣΟΚ δεν μπορεί να ανέβει τη δη-
μοσκοπική ανηφόρα;

Η ερώτηση αυτή συνδέεται ευθέως με τη χαρτογράφηση
της σημερινής πολιτικής πραγματικότητας. Από τις εκλο-
γές του Μαΐου και μέχρι σήμερα, σε τέσσερις κάλπες
αποτυπώνεται το ίδιο συμπέρασμα: η ύπαρξη ενός ισχυ-
ρού κυβερνητικού κόμματος και επτά μικρών μη κυβερ-
νητικών. Αυτό συμβαίνει γιατί τα κόμματα της αντιπολί-
τευσης απευθύνονται στον δημόσιο διάλογο με τη λογική
«της αντιπολίτευσης για την αντιπολίτευση». Αυτή η λογι-
κή οδηγεί στην αποστροφή του πολίτη προς σε εκείνον
που τη μετέρχεται. Οι πολίτες έχουν προβλήματα και
απαιτούν λύσεις. Δεν μπορείς να αρνείσαι τα πάντα, ακό-
μη και αν είναι επωφελή για το κοινό καλό και την πατρί-

δα, ή να καταδικάζεις χωρίς αντιπρόταση και να ευελπι-
στείς σε άνευ όρων εμπιστοσύνη από τον λαό. Οι εποχές
με τις αντιπολιτευτικές κορόνες χωρίς ουσία και κοινή
λογική έχουν τελειώσει.

Με αφορμή τα μηνύματα που εξέπεμψαν πρόσφα-
τα οι δύο εκδηλώσεις όπου το πάλαι εκσυγχρονι-
στικό ΠΑΣΟΚ ήταν πρωταγωνιστής αλλά και τις δη-
λώσεις που κάνουν πολιτικοί αυτού του χώρου, θε-
ωρείτε ότι είναι ώριμες οι συνθήκες για τη συνερ-
γασία των προοδευτικών δυνάμεων στη σφαίρα
της Κεντροαριστεράς;

Η συζήτηση αυτή είναι τόσο αφηρημένη όσο και ύποπτη.
Αρκετά με τις γενικότητες, με τις αοριστίες, με τα κρυμ-
μένα λόγια. Να μας πουν όσοι το υποστηρίζουν αυτό
πρώτα από όλα ποιες είναι αυτές οι «προοδευτικές» δυ-
νάμεις. Με ονόματα να μιλήσουν για συνεργασίες. Όπως
χαρακτηριστικά είπα στην ομιλία μου, προφανώς δεν
αναφέρονται στους Νεφελίμ. Στον ΣΥΡΙΖΑ αναφέρονται.
Ή έστω σε κάποια από τα κομμάτια του. Δεν τολμούν
όμως να γίνουν συγκεκριμένοι. Αυτό είναι κάτι που με
διαχωρίζει από τέτοιες συμπεριφορές. Ακόμη και οι πο-
λιτικοί μου αντίπαλοι μου αναγνωρίζουν το θάρρος της
γνώμης και ότι εκπέμπω ξεκάθαρα πολιτικά μηνύματα.
Προσωπικά, ως πολιτικός του Κέντρου, προφανώς και
λέω όχι σε συνεργασία με όσους αυτοαποκαλούνται
προοδευτικοί αλλά μας απέδειξαν πως δεν είναι. Τι σχέ-
ση έχει το Κέντρο με όλα όσα ζήσαμε αλλά και βλέπουμε
σήμερα να συμβαίνουν στον ΣΥΡΙΖΑ;Α
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«Δεν φτιάχνουν οι πολιτικοί 
τις περιστάσεις, αλλά 

οι περιστάσεις τους πολιτικούς»

στον Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλο

aantonopoulos10@gmail.com 
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στην Αναστασία Καρυπίδου 

Σ
υναισθανόμενος το βάρος της ευθύνης που πέ-
φτει στους ώμους του, ο νέος Μητροπολίτης
Θεσσαλονίκης Φιλόθεος δηλώνει έτοιμος για

την καινούργια «σελίδα» που ανοίγει με την ενθρόνισή
του. Έτοιμος να «καλλιεργήσει» στις ψυχές των πιστών
την αγάπη για τον Χριστό και την αγάπη για την Εκκλη-
σία Του και κυρίως να σταθεί στο πλευρό των νέων αν-
θρώπων.

Η εκλογή τού μέχρι πρότινος αρχιγραμματέα της Ιεράς
Συνόδου της Εκκλησίας της Ελλάδος, Επισκόπου Ωρεών
Φιλόθεου, στη θέση του Μητροπολίτη Θεσσαλονίκης έγι-
νε με συντριπτική πλειοψηφία και σε κλίμα ομόνοιας.
Όσοι τον γνωρίζουν καλύτερα δηλώνουν πως η Θεσσαλο-
νίκη θα πρέπει να αισθάνεται ιδιαιτέρως «τυχερή» για τον
νέο ποιμενάρχη της, που είναι αφοσιωμένος στα ιερά του

καθήκοντα, διαθέτοντας πολυετή, θεάρεστη διακονία.
Κατά το παρελθόν, ο Παναγιώτατος κύριος Φιλόθεος

έκανε ένα πέρασμα από τη Θεσσαλονίκη, καθώς πραγ-
ματοποίησε τις μεταπτυχιακές του σπουδές στη Θεολο-
γική Σχολή του Αριστοτελείου Πανεπιστημίου. Πλέον,
θα γνωρίσει καλύτερα τον κόσμο της πόλης, γεγονός
που τον γεμίζει με προσμονή αλλά και ευθύνη, όπως
αναφέρει στη συνέντευξή του στην «Political».

Παναγιώτατε, ποια είναι τα συναισθήματα που
νιώθετε από την τελετή ενθρόνισης και τα νέα
καθήκοντα που αναλαμβάνετε; Ευθύνη, άγχος,
προσμονή; Όλα μαζί;

Άγχος, να σας πω την αλήθεια, δεν έχω. Αισθάνομαι,
όμως, την ευθύνη και την προσμονή, διότι αλλάζουν λί-
γο τα δεδομένα. Αλλάζει ο τόπος της κατοικίας, αλλά-
ζουν οι άνθρωποι, ωστόσο αναμένω να αρχίσει αυτή η

νέα πορεία στη ζωή μου, που θα είναι μια νέα πορεία με
τους ανθρώπους της Θεσσαλονίκης. 

Τη Θεσσαλονίκη τη γνωρίζετε σε έναν βαθμό,
καθώς έχετε σπουδάσει στο ΑΠΘ. Ανυπομονείτε
για την επαφή σας με τους πιστούς της πόλης;

Ήμουν κληρικός όταν πραγματοποίησα τις μεταπτυχιακές
μου σπουδές, διάκονος στην αρχή, στη συνέχεια πρεσβύ-
τερος και έμενα ελάχιστα στη Θεσσαλονίκη. Ερχόμουν
κάποιες φορές και αυθημερόν για να παρακολουθήσω τα
μαθήματα ή να συμμετάσχω σε εξετάσεις. Γνωρίζω όμως
για την πόλη και είναι αλήθεια ότι η ιστορία της, η εκκλη-
σιαστική και ευρύτερη, όπως και οι Άγιοι της πόλης, απο-
τελούν έναν φάρο ελπίδας. Να δώσει ο Θεός την ευκαιρία
να γνωριστούμε καλύτερα με τους ανθρώπους της Θεσ-
σαλονίκης και να εργαστούμε μαζί για το κοινό καλό, για
την αύξηση και πρόοδο της τοπικής μας Εκκλησίας.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Θα συνεργαστούμε 
με όλους τους φορείς 
για να προσεγγίσουμε 
τους νέους

«Η ιστορία της Θεσσαλονίκης 
αποτελεί φάρο ελπίδας!»
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ΦΙΛOΘΕΟΣ
Nέος Μητροπολίτης 

Θεσσαλονίκης«



Το τελευταίο διάστημα, την πόλη την απασχολούν
πολύ τα φαινόμενα βίας, κυρίως μεταξύ των νέων
ανθρώπων. Θα επιχειρήσετε να προσεγγίσετε τη
νεολαία;

Μέσα στη φύση της Εκκλησίας είναι να προσεγγίζει
τους ανθρώπους και ιδιαιτέρως τους νέους, ώστε να
τους προσφέρει αυτό που η ίδια επαγγέλλεται για το τι
είναι η ζωή και πώς η ζωή φανερώνεται μέσα από τη
σχέση των ανθρώπων με τον Χριστό και την Εκκλησία
Του. Τα φαινόμενα βίας, που ιδιαιτέρως αυξάνονται το
τελευταίο διάστημα, είναι κάτι που πρέπει να μας
προβληματίσει και πρέπει να οδηγήσει σε συνεργα-
σίες πολλών φορέων. Δηλαδή, και το σχολείο πρέπει
να εργαστεί προς αυτή την κατεύθυνση και η οικογέ-
νεια και η Εκκλησία. Αλλά και όλοι μαζί, όχι αποσπα-
σματικά. Γιατί όπου υπάρχουν και όπου εμπνέονται
τέτοιου είδους συνεργασίες, είναι πολύ καλύτερα τα
αποτελέσματα. 

Θα επιδιώξετε, δηλαδή, από την πλευρά σας
συνεργασίες με όλους τους φορείς της πόλης το
επόμενο διάστημα;

Ασφαλώς. Δεν μπορούμε να υπάρχουμε μόνοι μας και
πρέπει να προσπαθούμε να συνεργαζόμαστε για να
έχουμε καλά αποτελέσματα. Πρέπει να σκεφτούμε ότι
όλοι διακονούμε τους ίδιους ανθρώπους. Ο καθένας

μας με έναν διαφορετικό τρόπο, αλλά οι άνθρωποι μπο-
ρούν να ωφεληθούν όταν οι διάφοροι φορείς συνεργα-
ζόμαστε όσο πιο στενά μπορούμε μεταξύ μας.

Ποιο είναι το όραμά σας για το επόμενο διάστημα;
Το όραμα ενός Επισκόπου είναι το όραμα της Εκκλη-
σίας. Και το όραμα της Εκκλησίας είναι πάντοτε η σωτη-
ρία του κόσμου και του ανθρώπου. Και μέσα στα πλαίσια
αυτής της προσπάθειας για σωτηρία εντάσσεται και η
κάθε κοινωνική προσφορά που η Εκκλησία προσφέρει.

Τα φαινόμενα βίας, που ιδιαιτέρως αυξάνονται το τελευταίο διάστημα, είναι κάτι 
που πρέπει να μας προβληματίσει και πρέπει να οδηγήσει σε συνεργασίες πολλών φορέων

«
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Το βιογραφικό 
του 46χρονου 
νέου Μητροπολίτη 

Ο νέος Μητροπολίτης Θεσσαλονίκης, κατά
κόσμον Θεοχάρης Θεοχάρης, γεννήθηκε στις 9
Ιουλίου 1977 στη Χαλκίδα. Αρχικά σπούδασε
στην Ανωτέρα Εκκλησιαστική Σχολή Αθηνών
(1995-1998) και ακολούθως στη Θεολογική Σχο-
λή του Πανεπιστημίου Αθηνών (1998-2002).
Πραγματοποίησε μεταπτυχιακές σπουδές στη
Θεολογική Σχολή του Αριστοτελείου Πανεπι-
στημίου Θεσσαλονίκης.

Στις 16 Φεβρουαρίου 2002 εκάρη μοναχός
στην Ιερά Μονή Αγίου Γεωργίου, την επιλεγόμε-
νη «Άρμα» (κοντά στο χωριό Φύλλα Ευβοίας).
Στις 17 Φεβρουαρίου 2002 χειροτονήθηκε διά-
κονος από τον Μητροπολίτη Χαλκίδος Χρυσό-
στομο.

Στις 19 Ιουνίου 2002 χειροτονήθηκε Πρεσβύ-
τερος από τον ίδιο Μητροπολίτη, λαβών και το
οφίκιο του Αρχιμανδρίτη. Υπηρέτησε ως ιερο-
κήρυκας (2002-2009) της Μητροπόλεως Χαλκί-
δος και το 2016 διορίστηκε Γραμματέας της Συ-
νοδικής Επιτροπής Εκκλησιαστικής Εκπαιδεύ-
σεως και Επιμορφώσεως του Εφημεριακού
Κλήρου. 

Τυγχάνει διπλωματούχος της Βυζαντινής
Μουσικής από του έτους 2000, διετέλεσε διευ-
θυντής και καθηγητής της Σχολής Βυζαντινής
Μουσικής της Ιεράς Μητροπόλεως Χαλκίδος,
δίδαξε ως καθηγητής στις Ειδικές Σχολές της
Μητροπόλεως, των Υποψηφίων Κατηχητών και
Κατασκηνωτικών Στελεχών.

Στις 11 Οκτωβρίου 2019, με πρόταση του Αρ-
χιεπισκόπου, εξελέγη βοηθός Επίσκοπος της
Ιεράς Αρχιεπισκοπής Αθηνών, υπό τον τίτλο της
πάλαι ποτέ διαλαμψάσης Επισκοπής Ωρεών.
Χειροτονήθηκε, στις 15 Οκτωβρίου 2019, στον
Μητροπολιτικό Ναό Αθηνών, από τον Αρχιεπί-
σκοπο Αθηνών συμπαραστούμενο από πλειάδα
μητροπολιτών.

χρόνια

Ο Άνθιμος καλωσορίζει τον αντικαταστάτη του
Τη σκυτάλη στον νέο Μητροπολίτη Θεσσαλονί-

κης Φιλόθεο παρέδωσε ο κ. Άνθιμος, έχοντας
συμπληρώσει σχεδόν εξήντα χρόνια ιεροσύνης,
από το 1964 όταν χειροτονήθηκε διάκονος από τον
μακαριστό Μητροπολίτη Θήρας Γαβριήλ.

Ο κ. Άνθιμος παραιτήθηκε τον περασμένο Αύ-
γουστο σε ηλικία 88 ετών, αντιμετωπίζοντας εδώ
και καιρό προβλήματα υγείας, τα οποία σε συν-
δυασμό με την προχωρημένη ηλικία του δεν του
επέτρεπαν να ασκεί τα καθήκοντά του όπως θα
ήθελε. Η τελετή ενθρόνισης του νέου ποιμενάρχη
κ. Φιλόθεου ορίστηκε για σήμερα, Σάββατο 25
Νοεμβρίου, στον Ιερό Ναό Της Του Θεού Σοφίας
με βυζαντινή μεγαλοπρέπεια και παρουσία πλή-
θους πιστών.



Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Η
βουλευτής Επικρατείας της ΝΔ Μα-
ρία Νεφέλη Χατζηιωαννίδου είναι
αυτοδημιούργητη. Από τη Θεσσαλο-

νίκη, έπειτα από αρκετά χρόνια στην αγορά
εργασίας, κατέληξε στη Βουλή των Ελλήνων.
Είναι ένα από τα πιο νέα και φρέσκα πρόσω-
πα στην ελληνική πολιτική σκηνή. Προτού
μπει όμως στο ελληνικό Κοινοβούλιο είχε μια
τεράστια πορεία ακαδημαϊκά αλλά και ως ερ-
γαζόμενη στον ιδιωτικό τομέα. Γέννημα
θρέμμα Θεσσαλονικιά!

Σπούδασε Χρηματοοικονομικά στην Ιτα-
λία, επέστρεψε στην Ελλάδα μέσα στην οικο-
νομική κρίση και γρήγορα κατάλαβε το πά-
θος της για το πεδίο της κοινωνικής επιχει-
ρηματικότητας. «Είμαι τυχερή», λέει η ίδια
για αυτή την αλλαγή. Το 2013, σε ηλι-
κία 21 ετών, ίδρυσε την πρώτη της κοι-
νωνική επιχείρηση «Code It Like A
Girl» (CLG), που αποσκοπούσε στη
μείωση του χάσματος στην εκπροσώ-
πηση των γυναικών σε τεχνολογικούς
κλάδους. Παράλληλα, τα κρίσιμα χρό-
νια της προσφυγικής κρίσης (2014-
2017) ασχολήθηκε ενεργά με την προ-
στασία, τις πρώτες ανάγκες και την εκπαί-
δευση προσφυγισσών και μεταναστευτριών
στην Ελλάδα μέσα από συνεργασίες με διε-
θνείς και εγχώριους φορείς.

Η απόφασή της να ακολουθήσει την κοι-
νωνική επιχειρηματικότητα και την καινοτο-
μία την οδήγησε στην ολοκλήρωση ενός με-
ταπτυχιακού προγράμματος πάνω σε αυτό
ακριβώς το αντικείμενο. Τότε, με την απαραί-
τητη επαγγελματική και ακαδημαϊκή εμπει-
ρία στην πλάτη της, άρχισε να αντιλαμβάνεται
πόσο ελλιπής ήταν ο κλάδος του κοινωνικού
επιχειρείν στη χώρα μας. Αντιλήφθηκε πως
υπάρχουν πολλές παθογένειες του συστήμα-
τος, το οποίο επί της ουσίας δεν επιτρέπει σε
κοινωνικούς οργανισμούς αλλά και φορείς
να εξελιχθούν όπως θέλουν και μπορούν!

Εργάστηκε στον ιδιωτικό τομέα σε μια δια-
φημιστική εταιρεία από το 2013, όταν και
επέστρεψε από την Ιταλία. Το 2018, όταν απέ-
κτησε την πρώτη της κόρη, αποφάσισε να
ανοίξει τη δική της επιχείρηση εστίασης. Ένα
διαφορετικό κυλικείο μέσα στο Αριστοτέλειο
Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης. Η ίδια θυμάται
κάθε πόστο που ανέλαβε όσο «έτρεχε» τη δι-
κή της επιχείρηση, από τη λάντζα και την
αποθήκη μέχρι τα λογιστικά και τη διαχείρι-
ση του προσωπικού, και σήμερα σχολιάζον-
τας εκείνη την περίοδο λέει: «Η ενασχόλησή
μου με την εστίαση ήταν το μεγαλύτερο μά-

στερ που έχω κάνει ποτέ στη ζωή μου». Άλ-
λωστε, κατείχε το «επιχειρείν» και μέσα σε
δύο χρόνια άνοιξε και δεύτερο κυλικείο.
Όμως, τον Μάρτιο του 2020 και εκείνη, όπως
και άλλοι επιχειρηματίες, ειδικά της εστία-
σης, αναγκάστηκε λόγω της πρωτοφανούς
κατάστασης του κορονοϊού να κλείσει οριστι-
κά την επιχείρησή της.

Όλη εκείνη την περίοδο δεν σταμάτησε πο-
τέ να λαμβάνει μέρος σε προγράμματα ενδυ-
νάμωσης των γυναικών, προσφέροντας πα-
ράλληλα τόσο τις υπηρεσίες της όσο και τις
γνώσεις της πάνω στον κλάδο της κοινωνικής
επιχειρηματικότητας εθελοντικά σε οργανι-
σμούς mentoring και hubs. Παράλληλα, η
συμμετοχή της σε σεμινάρια που αφορούσαν

τους ανθρώπους της τρίτης ηλικίας
ήταν σημαντική, ενώ παράλληλα ερ-
γαζόταν και ως ιδιωτική υπάλληλος.
Όμως, ένιωθε πως κάτι μέσα της είχε
αλλάξει. Στο μυαλό της είχε δημιουρ-
γηθεί μια ιδέα. Οι «Υπέροχες Γυναί-
κες»!

Η Μαρία Νεφέλη είχε μάθει να κά-
νει πράξει τα όνειρά της και να πα-

λεύει για αυτά! Έτσι, το 2019, παρά το γεγο-
νός πως ήταν πολυάσχολη και λόγω δουλειάς
αλλά και λόγω των μητρικών της υποχρεώσε-
ων, αποφάσισε να δημιουργήσει την πρώτη
πλατφόρμα διάδρασης γυναικών, όπου κάθε
γυναίκα θα μπορούσε να δηλώσει τον θαυμα-
σμό της προς μια άλλη γυναίκα.

Από την αρχή πίστεψε στο εγχείρημά της
και στη δύναμη της γυναικείας αλληλεγγύης
και σύντομα δημιουργήθηκε μια μεγάλη κοι-
νότητα γυναικών, οι «Υπέροχες Γυναίκες»,
που σήμερα αριθμεί περισσότερες από
200.000. Ο στόχος; Ξεκάθαρος και απλός: η
αλληλεπίδραση, η αλληλοϋποστήριξη και η
συμμετοχή των γυναικών σε δράσεις που
έχουν θετικό κοινωνικό αντίκτυπο για τις
ίδιες και την κοινωνία που ζουν.

Για την προσφορά της έλαβε βραβείο από
το Greek International Women Award στην
κατηγορία Κοινωνική Υπευθυνότητα, με το
UK Alumni Award στην κατηγορία Social Ac-
tion, ενώ βραβεύτηκε και με δύο βραβεία
από τα Marketing Awards 2023 για την καμ-
πάνια «BREAK THE BIAS» και το workshop
για την καταπολέμηση των έμφυλων στερεο-
τύπων, που δημιούργησε για την εταιρεία
SEPHORA για την Παγκόσμια Ημέρα της Γυ-
ναίκας 2022. Παράλληλα, το EUCLID Net-
work τη συμπεριέλαβε στη λίστα με τις TOP
100 Women in Social Enterprises in Europe.

ΜΑΡΙΑ ΝΕΦΕΛΗ 
ΧΑΤΖΗΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

ΟΟι «Υπέροχες Γυναίκες»
την οδήγησαν στη Βουλή
Οι «Υπέροχες Γυναίκες»
την οδήγησαν στη Βουλή
Οι «Υπέροχες Γυναίκες»
την οδήγησαν στη Βουλή

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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E
ναν μήνα πριν από τις τελευταίες εθνικές εκλογές
δέχτηκε μια κλήση. Το πρωθυπουργικό γραφείο
την καλούσε να αναλάβει δράση. «Παρακολουθού-

με το έργο σου, θα ήθελες να κάνεις όσα κάνεις από ένα άλ-
λο πόστο;», ήταν η ερώτηση που δέχτηκε από τον ίδιο τον
Έλληνα πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη, ο οποίος έχει
γνώση για πολλά πρόσωπα και τις δράσεις τους τα τελευ-
ταία χρόνια. Ένα από αυτά τα πρόσωπα ήταν και η Μαρία
Νεφέλη. Τότε δεν ήξερε τι σκεφτόταν ο πρωθυπουργός, ο
οποίος τελικά αποφάσισε να τη συμπεριλάβει στο ψηφο-
δέλτιο Επικρατείας της ΝΔ.

Πλέον είναι αποφασισμένη να προσφέρει όσο το δυνα-
τόν περισσότερο από τη νέα της θέση, η οποία την αναγκά-
ζει να μοιράζει τη ζωή της μεταξύ Αθήνας και Θεσσαλονί-

κης, όπου βρίσκεται η οικογένειά της. Έχει δύο κόρες, την
Άρια και την Ίριδα, που είναι πέντε και δύο ετών αντίστοι-
χα, μαζί με τον αγαπημένο της σύζυγο, τον οποίο παντρεύ-
τηκε το 2016. Για τον αγαπημένο της λέει απλά και λιτά πως
είναι το πραγματικό της στήριγμα σε ό,τι και αν κάνει! Προ-
σπαθεί όσο προλαβαίνει να ακολουθεί τις δραστηριότητες
των παιδιών της και να περνάει χρόνο με την οικογένειά
της παρά το «βαρύ» πρόγραμμά της. Άλλωστε, τα παιδιά
τρελαίνονται για παιχνίδι.

Έχει μεγάλο πάθος με τις κατασκευές και έχει τρομερή
αδυναμία στα lego, προσπαθεί να μάθει ντραμς τα τελευ-
ταία αρκετά χρόνια, αλλά, όπως δηλώνει, «χωρίς μεγάλη
επιτυχία προς το παρόν». Συνεχίζει τις σπουδές της καθώς
προσπαθεί να ολοκληρώσει ένα δεύτερο μεταπτυχιακό,

ενώ λαμβάνει μέρος σε όσο το δυνατόν περισσότερες δρά-
σεις αλλά και σεμινάρια. Αγαπάει ιδιαίτερα τους κύβους
του Ρούμπικ, ενώ διαβάζει ασταμάτητα ξένο Τύπο, καθώς
θέλει να είναι ενημερωμένη και για τα διεθνή δρώμενα.
Ακούει πάντα μουσική, αλλά εδώ μας μπερδεύει λίγο. Η
playlist της έχει μέσα τα πάντα. Από παλιά λαϊκά κομμάτια
μέχρι χέβι μέταλ. Ωστόσο, απολαμβάνει κυρίως την τζαζ.

Ο στόχος της για τα επόμενα χρόνια είναι να προσφέρει
από οποιαδήποτε θέση μπορεί για τους πολίτες που δεν
έχουν στήριξη αλλά και για τις ευάλωτες πληθυσμιακές
ομάδες, στις οποίες θέλει να σταθεί «βράχος» δίπλα τους,
ενώ παράλληλα αποσκοπεί στην εύρεση τρόπων για την
ανάπτυξη της κοινωνικής οικονομίας και καινοτομίας στην
Ελλάδα. 

ΤΤο ραντεβού με τον Κυριάκο Μητσοτάκη, 
η αγάπη για την οικογένειά της και τα χόμπι της

Δουλεύει εδώ και 
πολλά χρόνια ασταμάτητα Μαζί με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη Σεμινάρια, ομιλίες, προσφορά

Μαθαίνει ντραμς, 
αλλά προς το παρόν με αποτυχία Η πρώτη μέρα στη Βουλή Η οικογένεια είναι η προτεραιότητά της Στην εταιρεία της
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Γ
ια τον Ταγίπ Ερντογάν η παρτίδα πόκερ
που έχει ξεκινήσει με τη Δύση μοιάζει
να μην εξελίσσεται όπως θα ήθελε. Η

στάση του στον πόλεμο της Ουκρανίας, η επιθε-
τική ρητορική εναντίον των ΗΠΑ, της Γαλλίας
και της Γερμανίας και η ανοιχτή και χωρίς αστε-
ρίσκους στήριξη στη Χαμάς από την έναρξη του

πολέμου με το Ισραήλ έχουν
δημιουργήσει ένα εξαιρετικά
αρνητικό κλίμα για τον Τούρκο
πρόεδρο και συνθήκες...
ασφυξίας σε ορισμένα κρίσιμα
ζητήματα για την Τουρκία.

Αυτήν τη στιγμή ο Τούρκος
πρόεδρος έχει στα χέρια του
ένα και μόνο «χαρτί» και το

χρησιμοποιεί με κάθε τρόπο ώστε να μπορέσει
να γυρίσει το «παιχνίδι»... την ένταξη της Σουη-
δίας στο ΝΑΤΟ. Εκβιαστική πρακτική; Σίγουρα.
Αλλά ο Ερντογάν αυτήν τη στιγμή παίζει τα... ρέ-
στα του! Και κρατήστε κάτι, είναι πολύ καλός
παίκτης και πολύ δύσκολα δεν θα κερδίσει κάτι
από αυτή την παρτίδα. 

Ανατολίτικο παζάρι
Στον «γύρο» που παίζεται λοιπόν τα τελευ-

ταία 24ωρα ο Ερντογάν, έχοντας στα χέρια του
το χαρτί της Σουηδίας, παζαρεύει με Ουάσιγ-
κτον και Βερολίνο την απόκτηση μαχητικών για
την πολεμική του αεροπορία, που έχει ξεμείνει
με τον πιο γερασμένο στόλο αεροσκαφών στο
ΝΑΤΟ. Τι κάνει λοιπόν ο Ερντογάν; Κρατά «πα-
γωμένη» την επικύρωση του πρωτοκόλλου έν-
ταξης της Σουηδίας στο ΝΑΤΟ, που συνδέεται
ευθέως με την πώληση των F-16 στην Τουρκία,
και συγχρόνως στρέφεται προς Γερμανία, Ιτα-
λία, Ισπανία και Βρετανία ζητώντας μαχητικά
Eurofighter Typhoon. Προφανής αντιπερισπα-
σμός με στόχο να ασκήσει πίεση στους Αμερι-
κανούς.

Ισπανία και Βρετανία είναι θετικές στην πώ-
ληση μαχητικών στην Άγκυρα. Ειδικά η Ισπα-
νία, που εδώ και χρόνια κάνει «δουλειές» με
τον Ερντογάν στα εξοπλιστικά. Ο Σολτς, από την
άλλη, παρέπεμψε τον Ερντογάν στη διαδικασία
έγκρισης πώλησης εξοπλισμών από το Συμ-
βούλιο Ασφαλείας, λέγοντας ουσιαστικά «όχι»
στον Τούρκο πρόεδρο.

Ακολούθησε το νέο «μπλόκο» της Τουρκίας
στη Σουηδία την περασμένη Τρίτη, που σε συν-
δυασμό με τα ανατολίτικα παζάρια του Ερντο-
γάν για μαχητικά ενίσχυσε τον εκνευρισμό στην
Ουάσιγκτον, που βλέπουν τον Ερντογάν να εκ-
βιάζει ανερυθρίαστα τους δυτικούς ηγέτες. Κε-
ρασάκι στην τούρτα; Η δήλωση του Τούρκου
υπουργού Άμυνας Γιασάρ Γκιουλέρ ο οποίος,
αφού επιβεβαίωσε ότι η Τουρκία επιδιώκει την
αγορά 20+20 Eurofighter Typhoon και ότι ο
ίδιος δεν ενδιαφέρεται για F-35, έσπευσε να
συμπληρώσει ότι η Τουρκία «δεν θα αφήσει
τους S-400 στην αποθήκη και, αν χρειαστεί, θα

πατήσει το κουμπί». Σαφέστατα δήλωση με
στόχο τις ΗΠΑ που θυμίζουμε πως για το θέμα
των S-400 απέβαλε την Τουρκία από το πρό-
γραμμα των F-35 και μέχρι σήμερα αρνείται να
της πουλήσει οποιοδήποτε οπλικό σύστημα ή,
έστω, ανταλλακτικό. 

Ελαφρύ και ιδιαίτερα ταχύ το Typhoon
Το Eurofighter Typhoon είναι ένα μαχητικό

αεροσκάφος 4,5ης γενιάς, ευρωπαϊκής κατα-
σκευής. Πρόκειται για ένα αεροσκάφος παντός
καιρού και πολλαπλών ρόλων, το οποίο κατα-
σκευάζεται από την κοινοπραξία Eurofighter.
Το Typhoon είναι ένα από τα πιο προηγμένα
δείγματα δουλειάς της ευρωπαϊκής αεροδια-
στημικής και αμυντικής βιομηχανίας και υπη-

ρετεί στις πολεμικές αεροπορίες έξι χωρών:
Αυστρία, Γερμανία, Ηνωμένο Βασίλειο, Ισπα-
νία, Ιταλία, Σαουδική Αραβία.

Κατά τους πιλότους που έχουν πετάξει με το
αεροσκάφος είναι ένα μαχητικό εύκολο στον
χειρισμό, πολύ ευέλικτο και ιδιαίτερα ταχύ. Το
αεροσκάφος είναι κατασκευασμένο κατά 82%
από συνθετικά ανθρακονημάτων και υαλονη-
μάτων και κατά 15% από τιτάνιο και κράματα
αλουμινίου, πράγμα που σημαίνει ότι το βάρος
του είναι ιδιαίτερα μικρό. Συγκεκριμένα, το
κενό βάρος του σκάφους είναι μόλις 11 τόνοι,
που σημαίνει ότι μπορεί να δεχτεί εφόδια βά-
ρους έως και 12 τόνων. Είναι ικανό για μέγιστη
ταχύτητα πλέον του Mach 2.0 σε μέγιστο ύψος
55.000 ποδών. Σημαντική είναι δε και η χρήση

βαφών και υλικών μείωσης του στίγματος
ραντάρ, κυρίως της πρόσοψης του αεροσκά-
φους. Σε καμία περίπτωση προφανώς δεν θε-
ωρείται stealth.

Η ακτίνα δράσης του (πτήση προς τον στόχο
- προσβολή - επιστροφή στη βάση) είναι γύ-
ρω στα 1.400 χλμ., η οποία μπορεί να επεκτα-
θεί με τη δυνατότητα εναέριου ανεφοδιασμού
που έχει. Άλλα σημαντικά στοιχεία του είναι η
ικανότητα για STOL (Short Take-off and Lan-
ding) και η δυνατότητα supercruise που κατά
την κατασκευάστρια εταιρεία το Typhoon δια-
θέτει. Έτσι του επιτρέπεται να ξεπερνάει την
ταχύτητα του ήχου χωρίς τη χρήση μετάκαυ-

σης. Μια πρωτοτυπία του Typhoon στον το-
μέα της εργονομίας στο πιλοτήριο είναι η
λειτουργία Φωνητικής Εισαγωγής Δε-
δομένων.

Οι δυνατότητες των Rafale
Η αλήθεια είναι πως τα δύο κορυφαία -

αναμφισβήτητα- ευρωπαϊκά μαχητικά ακο-
λουθούν περίπου την ίδια φιλοσοφία. Το Euro-
fighter Typhoon έχει κάπως καλύτερες πτητι-
κές επιδόσεις, ωστόσο το Rafale έχει μικρότε-
ρη κατανάλωση καυσίμου και μεγαλύτερη εμ-
βέλεια, ενώ τα πολύ καλά επίπεδα ελέγχου και
ευελιξίας ακόμη και σε χαμηλές ταχύτητες το
καθιστούν ικανότερο σε κλειστή αερομαχία.
Ταυτόχρονα είναι φθηνότερο και με χαμηλότε-
ρο κόστος λειτουργίας - συντήρησης με έμφα-
ση στη μεταφορά οπλικού φορτίου.

Όσον αφορά το ραντάρ, το Eurofighter χρησι-
μοποιεί το CAPTOR-Μ. Παρέχει τη δυνατότητα
ταυτόχρονης ιχνηλάτησης 20 στόχων με ικανό-
τητα εμπλοκής έξι, ενώ εκτελεί αυτόματη ανα-
γνώριση και προτεραιοποίηση. Επίσης, μπορεί
να εκτελέσει «σχεδόν ταυτόχρονα» διαφορετι-
κές λειτουργίες όπως, για παράδειγμα, έρευνα
- ιχνηλάτηση αέρος αέρος και χαρτογράφηση
εδάφους, έρευνας επιφανείας θαλάσσης κ.ά.

Στο Rafale το ραντάρ AESA παρέχει διαμόρ-
φωση ιχνηλάτησης πολλαπλών στόχων που
φτάνουν ακόμη και τους 40, εμπλέκοντας τους
οκτώ πιο επικίνδυνους από αυτούς. To ραντάρ
παρέχει δυνατότητες look up/down, παραγω-
γής 3D χαρτών για στόχευση σε πραγματικό
χρόνο, αυτόματης παρακολούθησης ανάγλυ-
φου και αποφυγής εδαφικών ανωμαλιών, 2D
χαρτών για πλοήγηση.

Σε κάθε περίπτωση, αν οι Τούρκοι τελικά
συμφωνήσουν με την κοινοπραξία Γερμανών,
Βρετανών, Ισπανών και Ιταλών για την απόκτη-
ση 40 Eurofighter, ναι μεν θα πάρουν «ανάσα»,
ωστόσο σε καμία περίπτωση δεν θα μπορούν
να κοντράρουν την Ελλάδα σε αεροπορική ισχύ,
η οποία το 2023, που εκτιμάται ότι η Τουρκία θα
παραλάβει τα Eurofighter, θα έχει στη φαρέτρα
της Rafale, F-16 Viper, αναβαθμισμένα F-15
Block50, Mirage 2000-5 και φυσικά «αόρατα»
μαχητικά F-35.

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com
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Παίζει τα... ρέστα του ο Ερντογάν

Αν στο πόκερ με τη Δύση πετύχει στο τέλος να αποκτήσει 40
Eurofighter, ναι μεν θα πάρει «ανάσα» η Τουρκία, αλλά σε καμία

περίπτωση δεν θα μπορεί να κοντράρει την Ελλάδα σε αεροπορική ισχύ
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Σ
το παρά πέντε της επίσκεψης Ερν-
τογάν στην Αθήνα, στις 7 Δεκεμβρί-
ου, ανακοινώθηκαν αλλαγές στο

πρόγραμμα του Τούρκου προέδρου. Σύμ-
φωνα με τις τελευταίες πληροφορίες, θα
έρθει αυθημερόν στη χώρα μας, ώστε να
πραγματοποιήσει το επίσημο σκέλος των
επαφών του στο Προεδρικό Μέγαρο και
στο Μέγαρο Μαξίμου, ενώ το μεσημέρι
προγραμματίζεται γεύμα στο υπουργείο
Εξωτερικών.

Άρα, η επίσκεψή του θα είναι μια πιο
σύντομη και λιτή εκδοχή σε σχέση με τις
αρχικές διαρροές από μέρους της γείτο-

νος. Στο πρόγραμμα υπήρ-
χε σχέδιο για δείπνο που
θα παρέθεταν ο Κυριάκος
και η Μαρέβα Μητσοτάκη
στο ζεύγος Ερντογάν.
Ωστόσο, η Εμινέ Ερντογάν

δεν φαίνεται να έχει προ-
γραμματισμένο ταξίδι στην

Αθήνα, κάτι που σημαίνει ότι δεν θα υπάρ-
ξει δείπνο και μάλλον ο Τούρκος πρόεδρος
δεν θα διανυκτερεύσει.

Επίσης, η συνοδεία του αναμένεται να εί-
ναι μικρότερη, ενώ ακόμα δεν έχει οριστι-
κοποιηθεί πλήρως η υπουργική σύνθεση
που θα συμμετάσχει στις διευρυμένες συ-
ζητήσεις του Ανώτατου Συμβουλίου Συ-
νεργασίας (ΑΣΣ). Θα τον συνοδεύουν του-
λάχιστον εννέα υπουργοί, μεταξύ των
οποίων οι υπουργοί Εξωτερικών, Οικονο-
μικών, Εσωτερικών και Τουρισμού.

«Κλειδώνουν» οι τελευταίες 
λεπτομέρειες

Επίσης, ο κ. Ερντογάν δεν θα συνοδεύε-
ται από ομάδα επιχειρηματιών, όπως ήταν
μια ιδέα που αρχικά είχε πέσει στο τραπέζι.
Τέλος, έως και χθες αίτημα στην κυβέρνη-
ση για ιδιωτική επίσκεψη Ερντογάν στη
Θράκη, όπως έκανε το 2004 και το 2017,
δεν υπήρχε. Πάντως, για να κλειδώσουν
αρκετές από τις λεπτομέρειες των συναν-
τήσεων στην Αθήνα έγινε χθες εσωτερική
σύσκεψη στο Μέγαρο Μαξίμου.

H διατήρηση του καλού κλίματος και η
αμοιβαία βούληση για συνεργασία προς
όφελος των δύο χωρών, όπως επίσης και η
εξομάλυνση των σχέσεων σε πνεύμα αμοι-
βαίας ειλικρίνειας και σχέσεων καλής γει-
τονίας, θα αποτελέσουν, σύμφωνα με δι-
πλωματικές πηγές, τον στόχο της ελληνι-
κής πλευράς στην επικείμενη συνεδρίαση
του ΑΣΣ Ελλάδας-Τουρκίας που θα πραγ-
ματοποιηθεί σε δώδεκα ημέρες. 

Η συνεδρίαση του ΑΣΣ, που αποτελεί ένα
ακόμα βήμα στην πορεία βελτίωσης των
σχέσεων Ελλάδας-Τουρκίας, πραγματο-
ποιείται μετά την ολοκλήρωση του πρώτου
κύκλου του οδικού χάρτη των επαφών που
είχε συμφωνηθεί ανάμεσα στους υπουρ-

γούς Εξωτερικών των δύο χωρών. 
Όπως έχει γράψει η «Political», η συνάν-

τηση είχε συμφωνηθεί μεταξύ Μητσοτάκη
και Ερντογάν στο Βίλνιους τον περασμένο
Ιούλιο, ώστε να ενεργοποιηθούν πολλα-
πλοί δίαυλοι επικοινωνίας ανάμεσα στις
δύο χώρες με βάση τους εξής άξονες: Πο-
λιτικός διάλογος, Μέτρα Οικοδόμησης Εμ-
πιστοσύνης, θετική ατζέντα. 

Στόχος η εδραίωση της ηρεμίας
Στη συνεδρίαση του ΑΣΣ ύστερα από

επτά χρόνια -στα τέσσερα από τα οποία οι
ελληνοτουρκικές σχέσεις έφτασαν σε
οριακό σημείο έντασης- η ελληνική κυ-
βέρνηση, αναφέρουν οι πληροφορίες, στο-
χεύει στην εδραίωση της ηρεμίας και της
βελτίωσης των διμερών σχέσεων και να
επισφραγιστεί αυτό το κλίμα με συμφωνίες
που είναι προς όφελος των δύο χωρών. 

Οι διαφωνίες παραμένουν, ωστόσο, η
επιδίωξη είναι οι διαφωνίες να μην παρά-
γουν διμερείς κρίσεις. Στη συνεδρίαση του
ΑΣΣ, πέρα από τον υπουργό και τον υφυ-
πουργό Εξωτερικών, καθώς και την ΥΦΥ-
ΠΕΞ για την Οικονομική Εξωστρέφεια, θα
συμμετάσχουν υπουργοί με αρμοδιότητες
στους τομείς της Άμυνας, της Μετανάστευ-
σης, του Πολιτισμού και του Τουρισμού, της

Οικονομίας και της Εκπαίδευσης, ενώ αρ-
μόδιες πηγές έλεγαν ότι στις συζητήσεις
μπορεί να λάβουν μέρος και υπουργοί που
δεν θα υπογράψουν συμφωνίες. 

Όπως έχει συμφωνηθεί μέχρι στιγμής, το
πρωί της 7ης Δεκεμβρίου οι υπουργοί Ελ-
λάδας και Τουρκίας θα έχουν διμερείς συ-
ναντήσεις στο υπουργείο Εξωτερικών και
σε άλλα υπουργεία. Την ίδια ώρα, θα πραγ-
ματοποιηθεί συνάντηση του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη με τον Ταγίπ Ερντογάν στο Μέγαρο
Μαξίμου με το ίδιο σχήμα των προηγούμε-
νων δύο συναντήσεών τους που πραγματο-
ποιήθηκαν στο Βίλνιους και στη Νέα Υόρκη
με τη συμμετοχή των υπουργών Εξωτερι-
κών Ελλάδας και Τουρκίας, Γιώργου Γερα-
πετρίτη και Χακάν Φιντάν, και των διπλω-
ματικών συμβούλων των δύο ηγετών, Άν-
νας Μαρίας Μπούρα και Τσαγατάι Κιλίτς.

Ανησυχία για «εκπλήξεις» από τον Ταγίπ
Θα υπάρξουν κοινές δηλώσεις και εδώ

αναμένεται το ενδιαφέρον. Διότι στο Μέγα-
ρο Μαξίμου προετοιμάζονται για όλα τα εν-
δεχόμενα. Δηλαδή τις «εκπλήξεις» που
μπορεί να φέρει στις… βαλίτσες του ο Ερν-
τογάν.

Βάσει της πολιτικής που ακολουθεί τόσο
απέναντι στη χώρα μας όσο και στο θέμα

της Μέσης Ανατολής, οι «εκπλήξεις» μπο-
ρεί να είναι δύο.

Η πρώτη είναι το ενδεχόμενο να θέσει
θέμα για την αποστρατιωτικοποίηση των
ελληνικών νησιών, θέμα κυριαρχίας ή ακό-
μη και θέμα «τουρκικής» μειονότητας. Και
μάλιστα να τα θέσει όλα αυτά δημόσια κατά
τη διάρκεια των κοινών δηλώσεων με τον
Έλληνα πρωθυπουργό, που οι μέχρι στιγ-
μής πληροφορίες λένε ότι θα γίνουν από
τους δύο ηγέτες. 

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης, του οποίου οι
τοποθετήσεις είναι πάντα ήπιες και πολύ
διπλωματικές σε ό,τι αφορά τα Ελληνο-
τουρκικά δεν πρόκειται να αφήσει καμία
προσβολή αναπάντητη. Πηγές βέβαια στο
Μέγαρο Μαξίμου εκτιμούν ότι ο πρόεδρος
της Τουρκίας δεν θα επιχειρήσει να τινάξει
τη συνάντηση στον αέρα και θα κινηθεί στο
πνεύμα των δηλώσεων που θα συμφωνη-
θεί κατά τη διάρκεια του κοινού υπουργι-
κού συμβουλίου. 

Η δεύτερη «έκπληξη» που μπορεί να
ετοιμάσει ο Ταγίπ Ερντογάν είναι να εκμε-
ταλλευτεί τα φώτα της δημοσιότητας που
θα είναι στραμμένα επάνω του επί ευρω-
παϊκού εδάφους και να επιτεθεί στη διεθνή
κοινότητα λόγω των εξελίξεων στη Μέση
Ανατολή. 

Η συμφωνία άλλωστε μεταξύ Ισραήλ και
Χαμάς με τη διαμεσολάβηση των Αμερικα-
νών, της Αιγύπτου και του Κατάρ άφησε τον
Τούρκο πρόεδρο εκτός διπλωματικού παι-
χνιδιού. 

Γιατί ο «σουλτάνος» 
άλλαξε τα σχέδιά του

Όλο το παρασκήνιο με τις ανατροπές στο πρόγραμμα Ερντογάν 
κατά την επίσκεψή του στην Αθήνα στις 7 Δεκεμβρίου

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη



Τ
ο θράσος του Ερντογάν δεν έχει πλέον όρια. Χαρακτηριστική η επίθεση
που εξαπέλυσε από το Βερολίνο, παρουσία του Σολτς, κατά της Ευρώ-
πης για το Ολοκαύτωμα. Και δυστυχώς δεν βρέθηκε κανείς να του πει

ότι ο Χίτλερ δεν θα μπορούσε να κάνει το Ολοκαύτωμα αν η Τουρκία δεν είχε
σταθεί το πλευρό του το διάστημα 1941-1945.

ΉΉδη φέτος, και δη στις 18 Ιουνίου 2023, συμπληρώθηκαν ογδόντα δύο ολό-
κληρα χρόνια από την υπογραφή του Συμφώνου Φιλίας ανάμεσα στην Τουρκία
και τον Χίτλερ. Πρόκειται για ένα θέμα το οποίο έχουμε αναδείξει επανειλημ-
μένα με σχετική μας αρθρογραφία (Κυριακάτικη Kontra News 15/3/2020,
Υπέρβαση News 5/4/2021 & 31/5/2021, Political 18/6/2022).

Έτσι, λοιπόν, την ώρα που σύσσωμος ο κρητικός λαός αποδεκάτιζε τους Γερ-
μανούς αλεξιπτωτιστές στη μεγαλειώδη Μάχη της Κρήτης το διάστημα 20
Μαΐου-1 Ιουνίου 1941, την ώρα που ο Μανώλης Γλέζος και ο Λάκης Σάντας κα-
τέβαζαν τη σβάστικα από την Ακρόπολη τη νύχτα της 30ής προς 31η Μαΐου
1941, οι Τούρκοι διαπραγματεύονταν για να τα βρουν με τον Χίτλερ.

Την ώρα που ο ελληνικός λαός έδινε σύσσωμος τη μάχη της Εθνικής Αντί-
στασης ενάντια στον Άξονα, η Τουρκία προχωρούσε στη Σύναψη Συμφώνου
Φιλίας και Συνεργασίας με τον Χίτλερ και τους ναζί.

Έτσι, σε αντίθεση με την Ελλάδα η οποία πολέμησε τους Ιταλούς στη Βόρειο
Ήπειρο και τους Γερμανούς στο Ρούπελ, η Τουρκία τάχθηκε ανοιχτά και επί-
σημα με το μέρος των ναζί.

Ειδικότερα στις 4 Μαρτίου 1941 ο Χίτλερ έστειλε επιστολή προς τον Τούρκο
πρόεδρο Ισμέτ Ινονού την οποία του παρέδωσε ο πρέσβης της χιτλερικής Γερ-
μανίας στην Άγκυρα Φον Πάπεν. Στην επιστολή του ο Χίτλερ έδινε τη διαβεβαί-
ωση στην Άγκυρα ότι δεν επρόκειτο να επιτεθεί στην Τουρκία και για τον λόγο
αυτόν τα ναζιστικά στρατεύματα που είχαν μπει στη Βουλγαρία θα έμεναν μα-
κριά από τα σύνορα με την Τουρκία, προς αποφυγήν παρεξηγήσεων. Στην επι-
στολή αυτή του Χίτλερ, τελικά απάντησε ο Ινονού στις 19 Μαρτίου 1941. Το βέ-
βαιο είναι πάντως ότι όταν στις 6 Απριλίου 1941 ο Χίτλερ επιτέθηκε στην πατρί-
δα μας και ο ελληνικός λαός έδινε τιτάνιο αγώνα, την ίδια ώρα οι Τούρκοι έκα-
ναν μπίζνες με τους ναζί για να τα κονομήσουν ως συνήθως.

Τελικά, στις 18 Ιουνίου 1941, η Τουρκία συνήψε με τη ναζιστική Γερμανία και
τον Χίτλερ τη Γερμανοτουρκική Συνθήκη Φιλίας. Η Συνθήκη υπογράφηκε στην
Άγκυρα από τον πρέσβη της χιτλερικής Γερμανίας Φραντς φον Πάπεν και τον
Τούρκο υπουργό Εξωτερικών Μεχμέτ Σουκρού Σαράτζογλου. Επρόκειτο για
ένα σύμφωνο μη επιθέσεως διαρκείας δέκα ετών, στο οποίο πέραν των άλλων
Χίτλερ και Τουρκία συμφωνούσαν σε αμοιβαίο σεβασμό των συνόρων τους
καθώς και σε ειρηνική επίλυση των διαφορών τους (Daily Mail 19/6/1941).

Ειδικότερα στο προοίμιο της Συνθήκης αναφερόταν ότι Γερμανία και Τουρ-
κία έχοντας την επιθυμία να αποκαταστήσουν τις μεταξύ τους σχέσεις «επί βά-
σεως αμοιβαίας εμπιστοσύνης και ειλικρινούς φιλίας» αποφάσισαν να συνά-
ψουν συμφωνία υπό την επιφύλαξη του σεβασμού των υποχρεώσεων που εί-
χαν μέχρι τότε οι δύο χώρες και για τον λόγο αυτό διόρισαν ως πληρεξουσίους
των δύο πλευρών για την υπογραφή της συμφωνίας τον πρέσβη Φραντς φον
Πάπεν εκ μέρους της Γερμανίας και τον υπουργό Εξωτερικών της Τουρκίας
Σουκρού Σαράτζογλου.

Στη συνέχεια, στο άρθρο 1 της Συνθήκης αναφερόταν ότι Γερμανία και Τουρ-
κία αναλαμβάνουν να σεβαστούν αμοιβαίως την ακεραιότητα και το απαρα-
βίαστον του εθνικού εδάφους τους και να μη λαμβάνουν κανένα μέτρο το
οποίο να στρέφεται άμεσα ή έμμεσα κατά του άλλου συμβαλλομένου μέρους.

Στο άρθρο 2 της Συνθήκης προβλεπόταν ότι Γερμανία και Τουρκία αναλαμ-
βάνουν την υποχρέωση στο μέλλον να έρχονται φιλικώς εις επαφήν σε σχέση
με όλα τα ζητήματα που αφορούν αμοιβαίως τα συμφέροντά τους, προκειμέ-
νου να καταλήγουν σε συμφωνία ως προς τον τρόπο με τον οποίον θα χειρι-
στούν παρόμοια ζητήματα.

Το άρθρο 3 προέβλεπε τα περί της κύρωσης της Συνθήκης η οποία θα ήταν δε-
καετούς διάρκειας ενώ θα μπορούσε με συμφωνία των μερών και να παραταθεί.

Μετά την υπογραφή του Συμφώνου Φιλίας, οι δύο πλευρές αντάλλαξαν δια-
κοινώσεις ως προς τις οικονομικές σχέσεις των δύο χωρών, μιας και οι Τούρ-
κοι ως γνωστόν δεν κάνουν τίποτε στο τζάμπα.

Σε δηλώσεις του ο Σαράτζογλου επισήμανε με νόημα ότι κατά τη διάρκεια
όλων των σοβαρών γεγονότων τους τελευταίους αιώνες η Τουρκία και η Γερ-
μανία δεν ήταν ποτέ αντίπαλοι και οι σχέσεις τους ήταν άμεμπτες. Μάλιστα με
το Σύμφωνο Φιλίας έθεσαν σε στερεότερες βάσεις τη φιλία τους. Και συνέχισε
λέγοντας ότι τα δύο έθνη παρείχαν αμοιβαία τη διαβεβαίωση ότι και εις το μέλ-
λον ουδέποτε θα έχουν διαφορές. Και κατέληξε χαρακτηρίζοντας το Σύμφωνο
«σπουδαίο ιστορικό έγγραφο φιλίας».

Στη συνέχεια, στις 5 Ιουλίου 1941, σε ειδική τελετή στην αίθουσα των πρέ-
σβεων του γερμανικού υπουργείου Εξωτερικών στο Βερολίνο έγινε η ανταλ-
λαγή των επικυρωτικών εγγράφων μεταξύ της τουρκικής και της γερμανικής
αντιπροσωπείας.

Είναι δε χαρακτηριστικό ότι αμέσως μετά τη σύναψη του Γερμανοτουρκικού
Συμφώνου μη επιθέσεως ο Χίτλερ στις 22 Ιουνίου 1941 επιτέθηκε στη Σοβιετική
Ένωση, έχοντας όμως καθυστερήσει λόγω της ελληνικής αντίστασης στο Ρού-
πελ και στη Μάχη της Κρήτης, όπου αποδεκατίστηκαν οι αλεξιπτωτιστές του.
Άλλωστε είναι ιστορικά γνωστό ότι ο Χίτλερ έχασε τη μάχη με τον ρωσικό χει-
μώνα λόγω της ελληνικής αντίστασης και της συνακόλουθης καθυστέρησης.

Στη συνέχεια τον Οκτώβριο του 1941 η Τουρκία υπέγραψε με του Χίτλερ τη
Συμφωνία Clodius, με βάση την οποία εφοδίασε τη ναζιστική πολεμική μηχα-
νή με 45.000 τόνους χρωμίου το διάστημα 1941-42 και με 90.000 τόνους χρω-
μίου κατ’ έτος το 1943 και το 1944, παρέχοντας έτσι στους ναζί ένα υπερπολύ-
τιμο μέταλλο που χρησιμοποιείται στη διαδικασία κατασκευής όπλων.

Οι οικονομικές σχέσεις της Τουρκίας με τη ναζιστική Γερμανία συνεχίστη-
καν απρόσκοπτα. Μάλιστα στις 26 Φεβρουαρίου 1943 πραγματοποιήθηκε στη
Γερμανία η Διάσκεψη του Τουρκικού Εμπορικού Επιμελητηρίου στο Βερολίνο. 

Και το κερασάκι στην τούρτα ήταν η απαίτηση της Τουρκίας να της παραχω-
ρηθούν συγκεκριμένα ελληνικά νησιά του Αιγαίου, προκειμένου να προσχω-
ρήσει στον Άξονα, όπως αποκάλυψε ο Χίτλερ στον Μουσολίνι σε συνάντησή
τους στις 29/4/1942 στο Σάλτσμπουργκ (www.sportime.gr 17/2/2021).

Και κάτι ακόμη. Μόλις η Τουρκία είδε ότι έρχεται η συντριβή του Χίτλερ τελι-
κά στις 23 Φεβρουαρίου 1945 κήρυξε τον πόλεμο στη Γερμανία. Έτσι η Άγκυρα
κατάφερε να πλασαριστεί μαζί με τους νικητές του Β’ Παγκοσμίου Πολέμου!

Το Σύμφωνο Φιλίας της Τουρκίας με τον Χίτλερ 
και το θράσος του Ερντογάν για το Ολοκαύτωμα 

του
Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών 
της Ευρωπαϊκής
Ένωσης 
στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρόεδρος
του κόμματος 
Ελλάδα 
- Ο άλλος δρόμος,
πρώην 
ευρωβουλευτής
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Δ
εκατρείς γυναίκες και παιδιά από
το Ισραήλ ήταν οι πρώτοι όμηροι
που πέρασαν από τη Γάζα στην Αί-

γυπτο μέσω της διέλευσης της Ράφα και
παρελήφθησαν από ισραηλινές δυνάμεις
προκειμένου να μεταφερθούν σε ιατρικά
κέντρα στο Ισραήλ.

Συνολικά η Χαμάς απελευθέρωσε 24
ομήρους. Πρόκειται για 13 Ισραηλινούς, 10
Ταϊλανδούς και έναν Φιλιππινέζο, ενώ το
Ισραήλ από την πλευρά του αποφυλάκισε
39 Παλαιστινίους (24 γυναίκες και 15 έφη-
βοι - από ισραηλινές φυλακές).

Ο πρωθυπουργός του Ισραήλ Μπενιαμίν
Νετανιάχου μετά την απελευθέρωση 13
ομήρων τόνισε: «Ολοκληρώσαμε τώρα την
επιστροφή των πρώτων από τους ομήρους
μας. Αλλά τονίζω σε εσάς τις οικογένειες
των ομήρων και σε εσάς τους πολίτες του
Ισραήλ πως δεσμευόμαστε για την επι-
στροφή όλων των απαχθέντων μας. Καθέ-
νας από αυτούς είναι ένας ολόκληρος κό-
σμος. Η επιστροφή των ομήρων είναι ένας
από τους στόχους του πολέμου και δε-
σμευόμαστε να επιτύχουμε όλους τους
στόχους μας».

Ο πρωθυπουργός της Ταϊλάνδης δήλωσε
ότι έλαβε επιβεβαίωση για την απελευθέ-
ρωση και των Ταϊλανδών εργατών. Σύμφω-
να με το υπουργείο Εξωτερικών της Ταϊ-
λάνδης περίπου 30.000 Ταϊλανδοί απασχο-
λούνταν κυρίως στον αγροτικό τομέα του
Ισραήλ. Ο επικεφαλής του πολιτικού γρα-
φείου της Χαμάς Ισμαήλ Χανίγια δήλωσε
σε τηλεοπτική συνέντευξη στο Κατάρ ότι η
συμφωνία κατάπαυσης του πυρός και απε-
λευθέρωσης των ομήρων που τέθηκε σε
ισχύ στις 7 το πρωί της Παρασκευής ήταν
με τους όρους της Χαμάς.

«Το Ισραήλ πίστευε ότι θα μπορούσε να
απελευθερώσει τους αιχμαλώτους μέσω
πρωτοφανών δολοφονιών και καταστρο-
φών και είπε ότι δεν θα δεχόταν κατάπαυση
του πυρός. Μετά από περίπου 50 μέρες και
μπροστά στον αγώνα και την αντίσταση του
λαού σε κάθε μέτωπο καταφέραμε να πετύ-
χουμε εκεχειρία με τους όρους που έθεσαν
η Χαμάς και οι παρατάξεις της αντί-
στασης», τόνισε ο Χανίγια, συμπλη-
ρώνοντας πως «η Χαμάς διεξήγαγε
δύσκολες συνομιλίες που περιλάμ-
βαναν την επιθυμία της ισλαμικής
ομάδας να διευκολύνει τα πράγματα
για τους Παλαιστίνιους πολίτες και να
εμποδίσει το Ισραήλ να παρακάμψει
τη δέσμευσή του για εκεχειρία».

Αποσύρθηκε από το νοσοκομείο
της Γάζας ο στρατός του Ισραήλ

Επίσης, το υπουργείο Υγείας της Χαμάς
γνωστοποίησε ότι ο ισραηλινός στρατός
αποσύρθηκε από το νοσοκομείο Αλ Σίφα
της Γάζας. Ο στρατός του Ισραήλ προς το
παρόν δεν το έχει σχολιάσει. Την πρώτη

μέρα των ισραηλινών επιδρομών εναντίον
του νοσοκομείου, κάτω από το οποίο το Ισ-
ραήλ ισχυρίζεται πως βρίσκονται κρησφύ-
γετα της Χαμάς, 2.300 ασθενείς, τραυμα-
τίες, ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό
βρίσκονταν εκεί, σύμφωνα με τον ΟΗΕ.
Μετά τις εκκενώσεις «περίπου 100 ασθε-
νείς και ιατρικό προσωπικό παραμένουν

στο Αλ Σίφα», είπε ο Κριστιάν Λιν-
τμάιερ, εκπρόσωπος Τύπου του
Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας.
Βρίσκονται σε εγκαταστάσεις όπου
«η κεντρική γεννήτρια καταστράφη-
κε, όπως επίσης πολλά κτήρια, προ-

αύλιοι χώροι και τοίχοι», σύμφωνα
με τον εκπρόσωπο Τύπου του

υπουργείου Υγείας της Χαμάς Άσραφ αλ
Κίντρεχ. «Ο βαθύς πόνος που νιώθουν τα
μέλη της οικογένειας που χωρίστηκαν από
τα αγαπημένα τους πρόσωπα είναι απερί-
γραπτη. Είμαστε ανακουφισμένοι που κά-
ποιοι θα ξανασμίξουν έπειτα από μακρά
αγωνία», δήλωσε ο Φαμπρίτσιο Καρμπόνι,
περιφερειακός διευθυντής της Διεθνούς
Επιτροπής του Ερυθρού Σταυρού για την

Εγγύς και Μέση Ανατολή. 
Αίσθηση προκάλεσε πάντως δημοσίευ-

μα των «Financial Times» ότι φύλακες στα
σύνορα του Ισραήλ με τη Γάζα, ανάμεσά
τους γυναίκες στρατιώτες, που παρακο-
λουθούν και αναλύουν μια συνεχή ροή
βίντεο και άλλων δεδομένων που συγκεν-
τρώνονται κοντά στον φράχτη που περι-
βάλλει τον θύλακα, έστειλαν μια λεπτομε-
ρή αναφορά εβδομάδες πριν από την επί-
θεση στον υψηλόβαθμο αξιωματικό των
μυστικών υπηρεσιών στη νότια διοίκηση.
Η αναφορά στάλθηκε μέσω ενός ασφα-
λούς συστήματος επικοινωνίας και περι-
είχε συγκεκριμένες προειδοποιήσεις,
συμπεριλαμβανομένου ότι η Χαμάς εκ-
παιδευόταν για να ανατινάξει συνορια-
κούς σταθμούς σε διάφορες τοποθεσίες,
να εισέλθει στο ισραηλινό έδαφος και να
καταλάβει τα κιμπούτς, όπως αποκάλυψε
άτομο με άμεση γνώση του περιεχομένου
της προειδοποίησης.

Το σαρδάμ Κρίστερσον
Μέσα σε όλο τον καταιγισμό των εξελίξε-

ων, τον γύρο του Διαδικτύου έκανε ένα βίν-
τεο στο οποίο ο Σουηδός πρωθυπουργός
Ουλφ Κρίστερσον φαίνεται να κάνει σαρ-
δάμ με το οποίο εμφανίζεται να υπερασπί-
ζεται το δικαίωμα του Ισραήλ να διαπράξει
γενοκτονία.

Τελείωσε ο εφιάλτης
των πρώτων 24 ομήρων

Η Χαμάς απελευθέρωσε έπειτα από 49 μέρες 13 Ισραηλινούς, 
10 Ταϊλανδούς και έναν Φιλιππινέζο και σε αντάλλαγμα 

το Ισραήλ αποφυλάκισε 39 Παλαιστινίους 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Αυτοί είναι 
οι πρώτοι 
13 Ισραηλινοί
όμηροι που 
επέστρεψαν 
στα σπίτια τους 
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Η
ιστορία του μακελάρη της Ανδρα-
βίδας έρχεται ξανά στην επικαιρό-
τητα. Η καταδίκη του κατηγορού-

μενου σε τέσσερις φορές ισόβια δεν μαλά-
κωσε τον πόνο των συγγενών, πολύ περισ-

σότερο του 13χρονου σήμε-
ρα Άγγελου, του ανηλίκου
που βρήκε πρώτος απ’
όλους την οικογένειά του
μέσα σε μια λίμνη αίμα-
τος…

Ο 13χρονος ήταν παιδί
από τον πρώτο γάμο της
άτυχης Μαρίας Κλότσι, που

δολοφόνησε ο ΔΒ, και αντίκρισε νεκρούς
τη μάνα του, τον πατριό του και τα δύο
αδερφάκια του. Πλέον ζει μακριά από τον
τόπο του αιματηρού σκηνικού με τον μπαμ-
πά του και προσπαθεί να ξεπεράσει τις ει-
κόνες που αντίκρισε εκείνο το μεσημέρι.

Στο δικαστήριο ο Άγγελος στάθηκε με
απόλυτη ψυχραιμία μπροστά στον δολοφό-
νο. Όπως μας είπε η αδερφή του, Αλμπάνα,
από τον δεύτερο γάμο του πατέρα του, «δεν
μας έχει ξεχάσει, μιλάμε συχνά. Διαβάζει
πολύ, είναι ο καλύτερος μαθητής, αθλείται
και έχει όνειρα και στόχους. Όλη αυτή η

απίστευτη ιστορία που βίωσε δεν αντέχεται
εύκολα. Θέλει τεράστια εσωτερική δύναμη
για να προχωρήσει παρακάτω. Έπρεπε να
τον βλέπατε μέσα στο Μεικτό Ορκωτό με τι
ψυχραιμία αντιμετώπισε το τέρας που ξε-
κλήρισε την οικογένειά του».

Το ιστορικό της δολοφονίας
Ο μακελάρης της Ανδραβίδας σκότωσε

με μανία ένα ζευγάρι Αλβανών εργατών
που είχε νοικιάσει ένα ισόγειο στην Ανδρα-
βίδα, ιδιοκτησίας της μητέρας του δολοφό-
νου. Αυτός μπήκε στο σπίτι του ζευγαριού
με κλειδιά που μόνο εκείνος είχε και σκό-
τωσε τους γονείς που κοιμόντουσαν και
έπνιξε με τα χέρια του τα δύο τους μωρά
που επίσης κοιμόντουσαν στην κούνια
κλείνοντάς τους τη μύτη και το στόμα. Το
τρίτο αγοράκι της οικογένειας, ο Άγγελος,
γλίτωσε καθώς εκείνη την ώρα βρισκόταν
στο σχολείο. Μόλις γύρισε στο σπίτι χτυ-
πούσε την πόρτα και αφού δεν του άνοιγε
κανείς μπήκε από το παράθυρο. Μόλις
μπήκε μέσα αντίκρισε τα αδερφάκια του
νεκρά μέσα στην κούνια. Ο δολοφόνος είχε
φορτώσει σε ένα τρέιλερ έξω στην αυλή
του σπιτιού τις σορούς των δύο νεκρών γο-

νιών. Είχε σκοπό να μεταφέρει σε άγνωστη
τοποθεσία τα πτώματα για να τα πετάξει.
Τον Ιούνιο το Μεικτό Ορκωτό Δικαστήριο
της Πάτρας καταδίκασε τον 35χρονο δολο-
φόνο σε τέσσερις φορές ισόβια.

Το σκηνικό της φρίκης
Ένα παιδικό ποδήλατο που έμεινε εκεί

να περιμένει τον μεγάλο γιο της οικογένει-
ας, μωρουδιακά ρούχα στα συρτάρια της
παλιάς κομότας του υπνοδωματίου, μια
ρόμπα ακουμπισμένη στην καρέκλα, στην
αυλή τα εργαλεία του πατέρα, το φαγητό
στο ταψί, βρεφικές κουδουνίστρες που
σιώπησαν βίαια και ένας κουβάς με μια
σφουγγαρίστρα που χρησιμοποίησε ο μα-
κελάρης για να σφουγγαρίσει το σπίτι από

τα αίματα των τεσσάρων φονικών για να
σβήσει τα ίχνη του από τον τόπο του εγκλή-
ματος, το τρέιλερ με τα φορτωμένα πτώμα-
τα και μια βρεφική κούνια είναι εικόνες
που περιεγράφηκαν στην απόφαση του δι-
καστηρίου.

Είναι εικόνες που αντίκρισε ο μεγαλύτε-
ρος γιος της οικογένειας και θα μείνουν για
πάντα χαραγμένες στο μυαλό του αλλά και
στο μυαλό των δικαστών και των ενόρκων
που μίλησαν για το απαράμιλλο θάρρος του
μοναδικού επιζώντος από το μακελειό στο
φτωχικό σπίτι στην Ανδραβίδα. Αυτό το
παιδί, ο Άγγελος, στάθηκε με δύναμη ψυ-
χής στην αίθουσα του δικαστηρίου και «αν-
τιμετώπισε» κοιτώντας στα μάτια τον δολο-
φόνο των αγαπημένων του ανθρώπων. 

Μια ακόμη συγκλονιστική στιγμή της δίκης αφορού-
σε τη συνήγορο Γιάννα Παναγοπούλου, η οποία κατά τη
διάρκεια της δίκης βρισκόταν στο όγδοο
μήνα της εγκυμοσύνης της, αλλά δεν ήθελε
να ζητήσει αναβολή και να καθυστερήσει
περισσότερο η δίκη. Αν και οι δικαστές βλέ-
ποντας πως γεννάει σύντομα της πρότειναν
να αναβάλουν τη διαδικασία, η γνωστή ποι-
νικολόγος ήθελε να συνεχιστεί η διαδικασία
για να τιμωρηθεί ο αδίστακτος δολοφόνος.

«Μια ποινική υπόθεση που θα καταγραφεί στα εγ-
κληματολογικά χρονικά καθόσον περιλαμβάνει ειδεχ-

θή εγκλήματα με θύματα τους άτυχους γονείς και τα
μωρά της οικογένειας. Ο δολοφόνος σχεδίασε και υλο-

ποίησε την απόλυτη φρίκη με αγριότητα και
απαξίωση προς την ανθρώπινη ζωή. Αφού
σκότωσε τους γονείς ενώ κοιμόντουσαν,
έπνιξε με τα χέρια του τα δύο μωρά μέσα
στην κούνια τους. Με ισχυρισμό ότι δήθεν
του καθυστερούσαν την καταβολή των μι-
σθωμάτων σε ακίνητο της μητέρας του. Το
Μεικτό Ορκωτό Δικαστήριο της Πάτρας τού

επέβαλε ποινή τέσσερις φορές ισόβια και κηρύχθηκε
ένοχος χωρίς κανένα ελαφρυντικό. Αυτή η ποινική δί-

κη άφησε σε εμένα προσωπικά ένα ιδιαίτερο αποτύ-
πωμα, καθώς ήμουν οκτώ μηνών έγκυος όταν παρα-
στάθηκα ενώπιον του Μεικτού Ορκωτού Δικαστηρίου
Πάτρας και πραγματικά μάτωνε η ψυχή μου κατά τη
διάρκεια της διαδικασίας στο ακροατήριο, όταν ανα-
βίωνε η στιγμή που ο δολοφόνος σκότωνε τα δύο μω-
ράκια. Τη δίκη παρακολούθησε το παιδί της οικογένει-
ας, το μόνο που επέζησε από το μακελειό. Και είναι και
αυτό που θυμάμαι περισσότερο από όλα και με εντυ-
πωσίασε το θάρρος του να αντικρίζει τον κατηγορού-
μενο», δήλωσε η δικηγόρος Γιάννα Παναγοπούλου
στην «Political». 

Η εξομολόγηση της δικηγόρου που ήταν ετοιμόγεννη στη δίκη

Η ζωή του
13χρονου
Άγγελου μετά
το μακελειό

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Πού βρίσκεται σήμερα 
το παιδί που αντίκρισε πρώτο
τους γονείς και τα αδέρφια
του μέσα σε μια λίμνη 
αίματος - Πώς αντιμετώπισε 
τον φονιά στο δικαστήριο



Μ
ονόδρομος ήταν για τις δικαστι-
κές αρχές η απόφαση για την
προφυλάκιση του επονομαζόμε-

νου «δράκου των Εξαρχείων». Ο 23χρονος
Σύριος, ο οποίος είχε κατηγορηθεί ξανά

στο παρελθόν για σε-
ξουαλικές επιθέσεις σε
γυναίκες, μετά την απο-
λογία του με σύμφωνη
γνώμη ανακριτή και ει-
σαγγελέα οδηγήθηκε
ξανά στη φυλακή.

Στη σύντομη παραμονή
του στο ανακριτικό γρα-

φείο, όπου εμφανίστηκε με δικηγόρο διο-
ρισμένο από τη Νομική Βοήθεια, υποστήρι-
ξε ότι… δεν θυμάται τίποτα!

«Δεν θυμάμαι τις τελευταίες επιθέσεις.
Ούτε και γιατί δεν πήγαινα στο αστυνομικό
τμήμα για να δίνω το “παρών”. Δεν έχω κά-
νει κάτι. Ανοίξτε τις κάμερες όπου λένε ότι
έκανα τις απόπειρες και θα το διαπιστώσε-
τε. Δεν έκανα τίποτα. Πηγαίνετε σε άλλον
πλανήτη να ψάξετε», υποστήριξε μεταξύ
άλλων στην απολογία του, ενώ, σύμφωνα
με πληροφορίες, ζήτησε τη διενέργεια ψυ-
χιατρικής πραγματογνωμοσύνης προκει-
μένου να διαπιστωθεί αν πάσχει από κά-
ποια διαταραχή. 

Πάντως, τις προηγούμενες μέρες στους
αστυνομικούς που τον συνέλαβαν είχε πει
πως έψαχνε γυναίκα γιατί έχει ορμές και
έδειχνε αμετανόητος. «Είχα πρόθεση να
κάνω σεξ και όταν βγω από τη φυλακή θα
βρω και άλλες γυναίκες», είχε υποστηρίξει
προανακριτικά.

Μέχρι τώρα σε βάρος του 23χρονου
υπάρχουν επτά καταγγελίες για σεξουαλι-
κές επιθέσεις, η μία μάλιστα σε βάρος ενός

13χρονου κοριτσιού. Σε βάρος του έχει
ασκηθεί ποινική δίωξη για δύο κακουργή-
ματα και δύο πλημμελήματα που αφορούν
βιασμό τετελεσμένο και σε απόπειρα, γενε-
τήσιες πράξεις με ανήλικο, σωματικές βλά-
βες και απειλή.

Οι εξηγήσεις για
την αποφυλάκιση

Ο 23χρονος είχε συλληφθεί ξανά τον Αύ-
γουστο του 2022 για απόπειρα βιασμού και
είχε οδηγηθεί στις φυλακές Γρεβενών.
Αποφυλακίστηκε με περιοριστικούς όρους
έναν χρόνο μετά με βούλευμα του Συμβου-
λίου Εφετών Αθηνών, έχοντας συμπληρώ-
σει 12 μήνες προσωρινής κράτησης. Με
ανακοίνωσή του το Εφετείο της Αθήνας ση-
μειώνει ότι για να παραταθεί η προσωρινή
κράτηση του κατηγορουμένου στους 18 μή-
νες θα πρέπει το αδίκημα να τιμωρείται με
ανώτατη ποινή ισόβια κάθειρξη ή 15 έτη. Εν
προκειμένω το «ταβάνι» για την απόπειρα
βιασμού είναι τα 8 έτη και έτσι τα μέλη του
δικαστικού συμβουλίου δεν είχαν τη δυνα-
τότητα να παρατείνουν την προφυλάκιση
του 23χρονου Σύριου.

Πάντως, για το ζήτημα της παραβίασης
των περιοριστικών όρων που είχαν επιβλη-
θεί στον κατηγορούμενο έχει διαταχθεί
ΕΔΕ από τον υπουργό Προστασίας του Πο-
λίτη Γιάννη Οικονόμου, ενώ έχει απομα-
κρυνθεί από τη θέση του ο διοικητής του ΑΤ
Ωρωπού, όπου έπρεπε να δίνει το «παρών»
ο κατηγορούμενος. Χθες παρενέβη και η
Εισαγγελία και διέταξε ποινική προκαταρ-
κτική έρευνα για ποιο λόγο δεν υπήρξε ενη-
μέρωση ότι ο 23χρονος είχε παραβιάσει
τους περιοριστικούς όρους με ερευνώμενο
αδίκημα την παράβαση καθήκοντος.

Έναν χρόνο μετά την έναρξη της ακροαματικής
διαδικασίας στο Τριμελές Πλημμελειοδικείο της
Αθήνας άνοιξε ο κύκλος των απολογιών για τη
φονική πυρκαγιά στο Μάτι με τους 105 νεκρούς
και τους δεκάδες τραυματίες. Ο πρώτος εκ των 21
κατηγορουμένων που ανέβηκε στο βήμα για να
απολογηθεί ήταν ο πρώην αρχηγός του Πυρο-
σβεστικού Σώματος Σωτήρης Τερζούδης. «Δεν
πίστευα ποτέ ότι περί τας δυσμάς της καριέρας
μου θα βρισκόμουν σε αυτήν τη θέση. Για αυτή
την τραγωδία θέλω να εκφράσω στους συγγενείς
των θυμάτων τη θλίψη μου. Δεν θα επεκταθώ, τα
λόγια είναι φτωχά», ήταν τα λόγια με τα οποία ξε-
κίνησε να εξηγεί στο δικαστήριο τι συνέβη το
απόγευμα της εθνικής τραγωδίας της 23ης Ιουλί-
ου 2018 στην Ανατολική Αττική.

Ο πρώην αρχηγός της Πυροσβεστικής έστρεψε τα βέ-
λη του τόσο κατά του πραγματογνώμονα Δημήτρη Λιό-
τσιου όσο και κατά του τότε υπαρχηγού της Πυροσβε-

στικής και μετέπειτα αρχηγού Βασίλη Ματθαιόπουλου.
«Διάβασα από την απολογία Ματθαιόπουλου ότι απε-
δείχθη ολέθρια η μεταστάθμευση. Η διαπίστωση έγινε
εκ των υστέρων; Ο ρόλος του τι είναι; Αποφασιστικός ή
διαπιστωτικός; Θέλω να μου απαντήσει στην απολογία

του, διότι δεν μιλάμε. Εκεί ήταν υπουργός και γε-
νικός γραμματέας, μπορούσε να πάει… Δεν ξέρω
αν είναι δειλός, αλλά μοιραίος και άβουλος είναι
σίγουρα. Ο ρόλος του υπαρχηγού αυτός είναι, να
διορθώσει τα λάθη. Αν έγινε εκ των υστέρων, δεν
έχω να πω τίποτα», είπε ο κατηγορούμενος στην
απολογία του κατά του κ. Ματθαιόπουλου. Για τον
Δ. Λιότσο σημείωσε: «Ο πραγματογνώμονας, που
είναι σαρξ εκ της σαρκός μας, είπε για συνήθη
πορεία των πραγμάτων. Αυτή η κατάσταση δεν
ήταν κατά τη συνήθη πορεία των πραγμάτων.
Ήταν μια τρελή ημέρα εκείνη…». Παρούσα στο
δικαστήριο ήταν και η πρώην περιφερειάρχης
Αττικής Ρένα Δούρου, η οποία αντιμετωπίζει μαζί
με τους υπόλοιπους κατηγορούμενους αδικήμα-

τα πλημμεληματικού βαθμού, όπως ανθρωποκτονία
από αμέλεια διά παραλείψεως κατά συρροή και σωμα-
τικές βλάβες από αμέλεια.

Λ. Κοντ.

Απολογίες στη δίκη για το Μάτι: Ο αρχηγός της Πυροσβεστικής είπε «μοιραίο και άβουλο» τον υπαρχηγό του

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com
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Από την κοροϊδία
στην… αμνησία

και στο «κελί 33»

Ο προκλητικός «δράκος 
των Εξαρχείων», 
ο οποίος καμάρωνε 
λέγοντας πως 
θα το ξανάκανε, 
τώρα δεν θυμάται τίποτε:
«Δεν έκανα κάτι, 
πηγαίνετε σε άλλο 
πλανήτη να ψάξετε», 
είπε πριν προφυλακιστεί 
ο 23χρονος Σύριος
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O
χημα έτοιμο για καταδρομικό
χτύπημα είχαν «παρκαρισμένο»
άγνωστοι στο Παλαιό Φάληρο,

αφού το κόκκινο Citroen C2 ήταν φορτω-
μένο με βαρύ οπλισμό. Στο αυτοκίνητο
βρέθηκαν ένα Καλάσνικοφ, μικρά
πυροβόλα όπλα, μια χειροβομβί-
δα, κράνη και ένα μπιτόνι με εύ-
φλεκτο υλικό… 

Προπαρασκευαστική ενέργεια
για εκτέλεση συμβολαίου θανά-
του από ανθρώπους της νύχτας.
Αυτό είναι το σενάριο που κέρδισε
έδαφος σύμφωνα με ασφαλείς
πληροφορίες, καθώς αποκλείστηκε το
ενδεχόμενο να χρησιμοποιήθηκε από
ληστές που δεν κατάφεραν να ολοκλη-
ρώσουν το σχέδιό τους.

Όπως όλα δείχνουν, οι άγνωστοι που
παράτησαν το ΙΧ στη συγκεκριμένη πε-
ριοχή φαίνεται ότι είτε παρακολουθού-
σαν άτομο με το οποίο είχαν διάφορες εί-
τε είχαν στήσει καρτέρι κοντά στο σημείο
όπου διέμενε ή σύχναζε ο στόχος τους.
Αυτό ερευνούν οι αστυνομικοί του Τμή-
ματος Εγκλημάτων κατά Ζωής που ρω-
τούν περίοικους δείχνοντάς τους φωτο-
γραφίες υπόπτων και ποινικών μήπως
βρουν την άκρη του νήματος. 

Πώς εντοπίστηκε το όχημα
Κοντά στο σημείο όπου βρέθηκε το

αμάξι είναι η οικία και η επιχείρηση μιας

γυναίκας δολοφονημένου ποινικού που
είχε απασχολήσει τις Αρχές. Όλα τα πο-
λεμοφόδια που βρέθηκαν μέσα στο όχη-
μα μεταφέρθηκαν στα εγκληματολογικά
εργαστήρια της Αντιτρομοκρατικής.

Το Καλάσνικοφ ήταν στην καμπί-
να του οχήματος μαζί με τα άλλα
όπλα, τις γεμιστήρες, τη χειροβομ-
βίδα, το μπιτόνι με το εύφλεκτο
υγρό και τα κράνη. Το σχέδιο προ-
φανώς ήταν μετά το συμβόλαιο θα-
νάτου να κάψουν το όχημα με το
εύφλεκτο υγρό και να διαφύγουν
με μηχανή από το σημείο. 

Το αυτοκίνητο ήταν παρατημένο πάνω
από τρεις βδομάδες στην οδό Νηρηίδων
και κίνησε την προσοχή κατοίκου, που
κάλεσε την αστυνομία στις 12.15 το μεση-
μέρι. Έφτασε γρήγορα στο σημείο ομάδα
ΔΙΑΣ, που έκανε έλεγχο και διαπίστωσε
πως ήταν κλεμμένο και έφερε πλαστές
πινακίδες. 

Αρχικά εντοπίστηκε το Καλάσνικοφ και
αμέσως σήμανε συναγερμός. Κλήθηκαν
πυροτεχνουργοί του Τμήματος Εξουδετέ-
ρωσης Εκρηκτικών Μηχανισμών και ελέγ-
ξαν το όχημα μήπως έχει εκρηκτικά. Στη
συνέχεια γερανός το μετέφερε στα εργα-
στήρια της αστυνομίας, όπου θα ελεγχθεί
για αποτυπώματα και δείγματα DNA. 

Το αυτοκίνητο είχε δηλωθεί κλεμμένο
από τις 14 Σεπτεμβρίου, στο Αστυνομικό
Τμήμα Νέας Ιωνίας.

«Πούλησα χωράφι
και  το αγόρασα»,
λέει  η αγρότισσα που
δώρισε ασθενοφόρο

Σε μια σπουδαία πράξη προχώρησε η
κ. Αθηνά Παπαχρήστου από το Μεσο-
λόγγι, η οποία δώρισε με χρήματα από
τις οικονομίες της ένα ασθενοφόρο στο
νοσοκομείο του Μεσολογγίου και εξή-
γησε πώς αποφάσισε να προχωρήσει
σε αυτήν την πράξη.

Μάλιστα η ίδια δέχθηκε και τηλεφώ-
νημα από τον πρωθυπουργό Κυριάκο
Μητσοτάκη, ο οποίος -σύμφωνα με
πληροφορίες- της είπε πως η πράξη
της ήταν σπουδαία και πως όταν βρεθεί
στο Μεσολόγγι θα την επισκεφτεί στο
σπίτι της.

«Αποφάσισα επειδή είχα αγανακτή-
σει που είχα τον άνδρα μου 12 χρόνια
και δεν υπήρχαν νοσοκομειακά μέσα.
Υπήρχαν, αλλά η Πάτρα έχει μεγάλο κύ-
κλο. Από εδώ δεν περίσσευε να έρθει
κανένα. Περιμέναμε… Μου είπαν οι
γιατροί από εδώ να τον πάω στα Γιάννε-
να. Μας δώσανε ασθενοφόρο και πή-
γαμε. Δεν είχαμε τον νέο δρόμο τότε,
προτού φτάσουμε στην Άρτα, το ασθε-
νοφόρο χάλασε», είπε αρχικά αναφο-
ρικά με την απόφασή της να δωρίσει το
ασθενοφόρο.

«Μας κατεβάζουν εκεί, Μάρτη μήνα,
είχε χιόνι. Πήγαν να φτιάξουν το ασθε-
νοφόρο. Ήρθε άλλο από την Αμφιλο-
χία, μας πήρε, πήγαμε στο νοσοκομείο
και γυρίσαμε εδώ», προσέθεσε.

«Πέρασα πολλά, έπαιρνα ταξί», είπε
και πρόσθεσε πως παίρνει μια σύνταξη
400 ευρώ, έκανε οικονομία, πούλησε
ένα χωράφι και έτσι κατάφερε να δωρί-
σει το ασθενοφόρο στο νοσοκομείο.

Ο πρόεδρος του ΕΚΑΒ δεσμεύθηκε
ότι θα υπάρξει και το προσωπικό για να
κινείται το ασθενοφόρο.

Η διοικήτρια του νοσοκομείου κ. Φι-
λιπποπούλου την ευχαρίστησε θαυμά-
ζοντας την πράξη της. «Σας ευχαρι-
στούμε πολύ, σας αγαπάμε, ελπίζω να
αποτελέσει παράδειγμα και για άλλους
συμπολίτες μας».

Διπλό… σφυροκόπημα  
κακοκαιρίας από  
«Alexis» και «Oliver»

Ραγδαία θα είναι η επιδείνωση του
καιρού το Σαββατοκύριακο, καθώς μαζί
με την «Alexis» έρχεται και η κακοκαι-
ρία «Oliver», με την ΕΜΥ να εκδίδει
έκτακτο δελτίο, αφού η «Oliver» θα χτυ-
πήσει τη χώρα από σήμερα με καταιγί-
δες, χιόνι και μεγάλη πτώση θερμοκρα-
σίας. Συγκεκριμένα, έρχεται βαθύ βαρο-
μετρικό χαμηλό από τα βόρεια-βορει-
οδυτικά συνοδευόμενο από ψυχρό μέ-
τωπο με θυελλώδεις ανέμους και καται-
γίδες κυρίως στα δυτικά, τα βόρεια και
την ανατολική νησιωτική Ελλάδα. Χιονο-
πτώσεις θα σημειωθούν στα ηπειρωτικά
ορεινά και σε ημιορεινές περιοχές Θρά-
κης και Μακεδονίας.

Η πτώση της θερμοκρασίας θα γίνει
αισθητή από σήμερα το βράδυ και την
Κυριακή θα υποχωρήσει κατά 8 με 10
βαθμούς στο Ιόνιο και τα ηπειρωτικά και
4 με 6 βαθμούς στις υπόλοιπες περιοχές.

Αναλυτικά, στα δυτικά από το απόγευ-
μα θα πνέουν άνεμοι εντάσεως 7 με 8
Μποφόρ, ενώ στα ανατολικά από το βρά-
δυ επίσης 7 με 8 και πρόσκαιρα στο Ανα-
τολικό Αιγαίο έως 9 Μποφόρ. Εξασθένη-
ση προβλέπεται από το απόγευμα της
Κυριακής στα δυτικά και τη νύχτα και
στα ανατολικά.

Σήμερα προβλέπονται από το πρωί
ισχυρές βροχές και καταιγίδες στο Ιόνιο,
την Ήπειρο, τη Δυτ. Στερεά, τη Δυτ. Πε-
λοπόννησο, τα Δωδεκάνησα, τα νησιά
του Ανατολικού Αιγαίου και τη Θράκη,
ενώ από το μεσημέρι θα βρέχει σε Μα-
κεδονία πρόσκαιρα στη Νότια Πελοπόν-
νησο, τα δυτικά τμήματα της Κρήτης και
τη Δυτική Θεσσαλία.

Τα ισχυρά φαινόμενα θα περιοριστούν
απόψε το βράδυ σε Ανατ. Μακεδονία,
Θράκη και την ανατολική νησιωτική Ελ-
λάδα, ενώ στην υπόλοιπη χώρα θα εξα-
σθενήσουν.

Χιονοπτώσεις θα έχουμε σήμερα το
βράδυ μέχρι το μεσημέρι της Κυριακής
στα ηπειρωτικά ορεινά και σε ημιορει-
νές περιοχές της Θράκης και της Μακε-
δονίας.

Έτοιμοι να εκτελέσουν
συμβόλαιο θανάτου

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Αυτοκίνητο-αποθήκη πυρομαχικών 
με Καλάσνικοφ, χειροβομβίδα και άλλα
όπλα εντοπίστηκε στο Παλαιό Φάληρο 
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Υ
πό πίεση θα βρεθούν τα όρια ηλικίας
συνταξιοδότησης και το ύψος των
συντάξεων για όσους είναι σήμερα κά-

τω των 45 ετών, καθώς η μείωση του πληθυ-
σμού και η επιδείνωση των
δημογραφικών όρων θα επη-
ρεάσουν αρνητικά το ασφαλι-
στικό σύστημα της χώρας.

Όπως επισημαίνει στην τε-
λευταία οικονομική έκδοση η
Eurobank, η μακροχρόνια οι-
κονομική επίδοση της Ελλά-
δας θα επηρεαστεί από ση-

μαντικούς περιορισμούς αλλά και από το τρέ-
χον δημογραφικό πρόβλημα λόγω της υπο-
γεννητικότητας και της ραγδαίας γήρανσης
του πληθυσμού. Μάλιστα, ο ρυθμός μεταβο-
λής της απασχόλησης έλκεται από τον ρυθμό
μεταβολής του πληθυσμού και για τον λόγο
αυτόν, προκειμένου να μην επέλθει ανισορ-
ροπία στην οικονομία και στο ασφαλιστικό
σύστημα, πρέπει να προωθηθούν γενναία κί-

νητρα για την αύξηση του αριθμού των γεννή-
σεων ώστε το πρόβλημα να αμβλυνθεί στο
μέλλον. Ως μοναδικός τρόπος για να αντι-
σταθμιστούν οι οικονομικές επιπτώσεις λόγω
εξάντλησης του ρυθμού μεγέθυνσης του ΑΕΠ
και της μείωσης του ποσοστού της ανεργίας
είναι η αύξηση της παραγωγικότητας της ερ-
γασίας.

Με βάση τα πιο πρόσφατα στοιχεία της Ελ-
ληνικής Στατιστικής Αρχής, ο αριθμός των
απασχολούμενων ανέρχεται σε 4.205.700
άτομα, ενώ στο εννεάμηνο Ιανουαρίου - Σε-
πτεμβρίου η απασχόληση αυξήθηκε με 1,6%
έναντι 6,6% κατά το αντίστοιχο περσινό διά-
στημα. Από την άλλη πλευρά, σε ό,τι αφορά το
ποσοστό ανεργίας, καταγράφηκε απότομη
μείωση στο 10,4% το γ’ τρίμηνο του 2023 από
11,3% το β’ τρίμηνο του 2023. Η εν λόγω συρρί-

κνωση δεν προήλθε από ισχυρή αύξηση της
απασχόλησης, καθώς ο αριθμός των απασχο-
λούμενων ατόμων αυξήθηκε οριακά, αλλά
από τη μείωση του αριθμού των ανέργων κατά
περίπου 42.400 άτομα το γ’ τρίμηνο του έτους.

Σύμφωνα με τις εξελίξεις αυτές, καθίστα-
ται αναγκαία η αύξηση του ποσοστού συμμε-
τοχής του πληθυσμού στο εργατικό δυναμι-
κό, κυρίως δε των γυναικών και των νέων,
ώστε να περιοριστεί περαιτέρω η ανεργία.
Μάλιστα, θα απαιτηθεί ουσιαστική μείωση
του φυσικού ποσοστού της ανεργίας (δομική
ανεργία), ώστε να μην επηρεαστεί το ΑΕΠ
λόγω μείωσης του πληθυσμού. Με βάση τα
παραπάνω η Ελλάδα πρόκειται να «αγορά-
σει» κάποιον χρόνο για μερικά χρόνια, προ-
τού αρχίσουν να εμφανίζονται ισχυρές πιέ-
σεις στο ασφαλιστικό σύστημα, οι οποίες θα
είχαν ως μοιραία συνέπεια την αύξηση των
ορίων ηλικίας συνταξιοδότησης αλλά και τη
μείωση του ύψους των συντάξεων σε πραγ-
ματικούς όρους.

ΕΘΝΙΚΗ
Τα ισχυρά 
μεγέθη 9μήνου
«κλείδωσαν»
το μεγάλο deal

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΝΤΑΦΡΑΓΚΑΣ

Ο φαρμακοποιός
που δημιούργησε
μια εταιρεία-διαμάντιPR
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Απειλή για συντάξεις και όρια
συνταξιοδότησης το Δημογραφικό

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Ασφαλιστικό

χρόνια
POLITICAL
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Σ
ύμφωνα με αποκλειστικές πληρο-
φορίες της «P», η Ελληνικό Μετρό
ΑΕ απέσπασε τα εύσημα της Επι-

τροπής Παρακολούθησης του Επιχειρη-
σιακού Προγράμματος «Υποδομές Μετα-
φορών, Περιβάλλον και Αειφόρος Ανά-

πτυξη (ΕΠ ΥΜΕΠΕΡΑΑ)
2021-2027» για το μετρό
της Θεσσαλονίκης.

Κατά τη συνεδρίαση
της περασμένης Τετάρ-
της όλοι οι συμμετέχον-

τες, ιδιαίτερα ο Κάρστεν
Ράσμπουσεν, αξιωμα-

τούχος της ΕΕ και προϊστάμενος της δι-
οικητικής μονάδας «Έξυπνη και διατη-
ρήσιμη ανάπτυξη και υλοποίηση προ-
γραμμάτων IV - Κύπρος και Ελλάδα (RE-
GIO.G.3)» της Γενικής Διεύθυνσης Περι-
φερειακής και Αστικής Πολιτικής της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, καθώς και ο ει-
δικός γραμματέας Διαχείρισης Προ-
γραμμάτων ΕΤΠΑ και ΤΑ Γιώργος Ζερ-
βός εξέφρασαν την ικανοποίησή τους για
το μετρό Θεσσαλονίκης και τόνισαν ότι
έχουν πλέον πειστεί ότι θα ολοκληρωθεί
και θα λειτουργήσει σύντομα.

Ανέφεραν δε ως μοναδικό θετικό πα-
ράδειγμα τον διεθνή διαγωνισμό Συντή-
ρησης και Λειτουργίας του Μετρό Θεσσα-
λονίκης, τον οποίο υλοποίησε η Ελληνικό
Μετρό ΑΕ και ολοκληρώθηκε 4 μήνες
νωρίτερα από τον καθορισμένο χρόνο.

Να θυμίσουμε πως τον προηγούμενο
μήνα στις 4 Οκτωβρίου η πολιτική ηγεσία
του υπουργείου Υποδομών και Μεταφο-
ρών, παρουσία του πρωθυπουργού Κυριά-
κου Μητσοτάκη, πραγματοποίησε ειδική
εκδήλωση με αφορμή την υπογραφή της
σύμβασης με την κοινοπραξία THEMA,
των εταιρειών ATM, ιταλικών συμφερόν-
των, και της γαλλικής Egis, για τη λειτουρ-
γία και συντήρηση του μετρό της πόλης.

Γραμμή 9,6 χλμ. και 13 σταθμοί
Στο αντικείμενο της σύμβασης, όπου

υιοθετήθηκαν οι βέλτιστες διεθνείς

πρακτικές, προβλέπονται με σαφήνεια
οι υποχρεώσεις του αναδόχου για την
κάλυψη των απαιτούμενων θέσεων
προσωπικού, τις πιστοποιήσεις για την
έναρξη λειτουργίας, την προμήθεια, εγ-
κατάσταση και λειτουργία πληροφορια-
κού συστήματος, την καθημερινή λει-
τουργία και συντήρηση παγίων, εξοπλι-
σμού και ανταλλακτικών, τις υπηρεσίες
καθαρισμού, φύλαξης και διαχείρισης
αυτόματου συστήματος συλλογής κομί-
στρου, την ενσωμάτωση των έργων που
αφορούν στα ηλεκτρομηχανολογικά
(Η/Μ) συστήματα και τις νέες γενιές τρο-
χαίου υλικού, καθώς και την παραλαβή
και διαχείριση ανταλλακτικών, αναλώσι-
μων και ειδικών εργαλείων.

Το βασικό έργο του μετρό της Θεσσα-
λονίκης θα διαθέτει 13 σταθμούς, 9,6 χλμ.
γραμμής με δύο ανεξάρτητες σήραγγες

μονής τροχιάς, 18 συρμούς τελευταίας τε-
χνολογίας, που έχουν παραληφθεί, με
επιπρόσθετους 15 που έχουν συμβασιο-
ποιηθεί, πλήρως κλιματιζόμενους, χωρη-
τικότητας 450 ατόμων, οι οποίοι θα κι-
νούνται χωρίς οδηγό καθώς και συστήμα-
τα αυτόματων θυρών στις αποβάθρες για
την καλύτερη εξυπηρέτηση και μέγιστη
ασφάλεια του επιβατικού κοινού.

Η Επιτροπή Παρακολούθησης του Επι-
χειρησιακού Προγράμματος «Υποδομές
Μεταφορών, Περιβάλλον και Αειφόρος
Ανάπτυξη» είναι εκείνη η υπηρεσία της
Ευρωπαϊκής Ένωσης που χρηματοδοτεί
όλα τα έργα του υπουργείου Υποδομών
και Μεταφορών και του Περιβάλλοντος
και Ενέργειας, η οποία τακτικά πραγματο-
ποιεί συνεδριάσεις προκειμένου να πα-
ρακολουθεί στενά την εξέλιξη των χρη-
ματοδοτούμενων από την ΕΕ έργων.

Στη συνεδρίαση συμμετείχαν στελέχη
της ΕΕ, της Γενικής Διεύθυνσης Περιφε-
ρειακής Πολιτικής και Αστικής Ανάπτυ-
ξης DG REGIO, γενικοί γραμματείς των
αρμόδιων υπουργείων, οι διαχειριστικές
αρχές και οι μεγάλοι φορείς υλοποίησης,
όπως η Ελληνικό Μετρό ΑΕ.

«Δεν θα υπάρξει καμία απένταξη του έργου. Η
επέκταση της λεωφόρου Κύμης συνεχίζει να
αποτελεί προτεραιότητά μας», δήλωσε
στην «P» ο υφυπουργός Υποδομών και
Μεταφορών Νίκος Ταχιάος παρά τη νέα
τρίμηνη παράταση που πήρε για την εκ-
δίκαση της προσφυγής του Δήμου Ηρα-
κλείου Αττικής στο Συμβούλιο της Επι-
κρατείας (ΣτΕ) για τις 22 Φεβρουαρίου.

Η επέκταση της λεωφόρου Κύμης έως την
εθνική οδό το 2012 αποφασίστηκε να μπει στο Πρό-
γραμμα Δημοσίων Επενδύσεων (ΠΔΕ) με μηδενι-
κές πιστώσεις. Το Πρόγραμμα Δημοσίων Επενδύ-
σεων χρηματοδοτεί την αναπτυξιακή πολιτική της
χώρας με έργα που συμβάλλουν στην αύξηση του

ιδιωτικού και δημόσιου κεφαλαίου της οικονομίας
και στηρίζουν τον εκσυγχρονισμό της χώρας

σε μακροχρόνια βάση.
Το ΠΔΕ διακρίνεται σε εθνικό και χρη-

ματοδοτούμενο, το μεν πρώτο περι-
λαμβάνει έργα που χρηματοδοτούνται
αμιγώς από εθνικούς πόρους, ενώ το

δεύτερο έργα που χρηματοδοτούνται
από πόρους της Ευρωπαϊκής Ένωσης και

άλλων Διεθνών Χρηματοδοτικών Οργανι-
σμών και από εθνικούς πόρους.

Βασική προϋπόθεση της ένταξης στο ΠΔΕ ήταν
να τύχει χρηματοδότησης από συγχρηματοδοτού-
μενο πρόγραμμα, χωρίς να υπάρξει καμία νομική
δέσμευση της αναθέτουσας αρχής, δηλαδή του

υπουργείου, μέχρις ότου να διασφαλιστούν πιστώ-
σεις από τα συγχρηματοδοτούμενα προγράμματα.

Μέχρι σήμερα για το έργο δεν έχει υπάρξει χρη-
ματοδότηση και η προηγούμενη πολιτική ηγεσία
είχε προσπαθήσει να το εντάξει στο Πρόγραμμα
Μεταφορές Υποδομών ως πρόγραμμα οδικής
ασφάλειας. Παρ’ όλα αυτά, έχει μείνει εκκρεμές
καθώς είναι πράγματι δύσκολο το εν λόγω πρό-
γραμμα να χρηματοδοτήσει οδικά έργα.

«Για να μπορέσει να υπογραφεί η σύμβαση και,
σύμφωνα με την αρχική ένταξη στο ΠΔΕ, πρέπει να
εξασφαλιστεί χρηματοδότηση από ευρωπαϊκούς
πόρους, το οποίο και βέβαια επιχειρούμε», δήλωσε
στην «P» ο υφυπουργός Υποδομών Νίκος Ταχιάος.

ΡΡ.  Σαβ.

Ν. Ταχιάος: «Προτεραιότητα του υπουργείου η επέκταση της λεωφόρου Κύμης»

Εύσημα από την Επιτροπή Παρακολούθησης 
του Επιχειρησιακού Προγράμματος «Υποδομές

Μεταφορών, Περιβάλλον και Αειφόρος Ανάπτυξη 
2021-2027» που χρηματοδοτεί τα έργα του ΥΠΕΝ
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Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Ευρωπαϊκά 
«μπράβο»
για το μετρό 
Θεσσαλονίκης



Τ
ο 1965, πριν από 58 χρόνια, ο Δημήτρης Πενταφράγκας,
απόφοιτος της Φαρμακευτικής Σχολής και ιδρυτής της
ELPEN, δημιουργούσε μια εταιρεία μαζί με τη σύζυγό του

Ελένη και μια μικρή ομάδα επιστημόνων. Τότε σίγουρα δεν φαν-
ταζόταν πως η συγκεκριμένη επιχείρηση, σχεδόν έξι δεκαετίες
αργότερα, θα έφτανε στο σημείο να πρωταγωνιστεί στον χώρο του

φαρμάκου, να υλοποιεί μεγάλες επενδύσεις και
να συνεισφέρει σημαντικά στην εξέλιξη της ελλη-
νικής φαρμακοβιομηχανίας.

Η ELPEN έλαβε την ονομασία της από τα αρχι-
κά του ονόματος και του επιθέτου της Ελένης
Πενταφράγκα.

Πρωταγωνίστρια στην εγχώρια 
φαρμακοβιομηχανία

Η ELPEN ξεκίνησε από έναν χώρο μόλις 25 τε-
τραγωνικών μέτρων στο κέντρο της Αθήνας, παρασκευάζοντας
τότε τα πρώτα της προϊόντα, που ήταν τα γενόσημα αντιβιοτικά
Flemicin, με δραστική ουσία τη νοβοβιοκίνη, και Erthythropen,
με δραστική ουσία την ερυθρομυκίνη. Η συνέχεια είναι αυτή που
βλέπουμε σήμερα, καθώς ο Δημήτρης Πενταφράγκας, φαρμακο-
ποιός με όραμα, ετοίμαζε βήμα βήμα τα επόμενα στάδια εξέλιξης
της επιχείρησής του. Το 1970 δημιουργήθηκε η μονάδα παραγω-
γής στο Πικέρμι, όπου παραμένει έως και σήμερα, ενώ έως το τέ-
λος του 1972 δημιουργήθηκαν εγκαταστάσεις παραγωγής συνο-
λικής έκτασης 3.000 τμ, που ήταν εξοπλισμένες με τελευταίας τε-
χνολογίας μηχανήματα για την εποχή. Ήδη το 1990 η ELPEΝ είχε
καταφέρει μέσω της ανάπτυξής της να ανέλθει στη 13η θέση με-
ταξύ τουλάχιστον 250 φαρμακευτικών εταιρειών στην Ελλάδα,
φτάνοντας σταδιακά έως και σήμερα να βρίσκεται ανάμεσα στις
δέκα μεγαλύτερες φαρμακευτικές βιομηχανίες στην Ελλάδα.

Τα φάρμακα και οι διεθνείς συνεργασίες
Ορόσημο στην πορεία της ELPEN αποτέλεσε η έρευνα και

ανάπτυξη του δικού της Elpenhaler το 2002, μιας πρωτότυπης
και πνευματικά κατοχυρωμένης διεθνώς εισπνευτικής συ-
σκευής ξηράς σκόνης για τη χορήγηση πολλαπλών απλών δόσε-
ων φαρμάκων για τις παθήσεις του αναπνευστικού συστήματος
όπως το άσθμα. Το 2011 η ELPEN κατέκτησε μία ακόμη πρωτιά
σε διεθνές επίπεδο με το Rolenium, το πρώτο στην κατηγορία
του υβριδικό εισπνεόμενο προϊόν. Η επιχείρηση ειδικεύεται συ-
νολικά στην ανάπτυξη σκευασμάτων για τον καρδιομεταβολικό
τομέα αλλά και για το αναπνευστικό.

Σήμερα, επικεφαλής του ομίλου ELPEN είναι η δεύτερη γενιά
της οικογένειας και συνδιοικείται από τους Κωνσταντίνο Πεντα-
φράγκα, διευθύνοντα σύμβουλο και τον Θεόδωρο Τρύφωνα, αντι-
πρόεδρο του διοικητικού συμβουλίου. Καθήκοντα προέδρου
στην επιχείρηση διατηρεί ο ιδρυτής της Δημήτρης Πενταφράγ-
κας, του οποίου διαχρονικό σύνθημα αποτελεί το εξής: «Αγάπα τη
δουλειά σου, αγαπάς τον συνάνθρωπό σου».

Το υπερσύγχρονο εργοστάσιο στην Κερατέα
Πριν από λίγες ημέρες ο Κυριάκος Μητσοτάκης επισκέφτηκε το

νέο εργοστάσιο της φαρμακοβιομηχανίας στην Κερατέα. Πρόκει-
ται για μια υπερσύγχρονη μονάδα παραγωγής φαρμάκων έκτασης
10.000 τμ και ύψους επένδυσης 55 εκατ. ευρώ, που αποτελεί τη με-
γαλύτερη βιομηχανική επένδυση που έχει γίνει τα τελευταία χρό-
νια στην Ανατολική Αττική. Διαθέτει δύο μονάδες παραγωγής, κα-
θώς και υπερσύγχρονα εργαστήρια έρευνας και ανάπτυξης. Η
δραστηριότητά του εστιάζει στην παραγωγή και ανάπτυξη εισπνεό-
μενων και στερεών μορφών φαρμάκων. Σε πλήρη λειτουργία μπο-
ρεί να παράξει 71.000.000 συσκευασίες σε ετήσια βάση. Ο σχεδια-
σμός, οι προδιαγραφές και η κατασκευή του εργοστασίου το καθι-
στούν ένα από τα τέσσερα εργοστάσια στην Ευρώπη με αντίστοιχες

τεχνολογικές δυνατότητες. Με τις νέες επενδύσεις της, η
ELPEN αναπτύσσει ένα βιομηχανικό και ερευνητικό οι-
κοσύστημα 55.000 τμ, ένα από τα μεγαλύτερα στην
Ελλάδα. Ο σχεδιασμός, οι προδιαγραφές και η κατα-
σκευή του το καθιστούν ένα από τα τέσσερα εργο-
στάσια στην Ευρώπη με αντίστοιχες τεχνολογικές
δυνατότητες. 

Παράλληλα η ELPEN συνεργάζεται με πολυε-
θνικές όπως η Bayer, η Takeda, η Rontis. Επίσης
παράγει και φάρμακα για άλλους όπως για λο-
γαριασμό της Pharmathen, της Demo, της
Specfarm και για αρκετές ακόμα επιχειρή-
σεις της φαρμακευτικής αγοράς. Το 25%
του συνόλου των πωλήσεών της προ-
έρχεται από εξαγωγές. Σημαντικό-
τερες αγορές προορισμού των
προϊόντων της είναι η Γερμανία,
όπου λειτουργεί η θυγατρική
ELPEN Pharma GmbH, η Ιταλία,
το Ιράκ, η Σαουδική Αραβία, η Σιγ-
καπούρη και οι Φιλιππίνες.

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

ΔΗΜHΤΡΗΣ ΠΕΝΤΑΦΡAΓΚΑΣ

Ο φαρμακοποιός 
που δημιούργησε 

μια εταιρεία-διαμάντι 

Η ELPEN, από τα 24 τετραγωνικά,
σήμερα βρίσκεται ανάμεσα στις 
10 μεγαλύτερες φαρμακευτικές 
βιομηχανίες  στην Ελλάδα

ΣΑΒΒΑΤΟ 25 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023

PROFILE77ΡOLITICAL
Ο

ΙΚ
Ο

Ν
Ο

Μ
ΙΑ

χρόνια



Η
εντυπωσιακή ενίσχυση των βασικών με-
γεθών του ισολογισμού της Εθνικής Τρά-
πεζας στο εννεάμηνο αποτέλεσε το «δια-

βατήριο» για το επιτυχημένο deal της πώλησης
του 22% των μετοχών που κατείχε το Ταμείο Χρη-
ματοπιστωτικής Σταθερότητας.

Στο εξής η τράπεζα, ως αμιγώς ιδιωτική και με
ποιοτικούς επενδυτές στο μετοχολόγιό της, ανε-
βάζει τον πήχη σε υψηλότερα επίπεδα, με άξονες
τα υψηλά κέρδη, τον χαμηλό δείκτη μη εξυπηρε-
τούμενων δανείων, τις νέες χορηγήσεις και τους
ισχυρούς κεφαλαιακούς δείκτες. Σημειώνεται ότι
στο εννεάμηνο τα καθαρά κέρδη αυξήθηκαν στα
791 εκατ. ευρώ από 680 εκατ. ευρώ πέρσι, κατα-
γράφοντας άνοδο κατά 16%. Επιπλέον, τα ίδια κε-
φάλαια στο γ’ τρίμηνο του έτους αυξήθηκαν στα
6,76 δισ. ευρώ, έναντι 6,55 δισ. το β’ τρίμηνο. Η
απόδοση ιδίων κεφαλαίων ενισχύθηκε περαιτέ-
ρω, καθώς διαμορφώθηκε στο 20,8% το γ’ τρίμηνο

του 2023 και συνολικά στο 17,8% το
εννεάμηνο του έτους. 

Επιπλέον, η ανοδική τάση των καθαρών εσό-
δων από τόκους διατηρήθηκε στο 73% σε ετήσια
βάση και 6% σε τριμηνιαία, αποτυπώνοντας τη
συνεχιζόμενη αύξηση των βασικών επιτοκίων
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας που ευ-
νοεί τα έσοδα από τόκους δανείων, απορρο-
φώντας το υψηλότερο κόστος καταθέσεων και
χρηματοδότησης της τράπεζας. 

Η Εθνική ήταν καθαρός δανειστής στη διατραπεζική αγορά
και μάλιστα η πλεονάζουσα ρευστότητα ανήλθε περαιτέρω
στα 7,4 δισ. ευρώ. Σημειώνεται ότι η μακροπρόθεσμη πιστο-
ληπτική διαβάθμιση της Εθνικής Τράπεζας αναβαθμίστηκε
κατά δύο βαθμίδες σε «Ba1» από τον οίκο αξιολόγησης
Moody’s και σε «BB» από τον οίκο Fitch τον περασμένο Σε-
πτέμβριο, αντανακλώντας τις ευνοϊκές οικονομικές συνθή-
κες, καθώς και τη σημαντική βελτίωση της ποιότητας του δα-

νειακού χαρτοφυλακίου και της κερδοφορίας της τράπεζας.

Έξι ισχυρά «χαρτιά»
Σε ισχυρούς πυλώνες βασίστηκαν τα μεγέθη του ισολογι-

σμού της Εθνικής κατά το εννεάμηνο Ιανουαρίου-Σεπτεμβρί-
ου. Συγκεκριμένα:

1 Η αύξηση των καθαρών εσόδων από προμήθειες δια-

μορφώθηκε σε 4% σε τριμηνιαία βάση και αντανακλά

τους ισχυρούς ρυθμούς ανάπτυξης στις προμήθειες λιανικής

και εταιρικής τραπεζικής, με αιχμή του δόρατος τις κάρτες, τη

χρηματοδότηση εμπορικών συναλλαγών, τα συνδυαστικά πα-

κέτα καταθετικών προϊόντων, καθώς και τα επενδυτικά προ-

ϊόντα. Σε συγκρίσιμη βάση, αναπροσαρμόζοντας για την απο-

επένδυση της δραστηριότητας αποδοχής καρτών, τα καθαρά

έσοδα από προμήθειες αυξήθηκαν κατά 15% ετησίως.

2 Τα εξυπηρετούμενα δάνεια στην Ελλάδα

ενισχύθηκαν κατά 600 εκατ. ευρώ σε τρι-

μηνιαία βάση, στα 28 δισ. ευρώ, ενώ οι εκταμιεύ-

σεις αυξήθηκαν κατά 1,9 δισ. ευρώ στο γ’ τρίμηνο

του έτους και αφορούσαν κυρίως μικρές και με-

σαίες επιχειρήσεις, τη ναυτιλία και τη χρηματο-

δότηση μεγάλων έργων. H ανάκαμψη των εκταμι-

εύσεων οφείλεται κυρίως στην εταιρική τραπεζι-

κή, με την τάση στη λιανική τραπεζική να βαίνει

βελτιούμενη. 

3 Οι εγχώριες καταθέσεις παρέμειναν σε

ανοδική τροχιά, σημειώνοντας αύξηση

ύψους 1,1 δισ. ευρώ από την αρχή του έτους, η

οποία αποδίδεται κυρίως στους πελάτες λιανικής,

παρά τις αυξημένες αναλήψεις από πελάτες εται-

ρικής τραπεζικής στην αρχή του έτους για την απο-

πληρωμή δανείων.

4 Ο δείκτης των Μη Εξυπηρετούμενων Δα-

νείων στην Ελλάδα διαμορφώθηκε μόλις

στο 3,6%, ενώ ο δείκτης κάλυψης των ΜΕΑ από σω-

ρευμένες προβλέψεις ανήλθε στο 94%. Τα μη εξυπηρετούμε-

να δάνεια αυξήθηκαν μόλις κατά 150 εκατ. ευρώ από τις αρχές

του έτους, κάτι που ήταν μέσα στις εκτιμήσεις της διοίκησης.

Συνολικά, τα «κόκκινα» δάνεια διαμορφώθηκαν σε 1,1 δισ. ευ-

ρώ στο τέλος του γ’ τριμήνου του έτους και ήταν μειωμένα κα-

τά 600 εκατ. ευρώ σε τριμηνιαία βάση. 

5 Ο δείκτης βασικών κεφαλαίων CET15 ανήλθε σε 17,9%

και ήταν αυξημένος κατά 60 μονάδες βάσης ή 0,60%,

ενώ ο Συνολικός Δείκτης Κεφαλαιακής Επάρκειας αυξήθηκε

κατά 200 μονάδες βάσης ή 2% και διαμορφώθηκε στο 20,3%. 

6 Η συντηρητική διαχείριση των λειτουργικών δαπανών

συνεχίστηκε με τις δαπάνες προσωπικού και τα γενι-

κά και διοικητικά έξοδα να αυξάνονται μόλις κατά 1% σε ετή-

σια βάση, απορροφώντας τις πληθωριστικές πιέσεις.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Τα έξι δυνατά στηρίγματα  του ισολογισμού 
- Στο εννεάμηνο  τα καθαρά κέρδη  
αυξήθηκαν στα 791 εκατ. ευρώ  
από 680 εκατ. ευρώ  πέρσι, 
καταγράφοντας  άνοδο κατά 16%

Εθνική
Τα ισχυρά 

μεγέθη 9μήνου 
«κλείδωσαν»

το μεγάλο deal
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Η
κοινοπραξία Άκτωρ -
Aktor Facility Manage-
ment, μέλος του Ομίλου

Intrakat, υπέγραψε σύμβαση με
τον Δήμο Πεντέλης για την υλο-
ποίηση του σημαντικού έργου της
εγκατάστασης «έξυπνου» οδο-

φωτισμού στην περιοχή και της
διασύνδεσης των κατοικιών της
με το νέο, υπογειοποιημένο δί-
κτυο ηλεκτροδότησης. Πρόκειται
για το έργο «Προμήθεια και τοπο-
θέτηση ιστών - φωτιστικών σω-
μάτων για τον δημοτικό φωτισμό,

σύνδεση των οικιών με το νέο
υπογειοποιημένο δίκτυο και προ-
μήθεια και εγκατάσταση συστή-
ματος ελέγχου δημοτικού φωτι-
σμού», συμβατικού προϋπολογι-
σμού 6,4 εκατ. ευρώ, με χρονο-
διάγραμμα υλοποίησης 18 μηνών.

ΧΑ: Στον κλάδο Multi-Utilities
από 18/12 η Mytilineos

Στον κλάδο Multi-Utilities του Χρηματιστη-
ρίου Αθηνών θα μεταφερθεί από τη συνεδρία-
ση της Δευτέρας 18 Δεκεμβρίου η εταιρεία
Mytilineos. Ειδικότερα, όπως ανακοίνωσε η
ΕΧΑΕ -σε συνέχεια της τακτικής αναθεώρη-
σης της σύνθεσης του μοντέλου κλαδικής κα-
τάταξης των εταιρειών FTSE Russell | Industry
Classification Benchmark (ICB)- η εταιρεία
Μυτιληναίος ΑΕ θα μεταφερθεί από τον κλάδο
50203000 - Διαφοροποιημένες Βιομηχανίες
(Diversified Industrials) στον κλάδο 65102000
- Πολλαπλών Υπηρεσιών Κοινής Ωφέλειας
(Multi-Utilities) από τη συνεδρίαση της Δευτέ-
ρας 18 Δεκεμβρίου 2023.

Ελλάκτωρ: Πέρασε 
στην κερδοφορία

Καθαρά κέρδη 54,2 εκατ. ευρώ στο εννεά-
μηνο του 2023, έναντι καθαρών ζημιών 6,1
εκατ. ευρώ την ίδια περίοδο πέρσι, κατέγρα-
ψε ο Όμιλος Ελλάκτωρ, με τις πωλήσεις να
διαμορφώνονται στα 284 εκατ. ευρώ, ελα-
φρώς μειωμένες κατά 3% σε ετήσια βάση. Τα
κέρδη προ φόρων τόκων και αποσβέσεων
(EBITDA) κατέγραψαν αύξηση 27%, στα 147
εκατ. ευρώ, με το περιθώριο EBITDA να δια-
μορφώνεται στο 52%. Τα κέρδη προ φόρων
(ΚΠΦ), στα 76,2 εκατ. ευρώ, έναντι 13,6
εκατ. ευρώ στο εννεάμηνο του 2022, εκτι-
νάχθηκαν κατά 460%. Ο όμιλος κατέγραψε
θετικές λειτουργικές ταμειακές ροές
ύψους 99 εκατ. ευρώ στο εννεάμηνο, έναντι
77 εκατ. ευρώ στο εννεάμηνο του 2022. Η
καθαρή ρευστότητα της Ελλάκτωρ διαμορ-
φώθηκε στις 30 Σεπτεμβρίου στα 168 εκατ.
ευρώ, έναντι 152 εκατ. ευρώ στις
31/12/2022.

Κρι-Κρι: Στα 30 εκατ. 
τα καθαρά κέρδη 

Σημαντική αύξηση καθαρών κερδών στα
30,19 εκατ. ευρώ στο εννεάμηνο του 2023,
έναντι 5,93 εκατ. ευρώ την ίδια περίοδο πέρσι,
κατέγραψε η Κρι-Κρι. Ο κύκλος εργασιών της
εταιρείας ενισχύθηκε κατά 28,7% στους εννέα
μήνες του τρέχοντος έτους. Αντίστοιχα, τα βα-
σικά μεγέθη της κερδοφορίας για το εννεάμη-
νο διαμορφώθηκαν ως εξής: Τα μεικτά κέρδη
ανήλθαν σε 62,74 εκατ. ευρώ έναντι 28,47
εκατ. ευρώ το εννεάμηνο 2022. Τα λειτουργικά
κέρδη (EBITDA) ανήλθαν σε 41,54 εκατ. ευρώ,
έναντι 11,18 εκατ. ευρώ το εννεάμηνο του
2022. Τα κέρδη προ φόρων ανήλθαν σε 37,84
εκατ. ευρώ, έναντι 7,44 εκατ. ευρώ το εννεά-
μηνο του 2022. Τέλος, τα καθαρά κέρδη μετά
από φόρους ανήλθαν σε 30,19 εκατ. ευρώ,
έναντι 5,93 εκατ. ευρώ το εννεάμηνο του 2022.

Όμιλος Intrakat: Άκτωρ και Aktor Facility Management
αναλαμβάνουν έργο στον Δήμο Πεντέλης

Ο Όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ ανακοίνωσε τα συνοπτικά οικονομικά
αποτελέσματα για το εννεάμηνο του 2023. Τα συνολικά έσοδα
του ομίλου για το εννεάμηνο του 2023 διαμορφώθηκαν σε
2.529,4 εκατ. ευρώ, έναντι 2.762,0 εκατ. ευρώ την αντίστοιχη
περίοδο του 2022, σε ευθυγράμμιση με την εξομάλυνση των
συνθηκών στην αγορά ενέργειας, όπου το προηγούμενο έτος
υπήρξε σημαντική μεταβλητότητα. Η λειτουργική κερδοφορία
διαμορφώθηκε σε 396,3 εκατ. ευρώ, έναντι 404,8 εκατ. ευρώ για
το εννεάμηνο του 2022. Τα καθαρά κέρδη αποδιδόμενα στους
μετόχους προσαρμοσμένα για τα μη λειτουργικά αποτελέσματα

για το εννεάμηνο του 2023 διαμορφώθηκαν σε 88,8 εκατ. ευρώ, έναντι 93,2 εκατ. ευρώ την αντίστοιχη περίοδο του 2022. Ση-
μειώνεται ότι εξαιρουμένης της συνεισφοράς του Τομέα Παραγωγής, Προμήθειας και Εμπορίας Συμβατικής Ενέργειας (η
κερδοφορία του οποίου είχε επηρεαστεί από την υψηλή μεταβλητότητα των αγορών ενέργειας το 2022) το προσαρμοσμένο
EBITDA για το εννεάμηνο του 2023 σημείωσε αύξηση κατά 26,4% σε σχέση με την αντίστοιχη περίοδο του 2022.

ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ: Κέρδη 88,8 εκατ. ευρώ στο 9μηνο

H ισχυροποίηση του αποτυπώματος της Παγκρήτιας Τράπεζας στην
αγορά της Μακεδονίας, με εφαλτήριο τη Θεσσαλονίκη, αποτελεί τον
επόμενο στρατηγικό στόχο της τράπεζας, έπειτα από τη διεύρυνση της
παρουσίας της στην Αττική, με την απορρόφηση της HSBC Ελλάδος,
όπως επισήμανε ο διευθύνων σύμβουλός της Αντώνης Βαρθολομαίος,
με την ευκαιρία εκδήλωσης που πραγματοποιήθηκε στην πόλη, κατά
την οποία στελέχη από τους οίκους Mazars, PIMCO, Allianz Global In-
vestors και Triton Asset Management ανέλυσαν θέματα που αφορούν
τις παγκόσμιες και εγχώριες οικονομικές εξελίξεις. Μιλώντας στο 1ο
COBALT Market Update, ο κ. Βαρθολομαίος επισήμανε ότι το δίκτυο
της Παγκρήτιας θα εμπλουτιστεί σύντομα από τα καταστήματα της Συ-
νεταιριστικής Τράπεζας Κεντρικής Μακεδονίας.

Παγκρήτια: Η αγορά της Μακεδονίας, ο επόμενος στρατηγικός στόχος
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ΞΞύπνησε μνήμες στους Αθηναίους
Μια φωτογραφία του φω-
ταγωγημένου ιστορικού
πολυκαταστήματος Μινιόν
ήταν αρκετή για να γίνει
viral στα μέσα κοινωνικής
δικτύωσης, με τους Αθη-
ναίους να αναπολούν στιγ-
μές ξεγνοιασιάς. «Η Αθή-
να συνεχίζει να προχωρά
και να κλείνει πληγές. Το
Μινιόν ήταν από τις πιο
μεγάλες», έγραψε ο
απερχόμενος δήμαρχος Κώστας Μπακογιάννης. 

Δυναμικό «παρών» 
Τον νέο περιφερειάρχη Αττικής Νί-

κο Χαρδαλιά με τους νυν αλλά ταυτό-
χρονα και επανεκλεγέντες αντιπερι-
φερειάρχες Αττικής Γιώργο Βλάχο,
Λουκία Κεφαλογιάννη και Χαράλαμ-
πο Αλεξανδράτο απαθανάτισε ο φω-
τογραφικός φακός στο φινάλε του
συνεδρίου της Ένωσης Περιφερειών.
Η μεγαλύτερη περιφέρεια της χώρας
είχε δυνατή εκπροσώπηση στα Γιάν-
νενα και πλέον μετρά αντίστροφα για
την πορεία της στη νέα εποχή. 

«Σφραγίδα»
Μαυρίδη 

Τις δεσμεύσεις του συνεχίζει να
κάνει πράξη ο απερχόμενος δήμαρ-
χος Λυκόβρυσης-Πεύκης Τάσος
Μαυρίδης. Χάρη στο πείσμα και τις
συντονισμένες προσπάθειες των
υπηρεσιών του δήμου εξασφαλίστη-
κε από το Ταμείο Ανάκαμψης του
υπουργείου Εσωτερικών η χρηματο-
δότηση ύψους €3.500.000 του έργου
βελτίωσης της οδικής ασφάλειας. 

Δεσμεύσεις
Οικονόμου

Για την άμεση ενίσχυση του υπο-
στελεχωμένου ΑΤ Θήβας και την
εξέταση του αιτήματος συνδρομής
ειδικών επιχειρησιακών ομάδων
ΟΠΚΕ στη Θήβα δεσμεύτηκε σε κατ’
ιδίαν συνάντηση ο υπουργός Προ-
στασίας του Πολίτη Γιάννης Οικονό-
μου με τον δήμαρχο Γιώργο Αναστα-
σίου. Η αποκατάσταση του αισθήμα-
τος ασφάλειας έπειτα από το πρό-
σφατο τραγικό συμβάν με τον θανά-
σιμο τραυματισμό του 17χρονου Ρο-
μά αποτελεί επιτακτική ανάγκη για
την περιοχή. 

Γαμπρός ο νέος δήμαρχος
Λίγο πριν ανέβει τα

σκαλιά του δημαρχια-
κού μεγάρου για να
υπηρετήσει τους πολί-
τες, ο νεοεκλεγείς δή-
μαρχος Ψυχικού Χα-
ράλαμπος Μπονάτσος
ανέβηκε τα ίδια σκα-
λιά προκειμένου να
ενωθεί με τα δεσμά του γάμου με την εκλεκτή της καρδιάς του,
πρώην αντιδήμαρχο Οικονομικών Μίνα Μεταξίδη-Μελισσουργού.
Κοντά τους βρέθηκε και ο υπουργός Οικονομικών Κωστής Χατζη-
δάκης, ενώ στο πάρτι που ακολούθησε οικογένεια και φίλοι ευχή-
θηκαν εγκάρδια στους νεόνυμφους. Να ζήσετε, δήμαρχε!

E
να καλό κρας τεστ για τον τρόπο
χειρισμού των ζητημάτων της
καθημερινότητας από 1ης Ια-

νουαρίου 2024 αποδείχτηκε για τον νέο
δήμαρχο Αγίας Παρασκευής Γιάννη
Μυλωνάκη το θέμα των δημοτικών τε-
λών. Η πρόταση για μηδενικές αυξήσεις
που εισηγήθηκε ο νεοεκλεγείς δήμαρ-
χος στο δημοτικό συμβούλιο ήρθε έπει-
τα από γόνιμη συνεργασία με τα στελέχη
της οικονομικής υπηρεσίας και της
υπηρεσίας καθαριότητας, η οποία απέ-
φερε τον εξορθολογισμό των εξόδων
της νέας χρονιάς. «Με ξεκάθαρους στό-
χους, αγαστή συνεργασία με τις υπηρε-
σίες του δήμου, μέθοδο και ορθολογικό
σχεδιασμό θα επιλύουμε ένα προς ένα

τα θέματα που απασχολούν τους συμπολίτες μας», ανέφερε ο κ. Μυλωνάκης δίνοντας το
στίγμα της νέας διοίκησης. Παράλληλα ξεκαθάρισε ότι οποιαδήποτε μελλοντική αναπρο-
σαρμογή θα αποτυπώνει τη ριζική αναβάθμιση των παρεχόμενων υπηρεσιών, την οποία οι
πολίτες θα έχουν ήδη διαπιστώσει στην καθημερινότητά τους.

Για την Παλλήνη «σημείο αναφοράς»
Να ενώσει τους δημότες

της Παλλήνης, της Ανθού-
σας και του Γέρακα με ένα
στρατηγικό σχέδιο ενο-
ποίησής τους προκειμέ-
νου να καταστήσει τον δή-
μο σημείο αναφοράς ορα-
ματίζεται ο νέος δήμαρ-
χος Χρήστος Αηδόνης. Ο
νεοεκλεγείς δήμαρχος
έχει να «τρέξει» πολλά θέματα καθημερινότητας, αλλά η ατζέντα του περιλαμβάνει την
ολική μεταμόρφωση της πόλης. Στα σχέδιά του υπάρχουν η ανάπτυξη της Δημοτικής Ενό-
τητας του Γέρακα σε εμπορικό meeting point της Ανατολικής Αττικής, καθώς και οι πα-
ρεμβάσεις ανά περιοχή που θα δώσουν ώθηση, πνοή και κίνητρο στους κατοίκους να
απολαμβάνουν την πόλη που ζουν και να μη φεύγουν από αυτήν! Η δημιουργία πάρκινγκ,
ενός αθλητικού πάρκου, ενός πολιτισμικού σημείου είναι στα πλάνα του κ. Αηδόνη, ο
οποίος θέλει μεταξύ άλλων να προσελκύσει επιχειρήσεις και να φέρει έσοδα στον δήμο.

Ακούω ότι
αντιπεριφερειάρχης

«πράσινης» προέλευσης
μοίραζε προεκλογικές
υποσχέσεις σε φορείς και
σωματεία, αλλά… κατόπιν
κάλπης αυτές «εξαϋλώθηκαν».
Ποιος να είναι άραγε; 

Επόμενος στόχος 
για Σπανό

Μετά και την επίσημη έναρξη λει-
τουργίας του νέου λιμένος Αγίου Κων-
σταντίνου Φθιώτιδας, ο περιφερειάρ-
χης Στερεάς Ελλάδας Φάνης Σπανός
έθεσε τον κορυφαίο επόμενο στόχο της
διοίκησης, που δεν είναι άλλος από το
εμπορικό λιμάνι Στυλίδας. Στοχοπρο-
σήλωση από τον περιφερειάρχη!

«Δικτυώνεται» 
ο Βακαλόπουλος 

Έχει ξεκινήσει το δημαρχιακό αυτο-
διοικητικό «100άρι» πριν αναλάβει κα-
θήκοντα ο νέος δήμαρχος Σπάρτης Μι-
χάλης Βακαλόπουλος. Μετά τον
υπουργό Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δ.
Παπαστεργίου, τους δήμαρχους Ανα-
τολικής Μάνης Πέτρο Ανδρεάκο και
Καλαμάτας Θανάση Βασιλόπουλο, είχε
συνάντηση γνωριμίας με τον νεοεκλε-
γέντα δήμαρχο Σαντορίνης Νίκο Ζώρ-
ζο, συζητώντας θέματα τουρισμού. Λί-
γοι γνωρίζουν ότι κατά τον Πελοποννη-
σιακό Πόλεμο του 5ου αιώνα πΧ η Σαν-
τορίνη πήρε το μέρος της Σπάρτης και
ο κ. Βακαλόπουλος, όπως φάνηκε, εί-
ναι γνώστης της Ιστορίας. 

Κολακευτικά λόγια
Καχριμάνη για Λιβάνιο

Με θερμά λόγια μίλησε ο περιφερει-
άρχης Ηπείρου Αλέξανδρος Καχριμά-
νης για τον αναπλ. υπουργό Θοδωρή Λι-
βάνιο στο Συνέδριο της ΕΝΠΕ, αποδί-
δοντάς του τα εύσημα για τον τρόπο που
κινείται στα φλέγοντα προβλήματα της
Αυτοδιοίκησης, ακούγοντας και κυρίως
δίνοντας λύσεις. «Αν έδιναν όλοι
υπουργοί λύσεις, θα είχαμε άλλη τύχη.
Είναι από τις περιπτώσεις που αποτελεί
εξαίρεση», ανέφερε ο περιφερειάρχης. 

Καλές εντυπώσεις και μηδενικές
αυξήσεις από Μυλωνάκη
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

Το «Ραντεβού στα Τυφλά» επιστρέφει και στο
Open κάνουν αγώνα δρόμο, ώστε να το βγάλουν στον
αέρα μέσα στο 2023. Αυτό το σενάριο, όμως, σύμφω-
να με τις πληροφορίες μας είναι υπερβολικά αισιό-
δοξο και το πιο πιθανό είναι να δούμε το παιχνίδι να
κάνει πρεμιέρα τον Ιανουάριο. Η Αννίτα Πάνια έκανε
την ανατροπή και αντί της ζωντανής ψυχαγωγικής
εκπομπής που θα έβγαζε στον αέρα, τελικά προτίμη-
σε τη σιγουριά ενός επιτυχημένου στο παρελθόν μα-
γνητοσκοπημένου προγράμματος. Το «Ραντεβού στα
Τυφλά» θα προβάλλεται στις 17.45 και θα είναι το
πρόγραμμα που θα δίνει lead in στο κεντρικό δελτίο
ειδήσεων του Open.

ΠΠοιο πρότζεκτ θα πάρει τη θέση 
από το «Μεγάλο Παζάρι» που φεύγει 

Οριστικό θεωρείται πλέον το πρόωρο τέλος του «Πιο Μεγάλου Πα-
ζαριού» στον Alpha. Η επιστροφή του θρυλικού τηλεπαιχνιδιού με
παρουσιαστή τον Ηλία Βρεττό δεν απέδωσε τα προσδοκώμενα και
έτσι το φινάλε θα δοθεί μέσα στην άνοιξη. Το μεγάλο ερώτημα, όμως,
έχει να κάνει με το ποιος θα είναι αυτός που θα πάρει τη θέση του.

Ο Alpha διατηρεί τα δικαιώματα του «Deal» και σίγουρα επιθυμεί
να το επαναφέρει. Η επαναφορά αυτή, όμως, δεν αναμένεται να γί-
νει αυτή τη σεζόν, αλλά στην επόμενη, το φθινόπωρο του 2024. Ο
σταθμός θα έρθει σε επαφή με πολύ δυνατά ονόματα, ώστε να βρει
τον παρουσιαστή ή την παρουσιάστρια που θα μπορέσει να ανοίξει
έναν νέο κύκλο στο δημοφιλές παιχνίδι, έναν κύκλο που δεν θα θυ-
μίζει τίποτα από την παρουσίαση του Χρήστου Φερεντίνου.

Φέτος, λοιπόν, ο σταθμός θα τοποθετήσει στη θέση του «Παζαρι-
ού» τα γυρισμένα επεισόδια από τις «Οικογενειακές Ιστορίες» και
τις «Αμφιβολίες». Και τα δύο πρότζεκτ έχουν ικανοποιητική πορεία
στους πίνακες τηλεθέασης και, κυρίως, χαμηλό κόστος.

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Κίνηση-ματ ετοιμάζεται να κάνει ο ΣΚΑΪ
στον επόμενο κύκλο του «My Style Rocks».

Σύμφωνα με εξέλιξη τελευταίας στιγμής, η επι-
κρατέστερη άποψη είναι ότι η επόμενη κριτική
επιτροπή θα αποτελείται μόνο από άνδρες! Ο
σταθμός επιθυμεί να αλλάξει εντελώς την εικό-
να του προγράμματος για να τονώσει το ενδια-
φέρον και έτσι άνδρες θα κρίνουν γυναίκες.
Παρότι έγιναν κάστινγκ από τα οποία πέρασε
και η Ραμόνα Βλαντή, φαίνεται ότι βρισκόμα-
στε μπροστά σε μια μεγάλη ανατροπή.

� Ξεπαγώνει η ανα-
βίωση του «Ορ-

κιστείτε παρακαλώ» με
τον Μάρκο Σεφερλή,
που πλέον είναι πολύ
κοντά να βγει στον αέ-
ρα μέσα στο 2024. Στη
συνάντηση που είχε ο ηθο-
ποιός με το κανάλι, συζητήθηκε
να ξεκινήσουν να προβάλλονται κάποια
λίγα επεισόδια τον Μάρτιο ή τον Σεπτέμ-
βριο.

� Και πάλι στα γραφεία της Barking Well
Media εθεάθη η Σοφία Αλιμπέρτη. Τε-

λευταίες πληροφορίες, όμως, λένε πως είναι
έτοιμη για μια εκπομπή Σαββατοκύριακου
που θα βγει στον αέρα το 2024, αν προχωρή-
σουν οι συζητήσεις. Το περιεχόμενο θα είναι
παρεμφερές με το «Ζήσε Αλλιώς» πρότζεκτ
που παρουσίασε στον ΑΝΤ1.

� Το βασικό πρόβλημα που αντιμε-
τωπίζει τελευταία η νέα βραδινή

μουσική εκπομπή του ΣΚΑΪ «Σάββατο
Γλεντάμε» είναι η ανεύρεση τραγουδι-
στών, ειδικά για τα εορταστικά επεισόδια
Χριστουγέννων και Πρωτοχρονιάς. Πάν-
τως, παρά τους σκοπέλους, θα κάνει πρε-
μιέρα μέσα στον Δεκέμβριο και μάλιστα
εθεάθη στον ΣΚΑΪ μαζί με τον παρουσια-
στή Χρήστο Φερεντίνο και ο Στέφανος
Κορκολής.

� Μειώθηκε το 2022 ο αριθμός των υπαλ-
λήλων της ΕΡΤ που εργάζονται με συμ-

βάσεις ορισμένου και αορίστου χρόνου
στους 1.942, από 2.070 εργαζομένους το
2021. Το κόστος μισθοδοσίας για την ΕΡΤ,
σύμφωνα με τον ετήσιο απολογισμό, ανήλθε
σε 65.167.000 ευρώ το 2022 έναντι
64.820.000 ευρώ το 2021.

� Στην πρώτη θέση επανήλθε το
Mega με 13,5% (13,1%) την εβδο-

μάδα 13-19/11/2023, ενώ ο Alpha πέρασε
στη δεύτερη θέση με 12,7% (13,2%) και ο
ΑΝΤ1 είναι σταθερά τρίτος με 11,7% (11,7%)
σύμφωνα με τα στοιχεία τηλεθέασης της
Nielsen. Ακολουθούν το Star με 9,9%
(9,4%) και ο ΣΚΑΪ με 9,1% (9,3%). Το Open
στο 6,1% (6,2%) και η ΕΡΤ1 στο 5,5%, το
ΜΑΚ TV στο 2,9% (3,2%), η ΕΡΤ3 στο 2%
(2,1%) και η ΕΡΤ2 με 1,5% (1,6%).

Τα ονόματα που παίζουν για την επιτροπή του «YFSF»

Σ
υνεχίζουν τις διερευνητικές
επαφές στον ΑΝΤ1 με ηθοποιούς
και τραγουδιστές που θα ήθελαν

να συμμετέχουν ως διαγωνιζόμενοι
στον επόμενο κύκλο του «Your Face So-
unds Familiar». Το αποτέλεσμα αυτών
των συζητήσεων είναι και αυτό που θα
καθορίσει το πότε θα δούμε ξανά στον
αέρα το «YFSF». Το κανάλι επιθυμεί η
σύνθεση των προσώπων να είναι ενδια-
φέρουσα, ώστε να μπορεί να σταθεί
στον ανταγωνισμό. Για τον λόγο αυτό
δεν θα είναι έκπληξη αν τελικά η πρε-
μιέρα του γίνει το φθινόπωρο του 2024.

Στο μεταξύ, όμως, φαίνεται πως η επι-
θυμητή επιλογή για αυτούς που θα κα-
θίσουν στις τέσσερις καρέκλες της κρι-

τικής επιτροπής περιλαμβάνει πολύ
συγκεκριμένα πρόσωπα. 

Σύμφωνα με τις πληροφορίες μας, η
Ζέτα Μακρυπούλια, ο Νίκος Μουτσι-
νάς, η Κατερίνα Παπουτσάκη και ο
Θανάσης Αλευράς είναι τα ονόματα
που ιδανικά θα ήθελαν στο κανάλι να
έχουν στο «Your Face Sounds Fami-
liar» ως κριτές. Μάλιστα, αυτά τα πρό-
σωπα έχουν αναφερθεί και στις επα-
φές που γίνονται με τους υποψήφιους
διαγωνιζόμενους.

Εν αναμονή των οριστικών αποφάσε-
ων του ΑΝΤ1, θα έχει πολύ ενδιαφέρουν
να δούμε ποια θα είναι η οριστική σύν-
θεση των ανθρώπων που θα πάρουν μέ-
ρος στην επιστροφή του «YFSF».

Πότε βγαίνει
στον αέρα
το «Ραντεβού 
στα Τυφλά»

Τρεις γυναίκες για το Σαββατοκύριακο στο Open
Μια εκπομπή η οποία συζητιέται από το

περασμένο καλοκαίρι και έχει πάρει του-
λάχιστον τρεις αναβολές, φαίνεται πως
αυτή τη φορά μπαίνει σε τροχιά ώστε να
βγει στον αέρα. Βέβαια, όταν μιλάμε για
την πρεμιέρα του νέου Σαββατοκύριακου
στο Open, δεν πρέπει να την περιμένουμε
πριν από τον Ιανουάριο, στην καλύτερη
περίπτωση. Παρ’ όλα αυτά, ξεκαθάρισε
το τοπίο όσον αφορά τα πρόσωπα που θα
την αναλάβουν.

Στη συνάντηση της περασμένης Δευτέ-
ρας, ο Τριαντάφυλλος ήταν αυτός που
αποχώρησε νωρίτερα από τα γραφεία του
σταθμού, με τις πληροφορίες μας να λένε
ότι είναι με ένα μεγάλο ερωτηματικό η

συμμετοχή του και ο ρόλος του. Τα τρία
βασικά πρόσωπα που επιθυμούν στη νέα
εκπομπή είναι οι Ναταλί Κάκκαβα, Μα-
ριάντα Πιερίδη και Φελίσια Τσαλαπάτη.
Όπως μαθαίνουμε, η εκπομπή δεν θα είναι
κλασικό πρωινό, αλλά κάτι τελείως διαφο-

ρετικό. Ωστόσο, υπάρχει αρκετά μεγάλη
απόσταση που θα πρέπει να διανυθεί έως
οι τρεις κυρίες να δώσουν τα χέρια. Αυτό
οφείλεται κυρίως στο γεγονός της «μαρκί-
ζας», ποια παρουσιάστρια, δηλαδή, θα εί-
ναι αυτή που θα πρέπει να ηγηθεί.
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Π
αρουσία του υπουργού Παιδείας, Θρησκευ-
μάτων και Αθλητισμού Κυριάκου Πιερρακά-
κη, του διευθύνοντος συμβούλου της Τράπε-

ζας Πειραιώς Χρήστου Μεγάλου και των δύο ιδρυ-
τών του Σωματείου Eliza, πρίγκιπα Μιχαήλ και Μα-
ρίνας Καρέλλα, προέδρου του ΔΣ, πραγματοποι-
ήθηκε την περασμένη Δευτέρα η παρουσίαση του
Προγράμματος «Αναγνωρίζω - Προστατεύω» που
υλοποιείται από το Σωματείο Eliza - Εταιρεία κατά
της κακοποίησης του παιδιού με στρατηγικό συνερ-
γάτη την Τράπεζα Πειραιώς.

Από το Πρόγραμμα Νηπιαγωγών για την πρόληψη
της παραμέλησης και κακοποίησης του παιδιού, κα-
τά την πρώτη πιλοτική φάση, αναμένεται να επωφε-
ληθούν 1.650 νηπιαγωγοί και στη συνέχεια το σύνο-
λο των εκπαιδευτικών προσχολικής αγωγής της χώ-
ρας (περίπου 16.500).

Στην Ευρωπαϊκή Ένωση υπολογίζεται ότι 18 εκα-
τομμύρια παιδιά υποβάλλονται σε σεξουαλική κα-
κοποίηση πριν ενηλικιωθούν, 44 εκατομμύρια
έχουν υποστεί σωματική κακοποίηση και 55 εκα-

τομμύρια έχουν υπάρξει θύματα ψυχολογικής βίας
(ΠΟΥ 2020), ενώ σχεδόν 3 στα 4 παιδιά (300 εκατομ-
μύρια παιδιά) ηλικίας 2-4 ετών υφίστανται τακτικά
σωματική τιμωρία ή/και ψυχολογική βία στα χέρια
των γονέων και των φροντιστών τους (ΠΟΥ 2022). Σε
διεθνές επίπεδο, σε ό,τι αφορά τα περιστατικά κα-
κοποίησης/παραμέλησης, η πρώιμη παρέμβαση
προκρίνεται ως ο πιο καίριος και αποτελεσματικός
τρόπος μείωσης των δυσμενέστατων επιπτώσεων
της παιδικής κακομεταχείρισης, καθώς δίνει την
ευκαιρία να αποσοβηθούν οι σοβαρές, μη αναστρέ-
ψιμες επιπτώσεις. 

Το Σωματείο Eliza σχεδίασε ένα καινοτόμο επι-
μορφωτικό πρόγραμμα αναγνώρισης και διαχείρι-
σης περιστατικών φερόμενης παιδικής κακοποί-
ησης, για εκπαιδευτικούς προσχολικής αγωγής (νη-
πιαγωγούς). H καινοτομία του προγράμματος έγκει-
ται στο ότι το εκπαιδευτικό υλικό θα διαμορφωθεί
σε συνέχεια σχετικής έρευνας, από την οποία θα
προκύψουν οι συγκεκριμένες ανάγκες των εκπαι-
δευτικών - νηπιαγωγών.

«Τρέχει» ήδη η νέα καμπάνια της ΔΕΗ για το λαν-
σάρισμα της νέας υπηρεσίας του οργανισμού servi-
ceforall.dei.gr. Η καμπάνια αποτελεί ένα κοινωνικό
μήνυμα για τη συμπερίληψη και απευθύνεται μόνο
σε όσους έχουν προβλήματα ακοής. Το ευρηματικό
σποτ παρουσιάζει τον κωφό stand up comedian Πά-
νο Κατσή να απευθύνεται στη νοηματκή στο κοινό
του. Το concept θέλει οι ακούοντες να πρέπει να
προσπαθήσουν να καταλάβουν, μπαίνοντας στη θέ-
ση των κωφών, μιας και η ταινία δεν έχει υποτίτλους.
Η «έξυπνη» καμπάνια παρουσιάζει το κοινωνικό

πρόβλημα της συμπερίληψης, στο οποίο η ΔΕΗ
«απαντάει» με τη νέα υπηρεσία Service for all, που
απευθύνεται σε άτομα με προβλήματα ακοής, όπου
με τη βοήθεια της νέας υπηρεσίας μπορούν να κλεί-
σουν ραντεβού και να πραγματοποιήσουν ακόμη και
βιντεοκλήση με ειδικό διερμηνέα.  Τη σκηνοθεσία
της ταινίας υπογράφει ο σκηνοθέτης Βασίλης
Μπουραντάς, ενώ την παραγωγή επιμελήθηκε η
Stefi & Lynx Productions. Το δημιουργικό της ται-
νίας είναι της DDB Athens και η καμπάνια επικοι-
νωνείται από τηλεόραση και social μέσα.

Στο πλευρό της Συμφωνικής Ορχήστρας Νέων Μεγάρου Μουσικής
Θεσσαλονίκης (MOYSA) για 8η συνεχή χρονιά βρίσκεται η Lidl Ελλάς,
που αποδεικνύει για ακόμη μια φορά πως επενδύει έμπρακτα στον
ελληνικό πολιτισμό και τους νέους καλλιτέχνες με υπευθυνότητα και
συνέπεια στον δρόμο για ένα καλύτερο αύριο για όλους. Η εταιρεία
έχει προσφέρει από το 2016 έως και φέτος περισσότερες από
€150.000, υποστηρίζοντας τη διοργάνωση συναυλιών ή εκπαιδευτι-
κών δραστηριοτήτων για τα μέλη της ορχήστρας.

Συγκεκριμένα, η MOYSA διοργάνωσε ή συμμετείχε με τη χορηγία
της Lidl Ελλάς σε περισσότερες από 70 εκδηλώσεις και φεστιβάλ σε διάφορους χώρους στη Θεσσαλονίκη, την Αθή-
να αλλά και το εξωτερικό, καθώς και σε νοσοκομεία, ιδρύματα και σχολεία, με την παρουσία πάνω από 200 νέων
μουσικών. Στο πλαίσιο της χορηγίας της η εταιρεία στηρίζει από το 2016 τη λειτουργία του Θερινού Σχολείου της
MOYSA, το οποίο διοργανώνεται σε ετήσια βάση και έχει ως στόχο την ενδυνάμωση των νέων και τη στενότερη επα-
φή τους με τον καλλιτεχνικό κόσμο και τους ανθρώπους της μουσικής. 

ΤΤο κοινωνικό
μήνυμα

της καμπάνιας
του «Service For All»

της ΔΕΗ

� Τη δράση Κοινωνικής Υπευθυνότητας «Cook for Good»
(«Μαγειρεύουμε για καλό σκοπό») πραγματοποίησε πρό-

σφατα και για 8η συνεχή χρονιά η KPMG στην Ελλάδα με αφορ-
μή την Παγκόσμια Ημέρα των Ηνωμένων Εθνών για την Καταπο-
λέμηση της Φτώχειας και την Παγκόσμια Ημέρα Τροφίμων. Πε-
ρισσότεροι από 40 εργαζόμενοι της εταιρείας άφησαν για λίγο
τις επαγγελματικές τους υποχρεώσεις και μαγειρέψαν και συ-
σκεύασαν περισσότερα από 350 γεύματα φροντίδας για το
«Ίδρυμα Γαλήνη» μέσω του Μη Κυβερνητικού Οργανισμού
«Μπορούμε», που στηρίζει σταθερά την πρωτοβουλία της εται-
ρείας, καθώς έχει σκοπό να περιορίσει τη σπατάλη τροφίμων
και να καταπολεμήσει τον υποσιτισμό στην Ελλάδα.

� Στο πλαίσιο του προγράμματος ασφάλισης Smart Drive της Any-

time, συγκεκριμένα του ανταποδοτικού συστήματος Smart

Points, πραγματοποιήθηκαν δωρεές στους συνεργαζόμενους κοινω-

νικούς φορείς Παιδικά Χωριά SOS, Οργάνωση ΓΗ και Make roads

safe Hellas. Το «έξυπνο» app τηλεματικής

που έχουν τη δυνατότητα να κατεβάσουν οι

πελάτες του Smart Drive, αναγνωρίζει την τή-

ρηση των ορίων ταχύτητας, την αποφυγή χρή-

σης κινητού στην οδήγηση, την προοδευτική

και ομαλή μείωση και επιτάχυνση και επιβρα-

βεύει την προσπάθεια του οδηγού προσφέ-

ροντας Smart Points σε κάθε ασφαλή διαδρομή. Οι χρήστες της εφαρ-

μογής Smart Drive κερδίζουν πόντους αν σε κάθε διαδρομή τηρούν

τους κανόνες ασφαλούς οδήγησης, τους οποίους μπορούν να εξαργυ-

ρώσουν σε συνεργάτες της Anytime με τη μορφή εκπτωτικών κουπο-

νιών. Επίσης, ο οδηγός μπορεί να επιλέξει να δωρίσει τους πόντους

του σε μια από τις συνεργαζόμενες Μη Κερδοσκοπικές Οργανώσεις.

� Στον αέρα βρίσκεται η δεύτερη μεγάλη καμπάνια της Voda-
fone που δημιούργησε η The Newtons Laboratory μετά την

ανάθεση του λογαριασμού. Συγκεκριμένα, η νέα καμπάνια αφορά
το Vodafone Fiber 1 GBPS, που παρουσιάζεται με χιουμοριστικό
τρόπο να κλέβει από τον σκύλο τον τίτλο του «καλύτερου φίλου
του ανθρώπου», καθώς προσφέρει «1 GBPS σταθερά και εγγυη-
μένα και δεν μας προδίδει ποτέ». Σημειώνεται πως η καμπάνια
είναι 360ο. Εταιρεία παραγωγής η Bright Shoe και σκηνοθέτης ο
Αργύρης Παπαδημητρόπουλος.

� Την είσοδό του στο TikTok εγκαινιάζει το brand Trata της ΚΟΝ-

ΒΑ ΑΕ με στόχο να επιβεβαιώσει, όπως αναφέρει ο commercial

director της εταιρείας Δημήτρης Συνοδινός στο DailyFax, τον ρόλο

του ως οδηγού των εξελίξεων σε όλα τα social media και να αναδεί-

ξει μέσα από ποιοτικό content τα χαρακτηριστικά του.

Για 8η συνεχή χρονιά χορηγός της MOYSA η Lidl Ελλάς

Mικρά - μικρά

Το πρόγραμμα «Αναγνωρίζω - Προστατεύω» σε συνεργασία Τράπεζας Πειραιώς και Eliza
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Δυναμικό «παρών» στην ελληνική αγορά αυτοκινήτου αναμένεται να δώσουν
τα ισραηλινά επενδυτικά funds, καθώς το αμέσως επόμενο διάστημα θα ανακοι-
νωθούν και νέες επενδύσεις στην εγχώρια αγορά με ό,τι και αν σημαίνει αυτό για
τους παραδοσιακούς Έλληνες εισαγωγείς αλλά και άλλους ξένους ομίλους που
έχουν ήδη επενδύσει στη χώρα μας.

Έτσι, λοιπόν, μετά τις επενδύσεις στον τουρισμό, στο real estate, στην ενέρ-
γεια, στο περιβάλλον, στην ενέργεια και την άμυνα, οι επενδυτές από το Ισραήλ
στρέφονται και στην αγορά αυτοκινήτου.

Σύμφωνα με πληροφορίες της «Political», μεγάλο επενδυτικό fund από το Ισ-

ραήλ βρίσκεται πολύ κοντά στην απόκτηση εταιρείας χρονομίσθωσης και ενοι-
κίασης αυτοκινήτων, την οποία θα αποκτήσει έναντι 80 εκατ. ευρώ! Μάλιστα το
deal το προωθούσαν τα ξένα funds που διαχειρίζονται τα «κόκκινα» δάνεια της
εταιρείας και οι Ισραηλινοί έδειξαν αμέσως έντονο ενδιαφέρον για την εξαγορά
της εταιρείας leasing και ενοικιάσεων οχημάτων. Η συγκεκριμένη επενδυτική
κίνηση μόλις ολοκληρωθεί θα αποτελεί τη μεγαλύτερη εξαγορά εταιρείας από
τον κλάδο του αυτοκινήτου μετά την εξαγορά της FCA Greece από τις εταιρείες
Autohellas - Samalet, όσο και την εξαγορά της ΕΛΒΟ από τις επίσης ισραηλινές
εταιρείες Plasan, NASKA Industries - SK Group Ltd. 

Νέα επένδυση στην ελληνική αγορά αυτοκινήτου

H
Tonale αποτέλεσε το πρώτο μοντέλο της Alfa
Romeo στη μικρότερη κατηγορία των SUV και
οι λάτρεις της μιλανέζικης φίρμας την ανέμε-

ναν για πολύ καιρό. Η έλευσή της στην Ελλάδα κέρδισε
πολλούς ιδιώτες αλλά και εταιρικούς χρήστες, οι οποί-
οι την επέλεξαν για τη μοναδική της εμφάνιση αλλά
και τα σπορ χαρακτηριστικά της.

Όταν, δε, πρόκειται και για την έκδοση Speciale με 160
ίππους, τα σπορ στοιχεία ενισχύονται περαιτέρω όπως
και η εμφάνιση της ιταλικής καλλονής, αλλά ανεβαίνει
και η τιμή αγοράς, η οποία αγγίζει τις 45.000 ευρώ. Ωστό-
σο υπάρχει και η φθηνότερη έκδοση των 130 ίππων που
κοστίζει 39.932 ευρώ, αλλά τόσο σε εμφάνιση όσο και σε
εξοπλισμό οι δύο εκδόσεις δεν έχουν απολύτως καμία
σχέση μεταξύ τους.

Μάλιστα ο στάνταρ εξοπλισμός της έκδοσης Spe-
ciale είναι… κυριολεκτικά εξωφρενικός και εκτός από
τροχούς 20 ιντσών περιλαμβάνει επενδύσεις Alcan-
tara και μια πλήρη σουίτα συστημάτων άνεσης και
ασφάλειας!

Μοναδική εμφάνιση
Η Alfa Romeo Tonale στην έκδοση Speciale πραγματι-

κά διαθέτει σπορ σχεδίαση και ξεχωριστό στιλ που παρα-
πέμπει στη γνωστή ιταλική φίρμα. Τα πολύ όμορφα φωτι-
στικά σώματα συνδυάζονται με τη σήμα κατατεθέν μάσκα
της Alfa Romeo και χάρη και στο επικλινές εμπρός μέρος
προσδίδουν μια ξεκάθαρα δυναμική και σπορ διάσταση
στο SUV μοντέλο.

Από το πλάι τα ξεχωρίζουν οι πανέμορφες κλασικές
ζάντες των 20 ιντσών και τα κόκκινα φρένα της Brembo,
ενώ στο πίσω μέρος τα φώτα κερδίζουν τις εντυπώσεις.

Hitech εσωτερικό
Η Alfa Romeo Tonale παραμένει πιστή στη σχεδιαστι-

κή γλώσσα της ιταλικής φίρμας και στην καμπίνα επιβα-
τών. Το ευρύχωρο εσωτερικό παραμένει σπορ αλλά και
εργονομικό πλην ελαχίστων άτυχων λεπτομερειών, όπως
είναι, για παράδειγμα, το γεγονός ότι τα paddles αλλαγής
ταχυτήτων του αυτόματου κιβωτίου βρίσκονται πολύ
κοντά στα φλας.

Στο κορυφαίο εξοπλιστικό επίπεδο Speciale, πέρα από
τους τροχούς των 20 ιντσών και το ελκυστικότερο bodykit
του αμαξώματος, έχεις την τύχη να απολαμβάνεις τα ντυ-
μένα με Alcantara καθίσματα και πλήθος συστημάτων
άνεσης και ασφάλειας που έχουν ως μοναδικό σκοπό να
κάνουν τη ζωή σου στο cockpit του ιταλικού SUV ευκολό-
τερη και ασφαλέστερη.

Ο πλήρως παραμετροποιήσιμος πίνακας οργάνων των
12,3 ιντσών θα μπορούσε να ισχυριστεί κανείς ότι επι-
σκιάζει ακόμα και την κεντρικά τοποθετημένη οθόνη
αφής των 10,25 ιντσών, όχι όμως και την άριστη εργονο-
μία που έχει επιτευχθεί από τους Ιταλούς στο πιλοτήριο
του αυτοκινήτου.

160 ίπποι
Κάτω από το καπό της Alfa Romeo Tonale της δοκι-

μής μας είχε τοποθετηθεί ο γνωστός βενζινοκινητήρας
χωρητικότητας 1,5 λίτρου, ο οποίος αποδίδει 160 ίππους
και η ροπή αγγίζει τα 240 Nm στις 1.500 σ.α.λ. και απέ-
δειξε ότι ταιριάζει γάντι στην έκδοση Speciale. Το υβρι-
δικό σύστημα είναι 48βολτο και σε συνδυασμό δε με την
μπαταρία ιόντων λιθίου των 0,77 kWh, επιτρέπει στην
Tonale να ξεκινά και να κινείται με χαμηλή ταχύτητα εν-
τελώς ηλεκτρικά.

Ωστόσο η μεγάλη έκπληξη έρχεται από τον τομέα

της κατανάλωσης, όπου η Tonale κατάφερε να πετύ-
χει μέση τιμή τα 6 λίτρα για κάθε 100 χλμ. με επιλεγμέ-
νο το πρόγραμμα Advanced Efficiency, ενώ ακόμη και
αν ο οδηγός κινείται με το πεντάλ του γκαζιού πατημέ-
νο στο πάτωμα και επιλεγμένο το πρόγραμμα Dynam-
ic, η μέση κατανάλωση δεν θα υπερβεί τα 8,2 λίτρα για
κάθε 100 χλμ.

Παράλληλα, εξαιρετική κρίνεται και η λειτουργία του
αυτόματου κιβωτίου διπλού συμπλέκτη με 7 σχέσεις, το
οποίο διαθέτει και χειροκίνητη λειτουργία.

Ιταλικό DNA
Στον δρόμο οι 30 επιπλέον ίπποι της Alfa Romeo

Tonale Speciale κάνουν αρκετά αισθητή την παρουσία
τους και παραπέμπουν σε ένα γνήσιο ιταλικό μοντέλο.

Ο οδηγός έχοντας επιλέξει το πρόγραμμα Dynamic
θα ζήσει τις σπορ επιδόσεις που προσδίδει το ιταλικό
μοντέλο με απόλυτη άνεση και ασφάλεια. Κάποιος βέ-
βαια που θέλει πραγματικά κορυφαίες επιδόσεις καλό
θα ήταν να κοιτάξει στη νέα plug-in έκδοση της Tonale
με 275 ίππους. 

Στο εθνικό οδικό δίκτυο, ο οδηγός της Tonale θα εν-
τυπωσιαστεί από το κορυφαίο κράτημα, την εξαιρετική
ευστάθεια στις υψηλές ταχύτητες αλλά και τα κορυ-
φαία φρένα. 

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με συνεχείς στροφές η
Tonale στρίβει και αντιλαμβάνεσαι ότι αυτή δεν δείχνει
καμία διάθεση να υποστρέψει, ακόμη και κάτω από
υπερβολικές συνθήκες πίεσης.

Μέσα στην πόλη, η ανάρτηση με τα αμορτισέρ της Koni
κάνει εξαιρετική δουλειά ακόμα και στο δύσκολο ελληνι-
κό τοπίο, ωστόσο τα ελαστικά χαμηλού προφίλ χρειάζον-
ται προσοχή…

Δοκιμάζουμε την Alfa Romeo Tonale
Speciale με 160 ίππους

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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ΑΑπό τους «κίτρινους» 
της Θεσσαλονίκης 

στο «κίτρινο υποβρύχιο»
T ο παιχνίδι Άρης - Παναθηναϊκός, που θα γί-

νει στο «Κλεάνθης Βικελίδης», κερδίζει
όλο ή σχεδόν όλο το focus της 12ης αγωνι-

στικής του πρωταθλήματος της Super
League 1. Οι «πράσινοι» προπορεύονται
τέσσερις βαθμούς του Ολυμπιακού και της
ΑΕΚ, αλλά η βαθμολογία είναι πλασματική,
διότι ο Παναθηναϊκός κέρδισε στα χαρτιά το
ντέρμπι με τον Ολυμπιακό για τη δυναμίτιδα
που έπεσε στον αγωνιστικό χώρο και τραυ-
μάτισε τον Χουάνκαρ, ενώ από τον Ολυμπια-
κό αφαιρέθηκε και ένας βαθμός. Ο Παναθη-
ναϊκός, εκτός από τους «κίτρινους του Βορρά», θα
έχει και κατά νου το «κίτρινο υποβρύχιο», τη Βι-
γιαρεάλ, την οποία θα αντιμετωπίσει εκτός έδρας
την προσεχή Πέμπτη στο προτελευταίο ματς των
ομίλων του Europa League.

Η ΑΕΚ, που και αυτή έχει ματς την Πέμπτη καθό-
τι υποδέχεται την Μπράιτον για το Europa League,
έχει μπροστά της δύο ματς must win. Πρώτα στα
Γιάννενα κόντρα στον ΠΑΣ, τον οποίο θα βρει όχι
στα καλύτερά του. Παραιτήθηκε ο προπονητής του

Στάικος, δεν έγινε δεκτή η παραίτησή του. Η Ένω-
ση δεν έχει περιθώρια απώλειας βαθμών μετά την
ήττα από τον ΟΦΗ και τις ισοπαλίες με τον Παν-

σερραϊκό και την Κηφισιά.
Ο Ολυμπιακός, ο οποίος θα πάει στη Γερ-

μανία να αντιμετωπίσει τη Φράιμπουργκ την
Πέμπτη για το Europa League, λογικά θα αρ-
κεστεί σε μια καλή προπόνηση κόντρα στον
Παναιτωλικό στο «Καραϊσκάκης». Το ίδιο
και ο ΠΑΟΚ με τον Πανσερραϊκό στην Τούμ-
πα, πριν πάει και αυτός στη Γερμανία για να
τεθεί αντιμέτωπος με την Άιντραχτ Φρανκ-

φούρτης στους ομίλους του Conference League.
Το ματς της Τούμπας έγινε τράμπα, γιατί το γήπεδο
των Σερρών έχει πρόβλημα στατικότητας.

Το πλήρες πρόγραμμα, σήμερα Σάββατο: Ολυμ-
πιακός - Παναιτωλικός (17.30, Cosmote TV), ΠΑ-
ΟΚ - Πανσερραϊκός (19.30, Nova). Κυριακή: Κηφι-
σιά - Αστέρας Τρ. (16.00, Nova), ΠΑΣ Γιάννινα -
ΑΕΚ (17.00, Nova), Λαμία - Ατρόμητος (19.30, Cos-
mote TV), Άρης - Παναθηναϊκός (20.30, Nova). Το
χθεσινό αποτέλεσμα ΟΦΗ - Βόλος στο
paraskhnio.gr.

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος
Άρης - Παναθηναϊκός το μεγάλο 
ματς της αγωνιστικής, ενώ οι «πράσινοι»
θα ταξιδέψουν στην Ισπανία για 
το παιχνίδι με τη Βιγιαρεάλ την Πέμπτη

ΣΑΒΒΑΤΟ 25 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023

SPORTS84ΡOLITICAL
χρόνια



Ο
νεοσουλτάνος Ταγίπ Ερντογάν, που έρ-
χεται με κουστωδία 300 ατόμων στις 7
Δεκεμβρίου, είναι ένας δικτάτορας και

στο ποδόσφαιρο, πάντα έπαιζε με τα χαμηλά
ένστικτα των οπαδών, κυρίως των μεγάλων
ομάδων της Πόλης, Φενερμπαχτσέ, Γαλατασα-
ράι και Μπεσίκτας, για να τους έχει με το μέρος
του, φυσικά. Γνωρίζοντας τη φοβερή και τρο-
μερή αντιπαλότητα που είχαν μεταξύ τους, δή-
λωσε οπαδός της Φενερμπαχτσέ. Είπε ότι η σύ-

ζυγός του είναι οπαδός της
Γαλατά και ο γιος του της
Μπεσίκτας. Και καθάρισε. 

Αυτό έγινε πριν από δέκα χρόνια περίπου.
Τότε που έδινε αβέρτα δάνεια στις τρεις ομά-
δες της Πόλης για καινούργια γήπεδα, αγορές
μεγάλων παικτών κι ας ήταν το πρωτάθλημα
τίγκα στη διαφθορά. Μάλιστα, όταν η αγαπη-
μένη του Φενέρ είχε υποβιβαστεί εξαιτίας
στημένων αγώνων, μετέτρεψε το μειονέκτημα

σε πλεονέκτημα, δηλώνοντας ότι προέχει η αξιοπιστία και όχι το
συναίσθημα και αρνήθηκε να μεσολαβήσει για να τη σώσει.

Το 2013, όμως, όταν συνενώθηκαν οι οπαδοί των μεγάλων
ομάδων της Πόλης, Γαλατασαράι, Φενερμπαχτσέ και Μπεσί-
κτας και με κεντρικό σύνθημα «Χέρι χέρι να φύγει ο φασισμός»,
στις διαδηλώσεις όπου έχασαν τη ζωή τους άγνωστος αριθμός
οπαδών, ο Ερντογάν δημιούργησε έναν ακόμα μεγάλο ποδο-
σφαιρικό πόλο, την Μπασακσεχίρ. Την ονόμασε «κόρη» του.
Πειθανάγκασε φίλους του επιχειρηματίες να ρίξουν χρήμα, ενώ
ζήτησε πίσω τα δάνεια από τους τρεις «μεγάλους», θεωρώντας

υπεύθυνες τις διοικήσεις τους που δεν μπόρεσαν να τιθα-
σεύουν τους οπαδούς τους, ώστε να μην κατέβαιναν σε αντικυ-
βερνητικές πορείες. Ήταν ένα μεγάλο στρατηγικό λάθος του.
Αυτοί οι φανατισμένοι μέχρι το κόκαλο οπαδοί των τριών μεγά-
λων ομάδων είναι σύμμαχοι σήμερα εναντίον του και όλοι κόν-
τρα στην Μπασακσεχίρ.

Ο Ερντογάν φόρεσε και τη φανέλα της και έπαιξε σε φιλικά με
το «12» στην πλάτη. Όλα τα μέλη του Κόμματος Δικαιοσύνης και
Ανάπτυξης (ΑΚΡ) βοηθούν οικονομικά με συνέπεια η ομάδα αυ-
τή να αποκτήσει δικό της γήπεδο 17.000 θέσεων, μεγάλους παί-
κτες στο παρελθόν, όπως ο Βραζιλιάνος διεθνής Ρομπίνιο, ο
Ντεμπά Μπα της Τσέλσι, ο Κλινσί της Μάντσεστερ Σίτι κ.ά. Και
όπως αναφέρει ο καθηγητής Φέντρα Χαλιτζίογλου του Πανεπι-
στημίου Μεντενιγέτ, δεν κρατάει ούτε βιβλία εσόδων-εξόδων.

Ο πρόεδρος του συλλόγου Γκοκσέλ Γκουμουστάμν, του…
κόμματος φυσικά, είναι παντρεμένος με την ανιψιά του νεο-
σουλτάνου. Και η πορτοκαλί φανέλα έχει και αυτή τον δικό της
συμβολισμό. Είναι και το χρώμα του ΑΚΡ. Όλα μελετημένα. Στο

δε «Φατίχ Τερίμ» δεν πατάει άνθρωπος, πλην των ντό-
πιων του προαστίου της Πόλης και οι Γκρίζοι Λύκοι.
Αυτοί που ξυλοκόπησαν τους φανατικούς της Μπεσί-
κτας «Ταρσί», αλλά και των άλλων ομάδων, γιατί φω-
νάζουν συνθήματα κατά της Μπασακσεχίρ και του νε-
οσουλτάνου. 

Το 2019, ο Ερντογάν προέτρεψε την ομάδα του να
αποκλείσει τον Ολυμπιακό στον 3ο προκριματικό γύρο
του Champions League για να καταδείξει «την υπερο-
χή του τουρκικού έθνους έναντι των Ελλήνων». Ο
Ολυμπιακός προκρίθηκε με δυο νίκες, 1-0 στην Πόλη,
2-0 στο «Καραϊσκάκης».

Σε αυτό το προάστιο της Πόλης, όπου ο Ερντογάν
μεγάλωσε και έπαιξε μπάλα, οι δημοκρατικοί πολίτες αποκα-
λούν «λύκαινα» την Μπασακσεχίρ λόγω των Γκρίζων Λύκων.
Στον ύμνο της, δυο συνθήματα κυριαρχούν. Η Άλωση της Κων-
σταντινούπολης από τους Τούρκους το 1453 ως συνέχεια της νε-
οοθωμανικής προοπτικής του Ερντογάν και το κλασικό «ο Θεός
είναι μεγάλος».

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Η αμαρτωλή 
σχέση Ερντογάν 

με το ποδόσφαιρο

Όταν οι οπαδοί της Φενέρ, 
της Μπεσίκτας και της Γαλατά έκαναν
αντιφασιστικές πορείες εναντίον του, 
ο νεοσουλτάνος ίδρυσε 
τη «λύκαινα» Μπασακσεχίρ 
με οπαδούς τους Γκρίζους Λύκους
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Η
permanent make up guru Γκαλίνι Κίρμπομπα
έκλεψε τις εντυπώσεις στην 23η διεθνή έκθεση
«Beauty Greece 2023» παρουσιάζοντας ένα εν-

τυπωσιακό live masterclass για τις τελευταίες τάσεις των
tattoo lips. Η βραδιά κορυφώθηκε με την απονομή βρα-
βείου τιμής ένεκεν για τη συμμετοχή της στη διεθνή
διοργάνωση, κατακτώντας τα θερμά συγχαρητήρια των
επώνυμων προσκεκλημένων της.

Αλεξάνδρα
Παναγιώταρου,
Κατερίνα 
Μαρούγα, 
Γκαλίνι 
Κίρμπομπα,
Ναυσικά
Παναγιωτακοπούλου

Η εκρηκτική
performer Ζό-
ζεφιν παρου-
σίασε το ολο-
καίνουργιο
άλμπουμ της
«Τα Καλά Κορί-
τσια» σε ένα
ανεπανάληπτο
live show γεμά-
το εκπλήξεις!
Το μουσικό
ραντεβού με
τους φανατι-
κούς θαυμα-
στές, φίλους
και συνεργάτες
δόθηκε στο
«Allou! Fun
Park» με την
ποπ σταρ πιο
sexy από ποτέ!

Ζόζεφιν: Το sexy idol της δισκογραφίας
Κατερίνα Μαρούγα, Εύη Βατίδου, Γκαλίνι Κίρμπομπα Βιβή Αναστασιάδου, Φρύνη ΛάτουΚάτια Ταραμπάνκο, Σαμάνθα Μίσοβιτς

Νίνο, Ζόζεφιν, Χάρης Σιανίδης Μαρία Στεριώτη, Mente Fuerte
Evangelia, Νατάσα 
Βελιανίτη, Antigoni

Θοδωρής Φέρρης, Μαρία 
και Διονύσης Στεριώτης

Αλεξία Κεφαλά, FY
Αναστάσιος Ράμμος, 
Βίκυ Γεροθόδωρου Ελένη Ασημάκη

Σάρα Εσκενάζη, Έλενα Μαριπόζα
Κρεμλίδου, Γιάννης Κατινάκης
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Βραβείο στην beauty
Γκαλίνι Κίρμπομπα



Α
υλαία για το απόλυτο night experience σχήμα του χειμώνα, την ντίβα της πίστας

Πάολα και τον κορυφαίο λαϊκό τραγουδιστή Νίκο Μακρόπουλο, στο κέντρο δια-

σκέδασης «Fever». Οι δημοφιλείς καλλιτέχνες τραγούδησαν τις μεγαλύτερες

επιτυχίες τους μπροστά σε δύο χιλιάδες θαυμαστές, παρουσία εκπροσώπων της show-

biz και του επιχειρηματικού κόσμου.

Λαμπερή sold out πρεμιέρα για
Πάολα - Νίκο Μακρόπουλο
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Πάολα, Νίκος Μακρόπουλος

Θανάσης Παπαγεωργίου, Αντύπας

Πάολα, 
Κωνσταντίνος 
Ρήγος

Βασίλης
Μπισμπίκης,
Πάολα, 
Φώτης
Ζογλοπίτης

Χριστίνα Μηλιού, Άννα Παυλίδου

Κατερίνα Λιόλιου, Γιώργος Αρσενάκος

Μιχαέλα και Στέλλα ΜιζεράκηΒάσω Γουλιελμάκη

Τίνα Αλαμάνου, Σήλια Σαφαρίκα

Ιωάννα Παλιοσπύρου

Τραϊάνα Ανανία
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Ο
σακχαρώδης διαβήτης, ειδικά ο τύπου ΙΙ,
είναι όλο και πιο συχνός τα τελευταία
χρόνια και σε αυτό παίζουν έναν ρόλο και

η παχυσαρκία και η καθιστική ζωή. Η ανακάλυψη
ότι ένας άνθρωπος πάσχει από διαβήτη είναι ένα
οδυνηρό γεγονός που επηρεάζει τον ψυχισμό του
ασθενούς. Και αυτό γιατί ο πάσχων συνειδητοποι-
εί ότι διαγιγνώσκεται με μια χρόνια ασθένεια και
θα πρέπει να προσαρμόσει τον τρόπο ζωής του
και να μάθει να διαχειρίζεται την πάθησή του.

Σε αντίθεση με τον διαβήτη τύπου Ι, ο τύπος ΙΙ
μπορεί να μην απαιτεί ενέσεις ινσουλίνης και συ-
χνά μπορεί να ελεγχθεί με αλλαγές στον τρόπο
ζωής, με φάρμακα από το στόμα ή και με τα δύο. Η
συμμετοχή του ψυχολόγου για τους παραπάνω

λόγους είναι πολύ ουσιαστική ειδικά από την
έναρξη της διάγνωσης. Μεταξύ άλλων, η επίδρα-
ση του σακχαρώδους διαβήτη είναι σημαντική
στην ψυχολογία, στην προσωπικότητα αλλά και
στις συναισθηματικές αντιδράσεις του πάσχον-
τος, καθώς μπορεί να επηρεάσουν και την εξέλιξη
της νόσου.

Το «κλειδί» για να ζήσει κάποιος καλά με τον
διαβήτη είναι να αποφεύγονται προβλήματα που
προκύπτουν από την παρατεταμένη υπεργλυκαι-
μία ή από τα επεισόδια υπογλυκαιμίας. Και για την
επίτευξη αυτού του στόχου οι διαβητικοί πρέπει
να συμμορφώνονται με ορισμένους κανόνες συμ-
περιφοράς, που όμως δεν είναι πάντοτε εύκολο.

Παρότι τις οριστικές αλλαγές που πρέπει να

συντελεστούν και αφορούν τη βελτίωση της δια-
τροφής, τη μείωση του καπνίσματος, την αύξηση
της αερόβιας άσκησης και της διαχείρισης του
άγχους και της κατάθλιψης -είναι γνωστές στους
πάσχοντες από διαβήτη- συχνά τους είναι αδύνα-
το να ακολουθήσουν.

«Σε αυτή την περίπτωση κρίνεται αναγκαία η
βοήθεια από έναν ειδικό, γιατί πολύ απλά πολλές
από αυτές τις συμπεριφορές είναι συνήθειες
ετών που δίνουν στους ανθρώπους απόλαυση.
Συνεπώς απαιτούνται ειδικές τεχνικές ώστε να
μπορέσει κάποιος να αλλάξει τις συμπεριφορές
αυτές χωρίς να αισθάνεται μειονεκτικά, ψυχολο-
γική δυσφορία ή αίσθημα διαφορετικότητας»,
επισημαίνει η Άννα Χατζηδημητρίου, ΒΑ, MSc
ψυχολόγος Υγείας, ειδικευμένη στην Ψυχοογκο-
λογία και στον Χρόνιο Πόνο.

Η διαχείριση του στρες για άτομα που είναι ήδη
διαβητικά ή διατρέχουν κίνδυνο για διαβήτη είναι
επιβεβλημένη και τους βοηθάει να ρυθμίσουν τα
επίπεδα σακχάρου στο αίμα τους. 
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kpapakosto@yahoo.gr

Ο πάσχων συνειδητοποιεί 
ότι διαγιγνώσκεται με μια χρόνια
ασθένεια και θα πρέπει 
να προσαρμόσει τον τρόπο ζωής του
και να μάθει να διαχειρίζεται 
την πάθησή του

Αλλαγές στη συμπεριφορά
Οι ψυχολόγοι μπορούν να βοηθήσουν τους ασθενείς να αλλάξουν τη συμπεριφορά τους για να βελτιώ-
σουν σταδιακά τις διατροφικές τους συνήθειες και τα επίπεδα δραστηριότητάς τους. Μπορούν επίσης να
βοηθήσουν τους ασθενείς να μάθουν αποτελεσματικές στρατηγικές για να διασφαλίσουν ότι ελέγχουν
τακτικά τη γλυκόζη του αίματος, ότι λαμβάνουν τη φαρμακευτική τους αγωγή και ότι φέρνουν εις πέρας
και άλλες δραστηριότητες αυτοδιαχείρισης του διαβήτη. Συχνά τα άτομα που έχουν πρόσφατα διαγνω-
στεί με διαβήτη δυσκολεύονται να αποδεχτούν τη διάγνωση, ειδικά αν αισθάνονται σωματικά υγιή.
Οι ψυχολόγοι μπορούν να τους βοηθήσουν να αντιμετωπίσουν συναισθηματικές αντιδράσεις όπως η
δυσπιστία, η ενοχή και το άγχος και να μάθουν πώς να αποδέχονται την κατάστασή τους. Επιπλέον, τα
άτομα με διαβήτη έχουν διπλάσιες πιθανότητες να εμφανίσουν κατάθλιψη από τα άτομα που δεν πά-
σχουν. Τα συμπτώματα της κατάθλιψης, όπως η κούραση και το αίσθημα αναξιότητας, μπορούν να
αναγκάσουν τους ανθρώπους να αγνοήσουν τη θεραπεία τους και να εμπλακούν σε ανθυγιεινές συμ-
περιφορές, όπως η υπερκατανάλωση τροφής ή η άρνηση λήψης της φαρμακευτικής τους αγωγής.

Η ψυχολογία 
του ασθενούς με διαβήτη

Άννα Χατζηδημητρίου, ΒΑ, MSc
ψυχολόγος Υγείας, ειδικευμένη

στην Ψυχοογκολογία 
και στον Χρόνιο Πόνο

χρόνια
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Πιο αποκαλυπτική
από ποτέ!

Σε προχωρημένη
εγκυμοσύνη

ΚΑΤΕΡIΝΑ ΣΤIΚΟYΔΗ 

MADWALK
Ανατρεπτικές 

και sexy 
εμφανίσεις!



Τ έλη Νοεμβρίου και ο καιρός αποφάσισε επιτέ-
λους να θυμίσει χειμώνα και η θερμοκρασία να
πέσει! Μάλιστα, δεν είναι λίγοι αυτοί που μέσα

στην εβδομάδα στόλισαν τα χριστουγεννιάτικα δέντρα
τους. Έτσι, τα social media γέμισαν με όμορφες εορτα-
στικές εικόνες.

Μπορεί ο καιρός να κρύωσε, οι εκδηλώσεις όμως δεν
σταματάνε. Φυσικά, ο φωτογραφικός φακός του «Up-
per» ήταν και πάλι παρών για να σας μεταφέρει τα πιο
hot γεγονότα της εβδομάδας. 

Η Άννα Μαρία της Ελλάδος απαθανατίστηκε σε βρα-
δινή της έξοδο στο Μέγαρο Μουσικής, σε μια από τις
σπάνιες δημόσιες εμφανίσεις της. Σε πιο καθημερινές
στιγμές, η Μαρία Ηλιάκη είναι πλέον μια full time μαμά,
η οποία συνδυάζει με απόλυτη ισορροπία τη μητρότητα
αλλά και την επαγγελματική επιτυχία και κάνει συχνά
βόλτες με τη μικρή Κατερίνα. Μια full time μαμά είναι και
η Χριστίνα Μπόμπα, η οποία φροντίζει να περνά όσο πε-

ρισσότερο χρόνο γίνεται με τις δίδυμες κόρες της.
Το σωματείο Eliza πραγματοποίησε στην κατάμεστη

αίθουσα «Αλεξάνδρα Τριάντη» του Μεγάρου Μουσικής
Αθηνών την εκδήλωση «Μη (μου) κλείνεις τα μάτια», με
αφορμή τη 19η Νοεμβρίου, Παγκόσμια Ημέρα Ενάντια
στην Κακοποίηση του Παιδιού, ενώ η Βασιλική Κορδε-
ρά της Bergmann Kord γιόρτασε τα γενέθλιά της παρέα
με καλούς φίλους και συνεργάτες.

Όσο για τα εικαστικά δρώμενα της πόλης, στην γκα-
λερί Sissy’s Art Room έγιναν τα εγκαίνια της έκθεσης
«Woman in Modern Iran», με ζωγραφικά έργα Ιρανών
καλλιτεχνών, και στην γκαλερί Tsantilis Art εγκαινιάστη-
κε η έκθεση «Greece Through My Eyes» της Αντωνίας
Ηρωίδου.

Τέλος, γεμάτη μόδα ήταν και αυτή η εβδομάδα, αφού
πραγματοποιήθηκαν τα Madwalk 2023, με τον κούκλο
Ιταλό Μικέλε Μορόνε να κλέβει τις εντυπώσεις ως συμ-
παρουσιαστής της Βίκυς Καγιά.
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Βασιλική Κορδερά
Η πρόεδρος της
Bergmann Kord 
γιόρτασε τα γενέθλιά της

9
MadWalk 2023
Εντυπωσιακό πάρτι
για τη μόδα και 
τη μουσική

8
Αλέξανδρος 
Χριστόπουλος
Παρουσίασε τη νέα
του συλλογή 
στο Athénée

4
Aννα-Μαρία
της Ελλάδος
Χαμογελαστή 
στο Μέγαρο 
Μουσικής

Περιεχόμενα
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Editor in Chief
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ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ, 
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ, 

ΚΩΣΤΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ, 
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Απαγορεύεται η αναδημοσίευση , αναπαραγω-
γή  ή μετάδοση με οποιοδήποτε οπτικοακουστικό
τρόπο όλου η μέρους του περιοδικού χωρίς την έγ-
γραφη άδεια του εκδότη. Τα κείμενα που δημοσι-
εύονται δεν αντιπροσωπεύουν  υποχρεωτικά τις

απόψεις του εκδότη.

Βάνα 
Μαρκετάκη

6
Σωματείο Eliza

Εκδήλωση για 
την Παγκόσμια 

Ημέρα κατά 
της Κακοποίησης 

του Παιδιού

Nafsika
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ΚΕIΜΕΝΟ: ΑΝΘH ΙΩΑΝΝIΔΟΥ, 
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Η Σταματίνα Τσιμτσιλή έχει πλέον αρκετά χρόνια καριέ-
ρας, ενώ έχει ξεχωρίσει στην πρωινή ζώνη. Η εκπομ-
πή της βρίσκεται στις πρώτες επιλογές των τηλεθεα-

τών και εκείνη έχει γίνει μια από τις πιο αγαπητές Ελληνίδες πα-
ρουσιάστριες και καθημερινή συνήθεια για τους τηλεθεατές.

Με καθημερινή τηλεοπτική παρουσία και τρία παιδιά, ο
ελεύθερος χρόνος της σίγουρα είναι περιορισμένος. Σε κάθε
ευκαιρία όμως φροντίζει να ξεκλέβει λίγες στιγμές για τον εαυ-
τό της. Σε μία από αυτές, ο φωτογραφικός φακός την απαθα-
νάτισε σε γνωστό εμπορικό κέντρο να απολαμβάνει τα ψώνια
της με σέξι διάθεση. Φορώντας μια κοντή φούστα που τόνιζε
τα καλλίγραμμα πόδια της και ένα αμάνικο μπλουζάκι, έκλεψε
τις εντυπώσεις. Το look ολοκλήρωσε με μαύρα μποτάκια.

ΣΤΑΜΑΤIΝΑ ΤΣΙΜΤΣΙΛH

Με σέξι διάθεση 
για ψώνια
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Μετά τον θάνατο του τέως βασιλιά Κωνσταντίνου, η σύζυγός
του Άννα Μαρία βρίσκεται αρκετά συχνά στην Ελλάδα και
απολαμβάνει τόσο τις βόλτες της στην Αθήνα, όσο και κά-

ποιες βραδινές εξόδους. Μπορεί οι δημόσιες εμφανίσεις της να μην
είναι ιδιαίτερα συχνές, ωστόσο ο φωτογραφικός φακός την πέτυχε
στο Μέγαρο Μουσικής Αθηνών, όπου παρευρέθηκε για την εκδή-
λωση του σωματείου Eliza. 

Πρόσφατα, έγινε γνωστή και μια πολύ ευχάριστη είδηση, καθώς
βρέθηκε στις αποθήκες του Τατοΐου το νυφικό της φόρεμα, που
αγνοούνταν από τον γάμο της. Η Άννα Μαρία και ο Κωνσταντίνος
παντρεύτηκαν στις 18 Σεπτεμβρίου 1964 σε μία μεγαλοπρεπή τε-
λετή στη Μητρόπολη Αθηνών. Έκτοτε το νυφικό της αγνοούνταν.
Πριν από λίγες μέρες το ανακάλυψαν, στις εργασίες που γίνονται
στα παλιά ανάκτορα, μαζί με άλλα προσωπικά αντικείμενα της οι-
κογένειας.

AΝΝΑ-ΜΑΡIΑ ΤΗΣ ΕΛΛAΔΟΣ

Χαμογελαστή 
στο Μέγαρο Μουσικής
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Η Μαρία Ηλιάκη είναι πλέον μια full time
μαμά, η οποία συνδυάζει με απόλυτη
ισορροπία τη μητρότητα αλλά και την

επαγγελματική επιτυχία.
Μετά τη γνωριμία της με τον Στέλιο Μανουσά-

κη, η γνωστή παρουσιάστρια για μεγάλο διάστη-
μα μοίραζε τον χρόνο της μεταξύ Ελλάδας και Ελ-
βετίας. Η ζωή τους άλλαξε ριζικά τον Μάιο του
2021, όταν έφερε στον κόσμο την κόρη τους, η
οποία ολοκλήρωσε την οικογενειακή τους ευτυχία
και τους γέμισε λάμψη και πολλή αγάπη.

Πρόσφατα ο φωτογραφικός φακός πέτυχε τη
Μαρία Ηλιάκη με τη μικρή Κατερίνα σε γνωστό
εμπορικό κέντρο. Οι δυο τους απολάμβαναν τη
βόλτα τους, ενώ είχαν και μια ομπρέλα με την
οποία μαμά και κόρη έκαναν τα παιχνίδια τους.

ΜΑΡIΑ ΗΛΙAΚΗ

Παιχνίδια 
με τη μικρή Κατερίνα

UPPER FOCUS
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ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
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Εκδήλωση για την Παγκόσμια Ημέρα 
κατά της Κακοποίησης του Παιδιού

ΣΩΜΑΤΕΊΟ ELIZA

UPPER SOCIETY
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Μαρίνα Καρέλλα (Πρόεδρος του σωμα-
τείου ΕΛΙΖΑ), Βασίλισσα Άννα Μαρία

Βάνα Μαρκετάκη (Διευθύντρια 
του ΕΛΙΖΑ), Πρίγκηπας Μιχαήλ 

Σ τη γεμάτη αίθουσα «Αλεξάνδρα Τριάντη» του Μεγά-
ρου Μουσικής Αθηνών πραγματοποιήθηκε η εκδήλω-
ση του Eliza Σωματείου Ενάντια στην Κακοποίηση του

Παιδιού, «Μη (μου) κλείνεις τα μάτια». Με αφορμή την Παγ-
κόσμια Ημέρα Ενάντια στην Κακοποίηση του Παιδιού, φίλοι
του σωματείου και εκπρόσωποι της πολιτείας και του καλλιτε-
χνικού κόσμου έδωσαν το «παρών» με σκοπό την ευαισθητο-
ποίηση και κινητοποίηση της κοινής γνώμης στο φαινόμενο
της παιδικής κακοποίησης.

Στο πλαίσιο της διοργάνωσης, προβλήθηκε η βραβευμένη

ταινία «Με τα μάτια της Νταλβά», η οποία αναφέρεται στη σε-
ξουαλική κακοποίηση ενός κοριτσιού από τον πατέρα της, στη
δυσκολία της να αναγνωρίσει την κακοποίηση στην οποία υπο-
βαλλόταν, αλλά και στον «αγώνα» της καθώς «επιστρέφει» στη
χαμένη παιδική της ηλικία.

Το εικαστικό που δημιουργήθηκε ειδικά για την παγκόσμια
ημέρα απεικόνιζε ένα κορίτσι που παίζει το «παιχνίδι» της τυ-
φλόμυγας. Η τυφλόμυγα κρύβει από τα μάτια του παιδιού τη
συνειδητοποίηση αυτού που του συμβαίνει, του πραγματικού,
με τη διάδοση του μηνύματος «Μη (μου) κλείνεις τα μάτια».

Πέγκυ 
Σταθακοπούλου

Βασίλης Κικίλιας

Σοφία Ζαχαράκη

Τζούλη Κύρου,  Μάριος Θεμιστοκλέους

H Επιστημονικoί Συνεργάτες του ΕΛΙΖΑ, Τίνια Απέργη,
Γιώργος Νικολαίδης, Λήδα Αναγνωστάκη,

Αλεξάνδρα Σολδάτου, Ηλέκτρα Κουτσούκου 
με την Διευθύντρια Βάνα Μαρκετάκη 

Νέλλυ Μιχαλάκη, 
Νίκος Πιμπλής (Πρόεδρος Μεγάρου

Μουσικής), Ντόλα Νομικού
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Χριστίνα Λαμπίρη, 
Θανάσης Αδαμόπουλος

Θέμις Κάδρα, Νίκος Παπαθανάσης, 
Βασιλική Κορδερά, Λουκία Παπαθανάση, 

Βαρδής Κορδεράς 

Ρένα Βασιλάκη, Νίκος Καραμανλής 

Γιώργος
Τσούκαλης 

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ, ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS/ ΜΑΡΓΑΡΙΤΑ ΣΥΡΙΜΗ

Τ ο κρητικό μαγαζί «Οι γεύσεις του Διογένη», στο Παλαιό Φάληρο, επέλεξε για να γιορτάσει τα γενέ-
θλιά της η Βασιλική Κορδερά, παρέα με καλούς φίλους και συνεργάτες.  Η πρόεδρος της Bergmann
Kord είναι μια σύγχρονη επιχειρηματίας, η οποία ξεχωρίζει για την πρωτοπόρο συνεισφορά και τις

καταγεγραμμένες επιτυχίες της στον τομέα της Υγείας και της Ομορφιάς, αλλά και για την έντονη κοινωνική
δράση της στην Προσφορά στον Συνάνθρωπο. Η ιστορική της αναδρομή καταγράφει 44 χρόνια συνεχούς
δημιουργίας, με εφαλτήριο το 1979, οπότε και ίδρυσε την Bergmann Kord, την Πρώτη Κλινική Μαλλιών
στην Ελλάδα.

Ανάμεσα στους καλεσμένους που ευχήθηκαν στην κα Κορδερά ήταν ο Mr Klaus Muller, επίτιμος πρό-
εδρος της Bergmann και ο Mr Faik Unuvar, γενικός διευθυντής της Bergmann Γερμανίας. Με την παρουσία
τους την τίμησαν επίσης αρκετοί επώνυμοι, γιατροί αλλά και επιχειρηματίες, όπως η Χριστίνα Λαμπίρη, ο
αναπληρωτής υπουργός Ανάπτυξης Νίκος Παπαθανάσης και ο Λευτέρης Πανταζής.

Η πρόεδρος της Bergmann Kord 
γιόρτασε τα γενέθλιά της

ΒΑΣΙΛΙΚH ΚΟΡΔΕΡA

Άγγελος Κορδεράς 

Λευτέρης Πανταζής

Σύλια Κορδερά, Γιώργος Κορδεράς 
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Χρύσανθος Πανάς, 
Αλέξανδρος Χριστόπουλος

Αρετή Ντάρμα, 
Πάνος Τσιρώνης

Κορίνα Γεωργίου

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ, 

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS/ ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

ΑΛEΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΙΣΤOΠΟΥΛΟΣ

Παρουσίασε τη νέα του συλλογή 
στο Athénée

E να από τα πιο εμβληματικά σημεία της Αθήνας, το Athénée, επέλεξε ο Αλέ-
ξανδρος Χριστόπουλος για το επίσημο Release Party της SUITE no.2023.
Η νέα του συλλογή είναι επηρεασμένη από τα πιο hip/design hotels στον

κόσμο (Andaz-Lisbon, Bulgari-Rome, Le Montrachet-Burgundy, Fasano-Tran-
coso, Janu-Tokyo, Maison Delano-Paris, Mondrian-Singapore, One Hundred-
Shoreditch, Soho House-Bangkok, The Fifth Avenue-New York) με downtempo,
nu soul, indie, electronica, organic και deep house.

Η βραδιά ξεκίνησε με τις mellow NU jazz επιλογές του Athénée Resident DJ
και κορυφώθηκε με το DJ set του Αλέξανδρου Χριστόπουλου μέχρι τις πρώτες
πρωινές ώρες. Το hippest crowd της πόλης κατέκλυσε τον εσωτερικό αλλά και
τον εξωτερικό χώρο του Athénée σε ένα sold out event, απολαμβάνοντας elit ul-
tra luxury vodka. H συλλογή SUITE no.2023 είναι διαθέσιμη στο Spotify

Νίκος Δαδίτσιος,
Kateryna Kyrychenko

(Marketing Lead 
SPI Group),

Δημήτρης Ανδρέου

Αλεξάνδρα Πυλαρινού,
Βανέσσα Κουτσουφλάκη

Eleanor,  Μάκης Δανάλης



Εντυπωσιακό πάρτι για τη μόδα
και τη μουσική

Ο μοναδικός θεσμός στη χώρα που ενώνει με
κύρος τη μουσική με τη μόδα πραγματοποι-
ήθηκε στο γήπεδο Tae Kwon Do για 13η

χρονιά, παρουσιάζοντας ένα φαντασμαγορικό θέαμα.
Παρουσιάστρια του φετινού show ήταν η Βίκυ Καγιά,

ενώ στα acts συμμετείχαν οι σχεδιαστές Apostolos
Mitropoulos, Celia Kritharioti, Dante, Nika, Valta-
doros, Vassilis Zoulias & Pericles Kondylatos, Vrettos
Vrettakos.

Aνάμεσα στους καλλιτέχνες που ανέβηκαν στη σκηνή
ήταν οι Apon, FY, Good Job Nicky, Josephine, Kimi,
Andrew Lambrou, Lila, Marseaux, Konnie Metaxa, 3
SUM, Ήβη Αδάμου, Δέσποινα Βανδή, Κατερίνα Λιόλι-
ου, Θοδωρής Μαραντίνης, Κατερίνα Παπουτσάκη, Σά-
κης Ρουβάς, Τάμτα και Ελένη Φουρέιρα.

Αρκετοί ήταν και οι celebrities στο κόκκινο χαλί των
MadWalk 2023 που έκλεψαν τις εντυπώσεις με τις εν-
δυματολογικές τους επιλογές.

MADWALK 2023

UPPER SOCIETY

9

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ, ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΑ: PAPADAKISPRESS/ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΠΑΥΛΟΥ

Natasha Kay Kimi Kaldi

Kianna

Lila

Ivan Greko

Marseaux
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Κατερίνα Στικούδη

UPPER SOCIETY

ΗΗΚατερίνα Στικούδη βρίσκεται σε μια από τις πιο όμορφες πε-
ριόδους της ζωής της, αφού σε λίγο καιρό θα γίνει ξανά μανού-
λα. Η γνωστή τραγουδίστρια ανακοίνωσε ότι με τον Βαγγέλη

Σερίφη περιμένουν το δεύτερο παιδί τους κατά τη διάρκεια εμφάνισής
της στη Μάλτα, πριν από μερικούς μήνες, όπου άνοιξε τη συναυλία της
Κριστίνα Αγκιλέρα. Όπως έκανε η ίδια γνωστό, το μωρό είναι και πάλι
αγοράκι. Μάλιστα, αποκάλυψε πως θα δώσει στον γιο της το όνομα του
πατέρα της και αυτό δεν είναι άλλο από το Νικόλαος. 

«Δεν υπάρχουν πολλές διαφορές από την πρώτη εγκυμοσύνη. Επειδή
μάλλον είναι αγόρια και τα δύο. Όπως ήμουν καλά με τον Βύρωνα εί-
μαι και με τον… Νικόλαο. Θα έχει το όνομα του παππού του. Έχω φο-
βερή αδυναμία στον μπαμπά μου και δεν θα μπορούσα να μη δώσω το
όνομα του πατέρα μου», είπε σε δηλώσεις της.

Στο κόκκινο χαλί των Madwalk 2023 εμφανίστηκε με μια αστραφτε-
ρή διάφανη φούστα και ασορτί μπούστο του σχεδιαστή Ιωάννη Κοκτσί-
δη. Σέξι, χαμογελαστή και πανέμορφη, η Κατερίνα Στικούδη πόζαρε
στον φωτογραφικό φακό και χάρισε ενσταντέ γεμάτα νάζι, δείχνοντας
τη φουσκωμένη κοιλιά της.

Η δεύτερη εγκυμοσύνη
τής πάει πολύ



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Είναι ένα διήμερο αρκετά αγχωτικό και
ίσως λείψει η υπομονή προς τους άλ-
λους, όταν αντιληφθείτε ότι θέλουν να
σας μειώσουν με οποιονδήποτε τρόπο.
Θα είστε επίσης με χαμηλή ενέργεια
και αυτό πρέπει να το αντιμετωπίσετε
με αρκετή ξεκούραση και απομάκρυν-
ση από ό,τι σας γεμίζει τοξικότητα. 

Ταύρος
(21/4-20/5)
Τα συναισθήματά σας είναι πληγωμέ-
να και θέλετε να βρείτε ένα λιμάνι για
να μιλήσετε και κυρίως να σας ακού-
σουν. Αν πρέπει να κάνετε κάποιες οι-
κονομικές κινήσεις, καλό είναι να το
σκεφτείτε πρώτα πάρα πολύ καλά.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Ο Άρης ενεργοποιεί την ένταση που
νιώθετε για ένα πρόσωπο. Αφήστε για
λίγο τα σημαντικά και τις αποφάσεις
που θα βρουν εμπόδια και μην ξεχνάτε
εσείς των πρώτων ημερών ότι είστε
υπό την επιρροή της Πανσελήνου, που
θα πραγματοποιηθεί στο ζώδιό σας τη
Δευτέρα. 

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Είναι πολλά πράγματα που σας δημι-
ουργούν ένταση, άγχος και κακή διάθε-
ση. Προσέξτε την υγεία σας και αφιερώ-
στε χρόνο στον εαυτό σας, κάνοντας
εποικοδομητικό το διήμερό σας, ακόμη
και με την ηθελημένη μοναξιά σας. 

Λέων
(23/7-22/8)
Είναι πολύ σημαντικό να καταλάβετε
ότι οι άλλοι δεν κατανοούν πάντα τις
ανάγκες σας και μπορεί να σας βλέ-
πουν βάσει του προσωπικού τους
συμφέροντος. Οι αποφάσεις που θα
πάρετε το επόμενο διάστημα θα εμπε-
ριέχουν την απομάκρυνσή σας από τα
λάθος άτομα.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Είναι ένα απαιτητικό Σαββατοκύρια-
κο, αλλά το σημαντικό είναι ότι θα
σας χαρίσει γνώση και καλή αντίλη-
ψη για ό,τι μέχρι τώρα πιστεύατε για
κάποια άτομα. Πολύ πιθανόν να έχε-
τε μια συγκρουσιακή κατάσταση με
πρόσωπο από το οικογενειακό σας
περιβάλλον. 

Ζυγός
(23/9-23/10)
Είστε σε μια άβολη στιγμή, όπου σχέ-
σεις και πρόσωπα που βρίσκονται στο
περιβάλλον σας έχουν έντονη συμπε-
ριφορά απέναντί σας. Φροντίστε να εί-
στε προσεκτικοί με την οδήγηση και να
βάλετε τα όριά σας στους άλλους. 

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Θα έχετε την αίσθηση ότι τα συναισθή-
ματα που τρέφετε για ένα πρόσωπο
βρίσκονται συνεχώς σε κρίση. Ίσως
σας βγουν πολλά παράπονα και έντα-
ση, ενώ θα πρέπει να αφήσετε στην
άκρη παλιές υποθέσεις που σας έχουν
πληγώσει.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Βρίσκεστε μια ανάσα από την Πανσέ-
ληνο που σας αφορά άμεσα, ενώ αυτό
το διήμερο νιώθετε ότι όλα είναι έντο-
να ανατρεπτικά. Φροντίστε να αποφύ-
γετε κινδύνους και καταστάσεις που
δεν μπορείτε να ελέγξετε.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Είναι πολύ πιθανό αυτό το Σαββατοκύ-
ριακο να νιώσετε ψυχική κούραση και
κίνδυνο μέσα από παρασκηνιακές κα-
ταστάσεις. Η υγεία σας χρειάζεται με-
γαλύτερη προσοχή, ενώ το πρώτο βή-
μα που θα κάνετε είναι να βρείτε χρό-
νο, ώστε να απολαύσετε ήρεμες στιγ-
μές με τα αγαπημένα σας πρόσωπα. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Είναι κάποιες μέρες που όλα βρί-
σκονται απέναντι στα σχέδιά σας,
όπως αυτή η χρονική στιγμή. Φροντί-
στε να μη χάσετε την υπομονή σας, αν
για κάποιο λόγο δεν έχετε ίδιες από-
ψεις με κάποια πρόσωπα που βρί-
σκονται στον φιλικό σας κύκλο. 

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Για σας τους Ιχθύς κάποια πράγματα
αυτό το διήμερο δεν είναι και τόσο
ήρεμα, όπου ένα δικό σας λάθος
μπορεί να σας εκθέσει στα μάτια των
ανθρώπων που βρίσκονται στον ερ-
γασιακό σας χώρο ή στο κοινωνικό
σας περιβάλλον.

Α υτό το διήμερο δημιουργείται μια ανοιχτή πύλη πριν την
Πανσέληνο της Δευτέρας 27 Νοεμβρίου. Σήμερα η Σελήνη στο
ζώδιο του Ταύρου δέχεται αρκετές όψεις, κάτι που δείχνει την
ευκολία να αλλάζει εύκολα η ψυχολογία μας, με τις

εξωτερικές επιρροές που θα δεχόμαστε. Δεν θα αφήσω ασχολίαστο το
γεγονός ότι ο Άρης θα έρθει σε σύγκρουση με τον Κρόνο, το Σάββατο
στις 18.57. Η όψη αυτή θα μειώσει την ενέργειά μας, ενώ οι αποφάσεις
μας καλό είναι να μην παρθούν αυτή τη χρονική στιγμή, γιατί η
αποτυχία βρίσκεται προ των πυλών. 
* Για εσάς που έχετε γενέθλια στις 25 Νοεμβρίου, η προσωπική σας
χρονιά θα είναι γεμάτη αντιφάσεις, κάτι που θα σας φέρει πολλές
φορές αντιμέτωπους με διάφορα γεγονότα. Χτίστε σε ό,τι μέχρι τώρα
σας είναι γνώριμο και οικείο, χωρίς να κάνετε νέα ξεκινήματα.
* Όσοι έχετε γενέθλια στις 26 Νοεμβρίου, στο ξεκίνημα της προσωπικής
σας πρωτοχρονιάς, μπορεί να αντιμετωπίσετε απρόβλεπτα γεγονότα, ενώ
κατά τη διάρκεια αυτών των δώδεκα μηνών θα προκύψει ένα ταξίδι
πολύ διαφορετικό με την έως τώρα κουλτούρα σας. 

ΣΑΒΒΑΤΟ 25 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023

ΖΩΔΙΑ99ΡOLITICAL
χρόνια




